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°۲۲تهران

تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)74,530درهم امارات

0 (%0)31,700لير ترکيه

0 (%0)42,450يوان چين

0 (%0)215,400دلار کانادا

0 (%0)295,600فرانک سوئيس

0 (%0)3,450افغاني

0 (%0)4,300روبل روسيه

0 (%0)200,900دلار استراليا

0 (%0)273,710دلار

0 (%0)320,930يورو

0 (%0)378,500پوند انگليس

 
یکشنبه ۲۸ شهریور ۱۴۰۰

 
September 19, 2021

یازدهم صفر ۱۴۴۳

مناسبت ها

۲۷ شهریور روز شعر و ادب پارسی و روز بزرگداشت استاد شهریار
۳۰ شهریور روز گفتگوی تمدنها

[ September 21 ] ۳۰ شهریور روز جهانی صلح
۳۱ شهریور آغاز هفته دفاع مقدس

۱ مهر آغاز حمله مغول به ایران در پا�ز 598 خورشیدی

اوقات شرعی به افق تهران

طلوع خورشید: ۰۶:۵۰ اذان صبح: ۰۵:۲۴

غروب خورشید: ۱۹:۰۶ اذان ظهر: ۱۲:۵۸

اذان مغرب: ۱۹:۲۱



تغ�رقیمتعنوان

0 (%0)118,260,000سکه امامي

0 (%0)113,010,000سکه بهار آزادي

0 (%0)59,000,000نيم سکه

0 (%0)35,200,000ربع سکه

0 (%0)22,300,000سکه گرمي



 

1- کاهش نرخ زاد و ولد در اروپا و آمریکا به خاطر کرونا - روزنامه اقتصاد برتر

2- تبدیل گلستان به قطب صادرات، همتی از دولت جهادي برآید - ایرنا

3- وزیر کار از فاصله ي وزارتخانه متبوعش با وضعیت مطلوب مطلع شد - ایلنا

4- هفت میلیارد ریال اقلام حمایتی بین آسیب دیدگان کرونا در بجستان توزیع شد - ایرنا

5- استاندار یزد: راه اندازي واحدهاي تعطیل از کارهاي مهم ستاد تسهیل است - ایرنا

6- با تجاري سازي بنا هاي تاریخی مخالفیم - میزان

7- خانواده هایی که با کرونا به زیر «خط فقر» رفتند - خبرگزاري مهر

8- فوتبال؛ صنعتی پولساز و اشتغال آفرین - گسترش صنعت معدن تجارت

9- نماینده پیشین آمل در مجلس: دولت سیزدهم وعده هاي نشدنی به مردم ندهد - خبر آنلاین

10- طرح تسهیل مجوز هاي کسب وکار؛ زمینه ساز تحقق شعار «تولید؛ پشتیبانی ها، مانع زدایی ها» - میزان

11- مار سرخ گرگان، جهانی می شود؟ - خبرگزاري صدا و سیما

12- دغدغه کمیته امداد باید اشتغال نیازمندان باشد - قم پرس

13- نسخه مجلس براي حمایت از تولید چیست؟ - ایمنا

14- گره کور ادارات بر پیکر کارآفرینی/ غاز چرانی در واحد پرورش ماهی! | خبرگزاري فارس - مناظره

15- پرداخت بیش از 3میلیارد و 400میلیون تومان تسهیلات کرونا در شهرستان رزن - باشگاه خبرنگاران جوان

16- زندگینامه خودنوشت آیت االله شیخ محمد شاه آبادي - جماران

17- سید جلال الدین آشتیانی؛ فیلسوفی که منتقد مکتب تفکیک بود - جماران

18- تاکید امام بر تهذیب نفس در نامه به صادق خلخالی - جماران

19- یک نماینده پیشین مجلس: دولت سیزدهم فراتر از توانش قول ندهد - ایسنا

20- کاهش نرخ زاد و ولد در اروپا و آمریکا به خاطر کرونا - مشرق

21- کاهش نرخ زاد و ولد در اروپا و آمریکا به خاطر کرونا - حلقه وصل

22- آیا هفته جاري شوك جدیدي به بازار طلا وارد می شود؟ - ساعت 24

23- تحول دیجیتال گریزناپذیر است - صنایع نیوز

24- گره کور ادارات بر پیکر کارآفرینی/ غاز چرانی در واحد پرورش ماهی! - خبرگزاري فارس

25- نماینده مجلس: اجازه تکرار جریان احمدي نژاد را در کرمان نمی دهیم - روزنامه 19 دي

26- این خبرها آمار خودکشی را افزایش می دهد - رسا

27- کاهش ابتلا به کرونا و فوت در هرمزگان/ثبت نام متولدین 1378 آغاز شد - آرا نیوز

28- وابستگی دولت قبل به برجام فرصت هاي بزرگ را از سیستان و بلوچستان گرفت/5 کارخانه مس در استان احداث می

شود - عصر هامون

29- ابعاد پنهان تعرفه گذاري برق رمزارزها - روزنامه دنیاي اقتصاد

30- بازدید وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از مرکز آموزش فنی و حرفه اي تاجیکستان - اقتصاد طلایی



31- در جریان سفر عبدالملکی به تاجیکستان انجام شد؛ امضاي دو تفاهم نامه همکاري با وزارتخانه هاي "تندرستی و حفظ

اجتماعی" و "محنت،مهاجرت و شغل" - اقتصاد طلایی

32- در دیدار دکتر عبدالملکی با وزیر محنت تاجیکستان تاکید شد: تبادل نیروي کار ماهر و متخصص بین دو کشور - اقتصاد
طلایی

33- تفاهم نامه مشترك بانک آیندهبا ایلیا استیل منعقد شد - روزنامه کائنات

34- اخبار - روزنامه وطن امروز

35- خرید سوزن دوزي هاي زنان بلوچ در مزون هاي هلند و فرانسه - روزنامه ایران

36- تبادل نیروي کار ماهر و متخصص بین ایران و تاجیکستان - روزنامه دنیاي اقتصاد

37- حمایت معاونت علمی از شرکت هاي فناور اتباع خارجی مقیم ایران - ایسنا

38- هدف انقلاب، فهمیدن مکتب اهل بیت (ع) است - شبستان

39- وزیر کار از فاصله ي وزارتخانه متبوعش با وضعیت مطلوب مطلع شد - موج

40- برگزاري کنگره ملی مهندسی مکانیک بیوسیستم با حمایت ایرانسل - اقتصاد میهن

41- صدور 1200 میلیارد ریال اعتبار اسنادي در شعب بانک توسعه تعاون سمنان - روزنامه ابتکار

42- چالش ثبات اقتصادي براي جذب دوباره سرمایه گذاري - روزنامه ابتکار

43- صدور 1200 میلیارد ریال اعتبار اسنادي در شعب بانک توسعه تعاون سمنان - روزنامه ابتکار

44- نماینده مجلس: اجازه تکرار جریان احمدي نژاد را در کرمان نمی دهیم - ایرنا

45- کارگاهی تولیدي یاري گر بانوان خانه دار اردکانی - باشگاه خبرنگاران جوان

46- کشور به 10 میلیون واحد مسکونی نیاز دارد - صبحانه آنلاین

47- برداشت 10 تن گیاه دارویی علف گاوزبان از مراتع گرمسیري پلدختر - ایسنا

48- 4 مسئله مهم در پساکرونا براي برند ها - شعار سال

49- آیا غل و زنجیر کسب و کارهاي جدید باز می شود؟ - خوزنا

50- نماینده مجلس: اجازه تکرار دولت احمدي نژاد را در کرمان نمی دهیم - ایرنا

51- تقابل والیبال ایران و ژاپن در فینال آسیا و استعفاي مددي از استقلال - پارس فوتبال

52- معاون استاندار:دهکده گیاهان دارویی در کهگیلویه و بویراحمد ایجاد می شود - ایرنا

53- تقدیر از شهرداري منطقه 5 در راستاي مقابله با بیماري کرونا - آریا نیوز

54- حمایت از تولید داخلی و رفع موانع تولید از برنامه هاي اولویت دار دولت سیزدهم است - جاهد خبر

55- بهره مندي3530مددجوي کهگیلویه و بویراحمد ي از آموزش فنی و حرفه اي - گیتی آنلاین

56- 42 هزار میلیارد ریال گردش مالی مس باید به کرمان برگردد/ وزارت نیرو در قضیه آب کرمان کارشکنی کرد - باشگاه
خبرنگاران جوان

57- نظام بانکی کشور معیوب و ناکار آمد است - باشگاه خبرنگاران جوان

58- موزه ملی خاویار ایران در بندر کیاشهر تاسیس می شود - سوما

59- خدابنده در صدر تولید گیاهان داروئی زنجان - تابناك

60- بیانات مقام معظم رهبري، مسیر برنامه ریزي ها و تصمیم گیري هاي توسعه اي دو حوزه جوانان و ورزش را روشن کرد - برنا
نیوز



61- طرح واردات خودرو به نفع دلالان و علیه تولید ملی - شعار سال

62- کمبود مسکن در کشور چه تعداد است؟ - بورسان

63- امضاي دو تفاهم نامه همکاري با وزارتخانه هاي تندرستی و حفظ اجتماعی و محنت،مهاجرت و شغل - ارانیکو

64- موعد تغییر پارادایم از خام فروشی نفت به توسعه زنجیره ارزش فرارسید - اقتصاد آنلاین

65- اخبار - روزنامه امتیاز

66- 10 میلیون واحد مسکونی نیاز داریم - روزنامه امتیاز

67- تبادل نیروي کار ماهر و متخصص بین ایران و تاجیکستان - روزنامه امتیاز

68- برگزاري کنگره ملی مهندسی مکانیک بیوسیستم با حمایت ایرانسل - روزنامه امتیاز

69- ایجاد اشتغال 4000 نفري در تهران - سلامت

70- بیانات مقام معظم رهبري، مسیربرنامه ریزي ها و تصمیم گیري هاي توسعه ایی دو حوزه جوانان و ورزش را روشن کرد -
برنا نیوز

71- مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) خوزستان خبر داد؛ مرکز تخصصی اشتغال در خوزستان راه اندازي می شود - تابناك

72- برگزاري کنگره ملی مهندسی مکانیک بیوسیستم با حمایت ایرانسل - خبر آنلاین

73- شهرك صنعتی دماوند2 ظرفیت اشتغال پایدار براي 7 هزار نفر را دارد - اقتصادگردان

74- اصول گرایی بر مبناي مکتب اهل بیت (ع) اصولگرایی واقعی است - شعار سال

75- اخبار - روزنامه اخبار صنعت

76- ارائه تسهیلات کمکی براي تکمیل اقامتگاه هاي بوم گردي - خبرگزاري صدا و سیما

77- شهرك صنعتی دماوند2 ظرفیت اشتغال براي 7 هزار نفر را دارد - ایرنا

78- یک اصولگرا نباید با بازي هاي پشت پرده خودش را به قدرت برساند - ایرنا

79- شهرك صنعتی دماوند2 ظرفیت اشتغال پایدار براي 7 هزار نفر را دارد - ایرنا

80- از آثار عضویت دائم ایران در سازمان همکاري شانگهاي تا حواشی مطرح شده براي انتخاب استاندار کرمان - ایسنا

81- گسترش خدمات بانکی و مالی پست بانک در مازندران - فراسو

82- امضاي 2 تفاهم نامه وزیر تعاون با وزراي تندرستی و اشتغال تاجیکستان - آرمان اقتصادي

83- مجتمع کشت و صنعت در مروست یزد راه اندازي می شود - میزان

84- قسمت سوم ) حدیث بندگی و آزادگی /آمیراحمد تقوي و آداب ناصواب - کبنا نیوز

85- فولاد ازنا، در انتظار سرمایه گذار است - فلزات آنلاین

86- کاهش ابتلا به کرونا و فوت در هرمزگان/ثبت نام متولدین 68آغاز شد - خبرگزاري مهر

87- استاندار:روند واکسیناسیون در هرمزگان با شتاب بیشتري درحال انجام است - ایرنا

88- خداحافظی با گالن هاي آب/ رنج بی آبی مردم عشایر طبس پایان می یابد - باشگاه خبرنگاران جوان

89- خدمات بانکی و مالی پست بانک ایران در استان مازندران گسترش می یابد/ عملکرد مالی بانک در شش ماه نخست سال

جاري جهش داشته است - کیوسک خبر

90- موضوع اشتغال فرزندان ایثارگران جزو دغدغه هاي مسئولان باشد - شهید نیوز

91- شهدا و ایثارگران صاحبان اصلی انقلاب اسلامی هستند - شهید نیوز

92- رهنمود هایی که عمل به آن ها ورزش را متحول می کند - جوان آنلاین



93- وزیر کار از فاصله وزارتخانه متبوعش با وضعیت مطلوب مطلع شد - شبستان

94- مدیریت و مهارت هاي توسعه مشارکت هاي اجتماعی جامعه محلی - روزنامه جهان اقتصاد

95- حضور دائم در شانگهاي آغاز تحولات اقتصادي ایران است/ایجاد بندر خشک در کرمان از دو ماه آینده - خبرگزاري فارس

96- خبرهاي کوتاه استان یزد - ایرنا

97- 10 تن گیاه دارویی "علف گاوزبان" در پلدختر برداشت شد - ایرنا

98- نامه رئیس دیوان محاسبات به عبدالملکی - حلقه وصل

99- حضور دائم در شانگهاي آغاز تحولات اقتصادي ایران است - ناطقان

100- نامه رئیس دیوان محاسبات به وزیرکار - ناطقان



 

کاهش نرخ زاد و ولد در اروپا و آمریکا به خاطر کرونا

منبع: روزنامه اقتصاد برترشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/06/28

محققان دانشگاه کورنل آمریکا در قالب «ارزیابی اولیه رابطه بین پاندمی کوید 19 و نرخ زاد و ولد در کشورهاي با درآمد
بالا»، اعلام کردند، نرخ تولد در آمریکا 7.1 درصد کاهش یافته است. تهران – اقتصاد برتر – 28 شهریور 1400 بگزارش

ساینس دیلی، بر اساس مطالعه، پاندمی ها به دلیل مرگ و میر و (...)

بگزارش ساینس دیلی، بر اساس مطالعه، پاندمی ها به دلیل مرگ و میر و کاهش نرخ باروري، محرك اصلی تغییر جمعیت انسان

 
بوده اند و طبق یک مطالعه جدید، کوید 19 نیز از این قاعده مستثنی نیست. 

این گزاش حاکی است در جنوب اروپا کاهش شدید نرخ زاد و ولد وجود دارد: ایتالیا (9.1- درصد)، اسپانیا (8.4- درصد) و پرتغال

 
(6.6- درصد)، در حالی که در دانمارك، فنلاند، آلمان و هلند به هیچ وجه کاهش نیافته است. 

به گفته محققان: در مقایسه با افُت بزرگ در جنوب اروپا، ثبات نسبی نرخ تولد در شمال اروپا به نقش سیاست هاي حمایت از خانواده

 
ها و اشتغال در جهت کاهش هرگونه تأثیر بر زاد و ولدها اشاره می کند. 

«ست سندرز» سرپرست تیم تحقیق، در این باره می گوید: نتیجه نهایی این است که روند کاهشی نرخ زاد و ولد در بین کشورها
متفاوت است. به نظر ما بسیاري از آن به میزان اختلال اقتصادي، همراه با میزان حمایت اجتماعی در صورت عدم اشتغال مربوط می

 
شود. 

آیا این خبر جالب بود؟ می توانید لینک این خبر را براي دیگران
بفرستید:چاپفیسبوکلینکداینتوییترTelegramWhatsAppرایانامه



تبدیل گلستان به قطب صادرات، همتی از دولت جهادي برآید

منبع: ایرناشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/06/28

گرگان- ایرنا- استان گلستان با برخورداري از ظرفیت هاي بالقوه متعدد در بخش هاي صنعت و کشاورزي و همسایگی با
ترکمنستان و ارتباط با بازار چند صد میلیون نفري کشورهاي مشترك المنافع با ترسیم نقشه راه علمی می تواند به یکی

از قطب هاي صادرات به ویژه در شمال کشور تبدیل شود.

 گرگان- ایرنا- استان گلستان با برخورداري از ظرفیت هاي
بالقوه متعدد در بخش هاي صنعت و کشاورزي و همسایگی با ترکمنستان و ارتباط با بازار چند صد میلیون نفري کشورهاي مشترك

 
المنافع با ترسیم نقشه راه علمی می تواند به یکی از قطب هاي صادرات به ویژه در شمال کشور تبدیل شود. 

به گزارش ایرنا، نگاهی اجمالی به موقعیت ژئوپولتیک استان مرزي گلستان و برخورداري این استان از سه مرز زمینی، هوایی و حتی
دریایی بیانگر آن است که این منطقه در زمره مستعدترین استان هاي کشور براي سرمایه گذاري جهت توسعه صادرات محسوب می

 
شود. 

استانی با ظرفیت هاي بالا در بخش کشاورزي و تولید سالانه پنج میلیون تن انواع محصولات زراعی ، باغی و شیلاتی که می تواند

 
علاوه بر تامین نیازهاي کشور، بخش عمده اي از نیازهاي کشورهاي مشترك المنافع( cis ) را تامین کند. 

وجود معادن و صنایع متعدد در گلستان و نیازمندي هاي بازار ترکمنستان و کشورهاي مجاور به محصول تولیدي استان هم از جمله
دیگر ظرفیت هاي این استان شمالی است که در کنار نیروي کار ماهر و خدمات فنی و مهندسی زمینه توسعه صارات از این استان را

 
دو چندان می کند. 

با وجود همه ظرفیت هاي متعدد گلستان سهم این استان در صادرات کالا و خدمات درخور جایگاه راهبردي این خطه نبوده و در
صورت توجه به امر توسعه صادرات، می توان بر بسیاري از تنگناها و چالش هاي حوزه اقتصادي منطقه نظیر بیکاري ودرآمد سرانه

 
پایین غلبه کرد. 



این موضوع مهم که مورد توجه مدیران دولت سیزدهم قرار گرفته و تلاش هاي براي تحقق آن در وزارت خانه هاي متعدد در حال

 
اجراست. 

آیت االله سیدابراهیم رییسی در سخنان خود در برنامه تبلیغاتی موعد انتخابات در خصوص ظرفیت هاي گلستان گفت : چرا در استان

 
گلستان با این همه ظرفیت و امکانات شاهد بیکاري باشیم؟ آمار بیکاري در این استان معنا ندارد. 

 
 

وي با اشاره به اینکه گلستان مرز ورود به ترکمنستان و آسیاي میانه است، افزود: باید به صادرات در این استان شمالی توجه داشت و

 
آن را فعال کرد. 

 
نقش ایران در صادرات منطقه بسیار پایین است 

رییسی با بیان اینکه در مجموع نقش ما در صادرات منطقه خیلی پایین است، اظهارداشت: از یک هزار میلیارد دلار بازار صادراتی که

 
در منطقه وجود دارد تنها 2 درصد سهم ایران است. می توان این 20 میلیارد دلار را به 40 تا 50 میلیارد دلار افزایش داد. 

وي اضافه کرد: فعالان اقتصادي در استان باید حمایت و کمک عملی بشوند و راهکار آن هم پرداخت تسهیلات و حمایت حقوقی و

 
قضائی براي کارآفرینان و تولیدکنندگان ضروري است. 

رییس دولت سیزدهم همچنین در جلسه ستاد هماهنگی اقتصادي دولت، اتخاذ سازوکارهاي مناسب و عملی براي توسعه و رونق
صادرات غیرنفتی را مورد تأکید قرار داد و گفت: باید با اتخاذ سیاست ها و اقدامات عملی و تشویقی روند توسعه صادرات غیرنفتی و

 
بازگردانی ارز ناشی از صادارت به چرخه اقتصادي کشور پیگیري شود. 

 
انگیزه هاي لازم براي توسعه صادرات تقویت شود 

رییسی با اشاره به لزوم اتخاذ راهکارهاي مناسب براي رفع موانع موجود در مسیر فعالیت صادرکنندگان و تسهیل فعالیت آنان گفت:
باید به گونه اي برنامه ریزي و عمل کرد که با حذف موانع و دشواري هاي فعالیت صادرکنندگان، انگیزه هاي لازم براي توسعه

 
صادرات تقویت شود. 

نایب رییس کمیسیون کشاورزي اتاق ایران در گفت و گو با خبرنگار ایرنا گفت: با وجود اینکه ظرفیت هاي گلستان در بخش



 
کشاورزي و صنعت بیشمار است اما طی سال هاي اخیر بهره وري و استفاده مطلوبی از این پتانسیل حاصل نشده است. 

امیر یوسفی ادامه داد: گلستان از قطب هاي کشاورزي کشور محسوب می شود و در بخش تولید محصولات زراعی دغدغه اي نداریم

 
اما در بخش ارزش افزوده و افزایش درآمد کشاورزان اتفاقی محسوسی رخ نداده است. 

نایب رئیس و عضو هیات رئیسه اتاق بازرگانی گرگان افزود: نام گلستان با سرسبزي و طراوت عجین شده است و هر فرد ایرانی با
شنیدن نام این استان تصور می کند که با سرزمین رویایی مواجه می شود اما در این استان محرومیت و فقر زیر سایه سرسبزي

 
جنگل آن پنهان شده است. 

یوسفی تصریح کرد: در تولید گندم و مرغ درزمره 2 یا سه استان نخست کشور هستیم و در سایر محصولات زراعی هم رتبه کشوري

 
بالایی داریم اما درآمد سرانه پایینی در استان حاصل می شود. 

وي یادآور شد: به عنوان مثال بهترین کیفیت گندم کشور مربوط به گندم گلستان است و از نظر کمی هم تولیدات مطلوبی داریم اما

 
در بخش فرآوري مشکلات عدیده اي را شاهد هستیم. 

نایب رئیس و عضو هیات رئیسه اتاق بازرگانی گرگان ادامه داد: سیلو و کارخانه هاي آرد متعددي در گلستان وجود دارد که می تواند
موجب ایجاد ارزش افزوده و اشتغال آفرینی شود اما برخی سیاست هاي اشتباه سبب شده تا شاهد خروج گندم به صورت خام از

 
گلستان باشیم. 

 
 

یوسفی گفت : همین تصمیمات غلط سبب شده تا همین صنایع تبدیلی اندکی که در بخش گندم وجود دارد هم با نصف ظرفیت

 
نهایی خود به فعالیت مشغول باشند. 

وي ادامه داد: قیمت گندم که توسط دولت تعیین می شود ناعادلانه است، نرخ تضمینی اعلانی توسط دولت طوري است که انگار

 
کشاورز باید به دولت یارانه بدهد، قیمت تضمینی گندم به مراتب پایین تر از گندم وارداتی است. 

 
ورود به کشورهاي مشترك المنافع ظرفیت مهم گلستان 

نایب رییس کمیسیون کشاورزي اتاق ایران تصریح کرد : به صورت کلی ظرفیت هاي گلستان مغفول مانده است. 



یوسفی اضافه کرد: هم مرز بودن گلستان با کشور ترکمنستان به عنوان یکی از دروازه هاي ورود به کشورهاي مشترك المنافع ظرفیت

 
بسیار مهمی براي این استان است که تاکنون از آن بهره مناسبی براي اهالی گلستان در پی نداشته است. 

نایب رییس کمیسیون کشاورزي اتاق ایران اضافه کرد : هم مرز بودن با ترکمنستان مانند چشمه جوشانی است که در دسترس

 
گلستانی ها قرار گرفته اما تا کنون هیچ جرعه اي از آن برداشته نشده است. 

وي ادامه داد به سبب برخی سیاست هاي حاکم در روابط با کشور ترکمنستان که در دولت قبلی ترسیم شده ،مشکلاتی در امر تجارت

 
با این کشور داریم. 

در سال هاي قبل صادرات 100 میلیون دلاري هم در سبقه تجاري ایران و ترکمستان به ثبت رسیده است اما این رقم در برخی از

 
سالها به 20 میلیون دلار هم کاهش یافته است. 

نایب رییس کمیسیون کشاورزي اتاق ایران ادامه داد در سال هاي گذشته در نمایشگاه هاي متعددي در ترکمستان شرکت می کردیم
و بازار خوبی براي محصولات گلستان در ترکمنستان ایجاد شده بود اما همه رشته ها و تلاش ها با چالش هاي حوزه دیپلماسی ایران

 
و ترکمنستان پنبه شد. 

 
همجواري با ترکمنستان قیمت تمام شده کالاي صادراتی را کاهش می دهد 

یوسفی گفت : همجواري با بازار ترکمنستان و کشورهاي مشترك المنافع هزینه حمل و ترانزیت کالا را به حداقل رسانده و در مجموع

 
قیمت تمام شده کالاي صاراتی را در کشور مقصد کاهش می دهد. 

این سرمایه گذار گلستانی گفت یکی از روش هاي کسب بازارهاي جدید کاهش قیمت محصولات صادراتی است که که مسافت اندك

 
گرگان با عشق آباد این بستر را مهیا کرده است. 

به گفته وي سوء تفاهمات بین ایران و ترکمنستان و دیون ایران باید برطرف شود که مساله به وزارت امور خارجه منعکس شده است

 
تا این موضوع برطرف شود. 

یوسفی افزود : تا زمانی که این چالش ها در بخش بازاریابی در کشورهاي مشترك المنافع وجود دارد یعنی ما در یک شکلی

 
خودتحریمی را در پیش گرفته ایم. 

 
لزوم داشتن برنامه راهبردي براي صادرات 

وي با اشاره به آغاز فعالیت دولت جهادي سیزدهم گفت : امیدواریم با عزم مدیران اجرایی با حل مشکلات دیپلماتیک با ترکمنستان
دوباره به بازارهاي هدف منطقه برسیم براي تحقق صادرات باید نگاهی وسیع و کلانی داشته باشیم ، باید برنامه و راهبرد داشته باشیم

 
، صادرات با نگاه مقطعی و بی برنامه محقق نمی شود. 

نماینده مردم گرگان در مجلس شوراي اسلامی در گفت و گو با خبرنگار ایرنا افزود : یکی از اصلی ترین چالش هایی که سبب عقب



 
ماندگی گلستان در حوزه صادرات و یا به طور کلی توسعه استان شده است مقوله سیاست زدگی در استان است. 

رمضانعلی سنگدوینی گفت: ظرفیت هاي بیشمار گلستان در بخش هاي صنعت کشاورزي و گردشگري بر کسی پوشیده نیست اما

 
برخی بزرگان استان با دامن زدن به کارهاي جناحی و سیاسی جلوي بهره مندي حداکثري از این فرصت را می گیرند. 

وي تاکید کرد : براي تحقق توسعه و استفاده از مزیت هاي اقتصادي گلستان در حوزه صادرات ابتدا باید به یک اجماع و پیگیري

 
فراگیر برسیم تا نتیجه بخش باشد. 

 
به تاکید وي بزرگان استان از همه جناح ها و طیف هاي سیاسی باید قدم در میدان عمل بگذارند. 

نماینده مردم گرگان در مجلس شوراي اسلامی تصریح کرد: با تولید سالانه پنج میلیون تن انواع محصولات زراعی و باغی ، وجود

 
جاذبه هاي گردشگري شرایط گلستان در کشور جایگاه خوبی نیست. 

 
بسترسازي صادرات نیازمند سرمایه گذاري است 

 
سنگدوینی بیان کرد : سرانه اهالی گلستان از بسیاري از استان ها کمتر است و از بسیاري از مواهب کم برخوردار و محروم هستیم. 

وي گفت : متاسفانه برخی رفتارهاي غلط سبب شده تا در جذب سرمایه گذار موفق نباشیم، براي بستر سازي صادرات بایدسرمایه

 
گذاري کرد باید اعتبار و پول وارد بخش هاي کشاورزي و صنعت کنیم. 

 
گلستان با وحدت و همگرایی به مرکز صادرات شمال تبدیل می شود 

سنگدوینی افزود : در زمان حاضر سرمایه گذاران گلستانی پول و سرمایه خود را در سایر استان ها هزینه می کنند در حالی که با رفع

 
برخی کارشکنی ها و ایجاد همگرایی و وحدت می توانیم گلستان را به مرکز صادرات شمال کشور تبدیل کرد. 

 
 

سنگدوینی اشاره اي به مشکلات فی مابین با ترکمنستان کرد و گفت : براي حل دغدغه هاي موجود با وزراي نفت و امور خارجه

 
مذاکرات انجام شده است و تلاش داریم با رایزنی فشرده این چالش در تعاملات با کشور همسایه برطرف شود. 



وي با اشاره به بافت جمعیتی استان گلستان گفت : حدود 35 درصد افراد ساکن در گلستان از قومیت ترکمن هستند و این فرصت

 
خوبی براي ارتقاي تعاملات بین 2 کشور ایران و ترکمنستان است. 

 
می توان به بازار چین و کشورهاي اوراسیا متصل شد 

سنگدوینی گفت : نخبگان گلستان در امر خدمات فنی مهندسی می توانند بسیاري از نیازهاي کشور ترکمنستان را برطرف کنند، از

 
منظر تجارت کالا و تبادلات مالی ترکمنستان این امکان را به ما می دهد که به بازار چین و کشورهاي اوراسیا متصل شویم. 

نماینده مردم گرگان در مجلس شوراي اسلامی ابراز امیدواري کرد که در دولت سیزدهم و با اهتمام شخص رییس جمهوري تنگناهاي

 
اقتصادي گلستان برطرف شود. 

 
تنگناههاي اقتصادي گلستان با اهتمام شخص رییس جمهور برطرف می شود 

به گفته وي همه وزارت خانه هاي اقتصادي دولت مانند صمت، جهاد کشاورزي، اقتصاد و دارایی و وزارت کشور در تلاش هستند تا

 
برخی خلاهایی که در دولت گذشته وجود داشته را برطرف کنند. 

کارشناسان حوزه اقتصادي بر این اعتقادند که با رفع چالش هاي سیاسی بین ایران و ترکمنستان و عملیاتی شدن فعالیت هاي

 
اقتصادي در منطقه آزاد اینچه برون زمینه افزایش صادرات از گلستان امري بسیار سهل و پر سود است. 

جمعیت سیصد میلیونی کشورهاي مشترك المنافع و نیازمندي هاي محسوس کشورهاي این حوزه در حوزه کشاورزي و خدمات فنی
و مهندسی فرصتی بی بدیل براي گلستان تا با استفاده از ظرفیت هاي موجود رونق در این استان کم برخوردار را به واقعیت تبدیل

 
کند. 

توسعه گلستان با استفاده از پتانسیل هاي موجود می تواند پیشرانی مناسب براي توسعه استان هاي مجاور هم محسوب شود موضوعی

 
که با توانمندي هاي استان همخوانی دارد. 

به گزارش ایرنا ،تولید سالانه حدود پنج میلیون تن محصول در حوزه هاي دام، زراعت، باغبانی، شیلات و آبزیان و جنگل و مرتع ،
کسب رتبه هاي اول تا چهارم در تولید سویا، خاویار، کلزا، گندم، مرغ ، آفتابگردان، پنبه، توتون، پیله تر ابریشم، برنج، هلو، آلو قطره
طلا و خرمالو ِتولید روزانه مرغ گوشتی بین 800 تا 700 تن و بهره مندي از کشتارگاه هاي صنعتی طیور و متناسب با استاندارد
صادرات، توان تولید جوجه یک روزه براي صادرات، تولید تخم مرغ، پاي مرغ، گیاهان دارویی از جمله زعفران، میگو و مرکبات و ادوات
کشاورزي و وجود صنایع ارزشمندي همچون کارخانه سیمان، محصولات خانگی و ید از جمله ظرفیت هاي محسوس گلستان در

 
زمینه صادرات است. 

گلستان با بیش از 20 هزار کیلومتر مربع وسعت و جاي دادن هفت اقلیم از 13 اقلیم دنیا در همسایگی سه استان مازندران، خراسان
شمالی و سمنان و کشور ترکمنستان قرار دارد و در تولید محصولات کشاورزي از جایگاه ممتازي در کشور برخوردار است به طوري

 
که بخش کشاورزي این استان 214 هزار خانوار بهره بردار معادل 38 درصد اشتغال خالص را به خود اختصاص داده است. 

مرز مشترك زمینی با کشور ترکمنستان و برخورداري از گمرك اینچه برون گنبدکاووس، ارتباط ریلی با ترکمنستان و آسیاي میانه



در سال هاي اخیر، دسترسی به گمرك امیر آباد بهشهر در مازندران ، وجود فرودگاه بین المللی گرگان و فعالیت بیش از 800 بازرگان

 
داراي کارت فعالیت، از دیگر ظرفیت هاي صادرات محصولات تولیدي بخش کشاورزي گلستان است. 

 
برچسب ها 

 
- استان گلستان 

 
- سید ابراهیم رییسی 

 
- توسعه صادرات 

- صادرات غیر نفتی



وزیر کار از فاصله ي وزارتخانه متبوعش با وضعیت مطلوب مطلع شد

منبع: ایلناشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1400/06/28

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با دریافت نامه مهرداد بذرپاش در جریان احکام مغفول مانده از قبل و فاصله ي وضعیت فعلی
این وزارتخانه با اسناد بالادستی مرتبط با زیرمجموعه ي خود قرار گرفت.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با دریافت نامه مهرداد
بذرپاش در جریان احکام مغفول مانده از قبل و فاصله ي
وضعیت فعلی این وزارتخانه با اسناد بالادستی مرتبط با

 
زیرمجموعه ي خود قرار گرفت. 

به گزارش ایلنا، در نامه ي رئیس کل دیوان محاسبات
کشور به حجت االله عبدالملکی، به احکامی اشاره شده که
استقرار و روزآمدسازي نظام جامع رفاه و تأمین اجتماعی
چندلایه به درستی انجام نشده اند و نتوانسته اند اهداف

 
قانونگذار در زمینه شکل گیري تشکل هاي صنفی بخش ساختمان را محقق نمایند. 

همچنین با یادآوري عقب بودن سهم بخش تعاون با اهداف پیش بینی شده در قانون، نسبت به پیگیري موارد ذیل در راستاي اجراي

 
موثر سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تاکید شده است: 

 
- طراحی و پیاده سازي الگوي ایجاد اشتغال فراگیر با اتصال بنگاه هاي محلی- منطقه اي به شرکت هاي بزرگ 

 
- طراحی و پیاده سازي الگوهاي توسعه رشته هاي پراشتغال منطقه اي 

 
- طراحی، تدوین و اجراي برنامه جلوگیري از نسلی شدن فقر 

 
- ارتقاي مهارت هاي فنی - حرفه اي و کسب و کار بازارمحور 

 
- تامین مالی خرد و کارآفرینی اجتماعی 

 
- ایجاد پنجره واحد حمایت هاي اجتماعی 

در پایان این نامه، تاکید شده است مبناي رسیدگی دیوان محاسبات کشور در حوزه هاي مالی و رعایت و عملکرد، چگونگی عمل به

 
اسناد بالادستی و قوانین موجود خواهد بود. 



انتهاي پیام/



هفت میلیارد ریال اقلام حمایتی بین آسیب دیدگان کرونا در بجستان توزیع

شد

منبع: ایرناشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/06/28

گناباد- ایرنا- رییس کمیته امداد امام خمینی (ره) بجستان گفت: از ابتداي شیوع کرونا تاکنون سه هزار و 200 بسته کمک
معیشتی و اقلام حمایتی به ارزش هفت میلیارد و 500 میلیون ریال بین مددجویان و آسیب دیدگان از این ویروس در این

شهرستان توزیع شده است.

گناباد- ایرنا- رییس کمیته امداد امام خمینی (ره) بجستان گفت: از ابتداي
شیوع کرونا تاکنون سه هزار و 200 بسته کمک معیشتی و اقلام حمایتی
به ارزش هفت میلیارد و 500 میلیون ریال بین مددجویان و آسیب

 
دیدگان از این ویروس در این شهرستان توزیع شده است. 

محمد مرتضوي روز یکشنبه در گفتگو با خبرنگار ایرنا افزود: از این تعداد
هزار و 200 بسته کمک معیشتی به ارزش سه میلیارد ریال از ابتداي
امسال بین آسیب دیدگان کرونا، مددجویان و بیماران سخت درمان

 
زیرپوشش این نهاد توزیع شده است. 

وي ادامه داد: با توجه به نیاز مددجویان آسیب دیده از کرونا به حمایت مالی، امسال تسهیلات قرض الحسنه 50 میلیون تا 100
میلیون ریالی در مجموع به مبلغ 2 میلیارد ریال و کمک بلاعوض نیز به مبلغ 700 میلیون ریال به 35 نفر از این دسته مددجویان

 
پرداخت شد. 

رییس کمیته امداد امام خمینی (ره) بجستان گفت: در این مدت 6 هزار پرس غذاي گرم با هزینه 750 میلیون ریال نیز بین

 
مددجویان و خانواده هاي آسیب پذیر این شهرستان توزیع شده است. 

وي افزود: امسال همچنین 12 میلیارد و 200 میلیون ریال تسهیلات دامداري براي خرید خوراك دام به مددجویان زیرپوشش این

 
نهاد پرداخت شد. 

مرتضوي پرداخت 180 میلیارد ریال طی سال گذشته و 155 میلیارد ریال طی سال جاري براي اشتغال مددجویان و آسیب دیدگان

 
از کرونا را از دیگر اقدامات کمیته امداد امام خمینی(ره) بجستان ذکر کرد. 

افزون بر پنج هزار نفر نیازمند، یتیم و زن سرپرست خانوار در قالب 2 هزار خانواده زیرپوشش خدمات کمیته امداد امام خمینی (ره)

 
شهرستان بجستان قرار دارند. 

 
مرکز شهرستان بجستان در 278 کیلومتري جنوب غربی مشهد واقع است. 



 
برچسب ها 

 
- ویروس کرونا 

 
- بجستان 

 
- بسته معیشتی 

 
پروندهٔ خبري 

- کرونا در ایران؛ آخرین اخبار و گزارش ها



استاندار یزد: راه اندازي واحدهاي تعطیل از کارهاي مهم ستاد تسهیل است

منبع: ایرناشماره خبر:  5  |  تاریخ: 1400/06/28

یزد - ایرنا - استاندار یزد در صفحه شخصی خود در توییتر نوشت:بخش عمده اي از فعالیت ستاد تسهیل و رفع موانع تولید
استان منحصر به فعال سازي واحدهاي تعطیل شده صنعتی است.

یزد - ایرنا - استاندار یزد در صفحه شخصی خود در توییتر
نوشت:بخش عمده اي از فعالیت ستاد تسهیل و رفع موانع
تولید استان منحصر به فعال سازي واحدهاي تعطیل شده

 
صنعتی است. 

به گزارش ایرنا محمدعلی طالبی شنبه شب در ادامه این
مطلب افزود: یکی از افتخارهاي استان، کسب جایگاه برتر

 
ملی در فعالیت ستاد تسهیل و رفع موانع تولید است. 

وي اضافه کرد:بخش عمده اي از فعالیت این ستاد منحصر
به فعال سازي واحدهاي تعطیل شده صنعتی است که با وجود مشکل اقتصادي در سال هاي گذشته، شاهد راه اندازي تعدادي از این

 
واحدها و کاهش آمار واحدهاي غیرفعال هستیم. 

طالبی در ادامه این مطلب نوشت: هم اکنون با همت جمعی مجموعه مدیران و کارکنان دستگاه هاي مسئول، اجرایی، قضایی و
نظارتی و بازگشت عمده سهام آن به دولت، شاهد فراهم شدن مقدمات راه اندازي مجدد کارخانه فولاد میبد هستیم ،امید است بتواند

 
نقش خورا در تکمیل زنجیره تولید فولادي استان به خوبی ایفا کند. 

 
در استان یزد سه هزار واحد صنعتی وجود دارد که 100 هزار نفر در این واحدها مشغول به کار هستند. 

 
از یزد به عنوان چهارمین استان صنعتی و با 50 نوع اندیس معدنی پس از کرمان دومین منطقه معدنی کشور یاد می شود. 

 
برچسب ها 

 
- واحد تولیدي 

 
- توییتر 

 
- یزد 

 
- اشتغال زایی 

 
- محمدعلی طالبی 

- اشتغال پایدار



با تجاري سازي بنا هاي تاریخی مخالفیم

منبع: میزانشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1400/06/28

معاون میراث فرهنگی استان تهران گفت: وقتی کلمه احیا مطرح می شود به این معناست که باید کاربري جدید براي بناي
تاریخی در شان اثر باشد که این موارد باید در آن قرارداد واگذاري گنجانده بشود. هر بناي تاریخی یا یک مکان-رویداد

تاریخی است یا متعلق به یک شخصیت تاریخی، فرهنگی و هنري کشور است که باید کاربري ...

مرتضی ادیب زاده معاون میراث فرهنگی استان تهران درخصوص مطلوبیت هاي الگوي واگذاري خانه هاي تاریخی از طریق
صندوق احیا به عنوان نهاد خصوصی متولی بنا هاي تاریخی به میزان گفت: صندوق احیا یک نهاد خصوصی نیست بلکه یکی از
زیرمجموعه هاي تحت نظارت وزارتخانه میراث فرهنگی محسوب می شود. بسیاري از بنا هاي تاریخی که در کشور شاهدیم مرمت و
احیا شده اند و کاربري هاي فرهنگی پیدا کرده اند در اختیار این صندوق بوده اند و به بخش خصوصی واگذار شده اند. گاه البته پیش
می آید که بخش خصوصی در اجراي مفاد قرارداد کوتاهی می کند یا مشکلاتی پیش می آید و بنا رها می شود که موضوع ابعاد
حقوقی به خود می گیرد. البته درباره روند واگذاري بنا هاي تاریخی از طریق صندوق احیا خود مسوولان این صندوق باید پاسخگو
باشند. اما ما بر روند مرمت بنا هاي تاریخی چه مالک خصوصی داشته باشند چه دولتی باشند یا در اختیار صندوق باشند و واگذار

 
شده باشند نظارت می کنیم. 

وي درخصوص این گمانه که واگذاري اماکن تاریخی و فرهنگی به بخش خصوصی، چون با اهداف تجاري همراه می شود باعث کاسته
شدن از بعد فرهنگی کار می شود گفت: ما با تجاري سازي صرف درمورد بنا هاي تاریخی مخالف هستیم. وقتی کلمه احیا مطرح می
شود به این معناست که باید کاربري جدید براي بناي تاریخی در شان اثر باشد که این موارد باید در آن قرارداد واگذاري گنجانده
بشود. هر بناي تاریخی یا یک مکان-رویداد تاریخی است یا متعلق به یک شخصیت تاریخی، فرهنگی و هنري کشور است که باید
مورد احترام باشد و باید کاربري در شان اثر براي آن بنا تعریف شود. همه واگذاري ها مربوط به بخش دولتی نیست و درباره بنا هاي
متعلق به بخش خصوصی هم واگذاري صورت می گیرد. گاهی مشاهده می شود که برخی بنا هایی که مالکیت خصوصی دارند توسط

 
خود مالکان مرمت می شوند و تبدیل به رستوران یا سفره خانه می شوند. 

ادیب زاده افزود: در خصوص این موارد الزام قانونی براي ما وجود ندارد که بتوانیم ورودي داشته باشیم. فقط در مواردي که دخل و
تصرفی در ساختار بنا صورت بگیرد اقدام می کنیم. اما به طور مستمر مشاوره هایی را به مالکان بنا هاي تاریخی ارائه می کنیم و به
آن ها آگاهی هاي لازم را درباره اینکه چه نوع کاربري هایی را می توانند داشته باشند منتقل می کنیم. همچنین الگو هاي مفیدي را
به آن ها براي انتخاب نوع کاربري بنا معرفی می کنیم. ما سرمایه گذارانی داریم که در حوزه امور فرهنگی و هنري فعالیت می کنند و
درآمد مالی این کار هم چندان برایشان در اولویت نیست و به نوعی نگاه فرهنگی به بنا هاي تاریخی دارند. ما نمونه کار ها و فعالیت
هاي این سرمایه گذاران را به مالکان بنا ها معرفی می کنیم یا بین آن ها ارتباط برقرار می کنیم و تلاشمان این است تا بنا هاي

 
تاریخی کاربري در شان پیدا کنند. 

 
بیشتر بخوانید: 

 
رایزنی با شوراي شهر براي صیانت از خانه هاي تاریخی 



معاون میراث فرهنگی استان تهران در پاسخ به اینکه راهکار استفاده از کارآفرینان و واگذاري این نوع امور به بخش خصوصی چقدر
مفید و عملی است اظهار داشت: قطعا کارآفرینی در حوزه صنایع دستی در این فضا ها می تواند اتفاق بیفتد. همچنین تولید محتوا
هاي فرهنگی و هنري هم در این فضا ها می تواند اتفاق بیفتد و ما از این موضوعات در خصوص کاربري فضا هاي تاریخی و فرهنگی

 
استقبال و حمایت می کنیم. 

وي درباره اینکه آیا در مورد مشارکت دادن به بخش خصوصی قانون هاي تشویقی هم وجود دارد گفت: قطعا این نوع قوانین وجود
دارد و از ابتدا هم بوده و قوانین حمایتی در برنامه ششم توسعه دیده شده است. حتی موارد حمایتی در خصوص بنا هاي تاریخی را در
مصوبات شوراي اسلامی شهر تهران داریم که از روند تخریب و فرسایش آن ها جلوگیري بشود و تلاش در راستاي حفاظت و مرمت و
بهره برداري مناسب و در شان اثر صورت بگیرد. این همکاري ها از گذشته وجود داشته و حتی ما بسته هاي حمایتی براي مالکان فضا
هاي تاریخی داریم و مکاتباتی با شهرداري، اداره برق، گاز، آب براي معرفی این فضا هاي تاریخی و فرهنگی داریم تا تخفیف هایی در
خصوص این هزینه ها تخصیص داده شود. علاوه بر این وام هایی با بهره کم هم براي مالکان خصوصی بنا هاي تاریخی در نظر گرفته
شده است. در مورد طرح هاي مشارکتی در بنا هاي تاریخی نمونه هایی را داریم که ما به صورت سالانه کمک هاي بلاعوض یا به
صورت کارشناسی و مرمتی براي این بنا ها در نظر می گیریم و اعتبارات ملی آن هم از طریق وزارت میراث فرهنگی، صنایع دستی و

 
گردشگري به ما ابلاغ می شود. 

انتهاي پیام/



خانواده هایی که با کرونا به زیر «خط فقر» رفتند

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1400/06/28

وقتی کرونا آمد کمتر کسی فکر می کرد که خانواده هاي زیادي به خاطر هزینه هاي درمان این بیماري به زیر خط فقر بروند.
اما، حالا آسیب هاي اجتماعی کرونا بیشتر از خود بیماري شده است.

وقتی کرونا آمد کمتر کسی فکر می کرد که خانواده هاي
زیادي به خاطر هزینه هاي درمان این بیماري به زیر خط
فقر بروند. اما، حالا آسیب هاي اجتماعی کرونا بیشتر از

 
خود بیماري شده است. 

به گزارش خبرنگار مهر،. نزدیک به 20 ماه از شیوع بیماري
کرونا در کشور می گذرد و هر روز که سپري می شود،
بیشتر از قبل با آسیب هاي این بیماري ناشناخته آشنا می

 
شویم. 

کرونا حالا بیشتر از آنکه فقط یک ویروس بیماري زا باشد، یک عارضه اجتماعی است که آسیب هاي آن روز به روز بیشتر نمایان می
شود. در این بین، بیشترین آسیب و عارضه این بیماري، بروز فقر است . البته فقیر شدن خانواده هاي درگیر کرونا، فقط شامل حال

 
کشور و مردم ما نمی شود. بلکه این شکل از آسیب کرونا، تبدیل به معضل جهانی شده است. 

ما هم از این قاعده مستثنی نیستیم و چه بسا با توجه به شرایط اقتصادي حاکم بر کشور، کرونا بر شدت فقر برخی از طبقات جامعه

 
افزوده است. 

بررسی ها و مطالعات میدانی نشان می دهد که طبقات آسیب پذیر جامعه که تا قبل از کرونا هم درگیر مشکلات اقتصادي بوده اند، با

 
آمدن این ویروس، بیشتر در فقر فرو رفته اند. 

نگاهی به داده هاي اشتغال نشان می دهد که در حدود 100 درصد از مشاغل از دست رفته در سال 1399 مشاغل غیر رسمی بودند
که دهک هاي پایین درآمدي در آن اشتغال دارند. همچنین از حدود 1.5 میلیون شغلی که در بهار 1399 از دست رفته، بیش از 600

 
هزار شغل براي افراد داراي اشتغال ناقص بوده است. 

بررسی متغیرهاي جریان بازار کار نشان می دهد که درصد بیشتري از مشاغل غیر رسمی نسبت به رسمی در سال 1399 بیکار شده
یا به طور کلی به جمعیت غیر فعال تبدیل شده اند. از آنجا که سه دهک پایینی به طور متوسط شامل 51 درصد شاغلان بخش غیر
رسمی و سه دهک بالایی به طور متوسط شامل 22 درصد شاغلان بخش غیر رسمی در سال 98 بوده اند، در نتیجه حمایت هاي

 
کرونایی از شاغلان رسمی، پوشش کمتري در دهک هاي پایین درآمدي دارد. 

برآوردها نشان می دهد که به طور متوسط در دوره زمانی 1380 تا 1398 حدود 33 درصد از جمعیت کشور زیر خط فقر چند بعدي



 
قرار گرفته اند و خط فقر از 950 هزار تومان در سال 1390 به 10 میلیون تومان در سال 1399 رسیده است. 

 
قطعاً، عدد 10 میلیون تومان در سال 1400 افرایش یافته و می تواند به مرز 11 میلیون تومان نیز رسیده باشد. 

این در حالی است که از اواخر سال 98 و با آمدن کرونا، وضعیت معیشت اغلب خانواده هاي طبقات متوسط و پایین جامعه، به شدت

 
تحت تأثیر قرار گرفته است. به طوري که از تأمین حداقل هاي زندگی محروم شده اند. 

یک بیمار کرونایی اگر خفیف مبتلا شده باشد، حداقل براي مدت 2 هفته تا 4 هفته نیاز به مراقبت و تغذیه دارد که هزینه اي بالغ بر
500 هزار تومان خواهد شد. حالا فرض بگیریم این وضعیت شامل حال خانواده اي 4 نفره بشود و نیاز به ویزیت و دارو در منزل داشته

 
باشند که در این صورت باید بیش از 2 میلیون تومان هزینه کنند. 

 
حالا اگر یک یا دو نفر از افراد همین خانواده که مبتلا شده باشند و نیاز به بیمارستان پیدا کنند، هزینه آنها به چند برابر می رسد. 

این در حالی است که اگر سرپرست خانواده حقوق بگیر نباشد، دچار مشکل شدیدتري خواهد شد. زیرا، اگر خودش مبتلا شود، باید

 
قید کار د درآمد را براي یک مدت بزند و از جیب بخورد. این در صورتی است که پولی براي از جیب خوردن داشته باشد. 

نتایج به دست آمده در مطالعه حوزه فقر از سال 80 تا 98 نشان می دهد هزینه خانوار در طول این 18 سال 22 برابر شده است. در
این دوره نرخ تورم به عنوان عامل فزاینده فقر و کاهش قدرت خرید تا سال 1398 به 41 درصد رسیده است. همچنین سرعت
متوسط سالیانه خط فقر مطلق در کل کشور برابر با 20 درصد بوده است و مقدار این شاخص در طول دوره مورد بررسی بیش از 27

 
برابر شده است. 

شرایط کرونایی کشور باعث شده تا هزینه خانوار متأثر از آسیب هاي این بیماري افزایش یابد و در نتیجه آن، شاهد رواج بیش از پیش
مشاغلی همچون دستفروشی هستیم. البته آسیب هاي کرونا در همین ختم نمی شود و بحران بیکاري در دوران کرونا چند برابر شده
است. به طوري که خیلی از خانواده ها که سرپرست آنها قبل از کرونا هم شغل ثابت نداشته و جزو مشاغل روزمزد بوده است، با آمدن

 
کرونا مجبور به خانه نشینی شده و در نتیجه، درگیر بحران ها و آسیب هاي اقتصادي و اجتماعی کرونا شده اند. 

این در حالی است که یارانه هاي معیشتی دولت، به اندازه اي نیست که بتواند جوابگوي هزینه هاي یک زندگی حداقلی باشد و از
همین رو، خانواده هاي زیادي در این دوران، دچار بحران شده اند.



فوتبال؛ صنعتی پولساز و اشتغال آفرین

شماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/06/28
منبع: گسترش صنعت معدن

تجارت

رحیمی پورگفت: در هررشته و در هر فرهنگی ورزش خود پایه دوستی و همبستگی است. در هررشته اي که فعالیت می
کنید بعد از یک مدت که در مسابقات مختلف شرکت می کنید با افراد زیادي آشنا می شوید و این آشناییت باعث ایجاد یک

همدلی و انسجام میان اقشار متفاوت حاضر در آن مسابقات می شود.

رحیمی پورگفت: در هررشته و در هر فرهنگی ورزش خود پایه دوستی و همبستگی است. در هررشته اي که فعالیت می کنید
بعد از یک مدت که در مسابقات مختلف شرکت می کنید با افراد زیادي آشنا می شوید و این آشناییت باعث ایجاد یک همدلی و

 
انسجام میان اقشار متفاوت حاضر در آن مسابقات می شود. 

 
صنعت  

لازمه سرزندگی و دوام در جوامع امروز نشاط و سرزندگی است که این این امر با همدلی و روحیه جمعی محقق می شود. همدلی که
از علایق مشترك و تفریحات یکسان منشا بگیرد. ورزش ها از دیرباز عامل گرد آوري و اتحاد اقشار متفاوت در کنار یکدیگر بوده اند.
در ایران ورزش هایی همچون کشتی و زورخانه ها نقش اساسی در اتحاد و همدلی افراد جامعه داشتند. بر طبق علائق جامعه امروز
فوتبال به نوعی عامل همبستگی تمام اقشار جامعه حتی در مدت کوتاهی شده است. در باب این موضوع با حسین رحیمی پور، مدیر

 
روابط عمومی اداره کل ورزش و جوانان استان تهران به گفتگو پرداختیم که در ادامه از نظر می گذرانید. 



 
 

 
فوتبال؛ عاملی جذاب و موثر براي همه گیري در میان تمام اقشار 

مدیر روابط عمومی اداره کل ورزش و جوانان استان تهران در ابتدا ضمن تاکید بر اینکه ورزش یک پایه اتحاد و دوستی است؛ گفت:
در هررشته و در هر فرهنگی ورزش خود پایه دوستی و همبستگی است. در هررشته اي که فعالیت می کنید بعد از یک مدت که در
مسابقات مختلف شرکت می کنید با افراد زیادي آشنا می شوید و این آشناییت باعث ایجاد یک همدلی و انسجام میان اقشار متفاوت

 
حاضر در آن مسابقات می شود. فوتبال کمی فراتر از این حرفهاست و همدلی آن بیشتر از سایر ورزش هاست. 

این مقام مسئول ادامه داد: این ورزش مهیجی است که میلیارد ها نفر در سراسر جهان به آن علاقه مندند و یک رقابت ورزشی بهانه
اي است براي نزدیک شدن افراد به یکدیگر. اقشار خاصی کشتی را دوست دارند اما همه آن ها طرفدار فوتبال نیز هستند و یا در
رشته هایی مانند والیبال و جودو و تکواندو نیز که در ایران طرفداران زیادي دارد علاقه خاصی به فوتبال نیز در آن ها احساس می

 
شود. 

وي تاکید کرد: جذابیت ورزش فوتبال باعث شده است که افراد در کنار یکدیگر جمع شوند. زمانی که مسابقه اي در سطح ملی برگزار
می شود همه مردم همگام و همدل می شوند تا بتوانند در آن رقابت کشورشان برنده شود. یک شرکت صنعتی و بازي هاي داخل
ادارات واحد هاي اداري که می خواهند در این مسابقات شرکت کنند افراد و همکاران آن واحد سازمانی که تا قبل از آن شاید با
یکدیگر رابطه خوبی هم نداشتند اما به واسطه آن مسابقه همدل و هماهنگ می شوند و در برد و باخت خود احساسات نشان می

 
دهند. 

 
ترند هاي روز بر پایه فوتبال جذابیت آن را دوچندان کرده است 

رحیمی پور یادآور شد: میان ایران و عراق یک جنگ 8 ساله رخ داد و بین عراق و کویت یک جنگ 4 ساله اتفاق افتاد همین فوتبال
به نوعی مسبب همدلی این کشور ها می شود. بدین صورت که با پرپایی یک بازي دوستانه با یکدیگر و گرفتن عکس هاي دسته
جمعی پیوند میان دو کشور را نزدیک می شود. براي مثال بعد از جنگ تحمیلی میان ایران و عراق یک بازي دوستانه اي برپا شد که
عکس دسته جمعی بازیکنان تیم دوکشور گرفتند و در آن یکی در میان بازیکنان ایستاده بودند و آن عکس تا سالها ترند روز در

 
جامعه ما محسوب می شد. بنابراین می بینیم که فوتبال موجب انسجام و همدلی میان ملت ها نیز می شود. 

گلریزان به سبک فوتبالی ها! حسین رحیمی در ادامه ضمن متذکر شدن پیشتازي فوتبالی ها در امور خیریه اظهار کرد: این امر در



دیگر ورزش ها و رشته ها کمتر اتفاق می افتد. در کشتی و ورزش هاي باستانی ما گلریزان را داشته ایم اما امروز این امر محدودتر

 
شده است و فوتبال نقش پررنگ تري در مسئولیت هاي اجتماعی جامعه نیز دارد. 

صنعتی اشتغال زا؛ از اسپانسرینگ تا خدمات متعدد وي افزود: زمانی که یک برنامه فوتبال میان هنرمندان و فوتبالیست هاي
پیشکسوت برگزار می شود ما شاهد حمایت صداوسیما و اسپانسر ها هستیم تا آن مسابقه به خوبی برگزار شود. پس از پیروزي یک
تیم دهستان،شهرستان و یا ملی جشن هاي خودجوشی در محلات و شهرها و در سطح گسترده تر آن در کشور راه می افتد. تمام این
موارد مصداق هاي همدلی است که فوتبال به وجود می اورد. به طور کلی می توان گفت فوتبال خود یک صنعت اشتغال زاست. در

 
کنار فوتبال کسب وکارهاي متعددي به وجود آمده است. فوتبال خود رونق کسب وکارهاست. 

مدیر روابط عمومی اداره کل ورزش و جوانان استان تهران تاکید کرد: زمانی که مسابقات فوتبال شروع می شود کادر پزشکی را ما در
کنار تیم داریم اعم از فیزیوتراپ،روانشناس، متخصص تغذیه و ارتوپد که همه در کنار تیم فوتبال قرار می گیرند. و یا در بخش
بدنسازي تیم فوتبال استعدادیاب، آنالیزور و مربی بدنسازي را و همچنین تدارکات و کادر اجرایی فنی را در کنار تیم قرار می گیرند و
به تیم فوتبال خدمات رسانی می کنند. و یا در بخش رسانه گزارشگر و عکاسان و فیلمبرداران و خبرنگاران براي پوشش خبري مسابقه
در زمین فوتبال و سپس در نشست خبري مرتبط با آن حضور دارند. در بخش مدیریت اجرایی برگزارکنندگان، داوران، بازاریاب ها
کارشناسان داوري و مربیان حضور دارند. احداث کنندگان استادیوم ها و ورزشگاه ها تولیدکنندگان البسه و اسپانسرها و غیره همگی

 
زنجیره بزرگی است که فوتبال همه آن ها را گرد هم آورده است. 

برد و باخت اثر گذار بر اخلاق مداري جامعه رحیمی پور گفت: در زمان باخت یا برد هر تیم در فوتبال نیز از سران بزرگ جهان گرفته
تا کوچکترین سمت اجرایی تاثیر اخلاقی از نتیجه بازي می گیرند و با برد و باخت تیم خود تغییر رفتار می دهند. پس از برد و یا
باخت یک تیم روحیه همگانی جامعه نیز تغییر می کند. تعارض ها و شادابی ها در کشور اوج گرفته و یا بالعکس. فوتبال بسیار می
تواند موثر باشد به این شرط که ما به درستی از آن استفاده کنیم. متاسفانه گاه از ورزش فقط به عنوان یک وسیله براي رسیدن به

 
اهداف خودمان استفاده می کنیم. 

او همچنین اظهار داشت: افراد گاه در یک زمان معین و در یک نقطه مشخص براي رسیدن به اهداف خود در کنار ورزشکاران قرار می
گیرند. اما فوتبال می تواند کمک بسیار شایانی براي همبستگی جامعه داشته باشد. در دوران کرونا که استادیوم ها خالی از تماشاچیان
می باشند از جذابیت این ورزش کاسته شده است. همچنین ضررهاي مالی بسیاري به کسب وکارهاي متعدد که به نوعی از کنار این
ورزش درآمد داشتند، تحمیل شده است. کمترین میزان تماشاچی که براي تماشاي فوتبال به استادیوم می رود بالاي 60 هزار نفر
است که این موضوع نشانگر طرفدران این ورزش در کشور ماست. اطراف استادیوم هاي ما حتی خانم ها کنار استادیوم مینشستند تا
فوتبالیست هاي مورد علاقه خود و جو آنجا را بتوانند ببینند. به هر صورت فوتبال ابزار خوبی براي همدلی و همبستگی و برطرف

 
شدن کدورت هاي میان افراد و حتی ملت ها و همچنین مشکلات در یک جامعه است. 

 
تعصبات کورکورانه را کنار بگذارید 

رحیمی پور در پاسخ به این سوال که آیا فوتبال موجب اتحاد و انشقاق در جامعه می شود گفت: در تمامی ادوار یکسري صحبت ها و
تقابل میان افراد بسیار تعصبی و خارج از ادب بوده است. ندانستن قوانین مسابقات و تعصبات کورکورانه موجب به وجود آمدن
اختلافات می شود. در گذشته در بسیاري از شهرستان هاي کشور ما مانند تبریز زمانی که مسابقات فوتبال برگزار میشد پرچم دیگر

 
کشور ها مانند ترکیه یا آذربایجان را می آوردند که این باعث اختلاف میشد و یا باعث توهین به آن فرهنگ و کشور میشد. 



مدیر روابط عمومی اداره کل ورزش و جوانان استان تهران افزود: کم اطلاعی و ندانستن قوانین مسابقات این اختلافات و نفاق ها را
میان ملت ها به وجود می آورد. تعصب فرهنگی و نژادي و قومی باعث اینطور تفرقه ها می شود که باید در بحث هنجارها بیشتر توجه

 
نشان داد. چراکه موجب تشنج در استادیوم ها و به تبع آن در جامعه می شود. 

 
اتحاد عمومی ناشی از فوتبال موقتی است 

رحیمی پور در پایان افزود: ثبات اتحاد ایجاد شده توسط فوتبال بستگی به این دارد که ما چه میزان میخواهیم از آن استفاده کنیم،
اما به طور کلی این همبستگی ها مقطعی است. بدین جهت که پس از اتمام این مسابقات هر کدام از افراد جامعه به کار خود مشغول
می شوند. به هر صورت برنامه ریزي مادام العمري براي این اتحاد وجود ندارد. مشکلات و اختلافات و یا ضعف و قوت تیم این اتحاد را

 
در بعضی مواقع از بین می برد. 

 
 

نویسنده: افسانه سالاري



نماینده پیشین آمل در مجلس: دولت سیزدهم وعده هاي نشدنی به مردم ندهد

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1400/06/28

ایسنا نوشت: یوسفیان ملا نماینده پیشین مردم آمل در مجلس دهم از دولت سید ابراهیم رئیسی خواسته مراقب باشند تا
وعده هاي نشدنی به مردم ندهند.

ایسنا نوشت: یوسفیان ملا نماینده پیشین مردم آمل در
مجلس دهم از دولت سید ابراهیم رئیسی خواسته مراقب

 
باشند تا وعده هاي نشدنی به مردم ندهند. 

یک نماینده پیشین مجلس شوراي اسلامی با اشاره به
شرایطی که موجب کاهش اعتماد عمومی شد، گفت: دولت

 
سیزدهم فراتر از توانش قول ندهد. 

عزت االله یوسفیان ملا در گفت وگو با ایسنا، درباره چگونگی بازسازي اعتماد عمومی اظهار کرد: دولت آنچه در توان دارد را به مردم
قول دهد و بیش از آن وعده اي ندهد. خیلی راحت هم می توان بررسی کرد که حد توان دولت چقدر است. مردم دنبال فراغت
هستند. اگر دولت به وعده هاي خود پایبند باشد و در حد توان خود هم وعده بدهد، اعتماد مردم جلب می شود. البته اگر دولت وعده

 
اي را هم نتوانست محقق کند علتش را صادقانه به مردم بگوید. 

وي درباره وعده ساخت چهار میلیون مسکن افزود: این کار خیلی سنگین است، کارشناسان می گویند بودجه این طرح بیش از درآمد
کشور است. یعنی براي تحقق این وعده باید همه پروژه هاي دیگر کشور کنار گذاشته شود. بنابراین دولت به تنهایی نمی تواند این کار
را انجام دهد و تحقق این وعده تقریبا براي دولت نشدنی است. بنابراین باید دولت دنبال راه هاي دیگري باشد. مثلا بانک ها را وارد

 
کند تا آنها وام براي ساخت مسکن بدهند. 

این نماینده سابق مجلس درباره دلایل کاهش اعتماد عمومی به دولت خاطرنشان کرد: در دولت دوم روحانی وعده هایی داده شد که
محقق نشد. قرار بود با برجام اتفاقات خوبی در کشور رخ دهد، اما اینگونه نشد. وعده هایی در زمینه اشتغال و تولید و تورم عملیاتی
نشد. در کنار آن شاهد سقوط ارزش پول ملی بودیم که کشور را دچار رکود تورمی کرد و قدرت خرید مردم کم شد. از سویی دولت
مردم را به سرمایه گذاري در بورس تشویق کرد، اما بسیاري از سرمایه هاي مردم بر باد رفت. در واقع نه تنها دولت وعده هاي خود را

 
عملی نکرد ، بلکه اتفاقات بد دیگري نیز افتاد که شرایط را بدتر کرد. 

یوسفیان ملا تصریح کرد: در این شرایط مردم دیگر با تردید به وعده ها و شعارها در زمان انتخابات نگاه می کردند و دیگر امیدوار
نبودند. مخصوصا که شاهد بودیم محاکمه افرادي که در اطراف مسئولان کشور بودند در دادگاه مفاسد اقتصادي هم شروع شد. به هر
حال اتحاد مردم از بین رفت و اینکه آیا ترامپ مقصر بود یا شخص دیگري مشکلی را حل نمی کرد به هر حال وعده ها محقق نشد،
حقوق ها یکسان سازي نشد. معلمان حق التدریسی جذب نشدند. واحدهاي تولیدي، دولتی به افرادي واگذار شد که صلاحیت
نداشتند و آنها دستگاه ها را فروختند و کارگرها بیکار شدند. قیمت سوخت سه برابر شد اما مقامات عالی رتبه دولت اظهار بی اطلاعی
کردند. نحوه واکسیناسیون نیز به اعتماد مردم آسیب زد. این اتفاقات هر روز اعتبار دولت را کاهش داد. اعتماد ذره ذره ایجاد می شود،



 
اما ناگهانی سقوط می کند. 
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طرح تسهیل مجوز هاي کسب وکار؛ زمینه ساز تحقق شعار «تولید؛ پشتیبانی ها،

مانع زدایی ها»

منبع: میزانشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1400/06/28

کارشناس ارشد حوزه کسب وکار گفت: اجراي طرح تسهیل مجوز هاي کسب وکار دقیقاً در راستاي شعار «تولید، پشتیبانی
ها و مانع زدایی ها» است که مقام معظم رهبري در آغاز سال اعلام فرمودند، و امیدواریم که با اجراي این طرح بتوانیم در

همین سال این شعار را محقق کنیم.

محسن حاج محمدي در گفت وگو با میزان، در خصوص مزیت تصویب طرح تسهیل مجوزهاي کسب وکار گفت: در قانون اجراي
اصل 44 قانون اساسی به موضوع تسهیل در فضاي کسب وکار اشاره شده است و طبق آن دستگاه هاي ذي ربط موظف شده اند که
در این خصوص اقدامات لازم را انجام بدهند، اما متأسفانه تابه حال این اتفاق نیفتاده است و در حال حاضر امیدواریم با تصویب طرح

 
تسهیل مجوزهاي کسب وکار در مجلس شوراي اسلامی و اجراي کامل آن این اتفاق محقق شود. 

وي افزود: دولت در حال حاضر به دلیل کسر بودجه وکافی نبودن منابع، شرایط مناسبی براي ایجاد مستقیم کسب وکار و اشتغال
زایی براي مردم ندارد، لذا یکی از مواردي که می تواند در این خصوص کمک کند استفاده از سرمایه هاي مردم در جهت اشتغال زایی
پایدار است و براي رسیدن به این نقطه باید با ایجاد سازوکارهاي مناسب موانعی که افراد را از سرمایه گذاري دور می کند را برطرف

 
کنیم. 

حاج محمدي ادامه داد: خیلی از دست اندازها در حوزه تولید و اشتغال باعث می شود که افراد به این سمت تولید نروند و یکی از آنها
این بود که سرمایه گذار براي گرفتن مجوز باید در سامانه هاي مختلف ثبت نام می کرد و در هرکدام از این سامانه ها هم عنوان شده
بود که 3 الی 5 روز مجوز می دهد، اما این فرایند بعضاً یک سال یا بیشتر طول می کشید و حتی بعضی مواقع چرخه تحویل مدارك و

 
ثبت نام چندین بار تکرار می شد و این از حوصله مردم خارج شده بود. 

این کارشناس ارشد حوزه کسب وکار گفت: از طرفی باید به این موضوع توجه داشته باشیم که کشور ما در شرایط عادي و معمولی
نیست و به واسطه تحریم هاي ظالمانه نتوانسته ایم در خیلی از موارد آن چنان که شایسته است به سوي ایجاد اشتغال پیش برویم و

 
لازم است که با تعریف سازوکارهایی به جذب مردم در فضاي سرمایه گذاري و اشتغال کشور کمک کنیم. 

وي گفت: اگر بخواهم جان کلام را بگویم، اجراي طرح طرح تسهیل مجوزهاي کسب وکار دقیقاً در راستاي شعار «تولید، پشتیبانی ها
و مانع زدایی ها» است که مقام معظم رهبري در آغاز سال اعلام فرمودند، و امیدواریم که با اجراي این طرح بتوانیم در همین سال

 
این شعار را محقق کنیم. 

حاج محمدي اظهار کرد: اجراي این طرح ممکن است به هم ریختگی در بعضی از قوانین ایجاد کند به دلیل اینکه ما یک سري
قوانینی داریم که در طول سال هاي متمادي تصویب شده اند و ممکن است، مخالف با این اجراي طرح باشند بنابراین لازم است براي

 
جلوگیري از بروز مشکلات جدید در حوزه کسب وکار به جز قوانین بالادستی اصلی و مهم سایر قوانین تنقیح مجدد شوند. 

این فعال حوزه کسب وکار افزود: بعضی از قوانین در قالب آیین نامه ها و ... نوشته شده که اکثر آن ها حتی در حد قانون هم نیستند.
بلکه فقط براي صدور مجوز در نظر گرفته شده اند که باید با تشکیل یک کارگروه خیلی سریع بررسی مجدد در این حوزه صورت



 
بگیرد تا با شناسایی و حذف قوانین متزاحم راه را براي ورود و سرمایه گذاري مردم در حوزه کسب وکار هموار کنیم. 

وي در پایان گفت: در حال حاضر رتبه ما در شاخص بین المللی بهبود فضاي کسب وکار 127 در بین 190 کشور است که این رتبه
براي کشور ایران رتبه جالبی نیست و با توجه به ظرفیت نیروي جوانی که در کشور داریم باید بتوانیم فضاي کسب وکار و اشتغال را

 
در کشور روزبه روز بهتر کنیم. 

 
بیشتر بخوانید: برنامه هاي امیدوارکننده دولت جدید براي بهبود فضاي کسب وکار 

انتهاي پیام/



مار سرخ گرگان، جهانی می شود؟

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1400/06/28

طویل ترین دیوار تاریخی ایران در گلستان سال هاست که در انتظار ثبت جهانی است.

به گزارش خبرگزاري صداوسیما مرکز گلستان؛ 85سال پیش یک باستان شناس آمریکایی با هواپیمایی بر فراز شهر هاي کشور

 
از جمله منطقه دشت گرگان به پرواز درآمد تا از آثار باستانی به شکل هوایی عکس برداري کند. 

این باستان شناس در هنگام عکس برداري هوایی متوجه خطوط مارپیچی سرخ رنگ بر روي زمین شد که از شرق دریاي خزر شروع و
پس از عبور از ضلع شمالی "گرگان رود" و دشت هاي وسیع شهرستان هاي ترکمن، آق قلا، گنبدکاووس و کلاله به کوه هاي

 
"پیشکمر" در شرق گلستان ختم می شود. 

 
 

نام آن باستان شناس "اریک اشمیت" بود و شاید به هنگام ثبت عکس ها هرگز تصور نمی کرد آن خط سرخ، یکی از مهمترین آثار

 
تاریخی کشور و حتی دنیا باشد. 

این خط سرخ درون عکس ها در واقع مربوط به آثار دیواري تاریخی به جا مانده از دوران ساسانیان است، دیواري که به گفته مورخان
ساخت آن 90سال زمان برده است و بقایاي خاکستر هاي کشف شده در کوره هاي آجرپزي اطراف دیوار، زمان ساخت آن را قرن

 
پنجم و ششم میلادي نشان می دهد. 

در منابع تاریخی از این دیوار به نام هاي مانند "سد پیروز"، "سد اسکندر"، "سد انوشیروان"، "قزل آلان" و مار سرخ (به سبب رنگ

 
آجر هاي آن) هم نام برده شده است. 

آجر هاي سرخ رنگ این دیوار حکایت از قدمت آن ها در دوره ساسانی دارد. با توجه به این مطالعات می توان نتیجه گرفت که
پادشاهان ساسانی با کمک این دیوار و ایجاد 38 قلعه و پادگان نظامی بر روي آن نفوذ به سرزمین ایران در فواصل کوهستان هاي



قفقاز و خط ساحلی دریاي مازندران را غیر ممکن کردند تا بتوانند با امپراتوري روم شرقی از یک سو و قوم هون (Hun) و دیگر اقوام

 
شمالی از سوي دیگر مقابله کنند. 

این دیوار تاریخی با طول 200کیلومتر بعد از دیوار چین دومین دیوار طویل آسیا و بعد از دیوار برلین آلمان سومین دیوار طویل جهان
لقب گرفته است و با توجه به اهمیت آن از سال1375 مورد توجه جدي میراث فرهنگی مازندران قرار گرفت و پس از جدا شدن
گلستان از مازندران این موضوع به صورت جدي تر در استان دنبال شد تا اینکه سال1378 این دیوار با شماره «2345» به ثبت ملی

 
رسید. 

 
 

سال هاست موضوع ثبت جهانی این دیوار تاریخی مطرح می شود، اما گویا تنها یک علاقه مندي براي ثبت بوده و هیچگونه اقدام
اساسی براي این مهم برداشته نشده است و طی این سال ها اخبار تکراري تخصیص اعتبار براي ثبت جهانی و سال بعد خبر عدم

 
تخصیص آن به گوش می رسید. 

به گفته احمد تجري، مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گلستان براي به ثبت جهانی رسیدن این اثر مهم، پرونده

 
ثبت باید بر اساس معیار یونسکو کامل شود. 

او گفت: خوشبختانه تصویربرداري دیوار انجام شده و پلن مدیریتی آن آماده و به زبان انگلیسی همزمان ترجمه شده است، طرح
راهبردي آن در حال جمع بندي است، همچنین مطالعه باستان شناسی و ... اقداماتی است که در کنار نقشه برداري هوایی انجام شده

 
است. 

تجري ادامه داد: در هدفگذاري انجام شده مقرر شده بود تمام این اقدامات تا تابستان امسال انجام شود و تا اواسط مهرماه پرونده

 
نهایی به یونسکو ارسال شود. 

او گفت: خوشبختانه تمام کار ها انجام شده و بخشی از ترجمه به زبان انگلیسی باقی مانده است و امیدواریم با اتمام آن در زمان مقرر

 
براي شوراي داوري در یونسکو ارسال کنیم. 



 
 

 
ثبت جهانی دیوار تاریخی چه مزیت هایی دارد؟ 

حمید عمرانی، مدیر طرح کاوش دیوار گرگان در این رابطه گفت: با ثبت جهانی دیوار تاریخی گرگان در یونسکو، اصالت فرهنگی ایران
به جهانیان معرفی می شود و پیشینه اثر به زبان هاي مختلف ترجمه و در اختیار گردشگران قرار می گیرد، همچنین ثبت این اثر،

 
دیوار را به عنوان یکی از مقاصد گردشگري توریست هاي خارجی قرار می دهد. 

او تزریق اعتبارات بین المللی براي مرمت و احیاي دیوار را یکی دیگر از مزایاي ثبت جهانی شدن آن عنوان کرد و گفت: این اعتبار
همه ساله به صورت مستمر تزریق می شود و پس از ثبت جهانی امکان بهره مندي از تسهیلات صندوق حمایتی یونسکو فراهم شده و

 
از این منظر محدودیتی نخواهیم داشت. 

شاید براي افرادي که تاکنون نامی از دیوار گرگان به گوششان نخورده باشد، با شنیدن این اسم سازه اي شبیه به دیوار چین را در

 
ذهنشان متصور شوند، اما واقعیت چیز دیگري است. 

واقعیت این است که، چون بخش اعظمی از این دیوار تخریب و بخشی دیگر در زیر خاك مدفون شده است براي گردشگران چندان
قابل رویت نیست و زمانی که گردشگر به محل دیوار گرگان می رسد با زمینی صاف رو به رو می شود که در گذشته دیواري بر روي

 
آن قرار داشته است. 

 
 



 
تاسیس نخستین پایگاه دیوار گرگان 

پس از سال ها که نبود اعتبار مناسب یکی از مشکلات تحقق نیافتن اهداف در نظر گرفته شده براي دي وار گرگان بود حالا مدیرکل

 
میراث فرهنگی گلستان خبر از تاسیس نخستین پایگاه این دیوار تاریخی داده که در تایید ثبت جهانی این اثر هم تاثیر گذار است. 

احمد تجري، مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگري و صنایع دستی گلستان در این باره گفت: هم زمان با انجام مطالعات باستان
شناسی، مرمت و احیاي بخشی از تأسیسات دفاعی دیوار دفاعی گرگان و براي فراهم شدن زمینه لازم براي ثبت جهانی طولانی ترین

 
اثر تاریخی کشور، ساخت نخستین پایگاه دیوار بزرگ گرگان به زودي آغاز می شود. 

 
او گفت: فعالیت این پایگاه با محوریت خدمات پژوهشی، حفاظتی و گردشگري است. 

تجري ادامه داد: نخستین پایگاه دیوار بزرگ گرگان در محدوده روستاي قلعه جیق بزرگ شهرستان گمیشان ساخته می شود و براي

 
ساخت آن بیش از 13میلیارد ریال اعتبار در نظر گرفته شده است. 

او ادامه داد: ساخت و تجهیز پایگاه هاي کوچک و بزرگ در طول مسیر دیوار دفاعی گرگان و در محدوده روستا هاي واجد شرایط

 
علاوه بر معرفی، حفظ و نگهداري میراث فرهنگی ملموس و ناملموس می تواند سبب توسعه گردشگري و ایجاد اشتغال پایدار شود. 

تجري، در رابطه با نقشه ساخت این پایگاه گفت: ساختمان اولین پایگاه دیوار بزرگ گرگان با نقشه مربع مستطیل، مشابه قلعه هاي
دیوار بزرگ گرگان به صورت یک طبقه طراحی شده و شامل بخش هایی مانند تالار سخنرانی و پخش فیلم، نمایشگاه اشیاي باستان
شناسی، نمایشگاه عکس و تابلو، غرفه محصولات فرهنگی، غرفه صنایع دستی، نمازخانه، چاي خانه و ... است که به معرفی ظرفیت

 
هاي منطقه با محوریت دیوار بزرگ گرگان می پردازد. 

 
 

 
ساخت نخستین پایگاه این دیوار چقدر طول می کشد؟ 

حمید عمرانی، مدیر کاوش دیوار گرگان مدت زمان ساخت این پایگاه را به شرط تامین اعتبار 6ماه برآورد می کند و می گوید:

 
زیرساخت هاي لازم براي ساخت این پایگاه انجام شده است و در حال به روزرسانی طرح ها هستیم. 

او گفت: کار ساخت این پایگاه بر عهده پیمانکاران بومی است و تلاش می شود این پایگاه با الگو برداري از قلعه ها باشد تا براي



 
گردشگر عینیت بیشتري داشته باشد و زمانی که وارد پایگاه ها می شود گویی وارد قلعه می شود. 

عمرانی ادامه داد: این پایگاه ها در فاصله 200 متري از دیوار گرگان ساخته می شود تا بازدید کننده بعد از آشنایی با تاریخچه دیوار

 
در این پایگاه ها مسیري را پیاده به سمت دیوار طی کند و بخشی از آنچه در پایگاه دیده را از نزدیک لمس کند. 

 
 

 
دیوار گرگان، حلقه اي از زنجیره تاریخ منطقه 

مطالعات دیوار گرگان تنها به گلستان محدود نمی شود و کاوشگران در گرجستان هم با توجه به نشانه هاي به دست آمده از امتداد
قلعه هاي ساخته شده در نوار شمالی ایران و کشورشان به نتایجی دست پیدا کرده اند و مقالات متعددي در قالب کتاب منتشر کرده

 
اند. 

حالا قرار است کتاب چاپ شده در گرجستان به زبان فارسی ترجمه شود تا ما را با منبعی غنی از اطلاعات در رابطه با دیوار گرگان

 
آشنا کند. 

حمید عمرانی، مدیر کاوش دیوار گرگان در این رابطه گفت: دیوار تاریخی گرگان کل پهنه استان گلستان و بخشی از استان هاي هم
جوار را در برمی گیرد و بررسی ها نشان می دهد این پهنه گسترده باید به سمت دیوار قفقاز در آذربایجان و در کشور هایی همچون

 
گرجستان و... کشیده شود. 

گرچه بخش اعظمی از دیوار گرگان مدفون در دل خاك است، اما عمرانی می گوید ما تلاش کرده ایم از طریق رسانه ها و تهیه برنامه
هاي مستند و مصاحبه ها این دیوار و اهمیت آن را به مردم معرفی کنیم و در همین راستا تاکنون چندین مستند دو زبانه تهیه شده

 
است. 

او ادامه داد: در طول دیوار گرگان چندین نقطه را در نظر گرفته ایم که زمانی که گردشگران مراجعه می کنند با توضیحات ما برایشان

 
ملموس تر می شود به همین دلیل نقش صاحبان تور لیدر ها در این زمینه بسیار مهم است. 

او افزود: زمانی که پایگاه ها احداث شود می توانیم با استفاده از ظرفیت اقوام، صنایع دستی و آداب و سنن روستا ها این اماکن را به

 
مردم معرفی کنیم و براي این کار باید نگاهمان به دیوار گرگان بلند مدت باشد. 



 
 

 
دیوار تاریخی گرگان نیازمند طرح گردشگري است 

اما مهدي سقایی، مجري طرح جامع گردشگري گلستان معتقد است نگاه به دیوارتاریخی گرگان نگاه میراثی است که می خواهد آن را

 
مرمت و حفاظت کند که کار درستی است، اما نگاه بحث گردشگري در آن جایگاهی ندارد. 

او افزود: برج قابوس هم جاذبه بسیار خوب و یک میراث گران بهاست و شکی در آن نیست، اما آیا بعد از ثبت جهانی آن توانسته ایم

 
جاذبه گردشگري ایجاد کنیم و پاي توریست هاي خارجی را به اینجا باز کنیم؟ 

سقایی ادامه داد: باید براي این دیوار با نگاه آمایشی طرحی گردشگري نوشته شود و در کنار این روند مرمت آن انجام شود و به عنوان

 
جاذبه گردشگري ثبت شود. 

او گفت: ما باید به سمتی حرکت کنیم که این دیوار تاریخی را به برندي براي استان گلستان تبدیل کنیم، همانگونه که با شنیدن نام

 
کشور چین به یاد دیوار چین می افتیم در کشور هم با شنیدن گرگان به یاد این دیوار بیفتیم. 

مجري طرح جامع گردشگري گلستان از آماده شدن 65درصد از طرح جامع گردشگري استان خبر داد و گفت: ما تنها استانی هستیم

 
که در این طرح آمایش بخش شهرستانی را انجام داده ایم و راهبرد هاي مختلف را بررسی کرده ایم. 

سقایی با تاکید بر ضرورت آسیب شناسی کرونا در بحث گردشگري استان گفت: حوزه گردشگري پس از کرونا همچون فنر به هم

 
فشرده اي است که ناگهان رها می شود و ما باید از حالا برنامه ریزي لازم را داشته باشیم تا ازاین وضعیت بهترین استفاده را ببریم. 

در کنار تمام مباحث مطرح شده موضوع مهمتري دیگري هم وجود دارد و آن هم بی مهري اهالی 5شهرستان با 30روستایی است که

 
در همسایگی این دیوار قرار دارند و سال هاست آجر هاي این دیوار تاریخی را براي مصارف شخصی به یغما برده اند. 

از طرفی دیگر توجه نکردن به حریم در نظر گرفته شده براي دیوار و گسترش کشاورزي تا نزدیکی منطقه محافظت شده دیوار

 
تهدیدي است که این اثر تاریخی با ارزش را در معرض خطر قرار داده است. 



یکی از اقدامات مهمی که در اداره کل میراث فرهنگی بر عهده دارد فرهنگ سازي در بین همسایگان این بناي تاریخی است تا خود
مردم هم با درك اهمیت این اثر تاریخی در حفظ و نگه داري آن کوشا باشند.



آپلود عکس

دغدغه کمیته امداد باید اشتغال نیازمندان باشد

منبع: قم پرسشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1400/06/28

به گزارش قم پرس، آیت االله سید محمدعلی علوي گرگانی در دیدار اکبر میرشکار مدیرکل کمیته امداد استان قم با وي
ضمن قدردانی از خدمات خالصانه مدیران و امدادگران کمیته امداد استان قم، عملکرد خوب این نهاد در استان را نتیجه

مدیریت...

به گزارش قم پرس، آیت االله سید محمدعلی علوي گرگانی در دیدار اکبر میرشکار مدیرکل کمیته امداد استان قم با وي ضمن
قدردانی از خدمات خالصانه مدیران و امدادگران کمیته امداد استان قم، عملکرد خوب این نهاد در استان را نتیجه مدیریت شایسته و
سعه صدر مدیران مجموعه به ویژه میرشکار دانست و گفت: شنیده ام که ایشان در مدیریت، منظم و مرتب هستند و تمام سعی شان

 
بر این است که از ایتام و محرومان با روي خوش استقبال شود و هیچ نیازمندي از کمیته امداد ناامید بیرون نرود. 

وي کمیته امداد را مرکزي براي تعلیم و تعلّم دانست و تصریح کرد: اشتغال و توانمندسازي مددجویان مهم ترین مسئله این نهاد است

 
و باید به افراد بی بضاعت در زمینه هاي مختلف به ویژه اشتغال و کسب وکار آموزش بدهید. 

مرجع تقلید شیعیان با تأکید بر اینکه همّ و غمّ کمیته امداد باید اشتغال نیازمندان باشد گفت: به اشتغال و توانمندسازي محرومان

 
بیشتر اهمیت بدهید و بیشتر سرمایه گذاري کنید تا آثار مثبت آن در جامعه بیشتر دیده شود. 

آیت االله علوي گرگانی افزود: وظیفه ما این است که براي شما دعا کنیم تا به مقصود برسید و من مثل همیشه دعاگوي امدادگران

 
کمیته امداد هستم. 

در ابتداي این دیدار اکبر میرشکار، مدیرکل کمیته امداد استان قم نیز گزارش عملکرد این نهاد در سال جاري را ارائه و از حمایت

 
هاي آیت االله علوي گرگانی قدردانی کرد. 

 
منبع : مهر 

 
قم پرس منتظر دریافت اخبار و پیام هاي هموطنان عزیز می باشد. 



نسخه مجلس براي حمایت از تولید چیست؟

منبع: ایمناشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1400/06/28

مجلس شوراي اسلامی تدبیر را براي حمایت از تولید کنندگان و ایجاد کسب وکار، طرحی تحت عنوان تسهیل صدور
مجوزهاي کسب و کار اتخاذ کند.

 
نسخه مجلس براي حمایت از تولید چیست؟ 

مجلس شوراي اسلامی تدبیر را براي حمایت از تولید کنندگان و
ایجاد کسب وکار، طرحی تحت عنوان تسهیل صدور مجوزهاي

 
کسب و کار اتخاذ کند. 

به گزارش خبرنگار ایمنا، بروکراسی هاي اداري و دست اندازهاي
قانونی بر سر راه، ایجاد کسب و کارهاي نوین کار آفرینان،
کارفرمایان و صنعتگران را کلافه کرده است و بعضاً بسیاري از
بروکراسی هاي اداري طولانی کارفرمایان را از ادامه راه اندازي

 
کسب و کار مأیوس می کند. 

امروز صدور مجوزهاي کسب و کار به هفت خان رستم تشبیه می شود و لازم است دولت و مجلس شوراي اسلامی به حمایت از
کارفرمایان و کارآفرینان در بخشش هاي گوناگون صنعتی، کشاورزي و خدمات بشتابند، اما متأسفانه تا به امروز نه تنها این مهم

 
صورت نگرفته است، بلکه برخی ادارات با ابزارهاي گوناگون کارشکنی می کنند. 

بنا بر آخرین گزارش بانک جهانی، رتبه ایران در سال 2020 در شاخص سهولت انجام کسب وکار نسبت به سال 2019، یازده پله
سقوط کرده است. بر همین اساس در گزارش اخیر، رتبه ایران در میان 190 اقتصاد بررسی شده، 127 تعیین شده است. این در
حالیست که نتایج رتبه بندي کشورها در شاخص سهولت انجام کسب وکار نشان می دهد جایگاه رقبایی همچون عربستان با 29 پله
صعود و همچنین ترکیه با هفت پله صعود به ترتیب به شصت و دوم و سی و سوم تغییر کرده و ارتقا یافته است. مطابق با شاخص
جهانی سهولت انجام کسب وکار، یکی از زیر شاخص هاي مؤثر در بهبود وضعیت اقتصادي هر کشور، میزان سهولت در راه اندازي یک

 
کسب و کار است. در این زمینه وضع بدتر بوده و کشورمان در جایگاه 178 قرار دارد. 

نمایندگان مجلس شوراي اسلامی به منظور سامان دهی سازوکار راه اندازي کسب وکارها و حمایت از فعالان اقتصادي و کارآفرینان،
طرحی تحت عنوان «تسهیل صدور برخی مجوزهاي کسب و کار» در را پیشنهاد کرده و در کمیسیون جهش تولید به بررسی آن

 
پرداختند. 

در راستاي طرح پیشنهادي مجلس شوراي اسلامی هویت بخشی به درگاه ملی مجوزهاي کشور براي نقش آفرینی به عنوان پنجره
واحد درخواست و صدور مجوز است که در صورت تحقق این امر، کلیه فعالان کسب وکار از بلاتکلیفی فعلی رهاشده و متقاضیان براي
اخذ مجوز نیازي به مراجعه به دستگاه هاي متعدد نخواهند داشت. از سوي دیگر در فرآیند فعلی، تمامی مراجع صدور مجوز مکلف



بودند تا شرایط، مدارك و ضوابط اخذ تمامی مجوزهاي صادره خود را در موعد مشخصی به هیئت مقررات زدایی ارائه دهند. علی رغم
تمامی تلاش هاي صورت گرفته، به دلیل عدم همکاري نهادها و مراجع صدور مجوز و فقدان ضمانت اجراي لازم در قانون فعلی، این
امر تاکنون محقق نشده است. اما این خلأ قانونی در طرح مورداشاره، چاره اندیشی شده است و این گونه که از متن آن برمی آید،
درصورتی که هر یک از مراجع صدور مجوز تا سقف زمانی مشخصی مبادرت به تحویل شرایط اخذ مجوزهاي صادره خود ننمایند،

 
علاوه بر پیگرد قانونی فرد متخلف، مجوز مذکور به نوع مجوزهاي اعلانی، تغییر پیدا خواهد کرد. 

قطعاً تسهیل صدور مجوزهاي کسب و کار موجب بهبود وضعیت تولید در کشو می شود، زیرا رفع موانع تولید و بهبود کسب و کار

 
باعث دلگرمی کار آفرینان و و سرمایه گذاران در حوزه ایجاد اشتغال می شود و این موضوع منجر به رشد اقتصادي کشور خواهد شد. 

رتبه فعلی ایران در شاخص جهانی سهولت در راه اندازي کسب وکار 178 از 198 کشور علی خضریان، نماینده تهران در مجلس
شوراي اسلامی دراین باره به خبرنگار ایمنا می گوید: تعداد زیادي از طرح هاي اعلام وصول شده در مدتی که از شروع فعالیت هاي
مجلس یازدهم می گذرد، اختصاص به بحث هاي اقتصادي داشته است که همین رویکرد نشان از اهمیت ویژه مباحث اقتصادي در
نظر نمایندگان مردم دارد. یکی از موضوعاتی که اخیراً در مجلس رأي به فوریت بررسی آن داده شده، طرحی با موضوع تسهیل صدور
مجوزهاي کسب وکار و رفع انحصار از فرآیند صدور برخی مجوزهاي کسب وکار است که در حال حاضر در سایه انحصار ایجاد شده در
فرآیند اعطاي برخی مجوزهاي کسب وکار در کشور، علاوه بر اینکه هزینه خرید خدمت در این بازارها افزایش یافته، بازار سیاه خرید و

 
فروش این مجوزها را نیز افزایش داده است. 

به گفته وي، الکترونیکی شدن فرآیند صدور و تعیین درگاهی یکتا براي پیگیري انواع مجوزها، تعیین سقف زمان مشخص، مشخص
کردن مدارك و استعلامات لازم براي هر عنوان مجوز، تسهیل حداکثري شرایط اخذ و ایجاد فضاي رقابتی سالم، همگی از عواملی

 
هستند که در صورت تحقق، می توانند زمینه رفع انحصار از برخی مشاغل خدماتی و اشتغال زایی بسیاري از جوانان را فراهم نمایند. 

به عقیده نماینده تهران در مجلس شوراي اسلامی، یکی از عوامل مؤثر در رشد اقتصادي یک کشور، میزان سهولت راه اندازي کسب
وکار است که متأسفانه کشور ما در شاخص جهانی در زمینه سهولت در راه اندازي یک کسب وکار در بین 198 کشور در رتبه 178
قرار گرفته است. این در حالی است که طبق ماده 22 قانون برنامه پنج ساله ششم توسعه، دولت مکلف بوده است تا رتبه کشور را در

 
شاخص مذکور هرساله 10 رتبه ارتقا دهد و در پایان اجراي قانون برنامه، به کمتر از 70 برساند. 

به گفته خضریان، از سوي دیگر مطابق با آخرین گزارش پایش محیط کسب وکار ایران، غیرقابل پیش بینی بودن و تغییرات قیمت
مواد اولیه و محصولات، بی ثباتی سیاست ها، قوانین و مقررات و رویه هاي اجرایی ناظر بر کسب وکار، دشواري تأمین مالی از بانک ها،
موانع در فرآیندهاي اداري و اخذ مجوزهاي کسب وکار در دستگاه هاي اجرایی و فساد و سوءاستفاده افراد از مقام و موقعیت اداري در

 
دستگاه هاي اجرایی جز اصلی ترین و مهم ترین موانع پیش روي فعالین کسب وکارها احصاء شده است. 

انتقاد از فضاي ناسالم اداري و فساد آشکار و پنهان در فرایند صدور مجوزها وي در ادامه می گوید: فقدان رویکرد کارشناسی در تعیین
مدارك مورد نیاز و مراحل و هزینه هاي صدور هر مجوز، فرآیندهاي کاغذي و زمان بر مراجع صدور مجوز و دستگاه هاي اجرایی،
فضاي ناسالم اداري و فساد آشکار و پنهان در فرایند صدور مجوزها، اعمال محدودیت و سختگیري هاي بی ثمر، موجب تشدید عدم
پیش بینی پذیري اقتصاد کشور و افزایش ریسک سرمایه گذاري در بخش هاي مولد آن شده است. به طور مثال، براي اخذ مجوز راه
اندازي یک واحد گاوداري صنعتی، به 184 مدرك فیزیکی و استعلام از 134 نهاد و مرکز نیاز است. این در حالی است که متقاضی به
منظور پیگیري درخواست خود، باید به فهرستی طولانی از نهادها و مراجع ذي ربط مراجعه کرده و روند کاري هر یک را جداگانه طی
کند. درنهایت این فرآیند طاقت فرسا، در حدود دو سال زمان خواهد برد و در طول این مدت، جهش قیمت مواد اولیه و افزایش



 
سرسام آور هزینه هاي بنگاه داري سرمایه اولیه فعال اقتصادي را از بین خواهد برد. 

نماینده تهران در مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اینکه یکی دیگر از مسائلی که در سایه انحصار موجود در فرآیند اخذ برخی
مجوزهاي کسب وکار ایجاد شده است، بازار سیاه خریدوفروش این مجوزها است، گفت که اعطاي قطره چکانی مجوزهاي کسب وکار
در برخی از بازارها موجب شده است که تعادل در بین عرضه و تقاضاي موجود در این بازارها برهم خورده و هزینه خرید خدمت به
طور چشم گیري افزایش یابد. در این بین علاوه بر اینکه بار اصلی هزینه ها به مردم تحمیل می شود، بازار سیاه خرید و فروش این
مجوزها نیز شکل گرفته و بسیاري از متقاضیان ورود به بازار در سوداي درآمدهاي نجومی، با صرف هزینه هاي میلیاردي، نسبت به
خرید مجوز در این بازارهاي سیاه اقدام خواهند کرد. به طور مثال هم اکنون، بنا بر مشاهدات میدانی و تماس با صاحبان آگهی هاي
انتشاریافته، قیمت مجوز سردفتري اسناد رسمی در شهر تهران، به هفت میلیارد تومان رسیده و مجوز راه اندازي داروخانه نیز در این

 
شهر، تا چهار میلیارد تومان به فروش می رسد. 

خضریان می افزاید: یکی از قوانین مرتبط با بحث مجوزهاي کسب وکار، قانون اجراي سیاست هاي کلی اصل 44 قانون اساسی است
که خلاءهاي موجود در این قانون سبب شکل گیري مشکلاتی در ساماندهی فرآیند اخذ مجوزهاي کسب وکار شده است. در همین
راستا و به منظور سامان دهی سازوکار راه اندازي کسب وکارها و حمایت از فعالان اقتصادي و کارآفرینان، نمایندگان مجلس طرحی را
تحت عنوان تسهیل صدور برخی مجوزهاي کسب وکار تهیه کرده اند. این طرح در قالب یک ماده واحده و با هدف اصلاح و برطرف

 
کردن خلاءهاي قانونی موجود تهیه شده است. 

بزرگ ترین معضل نظام مجوزدهی، نظارت پیشینی در اعطاي مجوز به کسب وکارها است به گفته وي، یکی از بزرگ ترین معضل
نظام مجوز دهی کشور ایران، رویکرد نظارت پیشینی در اعطاي مجوز به متقاضیان ورود به کسب وکار است و این در حالی است که

 
امروزه نظام مجوز دهی بسیاري از کشورهاي پیشرفته، بر نظارت پسینی و اجراي قواعد تنظیمی متمرکز شده اند. 

نماینده تهران در مجلس شوراي اسلامی خاطرنشان کرد: از دیگر سازوکارهاي پیش بینی شده در این طرح، هویت بخشی به درگاه
ملی مجوزهاي کشور براي نقش آفرینی به عنوان پنجره واحد درخواست و صدور مجوز است که در صورت تحقق این امر، کلیه فعالین
کسب وکار از بلاتکلیفی فعلی رها شده و براي اخذ مجوز نیازي به مراجعه به دستگاه هاي متعدد نخواهند داشت. از سوي دیگر در
فرآیند فعلی، تمامی مراجع صدور مجوز مکلف بودند تا شرایط، مدارك و ضوابط اخذ تمامی مجوزهاي صادره خود را در موعد
مشخصی به هیئت مقررات زدایی ارائه دهند. علی رغم تمامی تلاش هاي صورت گرفته، به دلیل عدم همکاري نهادها و مراجع صدور
مجوز و فقدان ضمانت اجراي لازم در قانون فعلی، این امر تاکنون محقق نشده است. اما این خلاء قانونی در طرح مورد اشاره، چاره
اندیشی شده است و در صورتی که هر یک از مراجع صدور مجوز تا سقف زمانی مشخصی مبادرت به تحویل شرایط اخذ مجوزهاي

 
صادره خود ننمایند، علاوه بر پیگرد قانونی فرد متخلف، مجوز مذکور به نوع مجوزهاي اعلانی، تغییر پیدا خواهد کرد. 

به عقیده خضریان، از دیگر مشکلاتی که پیش روي متقاضیان اخذ مجوزها وجود دارد، عدم بررسی و اظهارنظر مراجع صدور مجوز در
سقف زمانی توافق شده است. زمان بر بودن بررسی شرایط متقاضی، امري طبیعی بوده که ممکن است به اقتضاي برخی مجوزها پیش
آید. اما متأسفانه عدم نظارت بر مراجع صدور مجوز و اعطاي اختیارات بی قاعده به آن ها، اطاله فرآیند بررسی و در پاره اي از مواقع
عدم بررسی را مبدل به حربه اي براي فشار به متقاضی جهت منصرف نمودن وي کرده است. نکته اي که در طرح مذکور لحاظ شده و
با ایجاد سازوکاري، عدم اظهار نظر مرجع صادرکننده مجوز در سقف زمانی مورد توافق، به عنوان موافقت با درخواست متقاضی در نظر

 
گرفته شده است. 

اختصاص کد شناسایی به هر مجوز جلوگیري از رفتارهاي سلیقه اي است وي در ادامه تشریح این طرح گفت: یکی دیگر از نقاط قوت



در این طرح، ارائه سازوکاري مناسب به منظور جمع آوري مجوزهاي کاغذي، حذف امضاهاي طلایی و نظارت برخط بر این
مجوزهاست. موضوعی که در بسیاري از کشورهاي پیشرفته تمهیدات لازم براي آن را در قالب ایجاد و تخصیص شماره شناسایی
مجوزها اندیشیده اند. اختصاص یک کد شناسایی به هر مورد مجوز و فراهم کردن امکان استعلام برخط و مشخصات عمومی دارنده و
اعتبار آن، علاوه بر اینکه می تواند موجب جلوگیري از جعل مجوز، سوءاستفاده از مجوز سایر افراد، افزایش نظارت هاي مردمی و
کاهش امکان سوءاستفاده از قدرت شود؛ از رفتارهاي سلیقه اي یا مفاسد احتمالی ضابطین قضائی نیز جلوگیري خواهد نمود. براي

 
حل این موضوع در طرح تسهیل صدور مجوزهاي کسب و کار به خوبی تدبیر شده است. 

به گفته نماینده تهران در مجلس شوراي اسلامی، یکی دیگر از بزرگ ترین نقاط ضعف قانون فعلی، عدم وجود تعریف دقیق و متقن از
کسب وکار است. در واقع در متن فعلی قانون، اصلاً تعریفی از کسب وکار وجود ندارد و همین مورد زمینه اي را فراهم نموده است که
بسیاري از انحصارگران خود را خارج از دایره شمول قانون اجراي سیاست هاي کلی اصل 44 بدانند. از سوي دیگر، برخی از مراجع
صدور مجوز با پافشاري بر این امر که در زمره کسب وکارها محسوب نمی شوند، همواره سعی می کنند تا با تمسک به توجیه و تفسیر
به رأي قانون، از بارگذاري اطلاعات مجوزهاي صادره خود در پایگاه اطلاع رسانی مجوزهاي کسب وکار استنکاف نمایند. این در حالی
است که سرانه پایین عرضه کنندگان خدمت و شکاف ایجاد شده بین عرضه و تقاضاي موجود در بازار، سبب شکل گیري تعرفه هاي
بی قاعده و نجومی شده است. این موضوع سبب خواهد شد تا برخی از خدمات مهم و تأثیرگذار به تدریج از سبد مخارج اکثریت

 
جامعه حذف شوند و خلاء آن ها در درازمدت موجب بروز مشکلاتی به مراتب بزرگ تر خواهد شد. 

خضریان خاطرنشان می کند: نهایتاً باید گفت که مسائل پیش بینی شده در این طرح، می تواند زمینه بهبود قوانین موجود را فراهم
کرده و به علاوه در جذب سرمایه هاي در گردش به سمت بخش هاي مولد و توسعه کارآفرینی نیز توفیقاتی را حاصل نماید. در حال
حاضر طرح مذکور براي بررسی با قید فوریت به صحن علنی مجلس ارائه شده است و در دستور جلسه این هفته صحن علنی قرار

دارد. طرحی که تصویب آن بیش از پیش به پویایی فضاي اقتصادي کشور کمک خواهد نمود.



گره کور ادارات بر پیکر کارآفرینی/ غاز چرانی در واحد پرورش ماهی! |

خبرگزاري فارس

منبع: مناظرهشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1400/06/28

برخی از افراد علاقه مند هستند حتی با حداقل داشته خود اقدام به کارآفرینی کنند، اما بروکراسی اداري کار این قشر را گره
انداخته و قوانین دست و پا گیر آنها را کلافه و ناامید می کند، اقداماتی که کاآفرین را مایوس و سرخورده می کند.

برخی از افراد علاقه مند هستند حتی با حداقل داشته خود اقدام به کارآفرینی کنند، اما بروکراسی اداري کار این قشر را گره

 
انداخته و قوانین دست و پا گیر آنها را کلافه و ناامید می کند، اقداماتی که کاآفرین را مایوس و سرخورده می کند. 

به گزارش خبرگزاري فارس از زنجان، بروکراسی اداري و تداخل و تعارض قوانین موضوعی است که در انجام کارهاي اداري می تواند
تبدیل به معضلی براي شهروندان شود، حال در این میان اگر موضوع عدم همکاري کارمندان براي رفع خلا ءهاي قانونی را در نظر

 
بگیریم این شرایط می تواند خسارت مادي و معنوي زیادي براي اشخاص به دنبال داشته باشد. 

حسین حقانیت یک شهروند با اصالت کرمانی در زنجان که ازدواج و تشکیل خانواده وي را در این استان ماندگار کرده، وي به عنوان
یک کارآفرین به امید احداث واحد تولید ماهی هاي زینتی و ایجاد اشتغال براي فرزندان خود و جوانان دیگر قطعه زمینی را در منطقه
سایان زنجان خریداري کرده و حالا پس از سال ها به مقصود خود نرسیده و در این سال ها بین ادارات براي دریافت یک سند مثل

 
توپ فوتبال پاسکاري می شود، در این زمینه گفت و گویی با وي داشته و شرح ماجرا را از خود وي جویا شدیم. 

 
فارس: خودتان را معرفی کنید و بفرمایید که چه شد که به فکر ایجاد یک واحد تولیدي افتادید؟ 

کارآفرین زنجانی: حسین حقانیت هستم که به خاطر نظام جمهوري اسلامی علاقه مند بودم یک کارآفرینی انجام دهم براي همین
بعد از بازنشستگی در راه آهن با پاداش خود اقدام به خرید زمین در منطقه «سایان» زنجان کردم چرا که آن زمان هر دو پسرم بیکار
بودند، با بررسی ها متوجه شدیم با ایجاد یک تولیدي در زمینه ماهی هاي زینتی براي پنج نفر مستقیم و 15 نفر غیر مستقیم ایجاد

 
اشتغال می شود براي همین از تخصص فرزند ارشدم که دانشجوي شیلات بود استفاده کردم و مراحل دریافت مجوز را آغاز کردم. 



 
 

 
فارس: مشکل براي آغاز فعالیت چیست و چرا بحث اشتغالزایی شما اتفاق نیفتاد؟ 

حقانیت: شهرداري روي ساخت و ساز قطعه زمین من دست گذاشت من هم گفتم که می خواهم قانونی کار کنم شهرداري گفت باید
سند بگیرید به اداره ثبت مراجعه کردیم که در آنجا گفتند نه باید چهار دیواري کشیده شود تا سند داده شود گفتم که شهرداري
براي دیوارکشی سند می خواهد که کارمند گفت مشکل خود شماست به شهرداري بازگشتیم و بارها ملاقات گرفتم تا گفتند به دیدار

 
استاندار وقت «درویش امیري» بروید که به ما اجازه ملاقات ندادند، این پروسه به حدي طولانی بود که استاندار تغییر کرد. 

بارها پیشنهادات مختلف براي اجازه فنس کشی دادم، اما اجازه ندادند ولی پس از بازگشت از یک سفر اهالی در منطقه در حال ساخت
و ساز هستند و خود عوامل شهرداري به من گفتند فعلا با ساخت و ساز کاري ندارند و شما هم ساخت و ساز خود را آغاز کنید ما
سریع ساختن چهار دیواري را آغاز کردیم اما در کمال ناباوري این بار عوامل شهرداري گفتند باید تخریب کنیم و به سرعت شروع به

 
تخریب کردند. 

ما شکایت کردیم و دادگاه به نفع ما رأي داد با این وجود رضایت دادم و دوباره به دنبال کار خود افتادم اجازه فنس کشیدن را از

 
شهرداري گرفتیم، اما در این برهه کارشناس اداره ثبت کوتاهی کرد و براي بازدید نیامد. 

 
  

 
فارس: تخریب دوم شما چه زمانی اتفاق افتاد؟ 

شهروند زنجانی: یک روز یکی از عوامل شهرداري آمد گفت شما دیوارکشی را با مسؤولیت من انجام دهید، اما بار دیگر 5 مرداد سال
گذشته دیوارها را تخریب کردند رویدادها را توضیح دادم و با شهردار صحبت کردم گفت سندت را بگیر تا چهاردیواري را بکشی ولی

من به وي گفتم گرفتن سند منوط به دیوارکشی است. 



هیچکس پاسخگو نیست و امکان گرفتن سند نبود من به عضو شوراي شهر زنجان پیام دادم که وي پاسخ دادند این موضوع توسط

 
چند دستگاه از جمله قوه قضائیه باید حل شود. 

 
 

 
                                                                            قبل از تعطیلی  

 
 

 
                                             بعد از تعطیلی 

 
فارس: درخواست شما از مدیران چیست؟ 

حقانیت: من به دنبال کارآفرینی هستم اما چندین سال است در بین ادارات معطل بوده و بارها با وجود اجازه از شهرداري ساخت و
ساز کردم و تخریب شد و خسارت دیدم گویی دستگاه هاي دولتی طرفدار دلال هستند، چرا که با افرادي که زمین را قطعه بندي
کرده و زمین را به مردم می فروشند کاري ندارند تنها به دلیل اینکه این افراد نفوذ و پول دارند بنده اعتراض کردم و هیچ کس پاسخ

 
درستی به این شرایط نداد. 

 
  

 
فارس: آیا موضوع را از طریق مراجع قضایی پیگیري کردید؟ 



کارآفرین زنجانی: من در سفر رئیس قوه قضائیه، آیت االله رئیسی به ایشان نامه دادم و موضوع براي رسیدگی به دادگستري فرستاده

 
شد، اما پیگیري نامه من ناتمام ماند اما بار دیگر موضوع را از طریق قوه قضائیه پیگیري خواهم بود. 

من عاشق کار هستم و با وجود اینکه می توانم بی دردسر سود بیشتري کنم اما دوست دارم کارآفرینی و تولید کنم چرا ساخت و ساز

 
براي بنده غیر مجاز است اما براي نمونه چندین واحد در مجاورت زمین من بدون سند ساخت و ساز کرده اند. 

پیش از این نیز آکواریم و تجهیزات لازم را تهیه کرده بودم ولی تخریب ها موجب شد براي من هزینه داشته باشد و رکورد این

 
تجهیزات خود موجب هدر رفت سرمایه من شد. 

 
فارس: علت انتخاب این زمین توسط شما براي کار کردن چه بود؟ 

حقانیت: من این زمین را به خاطر آب برق و گاز و امکانات موجود آن خریداري کردم از طرف دیگر با سرمایه بنده فقط می شد در
این منطقه زمین خرید، مجوزها دریافت شده است و من براي آغاز تولید آمادگی دارم تا این واحد با عنوان تولیدي ماهی هاي زینتی

 
با بهره گیري از منابع خرد آبی قرار است، فعالیت کند. 

نخست یک قطعه از این زمین را به قیمت 40 میلیون تومان خریدم و پس از آن به مرور قطعات مجاور زمین را خریداري کردم که
رقمی معادل 200 میلیون تومان براي من هزینه داشت. عدم امکان بهره برداري از سرمایه گذاري خود و همینطور تخریب هاي مکرر

 
براي من گران تمام شد و هزینه هاي زیادي به من تحمیل کرد. 

 
 

 
                                        وضعیت فعلی واحد 

 
فارس: درخواست شما از مدیران و مسؤولان براي حل مشکل شما چیست؟ 

کارآفرین زنجان: بنده تنها درخواست یک دیوارکشی ساده براي ایجاد امنیت دارم که این موضوع نیازمند دریافت سند است ، با
دریافت سند می توانیم با راه اندازي واحد خو براي دو نفر به جز افراد خانواده به صورت مستقیم و سه نفر غیر مستقیم اشتغالزایی

 
کنیم. 

زمانی که کار را آغاز کردیم هر دو فرزند من بیکار بود اما حالا هر دو آنها شاغل هستند ولی من هنوز موفق به گرفتن یک مجوز براي

 
آغاز کار خود نشدم. 
انتهاي پیام/73009



پرداخت بیش از 3میلیارد و 400میلیون تومان تسهیلات کرونا در شهرستان رزن

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1400/06/28

فرماندار رزن گفت: با شیوع ویروس کرونا بیش از 3میلیارد و 400 میلیون تومان تسهیلات به واحد هاي صنفی و صنعتی
آسیب دیده از کرونا در شهرتسان پرداخت شد.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از همدان، رضا سلامتی، فرماندار رزن ز پرداخت
بیش از 3میلیاردو 400میلیون تومان تسهیلات کرونا به
واحد ها صنفی و صنعتی آسیب دیده از شیوع ویروس خبر
داد و افزود: در نیمه نخست سال بیش از 22 میلیارد تومان
با اشتغال 60 نفر در بخش صنعت معدن در شهرستان رزن

 
سرمایه گذاري جدید ایجاد شده است. 

فرماندار رزن در مراسم تودیع و معارفه رئیس صمت این شهرستان با اشاره به اینکه شهرستان رزن در حوزه نظارت و بازرسی رتبه
سوم استان را کسب کرده است گفت: در 6ماهه اول سال بیش از 9 هزر و 118 مورد بازرسی از واحد ها صورت گرفته که در این

 
ارتباط 180پرونده تخلف تشکیل و واحد ها متخلف به اداره تعزیرات حکومتی معرفی شدند . 

متین، مدیرکل اداره صمت استان همدان هم از حل شدن مشکل تامین سیمان و نان در استان خبر داد و گفت: کم بود سیمان حل
شده است و همه کارخانه هاي سیمان هم اکنون مشغول به کار هستند میزان برق جهت تولید از ساعت 12شب تا 8صبح افزایش پیدا

 
کرده است . 

متین با بیان اینکه مصرف برق واحد ها تولیدي که قرار بود 30درصد مصرف کنند به 50درصد افزایش یافته است افزود: با وجود کم
بود نان هم هیچ سهمیه آردي از شهرستان کم نشده و هم اکنون میزان تقاضا در فصل تابستان افزایش یافته است که در تلاش

 
هستیم این کم بود هم جبران کنیم. 

در این مراسم از زحمات آقاي سهیلی تجلیل و آقاي عربلو به عنوان سرپرست اداره صمت شهرستان رزن معرفی شد.



زندگینامه خودنوشت آیت االله شیخ محمد شاه آبادي

منبع: جمارانشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1400/06/28

آیت االله شیخ محمد شاه آبادي در سال 1305 در تهران متولد شد. وي فرزند آیت االله شیخ محمدعلی شاه آبادي بود. ایشان
نزد پدرش، امام خمینی، آیت االله بروجردي و دیگر اساتید حوزه شاگردي کرد.

آیت االله شیخ محمد شاه آبادي در سال 1305 در تهران متولد شد. وي فرزند آیت االله شیخ محمدعلی شاه آبادي بود. ایشان نزد

 
پدرش، امام خمینی، آیت االله بروجردي و دیگر اساتید حوزه شاگردي کرد. 

 
لینک کوتاه کپی شد 

 
 A

به گزارش خبرنگار جی پلاس، در راستاي شناساندن بزرگان
اندیشه دینی در این صفحه بر آنیم که این شخصیت هاي
ارجمند جهان اسلام و تشیع را به مخاطبان معرفی کنیم و
مطالب منتشرشده قطره اي است از دریاي زندگی این بزرگواران
که به قدر وسعمان است. باشد که مفید فایده افتد. این قسمت به

 
زندگی شیخ محمد شاه آبادي اختصاص دارد. 

شیخ محمد شاه آبادي در سال 1305 در تهران، در خانواده علم و فضیلت در ظل عنایت مرحوم آیت االله العظمی الحاج شیخ

 
محمدعلی شاه آبادي متولد شد. 

 
این زندگینامه به قلم حضرت آیت االله شاه آبادي در سالیان گذشته تحریر شده است: 

پس از مدت کوتاهی مرحوم والد به شهر خون و قیام قم مهاجرت نمودند و قریب به 7 سال در آنجا مشغول تعلیم و تربیت خواص و
تدریس علوم معقول و منقول و پرورش شاگردانی چون آیت االله العظمی الحاج آقا روح االله خمینی (ره) و غیره شدند و سپس به

 
جهاتی مجدداً به تهران مراجعت نمودند. 

در این هنگام تقریبا سنه 1314 هجري شمسی بود که وارد دبستان شدم و تا سال 1320 مشغول تعلم در دبیرستان تدین کلاس

 
هشتم بودم. 

شهریور همان سال بود که طاغوت کبیر (رضا شاه) از سلطنت خلع گردید و طاغوت صغیر (محمدرضا شاه) به جاي آن نشست، وارد
حوزه مقدسه علم دین شدم و دروس ابتدائی و صرف و نحو و منطق و شرح لمعه و معالم و قوانین را خدمت اساتیدي چون آیت االله
الحاج سید حسین احمدي علون آبادي قدّس سره، داماد مرحوم والد و آیت االله الحاج شیخ محمدعلی لواسانی قدّس روحه و دروس
سطح عالی از رسائل و مکاسب و کفایۀ را خدمت اساتیدي چون آیت االله الحاج سید عباس زواره قدّس سره و آیت االله الحاج شیخ



محمدتقی آملی و دروس معقول و عرفان را خدمت والد ماجد مرحوم آیت االله العظمی الحاج شیخ محمدعلی شاه آبادي قدّس سره و
آیت االله العظمی الحاج شیخ مهدي مازندرانی قدّس روحه، تعلم نمودم و سپس چون والد ماجد برحمت واسعه الهی نائل گشت و در

 
لقاء االله قرار گرفت به شهر خون و قیام قم مهاجرت نمودم. 

دروس خارج فقه و اصول را خدمت آیت االله العظمی الحاج آقا حسین بروجردي قدّس سره (12 سال) و آیت االله العظمی الحاج شیخ
محمدعلی اراکی (12سال) و آیت االله العظمی آقاي سید محمدرضا گلپایگانی (1 سال) و آیت االله العظمی محقق داماد قدّس سره (1
سال) و آیت االله العظمی روح االله خمینی مدظله (2 سال) تفقه نمودم و در اثناء تعلم به تعلیم و تدریس معقول و منقول مشغول شدم.

خداوند توفیق عنایت فرمود کتاب رشحات البحار تالیف مرحوم والد ماجد آیت االله العظمی شاه آبادي را با ترجمه شرح و پاورقی
فارسی در ابتداي پیروزي انقلاب به زیور طبع درآوردم. امید است آثار و ثواب ملکوتی و جبروتی آن جهت مؤلف و شارح ثابت و

 
محفوظ در پیشگاه حضرت ربوبیت باشد. 

قبل از سال 1340 مشغول تدریس خارج فقه و اصول و فلسفه و عرفان و اخلاق شدم و فعلاً در حدود سی و پنج سال است که
اشتغال مداوم در امور فوق الذکر را دارم و با توفیق و عنایات خاصه حضرت احدیت و در ظل توجهات حضرت بقیه االله الاعظم (عج)
کتاب توحید و نبوّت و امامت و معاد و رجعت و سماع را با دو زبان عربی و فارسی نگاشتم و همچنین کتاب اخلاق منزل یقظه و توبۀ
و انابۀ و محاسبۀ و تفکر و تذکر و اعتصام را با دو زبان عربی و فارسی به قلم تحریر در آوردم که مجموعا بیست و شش کتاب آماده

 
براي چاپ می باشد. 

ولی سعی در این است که از ثلث اموال مسلمین که براي امور خیریه است به زیور چاپ مطبوع گردد و از وجوه امام (ع) و سهم
سادات و زکوة نباشد و تعلیقه اي بر عروة الوثقی و وسیله و رسالۀ توضیح المسائل مرحوم آیت االله العظمی آقاي بروجردي نگاشتم تا

 
به وظائف شرعی خود عمل نمایم. 

علاوه بر این ها تعلیقه اي بر اسفار مرحوم صدرالمتألهین قدّس سره و تعلیقه اي بر کتاب مصباح الانس مفتاح الغیب به قلم تحریر در
آوردم و نیز تعلیقه اي بر کتاب شفاء ابوعلی سینا قدّس سره نگاشتم و نیز تعلیقه اي بر کتاب مکاسب مرحوم آیت االله العظمی الشیخ
مرتضی انصاري قدّس سره و نیز تعلیقه اي بر کتاب کفآیۀ مرحوم آیت االله العظمی آخوند خراسانی قدّس سره و تعلیقه اي بر کتاب
مرحوم العلامۀ آیت االله الاصفهانی قدّس سره، فقهاً و اصولاً نگاشتم و رساله اي در موضوع قمار و رساله اي در شرائط متعاقدین به قلم

 
تحریر درآوردم. 

 
علما و روحانیون شیخ محمد شاه آبادي زندگینامه شیخ محمد شاه آبادي 

 
اخبار مرتبط 

 
- علامه اردوبادي؛ فقیهی که به نقد تبلیغات مسیحی پرداخت 

 
- مروري بر حیات محمد دشتی، استادي که زندگی کوتاهش با نهج البلاغه عجین بود 

 
- شریعتمدار استرآبادي؛ مرجع پیشتاز مبارزه با روسها 

 
- عمار یاسر؛ کسی که شهادتش حقانیت حضرت امیر(س) را به اثبات می رساند 

- سیدمحمدحسین تهرانی؛ علامه اي که مکانیک خوانده بود



سید جلال الدین آشتیانی؛ فیلسوفی که منتقد مکتب تفکیک بود

منبع: جمارانشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1400/06/28

سید جلال الدین میري آشتیانی از اساتید فلسفه و عرفان اسلامی در سال 1304 در آشتیان به دنیا آمد. وي از شاگردان
علامه طباطبایی، آیت االله سید محسن حکیم، آیت االله سید ابوالحسن قزوینی و ... بود. او نشان درجه یک دانش را کسب

کرد.

سید جلال الدین میري آشتیانی از اساتید فلسفه و عرفان اسلامی در سال 1304 در آشتیان به دنیا آمد. وي از شاگردان علامه

 
طباطبایی، آیت االله سید محسن حکیم، آیت االله سید ابوالحسن قزوینی و ... بود. او نشان درجه یک دانش را کسب کرد. 

 
لینک کوتاه کپی شد 

 
 A

به گزارش خبرنگار جی پلاس، در راستاي شناساندن بزرگان
اندیشه دینی در این صفحه بر آنیم که این شخصیت هاي
ارجمند جهان اسلام و تشیع را به مخاطبان معرفی کنیم و
مطالب منتشرشده قطره اي است از دریاي زندگی این بزرگواران
که به قدر وسعمان است. باشد که مفید فایده افتد. این قسمت به

 
زندگی سید جلال الدین آشتیانی اختصاص دارد. 

زندگینامه سید جلال الدین میري آشتیانی سید جلال الدین میري آشتیانی (1304 - 1384ش) استاد فلسفه و عرفان اسلامی؛ وي
فلسفه و عرفان را از علامه طباطبایی، رفیعی قزوینی، امیرکلاهی مازندرانی آموخت و پس از پایان تحصیل به مشهد رفت و در حوزه
علمیه مشهد و دانشگاه به تدریس و تألیف در زمینه فلسفه و عرفان مشغول شد و از فلسفه مقابل جریان هاي مخالف آن مانند مکتب

 
تفکیک دفاع کرد. 

 
اطلاعات فردي 

 
سید جلال الدین آشتیانی 

 
زادروز 1304 

 
زادگاه آشتیان 

 
درگذشت 3 فروردین 1384 - مشهد 



 
استادان سید حسین بروجردي 

 
سید محمدحسین طباطبایی 

 
سید محسن حکیم 

 
سید عبدالهادي شیرازي 

 
سید حسن بجنوردي 

 
میرزا ابوالحسن رفیعی قزوینی 

 
آثار: هستی از نظر فلسفه و عرفان 

 
شرح حال و آراء فلسفی ملاصدرا 

 
شرح بر زاد المسافر ملاصدرا 

 
شرح مقدمۀ قیصري بر فصوص الحکم 

 
منتخباتی از آثار حکماي الهی ایران و ... 

آشتیانی آثارش را به زبان فارسی می نگاشت. او بر چندین اثر مهم فلسفی شرح نوشت و با نگارش مقدمه و تصحیح ده ها اثر فلسفی
و عرفانی آنها را احیا کرد. مجموعه اقدامات فرهنگی وي موجب شد که در سال 1376ش، دانشمند برجسته کشور انتخاب شود و در

 
سال 1381 نشان درجه یک دانش جمهوري اسلامی را دریافت کند. 

 
زندگینامه 

سید جلال الدین میري آشتیانی در 1304 ش در آشتیان از توابع سلطان آباد اراك متولد شد.(1) وي فرزند اول خانواده بود.(2)

 
پدرش کاسب و جد مادري اش از روحانیون آشتیان بودند.(3) 

سید جلال در پنج سالگی تحصیل را از مکتبخانه آغاز کرد.(4) او همزمان مدرك دوره ابتدایی دبستان را نیز گرفت.(5) آشتیانی پس
از اخذ مدرك مقطع ابتدایی، علیرغم این که به او پیشنهاد ریاست اداره مالیات آشتیان شد، آن را نپذیرفت و با کمک مادر و به

 
تشویق و راهنمایی میرزا ابوالقاسم دانش آشتیانی در 1323 ش راهی قم شد.(6) 

 
مهاجرت به قم 

 
گاهشمار زندگی سید جلال الدین آشتیانی 



 
1304 تولد 

 
1309 آغاز تحصیل در مکتب خانه 

 
1323 مهاجرت به قم براي تحصیل علوم دینی 

 
1336 مهاجرت به نجف به مدت دو سال 

 
1338 آغاز تدریس در دانشکده الهیات مشهد 

 
تألیف هستی از نظر عرفان و فلسفه 

 
1339 آشنایی با کربن و آغاز «منتخباتی از آثار حکماي الهی ایران 

 
1340 تألیف شرح حال و آراء فلسفی ملاصدرا 

 
احراز رتبه دانشیاري 

 
1343 انتشار شرح مقدمه قیصري بر فصول الحکم 

 
1345 احراز درجه استادي 

 
1346 درگذشت پدر 

 
تصحیح شواهد الربوبیه 

 
1355 دریافت جایزه بنیاد فرهنگی البرز به خاطر آثار علمی و پژوهشی 

 
تصحیح و مقدمه بر تمهید القواعد ابن ترکه 

 
1363 آغاز تدریس فلسفه و عرفان در حوزه علمیه مشهد 

 
1375 بازنشستگی اجباري از خدمت در دانشگاه فردوسی مشهد 

 
1376 درگذشت مادر 

 
آخرین تدریس در حوزه علمیه 



 
انتخاب «دانشمند برجسته» توسط فرهنگستان علوم جمهوري اسلامی ایران 

 
1377 اشتغال مجدد در دانشکده الهیات با عنوان پیمانی 

 
1378 مراسم نکوداشت استاد سید جلال الدین آشتیانی 

 
1380 دریافت نشان درجه یک دانش از رئیس جمهوري اسلامی ایران 

 
1384 درگذشت در سوم فروردین 

 
آشتیانی چگونگی فراگیري فلسفه و عرفان را اینگونه بیان می کند: 

«شرح تجرید علامه را از اول می خواندیم...خیلی مهم است. آن وقت این را می خواندیم بعد به سراغ منظومه می رفتیم. چون کتاب
فنی و منظمی است. بعد وقتی منظومه خوانده می شد ما آن زمان شوارق می خواندیم. یک شخص بزرگی در قم بود به اسم آقا شیخ
مهدي مازندرانی امیرکلاهی که هم دوره آقامیرزا احمد و آقا شاه آبادي بود. ایشان شوارق الالهام و منظومه براي ما می گفت و ما
قسمتی از اسفار را هم پیش ایشان می خواندیم. ولی ایشان در اثناي درس می پرداخت به مسائلی خارج از درس؛ قضایاي مشروطه و
امثال آن. از عهده آثار فلسفی به خوبی برمی آمد. استاد دیده بود. در فقه و اصول هم تسلط کامل داشت... تا رسایل و مکاسب خواندم
و می خواستم به درس امام بروم که ایشان گفتند طبیعیات منظومه را که شروع می کنیم شما بیایید. بعد من رفتم تهران و به آقا
میرزا مهدي آشتیانی گفتم. ایشان گفتند: من دوستی دارم که هم دوره ما بود و منزوي است. نامه اي نوشت و پیش ایشان رفتم.»(7)

با معرفی میرزا مهدي آشتیانی، خدمت شیخ مهدي مازندرانی امیرکلاهی می رسد که در معقول از تلامیذ میرزاحسن کرمانشاهی و
میر شهاب الدین تبریزي و در منقول از شاگردان سید محمدکاظم یزدي و شیخ الشریعه اصفهانی بود. شرح منظومه سبزواري و
مکاسب شیخ انصاري، قسمت زیادي از شوارق و بخشی از امور عامه اسفار را نزد وي فراگرفت. سید جلال آشتیانی در زندگینامه خود
نوشت خود می گوید که در درس میرزا مهدي آشتیانی شرکت نکرده است؛ اگر چه برخی مشکلات فلسفی و عرفانی را با او مطرح می

 
کرده است.(8) 

هشت سال در درس خارج فقه سید حسین طباطبایی بروجردي شرکت کرد. یک سال نیز در درس سید محمدتقی خوانساري حاضر
شد.(9) آشتیانی نقل می کند که آیت االله بروجردي در کمال لطف و مهربانی، 9 سال تمام کلیه مخارج تحصیلی اش را متکفل بوده و

 
به دلیل حمایت هاي او، در آرامش به تحصیل اشتغال داشت.(10) 

 
عزیمت به نجف 

در سال 1336 به نجف رفت. در دو سال اقامت در نجف از درس سید محسن حکیم و سید عبدالهادي شیرازي بهره برد. از سید حسن

 
موسوي بجنوردي بیش از دیگران استفاده کرد. به خاطر بیماري نجف را ترك کرد و به ایران بازگشت.(11) 

 
بازگشت به قم 



پس از دو سال اقامت در نجف، به قم بازگشت. 8 سال در دروس علامه طباطبایی حاضر شد. الهیات شفاء، الهیات بالمعنی الاخص و
امور عامه اسفار، یک دوره اصول فقه و بخشی از تفسیر قرآن را از علامه طباطبایی آموخت. علامه طباطبایی کفایه را با حواشی
محمدحسین غروي اصفهانی تدریس می کرد.(12) آشتیانی از جهت اخلاقی از علامه طباطبایی تأثیر پذیرفته است. او براي سید

 
حسین نصر اینگونه می نویسد: 

«قبل از آمدن حاجی آقا (علامه طباطبایی) به قم ما فقط دروس فقه و فلسفه می خواندیم و توجهی به جنبه اخلاقی تعلیم و تربیت
اسلامی نداشتیم. ایشان بودند که ما را متوجه ساختند که همراه با فراگیري متون باید به تصفیه نفس و کسب صفات اخلاقی

 
پرداخت.»(13) 

یک سال نیز در درس اسفار میرزا احمد آشتیانی شرکت می کند.(14) آشتیانی یک سال را در قزوین اقامت کرد و مباحث نفس اسفار
را از سید ابوالحسن رفیعی قزوینی درس گرفت.(15) رفیعی قزوینی به خواهش سید جلال ایام نوروز را به قم آمد. شهید سید
مصطفی خمینی و چند تن دیگر سفر نفس اسفار را نزد وي شروع کردند. براي او درس خارج اصولی نیز فراهم آوردند؛ اما وي پس از
یک ماه مصمم شد به قزوین بازگردد. سید جلال نیز به قزوین بازگشت. امام خمینی گفته بود دو سال هم بتوانید حاج سید ابوالحسن
را در قم نگه دارید، غنیمت است.(16) پس از یک سال اقامت در قزوین به قم بازگشت و تابستان ها براي ادامه درس به قزوین سفر

 
می کرد.(17) 

 
ورود به دانشگاه 

آشتیانی در 1338ش با ارائه رساله اي با موضوع هستی از نظر فلسفه و عرفان به عضویت دانشگاه پذیرفته شد و تدریس را در
دانشکده الهیات و معارف اسلامی مشهد آغاز کرد.(18) دو سال پیش تر براي ورود به دانشگاه تهران اقدام می کند، اما با مخالفت
برخی اساتید آنجا از دانشگاه تهران بازماند(19) در بهمن 38 «هستی از نظر فلسفه و عرفان» را که نخستین کتاب وي بود، منتشر
کرد. این کتاب با استقبال روبرو شد.(20) آشتیانی از فضاي دانشگاه ناخشنود بود.(21) در کنار تدریس، براي احیاي فلسفه و عرفان
اسلامی به تصحیح متون فلسفی و عرفانی رو می آورد. ده ها اثر فلسفی و عرفانی را از محققان چهار قرن اخیر تصحیح می کند. پس
از دو سال، رتبه دانشیاري و در آذر 45 درجه استادي را اخذ می کند. در آبان 75 به اجبار بازنشسته می شود و دو سال بعد با عنوان

 
پیمانی به دانشکده الهیات برمی گردد.(22) 

 
تدریس در حوزه علمیه 

سید جلال آشتیانی از 1363 تا 1376 دروس عرفان و فلسفه را براي طلاب تدریس کرد. درس ها نخست در مسجد کوچکی و سپس
در مدرسه امام صادق علیه السلام برگزار شد. در این سال ها او اشعۀ اللمعات جامی، شرح منظومه، مقدمه قیصري بر فصوص، مصباح
الهدایۀ امام خمینی، شرح دعاي سحر امام خمینی، اسفار ملاصدرا، شرح فصوص قیصري، مصباح الانس و الشواهد الربوبیۀ را تدریس

 
کرد.(23) 

 
درگذشت 

آشتیانی در 3 فروردین 1384ش پس از یک دوره بیماري درگذشت. پس از سه روز سید عزالدین زنجانی بر او نماز گزارد و در حرم

 
امام رضا علیه السلام دفن شد. 



 
اساتید در فلسفه و عرفان: 

 
علامه طباطبایی 

 
سید ابوالحسن رفیعی قزوینی 

 
مهدي مازندرانی امیرکلاهی 

 
در فقه و اصول: 

 
سید حسین بروجردي 

 
امام خمینی 

 
علامه طباطبایی 

 
سید محسن حکیم 

 
سید محمد تقی خوانساري 

 
سید عبدالهادي شیرازي 

 
سید حسن بجنوردي 

 
محمد صدوقی 

 
آثار 

آشتیانی نزدیک 50 سال از عمر خود را به تألیف و نگارش در حوزه فلسفه و عرفان اسلامی صرف کرد. با همکاري هانري کربن، گزیده

 
اي از آثار حکماي ایران را گردآوري کردند. 

 
آثار تألیفی 

 
شرح بر زاد المسافر 

 
شرح فصوص الحکم فارابی 

 
شرح مقدمه قیصري بر فصوص الحکم 



 
هستی از نظر عرفان و فلسفه 

 
نقد تهافت غزالی 

 
مقدمه بر آثار دیگران 

مقدمه بر نقد النصوص فی شرح نقش النصوص، تألیف عبدالرحمن بن احمد جامی، تصحیح ویلیام چیتیک، انجمن فلسفه ایران،
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مقدمه بر شکوه شمس، سیري در آثار و افکار مولانا، نوشته آن ماري شیمل، ترجمه حسن لاهوتی، تهران، شرکت انتشارات علمی و

 
فرهنگی، 1376 

 
مقدمه بر شرح مثنوي معنوي مولوي، نوشته نیکسون، ترجمه حسن لاهوتی، تهران، انتشارات علمی و فرهنگی، 1374 

 
تصحیح و تعلیق و مقدمه 

 
تفسیر فاتحۀ الکتاب، تفسیري عرفانی از مؤلفی ناشناخته تصحیح و مقدمه و تعلیقه آشتیانی، 

 
مرآت العارفین، تفسیر سوره حمد، تصحیح و تعلیق آشتیانی 

 
اثولوجیا، تألیف فلوطین، با تعلیقات قاضی سعید قمی، تصحیح و مقدمه 

 
اصول المعارف، تألیف فیض کاشانی، تصحیح و تعلیق آشتیانی 

 
انوار جلیه، ملاعبداالله زنوزي، تصحیح و مقدمه آشتیانی 

 
تحفه در مباحث علم، ملانظرعلی گیلانی، تصحیح و مقدمه آشتیانی 

 
تحفۀ المراد، شرح قصیده میرفندرسکی، تألیف شریف دارابی 

 
تمهید القواعد، ابن ترکه، تصحیح و مقدمه آشتیانی 

 
شرح رساله مشاعر، ملامحمدجعفر لاهیجی، تصحیح و تعلیق و مقدمه 

 
رسالۀ النصوص، صدرالدین قونوي، تصحیح و تعلیق 

 
رساله نوریه در عالم مثال، حکیم بهایی لاهیجی، تصحیح و تعلیق و مقدمه 



 
رسائل فلسفی، تألیف ملاصدرا، تصحیح و تعلیق و مقدمه 

 
رسائل فلسفی، ملانظرعلی گیلانی 

 
مجموعه آثار عصار، سید محمد کاظم عصار، تصحیح و مقدمه 

 
رسائل قیصري، داوود بن محمود قیصري، تصحیح و مقدمه 

 
شرح فصوص الحکم، مؤیدالدین جندي، تصحیح و مقدمه 

 
شرح فصوص الحکم، محمد داوود قیصري رومی، تصحیح و تعلیق و مقدمه 

 
شرح دعاء العرفه، ملأ محمدعلی فاضل خراسانی، تصحیح و مقدمه 

 
الشواهد الربوبیۀ فی المناهج السلوکیه، ملاصدرا، تصحیح و تعلیق و مقدمه 

 
قرة العیون، ملااحمد نراقی، تصحیح و مقدمه 

 
لمعات الهیه، ملاعبداالله زنوزي، تصحیح و مقدمه 

 
المبدأ و المعاد، تألیف ملاصدرا، تصحیح و مقدمه 

 
رسائل حکیم سبزواري، ملاهادي سبزواري، تصحیح و تعلیق و مقدمه 

 
مشارق الدراري، شرح تائیه ابن فارض، سعید الدین بن سعید فرغانی، تصحیح و تعلیق و مقدمه 

 
مصباح الهدایه، امام خمینی، تصحیح و تعلیق و مقدمه 

 
المظاهر الالهیۀ فی اسرار العلوم الکمالیه، ملاصدرا، تصحیح و مقدمه 

 
مکاتبات عرفانی بین سید احمد کربلایی و شیخ محمدحسین غروي اصفهانی، تصحیح و تعلیق و مقدمه 

 
اللمعۀ الالهیه و الکلمات الوجیزه، ملامحمدمهدي نراقی، تصحیح و تعلیق و مقدمه 

 
منتخابی از آثار حکماي الهی ایران در چهار جلد.(24) 

 
تقابل با مکتب تفکیک 



پس از مهاجرت میرزا مهدي اصفهانی به مشهد، حوزه علمیه مشهد به تضاد با فلسفه و عرفان روي آورد. آشتیانی منتقد میرزاي
اصفهانی و مکتب تفکیک بود. این مخالفت ها به بازنشستگی اجباري او انجامید.(25) نقد آشتیانی بر تهافت الفلاسفه غزالی، تعریضی
بر مکتب مشهد بود.(26) آشتیانی بر این باور بود که میرزا مهدي اصفهانی قابلیت فراگیري فلسفه را نداشت و ریاضت هاي خارج از
اندازه او را دچار یأس و ناامیدي کرده بود. آشتیانی به نقل از سید هادي میلانی می گفت: «اصفهانی از عرفان سرخورد، به جان فلسفه

 
افتاد».(27) 

 
تقدیرها 

در اسفند 1376 فرهنگستان علوم جمهوري اسلامی ایران سید جلال آشتیانی را به عنوان دانشمند برجسته کشور انتخاب و معرفی

 
کرد. 

 
یک سال بعد کتاب شرح قیصري بر فصوص الحکم به عنوان کتاب سال جمهوري اسلامی ایران انتخاب شد. 

همچنین در 1381 دومین همایش چهره هاي ماندگار به عنوان چهره ماندگار علمی کشور برگزیده شدند و نشان درجه یک دانش

 
جمهوري اسلامی ایران از سوي رییس جمهور به او اهدا شد. 
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- عمار یاسر؛ کسی که شهادتش حقانیت حضرت امیر(س) را به اثبات می رساند 

 
- مروري بر حیات محمد دشتی، استادي که زندگی کوتاهش با نهج البلاغه عجین بود 

- سیدمحمدحسین تهرانی؛ علامه اي که مکانیک خوانده بود



تاکید امام بر تهذیب نفس در نامه به صادق خلخالی

منبع: جمارانشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1400/06/28

امام خمینی در نامه اي به مرحوم صادق خلخالی در بیست و هشتم شهریور سال 45 بر تهذیب نفس به ویژه در میان طلبه
ها تاکید کردند.

امام خمینی در نامه اي به مرحوم صادق خلخالی در بیست و هشتم شهریور سال 45 بر تهذیب نفس به ویژه در میان طلبه ها

 
تاکید کردند. 

 
لینک کوتاه کپی شد 

 
 A

به گزارش خبرنگار جی پلاس، امام خمینی (س) در نامه اي که
در بیست و هشتم شهریور سال 45 مطابق با چهارم جمادي
الثانی 1386 به مرحوم حجت الاسلام و المسلمین صادق
خلخالی نوشت، بر اهمیت تهذیب نفس به ویژه در قشر طلبه

 
تاکید کرد. متن نامه امام در ادامه آمده است: 

 
"" بسمه تعالی 

 
4 ج2 86 

 
خدمت جناب مستطاب عمادالاعلام و ثقۀ الاسلام آقاي خلخالی ـ دامت افاضاته 

یک طغرا (1) فقط از جنابعالی مرقوم واصل شد و اینکه در جواب قدري تأخیر شد، عمده براي آن بود که مرقوم جنابعالی موجب
افسردگی اینجانب شد. خوب است امثال شما که بحمداالله اشتغال به علوم دینیه دارید قدري در تهذیب نیز کوشش نمایید. کسانی
اگر خداي نخواسته خلاف تکلیف کرده اند نباید هر جا گفته شود و به هر جا نوشته شود و دست هر کس داده شود. در هر صورت
توفیق و سعادت شما را از خداوند تعالی خواستار است. راجع به گرفتاري شما متأثرم و از اینکه با نبودن اینجانب درباره امثال شما
رسیدگی نمی شود نیز متأثرم. امید است ان شاءاالله تعالی خداوند اصلاح فرماید. به حضرت آقاي پسندیده چیزي نوشتم و به آقاي

 
اعرابی (2) یا اسلامی (3) نیز همین امروز می نویسم. از جنابعالی امید دعاي خیر دارم. والسلام علیکم و رحمۀ االله . 

 
روح االله الموسوي الخمینی 

 
صحیفه امام؛ ج 2، ص 95 



 
1 ـ فقره، عدد. 

 
2ـ آقاي محمدحسن اعرابی، داماد امام خمینی. 

 
3ـ آقاي اسلامی تربتی، نماینده امام خمینی در قم. 

 
امام خمینی (س) صادق خلخالی تاکید امام بر تهذیب نفس 

 
اخبار مرتبط 

 
- پاسخ امام به استفتا درباره کشته شدن در غیر مناطق جنگی 

 
- توصیه مهم امام به زوجی که خطبه عقدشان را خواندند 

 
- سخنانی که در دیدار امام و خانواده آیت االله طالقانی مطرح شد 

 
- فرمانی که امام براي دادگاه هاي ارتش صادر کردند 

- تاکید امام بر توجه بیشتر به آیت االله پسندیده



یک نماینده پیشین مجلس: دولت سیزدهم فراتر از توانش قول ندهد

منبع: ایسناشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1400/06/28

یک نماینده پیشین مجلس شوراي اسلامی با اشاره به شرایطی که موجب کاهش اعتماد عمومی شد، گفت: دولت سیزدهم
فراتر از توانش قول ندهد.

عزت االله یوسفیان ملا در گفت وگو با ایسنا، درباره
چگونگی بازسازي اعتماد عمومی اظهار کرد: دولت آنچه در
توان دارد را به مردم قول دهد و بیش از آن وعده اي ندهد.
خیلی راحت هم می توان بررسی کرد که حد توان دولت
چقدر است. مردم دنبال فراغت هستند. اگر دولت به وعده
هاي خود پایبند باشد و در حد توان خود هم وعده بدهد،
اعتماد مردم جلب می شود. البته اگر دولت وعده اي را هم

 
نتوانست محقق کند علتش را صادقانه به مردم بگوید. 

وي درباره وعده ساخت چهار میلیون مسکن افزود: این کار
خیلی سنگین است، کارشناسان می گویند بودجه این طرح بیش از درآمد کشور است. یعنی براي تحقق این وعده باید همه پروژه
هاي دیگر کشور کنار گذاشته شود. بنابراین دولت به تنهایی نمی تواند این کار را انجام دهد و تحقق این وعده تقریبا براي دولت

 
نشدنی است. بنابراین باید دولت دنبال راه هاي دیگري باشد. مثلا بانک ها را وارد کند تا آنها وام براي ساخت مسکن بدهند. 

این نماینده سابق مجلس درباره دلایل کاهش اعتماد عمومی به دولت خاطرنشان کرد: در دولت دوم روحانی وعده هایی داده شد که
محقق نشد. قرار بود با برجام اتفاقات خوبی در کشور رخ دهد، اما اینگونه نشد. وعده هایی در زمینه اشتغال و تولید و تورم عملیاتی
نشد. در کنار آن شاهد سقوط ارزش پول ملی بودیم که کشور را دچار رکود تورمی کرد و قدرت خرید مردم کم شد. از سویی دولت
مردم را به سرمایه گذاري در بورس تشویق کرد، اما بسیاري از سرمایه هاي مردم بر باد رفت. در واقع نه تنها دولت وعده هاي خود را

 
عملی نکرد ، بلکه اتفاقات بد دیگري نیز افتاد که شرایط را بدتر کرد. 

یوسفیان ملا تصریح کرد: در این شرایط مردم دیگر با تردید به وعده ها و شعارها در زمان انتخابات نگاه می کردند و دیگر امیدوار
نبودند. مخصوصا که شاهد بودیم محاکمه افرادي که در اطراف مسئولان کشور بودند در دادگاه مفاسد اقتصادي هم شروع شد. به هر
حال اتحاد مردم از بین رفت و اینکه آیا ترامپ مقصر بود یا شخص دیگري مشکلی را حل نمی کرد به هر حال وعده ها محقق نشد،
حقوق ها یکسان سازي نشد. معلمان حق التدریسی جذب نشدند. واحدهاي تولیدي، دولتی به افرادي واگذار شد که صلاحیت
نداشتند و آنها دستگاه ها را فروختند و کارگرها بیکار شدند. قیمت سوخت سه برابر شد اما مقامات عالی رتبه دولت اظهار بی اطلاعی
کردند. نحوه واکسیناسیون نیز به اعتماد مردم آسیب زد. این اتفاقات هر روز اعتبار دولت را کاهش داد. اعتماد ذره ذره ایجاد می شود،

 
اما ناگهانی سقوط می کند. 

انتهاي پیام





کاهش نرخ زاد و ولد در اروپا و آمریکا به خاطر کرونا

منبع: مشرقشماره خبر:  20  |  تاریخ: 1400/06/28

 
- جامعه 

 
کاهش نرخ زاد و ولد در اروپا و آمریکا به خاطر کرونا 

در طول تاریخ، پاندمی ها به دلیل مرگ و میر و کاهش نرخ باروري، محرك
اصلی تغییر جمعیت انسان بوده اند و طبق یک مطالعه جدید، کووید 19 نیز

 
از این قاعده مستثنی نیست. 

به گزارش مشرق به نقل از ساینس دیلی، بر اساس مطالعه محققان دانشگاه
کورنل آمریکا در قالب «ارزیابی اولیه رابطه بین پاندمی کووید 19 و نرخ زاد
و ولد در کشورهاي با درآمد بالا»، نرخ تولد در ایالات متحده 7.1 درصد

 
کاهش یافته است. 

همچنین مشخص شد در جنوب اروپا کاهش شدید نرخ زاد و ولد وجود دارد: ایتالیا (9.1- درصد)، اسپانیا (8.4- درصد) و پرتغال

 
(6.6- درصد)، در حالی که در دانمارك، فنلاند، آلمان و هلند به هیچ وجه کاهش نیافته است. 

به گفته محققان: در مقایسه با افُت بزرگ در جنوب اروپا، ثبات نسبی نرخ تولد در شمال اروپا به نقش سیاست هاي حمایت از خانواده

 
ها و اشتغال در جهت کاهش هرگونه تأثیر بر زاد و ولدها اشاره می کند. 

«ست سندرز» سرپرست تیم تحقیق، در این باره می گوید: نتیجه نهایی این است که روند کاهشی نرخ زاد و ولد در بین کشورها
متفاوت است. به نظر ما بسیاري از آن به میزان اختلال اقتصادي، همراه با میزان حمایت اجتماعی در صورت عدم اشتغال مربوط می

 
شود. 

منبع: مهر



کاهش نرخ زاد و ولد در اروپا و آمریکا به خاطر کرونا

منبع: حلقه وصلشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1400/06/28

کاهش نرخ زاد و ولد در اروپا و آمریکا به خاطر کرونا در طول تاریخ، پاندمی ها به دلیل مرگ و میر و کاهش نرخ باروري،

 
محرك اصلی تغییر جمعیت انسان بوده اند و طبق یک مطالعه جدید، کووید 19 نیز از این قاعده مستثنی نیست. 

به گزارش حلقه وصل به نقل از ساینس دیلی، بر اساس مطالعه
محققان دانشگاه کورنل آمریکا در قالب «ارزیابی اولیه رابطه بین
پاندمی کووید 19 و نرخ زاد و ولد در کشورهاي با درآمد بالا»،

 
نرخ تولد در ایالات متحده 7.1 درصد کاهش یافته است. 

همچنین مشخص شد در جنوب اروپا کاهش شدید نرخ زاد و ولد
وجود دارد: ایتالیا (9.1- درصد)، اسپانیا (8.4- درصد) و پرتغال
(6.6- درصد)، در حالی که در دانمارك، فنلاند، آلمان و هلند به

 
هیچ وجه کاهش نیافته است. 

به گفته محققان: در مقایسه با افُت بزرگ در جنوب اروپا، ثبات نسبی نرخ تولد در شمال اروپا به نقش سیاست هاي حمایت از خانواده

 
ها و اشتغال در جهت کاهش هرگونه تأثیر بر زاد و ولدها اشاره می کند. 

«ست سندرز» سرپرست تیم تحقیق، در این باره می گوید: نتیجه نهایی این است که روند کاهشی نرخ زاد و ولد در بین کشورها
متفاوت است. به نظر ما بسیاري از آن به میزان اختلال اقتصادي، همراه با میزان حمایت اجتماعی در صورت عدم اشتغال مربوط می

 
شود. 

منبع: مهر



آیا هفته جاري شوك جدیدي به بازار طلا وارد می شود؟

منبع: ساعت 24شماره خبر:  22  |  تاریخ: 1400/06/28

ساعت24-پس از ریزش 40 دلاري قیمت طلا در هفته گذشته، کنترل بازار به دست فروشندگان افتاده و همه نگاهها به
دیدار هفته جاري بانک مرکزي آمریکا دوخته شده است.

ساعت24-پس از ریزش 40 دلاري قیمت طلا در هفته گذشته، کنترل بازار به دست فروشندگان افتاده و همه نگاهها به دیدار

 
هفته جاري بانک مرکزي آمریکا دوخته شده است. 

اونس طلا روز پنج شنبه پس از انتشار آمار ماه گذشته خرده فروشی در آمریکا، از بالاي 1790 دلار به 1750 دلار سقوط کرد که
پایینترین رکورد در چهار هفته گذشته بود. این خبر بزرگی در آستانه برگزاري نشست سیاست پولی دو روزه بانک مرکزي آمریکا بود

 
زیرا به معناي آن است که تعدیل برنامه خرید اوراق قرضه می تواند زودتر آغاز شود. 

فرانک چالی، استراتژیست ارشد بازار در شرکت "آر جی او فیوچرز" به کیتکونیوز گفت: کنترل بازار اکنون در اختیار فروشندگان
است. آمار خرده فروشی روند بازار را به طور کامل عوض کرد و این ایده را تقویت کرد که بانک مرکزي آمریکا دست بازتري براي
تعدیل برنامه خرید اوراق قرضه دارد. روند کوتاه مدت طلا در حال حاضر نزولی است. وي در ادامه خاطرنشان کرد: اگر آمار اقتصادي
آمریکا همچنان بهتر از حد مطلوب باشند، طلا ممکن است ریزش قیمت دیگري را تجربه کند. ما شاهد آن بوده ایم که بازده اوراق
قرضه رو به افزایش گذاشته و دلار آمریکا قوي شده است. وضعیت مذکور قیمت طلا را تحت فشار کاهشی قرار می دهد و ممکن است

 
هفته جاري تا سطح 1720 دلار عقب نشینی کند. تصور نمی کنم ریزش 30 دلار دیگر از قیمت بازار دشوار باشد. 

به گفته بارت میلک، مدیر استراتژي جهانی شرکت "تی دي سکیوریتیز"، یک مشکل دیگر براي طلا در حال حاضر عدم علاقه از
سوي خریداران جدید است. معامله گران آماده اند با هر گونه خبري که بهبود بهتر از حد مطلوب فعالیت اقتصادي را نشان می دهد،
فروشنده باشند زیرا آمار مطلوب آنها را به این باور می رساند که بانک مرکزي آمریکا تردیدي براي آغاز تعدیل برنامه خرید اوراق

 
قرضه نخواهد داشت. 

اورت میلمان، کارشناس فلزات ارزشمند شرکت گینزویل کوین گفت: طلا عوامل معمول را نادیده گرفته و در عوض به آمار

 
اقتصادکلان معطوف شده است. این فلز در سطح 1740 دلار از حمایت برخوردار بوده و در 1770 تا 1800 دلار با مقاومت روبروست. 

به گفته میلمان، توجهات اکنون به سوي بیانیه روز چهارشنبه بانک مرکزي آمریکا معطوف شده و بازارها اکنون توجه دقیقی به
جزییات زمان تعدیل برنامه خرید اوراق قرضه نشان می دهند. بانک مرکزي آمریکا زمینه را مهیا کرده و همه مطلعند که این اتفاق به
زودي خواهد افتاد. بانک مرکزي آمریکا نیاز ندارد دستکم تا دسامبر در این باره اقدامی کند. مقامات بانکی از این پس هنگامی که
بازار را درباره برنامه هاي تعدیل آتی خود مطلع می کنند، توجه دقیقی به آمار تورم و اشتغال خواهند داشت. اگر بانک مرکزي آمریکا
روز چهارشنبه به یک سیگنال بسنده کند و تا دسامبر حرکتی انجام ندهد، براي طلا خوب خواهد بود. بازار طلا مایل است نرخهاي
بهره را پایین ببیند. میلمان پیش بینی کرد حتی اگر بانک مرکزي آمریکا تصمیمی را اعلام کند، بعید است طلا کاهش قیمت

 
بیشتري پیدا کند. 



 
آمار اقتصادي مهم هفته جاري 

آمار اقتصادي مهمی که هفته جاري منتشر می شوند شامل مجوزهاي ساخت و شروع ساخت خانه، فروش خانه هاي فعلی در روز
چهارشنبه، اعلام تصمیم سیاست پولی بانک مرکزي انگلیس و آمار متقاضیان دریافت بیمه بیکاري آمریکا در روز پنج شنبه و آمار

 
فروش خانه هاي جدید در روز جمعه خواهد بود. 

بر اساس گزارش کیتکونیوز، بعلاوه، جروم پاول رییس بانک مرکزي آمریکا سخنران افتتاحیه مراسم مجازي "فِد لیسنز" با عنوان

 
"چشم اندازهاي احیاي پاندمی" خواهد بود. انتخابات کانادا هم روز دوشنبه برگزار می شود. 

انتهاي پیام



تحول دیجیتال گریزناپذیر است

منبع: صنایع نیوزشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1400/06/28

مدیرعامل ایرانسل با اشاره به روند دیجیتالی شدن خدمات و کسب وکارها با ظهور فناوري هاي جدید ارتباطی، تحول
دیجیتال و گذار به دنیاي جدید را گریزناپذیر دانست و بر آماده سازي زیرساخت هاي لازم توسط بخش صنعت، تأکید کرد.

مدیرعامل ایرانسل با اشاره به روند دیجیتالی شدن خدمات
و کسب وکارها با ظهور فناوري هاي جدید ارتباطی، تحول
دیجیتال و گذار به دنیاي جدید را گریزناپذیر دانست و بر
آماده سازي زیرساخت هاي لازم توسط بخش صنعت،

 
تأکید کرد. 

به گزارش روابط عمومی ایرانسل، بیژن عباسی آرند که به
صورت آنلاین در افتتاحیه «کنفرانس بین المللی و

پنجمین ارزیابی ملی تحول دیجیتال» سخن می گفت، با اشاره به اینکه تحول دیجیتال و نقش سازمان هاي پیشرو در این زمینه،
همواره مورد توجه علاقه مندان این موضوع بوده است، گفت: با توسعه فناوري مخصوصاً در حوزه IT و ICT، تغییراتی جدي در

 
زندگی روزمره مردم و در کسب وکارها و خدمات ایجاد شده است. 

وي با اشاره به پایه گذاري ایجاد خدمات دیجیتال امروزي توسط نسل چهار تلفن همراه و نسل هاي قبل، گفت: با ظهور و بروز نسل

 
پنجم تلفن همراه در دنیا و ایران، عرصه براي ایجاد تحولی بزرگتر که تحول دیجیتال نامیده می شود، فراهم شده است. 

مدیرعامل ایرانسل، اتصال انبوه، ضریب تأخیر کمتر و پایداري بالاتر را از جمله مهمترین ویژگی هاي این نسل از فناوري برشمرد و
تأکید کرد: امروز شاهدیم که حوزه هایی مانند سلامت، کشاورزي، پزشکی از راه دور، خودروسازي، هوشمندسازي انرژي و… در خیلی

 
از کشورها، با به کارگیري فناوري نسل جدید محقق شده و امکان گذار را فراهم کرده است. 

وي افزود: ما در ایرانسل به عنوان اپراتور پیشرو در حوزه هاي دیتا و دیجیتال، با پیش بینی این روند، در ادامه مسیر پیاده سازي
تکنولوژي هاي جدید، توانستیم به این حوزه هم ورود کنیم و خوشبختانه، در روز اول مرداد ماه سال 1399، نخستین سایت تجاري
ایران و ایرانسل را رسماً راه اندازي کردیم و در ادامه نیز، 6 سایت تجاري نسل پنج دیگر، در تهران و شهرهاي شیراز، مشهد و کیش،
توسط ایرانسل راه اندازي شد. همچنین زیرساخت شبکه ایرانسل، هم در هسته شبکه و هم در بخش انتقال، کاملاً متناسب با توسعه

 
نسل پنج تلفن همراه، متحول شده است. 

عباسی آرند تصریح کرد: در آینده نه چندان دور، علاوه بر امکان ارائه خدمات بهتر به کاربران عادي، مانند ارائه خدمات VoD با
کیفیت 4K و 8K، با ارائه خدمات صنعتی بر بستر فناوري جدید، زمینه بیشتري براي توسعه اقتصادي فراهم می شود و بخش صنعت،
براي افزایش بهره وري، لاجرم باید از فناوري جدید استفاده کند. یکی از این فناوري ها که شئون مختلف صنعت را تحت تأثیر قرار

 
می دهد، 5G است و صنایع در کشور ما نیز باید زمینه و زیرساخت لازم براي استفاده از این فناوري را فراهم کنند. 



وي تأکید کرد: فرایند تحول دیجیتال در دنیا آغاز شده و از آن گریزي نیست. در ایران هم باید ایجاد زیرساخت هاي تحول دیجیتال
دنبال شود که این امر، کمک می کند تا هم خدمات جدید ارائه شود، کسب وکارهاي جدید توسعه پیدا کنند و ظرفیت اشتغال زایی

 
بیشتري فراهم شود و هم هر کسی که در این حوزه کار می کند، از منافع آن بهره مند شود. 

مدیرعامل ایرانسل در پایان سخنان خود، برگزاري کنفرانس و ارزیابی تحول دیجیتال و رویدادهاي مشابه را با هدف تبیین بخش هاي
مختلف و مؤلفه ها و زوایاي تحول دیجیتال براي کنشگران مختلف، مثبت ارزیابی و ابراز امیدواري کرد تا با فراهم شدن بستر لازم،

کشور با شرایط بهتري وارد این عرصه جدید شود.



گره کور ادارات بر پیکر کارآفرینی/ غاز چرانی در واحد پرورش ماهی!

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1400/06/28

 به گزارش خبرگزاري فارس از زنجان، بروکراسی اداري و
تداخل و تعارض قوانین موضوعی است که در انجام کارهاي اداري می تواند تبدیل به معضلی براي شهروندان شود، حال در این میان
اگر موضوع عدم همکاري کارمندان براي رفع خلا ءهاي قانونی را در نظر بگیریم این شرایط می تواند خسارت مادي و معنوي زیادي

 
براي اشخاص به دنبال داشته باشد. 

حسین حقانیت یک شهروند با اصالت کرمانی در زنجان که ازدواج و تشکیل خانواده وي را در این استان ماندگار کرده، وي به عنوان
یک کارآفرین به امید احداث واحد تولید ماهی هاي زینتی و ایجاد اشتغال براي فرزندان خود و جوانان دیگر قطعه زمینی را در منطقه
سایان زنجان خریداري کرده و حالا پس از سال ها به مقصود خود نرسیده و در این سال ها بین ادارات براي دریافت یک سند مثل

 
توپ فوتبال پاسکاري می شود، در این زمینه گفت و گویی با وي داشته و شرح ماجرا را از خود وي جویا شدیم. 

 
فارس: خودتان را معرفی کنید و بفرمایید که چه شد که به فکر ایجاد یک واحد تولیدي افتادید؟ 

کارآفرین زنجانی: حسین حقانیت هستم که به خاطر نظام جمهوري اسلامی علاقه مند بودم یک کارآفرینی انجام دهم براي همین
بعد از بازنشستگی در راه آهن با پاداش خود اقدام به خرید زمین در منطقه «سایان» زنجان کردم چرا که آن زمان هر دو پسرم بیکار
بودند، با بررسی ها متوجه شدیم با ایجاد یک تولیدي در زمینه ماهی هاي زینتی براي پنج نفر مستقیم و 15 نفر غیر مستقیم ایجاد

 
اشتغال می شود براي همین از تخصص فرزند ارشدم که دانشجوي شیلات بود استفاده کردم و مراحل دریافت مجوز را آغاز کردم. 



 
 

 
فارس: مشکل براي آغاز فعالیت چیست و چرا بحث اشتغالزایی شما اتفاق نیفتاد؟ 

حقانیت: شهرداري روي ساخت و ساز قطعه زمین من دست گذاشت من هم گفتم که می خواهم قانونی کار کنم شهرداري گفت باید
سند بگیرید به اداره ثبت مراجعه کردیم که در آنجا گفتند نه باید چهار دیواري کشیده شود تا سند داده شود گفتم که شهرداري
براي دیوارکشی سند می خواهد که کارمند گفت مشکل خود شماست به شهرداري بازگشتیم و بارها ملاقات گرفتم تا گفتند به دیدار

 
استاندار وقت «درویش امیري» بروید که به ما اجازه ملاقات ندادند، این پروسه به حدي طولانی بود که استاندار تغییر کرد. 

بارها پیشنهادات مختلف براي اجازه فنس کشی دادم، اما اجازه ندادند ولی پس از بازگشت از یک سفر اهالی در منطقه در حال ساخت
و ساز هستند و خود عوامل شهرداري به من گفتند فعلا با ساخت و ساز کاري ندارند و شما هم ساخت و ساز خود را آغاز کنید ما
سریع ساختن چهار دیواري را آغاز کردیم اما در کمال ناباوري این بار عوامل شهرداري گفتند باید تخریب کنیم و به سرعت شروع به

 
تخریب کردند. 

ما شکایت کردیم و دادگاه به نفع ما رأي داد با این وجود رضایت دادم و دوباره به دنبال کار خود افتادم اجازه فنس کشیدن را از

 
شهرداري گرفتیم، اما در این برهه کارشناس اداره ثبت کوتاهی کرد و براي بازدید نیامد. 

 
  

 
فارس: تخریب دوم شما چه زمانی اتفاق افتاد؟ 

شهروند زنجانی: یک روز یکی از عوامل شهرداري آمد گفت شما دیوارکشی را با مسؤولیت من انجام دهید، اما بار دیگر 5 مرداد سال
گذشته دیوارها را تخریب کردند رویدادها را توضیح دادم و با شهردار صحبت کردم گفت سندت را بگیر تا چهاردیواري را بکشی ولی

من به وي گفتم گرفتن سند منوط به دیوارکشی است. 



هیچکس پاسخگو نیست و امکان گرفتن سند نبود من به عضو شوراي شهر زنجان پیام دادم که وي پاسخ دادند این موضوع توسط

 
چند دستگاه از جمله قوه قضائیه باید حل شود. 

 
 

 
                                                                            قبل از تعطیلی  

 
 

 
                                             بعد از تعطیلی 

 
فارس: درخواست شما از مدیران چیست؟ 

حقانیت: من به دنبال کارآفرینی هستم اما چندین سال است در بین ادارات معطل بوده و بارها با وجود اجازه از شهرداري ساخت و
ساز کردم و تخریب شد و خسارت دیدم گویی دستگاه هاي دولتی طرفدار دلال هستند، چرا که با افرادي که زمین را قطعه بندي
کرده و زمین را به مردم می فروشند کاري ندارند تنها به دلیل اینکه این افراد نفوذ و پول دارند بنده اعتراض کردم و هیچ کس پاسخ

 
درستی به این شرایط نداد. 

 
  

 
فارس: آیا موضوع را از طریق مراجع قضایی پیگیري کردید؟ 



کارآفرین زنجانی: من در سفر رئیس قوه قضائیه، آیت االله رئیسی به ایشان نامه دادم و موضوع براي رسیدگی به دادگستري فرستاده

 
شد، اما پیگیري نامه من ناتمام ماند اما بار دیگر موضوع را از طریق قوه قضائیه پیگیري خواهم بود. 

من عاشق کار هستم و با وجود اینکه می توانم بی دردسر سود بیشتري کنم اما دوست دارم کارآفرینی و تولید کنم چرا ساخت و ساز

 
براي بنده غیر مجاز است اما براي نمونه چندین واحد در مجاورت زمین من بدون سند ساخت و ساز کرده اند. 

پیش از این نیز آکواریم و تجهیزات لازم را تهیه کرده بودم ولی تخریب ها موجب شد براي من هزینه داشته باشد و رکورد این

 
تجهیزات خود موجب هدر رفت سرمایه من شد. 

 
فارس: علت انتخاب این زمین توسط شما براي کار کردن چه بود؟ 

حقانیت: من این زمین را به خاطر آب برق و گاز و امکانات موجود آن خریداري کردم از طرف دیگر با سرمایه بنده فقط می شد در
این منطقه زمین خرید، مجوزها دریافت شده است و من براي آغاز تولید آمادگی دارم تا این واحد با عنوان تولیدي ماهی هاي زینتی

 
با بهره گیري از منابع خرد آبی قرار است، فعالیت کند. 

نخست یک قطعه از این زمین را به قیمت 40 میلیون تومان خریدم و پس از آن به مرور قطعات مجاور زمین را خریداري کردم که
رقمی معادل 200 میلیون تومان براي من هزینه داشت. عدم امکان بهره برداري از سرمایه گذاري خود و همینطور تخریب هاي مکرر

 
براي من گران تمام شد و هزینه هاي زیادي به من تحمیل کرد. 

 
 

 
                                        وضعیت فعلی واحد 

 
فارس: درخواست شما از مدیران و مسؤولان براي حل مشکل شما چیست؟ 

کارآفرین زنجان: بنده تنها درخواست یک دیوارکشی ساده براي ایجاد امنیت دارم که این موضوع نیازمند دریافت سند است ، با
دریافت سند می توانیم با راه اندازي واحد خو براي دو نفر به جز افراد خانواده به صورت مستقیم و سه نفر غیر مستقیم اشتغالزایی

 
کنیم. 

زمانی که کار را آغاز کردیم هر دو فرزند من بیکار بود اما حالا هر دو آنها شاغل هستند ولی من هنوز موفق به گرفتن یک مجوز براي

 
آغاز کار خود نشدم. 
انتهاي پیام/73009



نماینده مجلس: اجازه تکرار جریان احمدي نژاد را در کرمان نمی دهیم

منبع: روزنامه 19 ديشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1400/06/28

19 دي: نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي اسلامی گفت: موضوع سهم خواهی از دولت از نظر ما مطرود است لذا

 
جلوي آن می ایستیم، هزینه می دهیم اما اجازه تکرار دولت و جریان احمدي نژاد را در این استان نمی دهیم. 

محمدرضا پورابراهیمی در نشست خبري با بیان اینکه محکم پشت سر تصمیمات دولت و وزارت کشور ایستاده ایم افزود: اما اگر

 
استانداري بیاید و از مواضع انقلابی، کارآمدي و توانمندي به عنوان 2 محور اصلی ما فاصله بگیرد، جلوي او می ایستیم. 

 
مردم تشنه تصمیمات ما هستند 

 
وي اظهار داشت: کرمان استانی مهم و ممتاز در کشور است لذا باید ظرفیت هاي استان را آنگونه که استحقاق مردم است، پویا کنیم. 
نماینده مردم کرمان و راور در خانه ملت با اشاره به کرمان به عنوان استانی ثروتمند که فقر در آن همچنان ادامه دارد، بیان کرد:

 
مردم تشنه تصمیمات ما در فرایند توسعه استان هستند اما در کنار ثروت هاي بزرگ چاله هاي فقر نیز وجود دارد. 

وي با بیان اینکه نگاه ما به حرکت آینده استان باید توسعه باشد گفت: اگر در استان رفتاري غیر توسعه اي باشد در صورتی که فرصت

 
هاي اقتصادي با حوزه سیاسی از ما گرفته شود، به نتیجه نمی رسیم. 

وي ادامه داد: وظیفه ما این است براي رشد استان کرمان تلاش کنیم و اگر کسی بر خلاف مصالح ملی حرف بزند و از موازین و

 
چارچوب هاي ذیل توسعه و انقلاب گذر کند جلوي آن می ایستیم. 

 
پورابراهیمی یادآور شد: رسیدگی به گروه هاي سیاسی نباید در اولویت مسئولان باشد و این امر براي ما هم قابل قبول نیست. 

وي اظهار داشت: جاهایی با دولت قبل چالش داشتیم امروز قاطبه نمایندگان به استقبال رئیس جمهوري فعلی آمدند، فضاي او

 
انقلابی و مبتنی بر آرمان هاي امام و مقام معظم رهبري است. 

 
به تصمیم دولت براي انتخاب استاندار کرمان اعتماد می کنیم 

وي تاکید کرد: ما به تصمیم وزیر کشور و رئیس جمهوري براي انتخاب استاندار کرمان اعتماد می کنیم و ما با راي مردم باید براي

 
مردم کار کنیم. 

 
پورابراهیمی خاطرنشان کرد: فرزندان انقلاب متناسب با ظرفیت ها در دولت سیزدهم باید به کار گرفته شوند. 

وي با اشاره به مخالفت برخی با وزیري که مورد تایید رهبري بوده است گفت: استان کرمان جاي سیاسی کاري نخواهد بود، کرمان

 
جاي کار و تلاش است . 

 
مسئولان براساس شرایط جبهه و جنگ تصمیم بگیرند 

وي با اشاره به ضرورت استفاده از توانمندي هاي کشور گفت: مسئولان بر اساس شرایط جبهه و جنگ براي کشور تصمیم بگیرند،

 
نیرویی که توانسته تا حدي خلاها را پر کند سپاه پاسداران است، نیرویی که جریان انقلاب را قبول دارد. 

رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی بیان داشت: عده اي ستاد تشکیل داده و تقسیم قدرت کرده اند، اینگونه که نمی

 
شود استان را اداره کرد و نمی توان در اتاق هاي دربسته نسبت به کرمان تصمیم بگیرند. 

 
قیمت گذاري سیمان به حالت قبل بازگشت 

وي با اشاره به بازدید امروز خود از واحد تولید بتن در شهرك صنعتی کرمان گفت: مشکل بورس کالا براي این محصول حل شده و

 
شرکت هاي بتنی فعالیت خود را آغاز کرده اند. 

وي ادامه داد: نرخ تاثیرگذار سیمان بر واحدهاي تولید بتن و ساختمان سازي به قیمت قبل برگشته که این اقدام از بیکار شدن

 
کارگران بسیاري جلوگیري می کند. 



 
پیش بینی واکسیناسیون جامعه هدف کرمان تا آبان ماه 

پورابراهیمی با اشاره به کنترل پیک سنگین کرونا گفت: استان کرمان رتبه نخست واکسیناسیون را در کشور کسب کرده و پیگیري
براي پایین آوردن سن واکسیناسیون تا 10 سال براي سرعت بخشی به روند واکسیناسیون بر اساس توافق با وزیر وقت بهداشت،

 
درمان و آموزش پزشکی صورت گرفته است. 

وي ادامه داد: حدود یک میلیون و 17 هزار نفر از مجموع 2 میلیون و 100 هزار نفر جامعه هدف واکسیناسیون در استان کرمان نوبت

 
نخست و 520 هزار نفر مرحله دوم واکسن را دریافت کردند. 

پورابراهیمی افزود: با روند فعلی تزریقات پیش بینی می شود که نوبت دوم واکسیناسیون تا پایان آبان ماه در جامعه هدف استان

 
کرمان تکمیل شود. 

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي اسلامی عنوان کرد: ظرف هفته آینده نیز تزریق واکسن به رده سنی بالاي 18 سال در

 
استان کرمان آغاز می شود. 

وي ابراز داشت: واکسیناسیون دانش آموزان مدارس براي ما مهم است و در بخش هاي تاثیر پذیر از کرونا، افت تحصیلی دانش آموزان

 
نگرانی اصلی و جدي ما در حوزه آموزش است که در این خصوص داده ها حاکی از افت آموزشی است. 

 
خط فرعی انتقال آب خلیج فارس به کرمان می رسد 

وي با اشاره به چالش تامین آب در استان کرمان اضافه کرد: پروژه نخست خط انتقال آب از خلیج فارس به استان کرمان عملیاتی

 
شده و سه مجموعه بزرگ به این آب دسترسی یافتند. 

 
پورابراهیمی تصریح کرد: در این بخش کارشکنی وزارت نیرو امکان تخصیص آب صنعت و آشامیدنی کرمان را فراهم نکرد. 

وي افزود: خبرها حاکی از انتقال خط فرعی آب از خلیج فارس به سمت کرمان با هزار میلیارد تومان اعتبار است که نیمی از آن

 
توسط بخش خصوصی و نیمی دولتی اجرا می شود. 

 
روند ایجاد 12 هزار شغل خانگی در کرمان 

وي اضافه کرد: از یک سال و نیم قبل براي ساماندهی محله هاي شهر کرمان اقدام و در 9 ماه گذشته نشست هایی با راه و شهرسازي
و بنیاد مسکن و استاندار با محوریت شهرك صنعتی برگزار شد که در این زمینه نیازمند طرحی اساسی براي ساماندهی محله شهرك

 
صنعتی بودیم. 

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي اسلامی گفت: حدود هشت ماه کار مطالعاتی و میدانی این طرح انجام و سه جلسه در

 
کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی برگزار کردیم. 

وي عنوان کرد: آخرین جمع بندي حاکی از آن است که مصوبات اشتغال که براي ما حائز اهمیت و مطالبه مردم بوده در این زمینه 2
اقدام از جمله توسعه مشاغل خرد و خانگی و توافق نامه اي با بانک هاي استان کرمان منعقد کردیم که در فاز نخست آن براي 12

 
هزار نفر شغل قابل اتکا و پایدار ایجاد می شود. 

پورابراهیمی افزود: سه هزار شغل خرد و خانگی از محل منابع یاد شده، سهمیه شهر کرمان است و آمادگی پرداخت این اعتبار به هر

 
کس در چارچوب ضوابط تسهیلات خوداشتغالی وجود دارد. 

وي ادامه داد: همچنین در این زمینه براي هر شغل یکصد میلیون تومان تسهیلات قرض الحسنه در نظر گرفتیم و تعهد مجمع

 
نمایندگان به جز تکالیف دولت در استان کرمان است . 

 
تخلفات شرکت مس در انتقال گردش مالی حساب ها 

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي اسلامی گفت: بر اساس قانون برنامه ششم توسعه شرکت هاي بزرگ موظف شده اند که

 
گردش مالی را به استان هاي خود بیاورند. 

وي بیان داشت: گزارش سال 99 که مجمع هاي این شرکت ها برگزار شده نشان می دهد فروش شرکت ملی مس 42 هزار میلیارد
تومان و سود آن سالانه 26 هزار میلیارد تومان و صادرات این شرکت نیز یک میلیارد دلار بوده لذا این شرکت موظف است بر اساس

 
قانون نسبت به انتقال گردش مالی حساب هاي خود به کرمان اقدام کند. 

وي افزود: اگر گزارش انتقال گردش مالی حساب ها در شوراي معادن مطابق انجام تکالیف قانونی نباشد، شکایتی در دستگاه قضایی



 
طرح می شود. 

پورابراهیمی یادآور شد: در صورتی که این اتفاق بیفتد به جاي 12 هزار فرصت شغلی خانگی و خرد می توان سه تا چهار برابر آن

 
مشاغل را در استان کرمان ایجاد کرد و می توانیم در نیمه دوم امسال در حوزه مشاغل خرد و خانگی رکورد بزنیم. 

 
جذب 6 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري در کرمان 

وي گفت: بزرگترین طرح هاي صنعتی و معدنی وابسته به صنایع بزرگ را در استان کرمان آغاز کردیم و در این خصوص ثبت و

 
فعالیت شرکت هایی آغاز شده است. 

وي تاکید کرد: فعالیت عملیاتی اجرایی این پروژه ها در اوایل مهر و آبان ماه سال جاري اعلام خواهد شد که با انجام آن حدود 6 هزار

 
میلیارد تومان در شهر کرمان اعتبار جذب می شود. 

 
عملیات اجرایی پروژه تولید لاستیک هاي سنگین در کرمان 

پورابراهیمی با اشاره به احداث بزرگترین منطقه صنعتی کشور گفت: طرح بعدي لاستیک فوق سنگین براي واحدهاي معدنی استان

 
کرمان است که اکنون این محصول به صورت وارداتی است و ارز سنگینی از کشور خارج می کند. 

وي ادامه داد: زمین پروژه تحویل پیمانکار و کارهاي اجرایی آن آغاز شده که با سرمایه گذاري هفت هزار میلیارد تومان، در این پروژه،

 
ظرف یکی 2 سال دیگر آثار آن را در اقتصاد استان خواهید دید. 

 
عضویت ایران در اجلاس شانگهاي آغاز تحولات در نظام جمهوري اسلامی است 

وي با اشاره به احداث مرکز لجستیک و بندر خشک در استان کرمان گفت: توافق نامه آن اخیرا در اجلاس شانگهاي و تاجیکستان در

 
اتفاق بزرگی رقم خورد. 

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه ما حدود 15 سال عضو ناظر در این سازمان بودیم تصریح کرد:

 
حضور ایران به عنوان عضو دائم در این اجلاس آغاز تحولات در جمهوري اسلامی است. 

وي بیان داشت: آنچه آمریکا در سیاست بین المللی دنبال می کرد، خاصیت خود را از دست داده و ایران در مجموعه بزرگی کار خود

 
را از همسایگان آغاز کرده است. 

 
بهره برداري از پروژه مرکز لجستیک تا 2 ماه آینده 

وي عنوان کرد: ایران اصلی ترین کشور براي ترانزیت کالا در منطقه محسوب می شود که این موقعیتی استثنایی است که فرایند

 
توسعه اقتصادي استان کرمان با این تحولاتِ تاثیر گذار در تغییر خواهد کرد. 

پورابراهیمی تصریح کرد: در این راستا مرکز لجستیکی با اعتبار هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري کارش را آغاز کرده که ظرف 2 ماه

 
آینده به بهره برداري می رسد. 

 
کرمان به قطب تولید انرژي خورشیدي تبدیل می شود 

وي با اشاره به بزرگترین پروژه سرمایه گذاري (تولید انرژي خورشیدي و پنل) در استان کرمان و سلول هاي خورشیدي به عنوان
هسته اصلی این انرژي است گفت: این کارخانه براي اولین بار در کشور با دانش خود سه هزار مگاوات در استان کرمان برق تولید می

 
کند. 

 
وي ادامه داد: استان کرمان با این اقدام قطب تولید پنل هاي خورشیدي در خاورمیانه خواهد شد. 

 
خودکفایی در فوسیلیس کرمان 

رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: طرح فلوسیلیس در کرمان با یک و نیم میلیارد تومان سرمایه گذاري مراحل اجرایی را می

 
گذراند که می تواند نیاز ما را تامین کند و این طرح در کمربندي محور چترود عملیاتی می شود. 

وي با اشاره به اجراي طرح لاستیک راور بزودي و طرح توسعه فولاد راور و لوله هاي بدون درز طرح جدید ابراز داشت: فعال شدن

 
معادن زعالسنگ و فعال شدن معادن سرب و روي پیگیري می شود. 

 
طرح پلاسماي کرمان فعال می شود 

وي اضافه کرد: همچنین طرح پلاسما که پیش از این در استان کرمان متوقف شده بود، دلایل مختلفی از جمله دست هاي پشت پرده

 
مانع فعالیت این واحد می شد که در انتهاي دولت دوازدهم مسائل آن بررسی شد. 



پورابراهیمی افزود: این طرح اقتصادي امنیتی و حاکمیتی که باید در استان کرمان اجرا شود و با هماهنگی اکنون فعال شده و با

 
همکاري مشاور خارجی طرح نهایی می شود. 

 
بحث دلالی فوتبال در کمک مس به تیمی از دیگر استان ها مطرح است 

وي با اشاره به اینکه اگر قرار شد شرکت مس میلیاردها تومان پول به دلالی بدهد یعنی این اعتبار را در استان هاي خارج از کرمان

 
هزینه کند جلوي آن را می گیریم گفت: از دستگاه هاي امنیتی و نظارتی خواستیم که این موضوع پیگیري شود. 

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: قطعا صاحبان شرکت مس و مردمان حوزه فعالیت این شرکت این

 
اجازه را نخواهند داد و در فرایند کمک مس به تیمی از دیگر استان ها بحث دلالی مطرح است و این، حمایت از ورزش نیست. 

وي افزود: فضاي به وجود آمده را با رویکرد جریان دلالی و سوداگري را در دستگاه هاي امنیتی استان کرمان مطرح کردیم و جلوي

 
آن خواهیم ایستاد. 

-



این خبرها آمار خودکشی را افزایش می دهد

منبع: رساشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1400/06/28

فقط کافی است در گوشه اي از این سرزمین اتفاق تلخی بیفتد. مثلا نوجوانی دست به خودکشی بزند، آن وقت است که
رسانه هاي آن طرف آبی، عامدانه تا چند روز این اتفاق را با تیترهاي جنجالی پوشش می دهند.

 فقط کافی است در گوشه اي از این سرزمین اتفاق تلخی بیفتد. مثلا نوجوانی
دست به خودکشی بزند، آن وقت است که رسانه هاي آن طرف آبی، عامدانه تا چند روز این اتفاق را با تیترهاي جنجالی پوشش می

 
دهند. 

به گزارش خبرگزاري رسا، در روز جهانی خودکشی گزارش هاي مختلفی منتشر شد از بایدها و نبایدها و بررسی علل و عواملی که
درنتیجه آن آمار خودکشی در جامعه اي افزایش یا کاهش پیدا می کند. اما در این میان هیچ اشاره اي به یکی از مهم ترین عواملی

 
که منجر به ترویج افکار خودکشی در جامعه می شود نشد و نقش مهم و اساسی رسانه مغفول ماند. 

درحالی که روانشناسان و متخصصان علوم رفتاري معتقدند با توسعه فضاي مجازي این رسانه است که نبض احساس امنیت روانی
جامعه را در دست گرفته و هر خبر و گزارشی که بدون در نظر گرفتن پروتکل هاي خاص بهداشت روانی منتشر می شود، مثل تیري

 
رهاشده از چله می تواند مرزهاي احساس امنیت روانی در ذهن آحاد جامعه را جابه جا کند. 

این درست همان کاري است که رسانه هاي معاند از بی بی سی و اینترنشنال تا من و تو عامدانه در انتشار اخبار و اتفاقات تلخ مربوط
به ایران انجام می دهند و هیچ یک از پروتکل هاي جهانی در انتشار اخبار مربوط به خودکشی و یا آسیب هاي اجتماعی را در نظر

 
نمی گیرند. در این گزارش به شما می گوییم درج اخبار مرتبط با خودکشی چطور می تواند منجر به افزایش آمار آن شود. 

 
یک راهنماي فراموش شده 

چند سال قبل دفتر سلامت روانی، اجتماعی و اعتیاد وزارت بهداشت پژوهشی راجع به چگونگی انعکاس اخبار خودکشی در رسانه ها
منتشر کرد. این پژوهش حاصل تلاش 6 نفر از متخصصان علوم رفتاري بود و درنتیجه آن بایدها و نبایدهایی براي انتشار اخبار

 
خودکشی در رسانه آورده شد. 

در این راهنما آمده بود؛ «از واژه «خودکشی موفق» براي خودکشی هاي کامل منجر به مرگ استفاده نکنید. اطلاعات مرتبط را فقط
در صفحات داخلی جراید منتشر کنید. جزئیات روش اقدام به خودکشی را چاپ نکنید. دلایل ساده انگارانه براي اقدام به خودکشی



ارائه نکنید. از بزرگ نمایی و هیجان انگیز جلوه دادن اقدام به خودکشی بپرهیزید. تا آنجا که امکان دارد مثال هایی از کسانی که
بحران هاي زندگی (حوادث ناگوار) را با موفقیت پشت سر گذاشته اند، ذکر کنید. عواقب جسمی اقدام به خودکشی که منجر به مرگ
نشده ازجمله آسیب مغزي در اثر خفگی، فلج شدن و... را تشریح کنید.» این تنها بخشی از دستورالعمل هاي مرتبط با انتشار اخبار
خودکشی در رسانه ها است که رسانه هاي معاند از عمد، درست برخلاف آن عمل می کنند و رسانه هاي داخلی هم براي جذب

 
مخاطب توجه چندانی به آن ندارند. 

 
 

 
این تیترها را نزنید 

«به رغم اینکه همه چیز براي او فراهم بود اقدام به خودکشی کرد»، «دختري به خاطر اینکه اجازه رفتن به میهمانی دوستش را
نداشت خودکشی کرد.» روانشناسان می گویند؛ خودکشی هیچ گاه درنتیجه یک عامل یا حادثه اتفاق نمی افتد. معمولاً تعامل پیچیده
اي از عوامل روانی، بیماري جسمی، سوءمصرف مواد، مشکلات خانوادگی، تعارضات بین فردي و استرس هاي زندگی منجر به
خودکشی در فرد می شود. درج اخبار مربوط به خودکشی در رسانه ها چون روزنامه ها و مجلات و سایت هاي خبري به دلیل
ماندگاري، بازخوانی و تکرار مجدد خطر تأثیرات منفی این اخبار را در مقایسه با اخبار کوتاه شفاهی در رادیو و تلویزیون افزایش می

 
دهد. 

 
چطور انتشار اخبار تلخ آسیب هاي اجتماعی منجر به افزایش خشونت در جامعه می شود؟ 

فقط کافی است در گوشه اي از این سرزمین یک اتفاق تلخ بیفتد. جوانی یا نوجوانی به دلیل زنجیره اي از عوامل متعدد دست به
خودکشی بزند، آن وقت است که رسانه هاي معاند (عامدانه) و رسانه هاي داخلی (سهواً) این اتفاق را با تیترهاي جنجالی تا چند روز
پوشش می دهند. اما هدف رسانه هاي خارجی چیست و چطور آن را محقق می کنند؟ صحبت هاي مسئول تدوین طرح کنترل و

 
کاهش آسیب هاي اجتماعی کشور نشان می دهد انعکاس این اتفاقات به بدترین شکل ممکن از کجا آب می خورد. 

دکتر «محسن روشن پژوه»؛ مسئول تدوین طرح کنترل و کاهش آسیب هاي اجتماعی کشور در گفت وگو با فارس می گوید که
چطور انتشار عریان اخبار مرتبط با آسیب هاي اجتماعی به ویژه اخبار مربوط به خودکشی به افزایش خشونت در جامعه و افزایش

 
آسیب هاي اجتماعی منجر می شود. 

این روان پزشک و متخصص اعصاب و روان می گوید: «در سال هاي اخیر شاهد انتشار اخبار متعدد قتل، خشونت، زورگیري،
خودکشی به شیوه اي هیجان آمیز بوده ایم. درحالی که انعکاس پی درپی اتفاقات تلخ و آسیب هاي اجتماعی چه خودکشی چه دیگر



آسیب ها باعث می شود تا در سایر رفتارهاي افراد اختلال ایجاد شود. تاب آوري در برابر مشکلات، فشارها و تنش هایی که در
پیرامون هست کاهش پیدا کند. میزان اضطراب و رفتار هیجانی و ناگهانی بیشتر شود، فرآیند تصمیم گیري از حالت منطقی به حالت
کنشی تغییر پیدا کند و ممکن است تبدیل به اختلالات خلقی، ترس هاي مرضی، افسردگی، اضطراب هاي فراگیر شود و این در

 
درازمدت باعث بروز رفتارهاي پرخاشگرانه می شود.» 

 
 

 
حواسمان به تک تک کلمات باشد 

دکتر «احمد حاجبی»؛ مدیرکل دفتر سلامت روانی، اجتماعی و اعتیاد وزارت بهداشت درمان و آموزش پزشکی کشور هم در خصوص
انتشار اخبار خودکشی در رسانه ها گفته است: «مسئولان رسانه باید تدابیري براي جلوگیري از انتشار گزارش هایی که بر اساس
شواهد علمی می توانند آسیب زننده به سلامت روان مردم باشند، اتخاذ کنند. براي مثال انتشار نادرست اخبار خودکشی، اشتغال
فکري در مورد آن را به ویژه در نوجوانان و جوانان افزایش می دهد. به طور خاص نیز انتشار خبر خودکشی نوجوانان در میان افکار
عمومی، موجب افزایش میزان اقدام به خودکشی در افراد مستعد و تلقین پذیر در این گروه سنی می شود. در این موارد تا حد امکان
پوشش خبري باید محدود باشد و در عوض، اطلاع رسانی در خصوص رفتارهاي صحیح کمک خواهی و اقدامات صحیح و سازنده اي
که افراد بهتر است در مواقع بحران و یا بروز بیماري انجام دهند، قطعاً می تواند در کاهش میزان اقدام به خودکشی در میان جوانان و

 
نوجوانان مؤثر باشد.» 

 
 

 
خبرها و خودکشی تقلیدي در نوجوانان 



«جعفر فیلی» روان پزشک کودك و نوجوان هم به یک روي دیگر سکه تأثیر انتشار اخبار خودکشی بر روي نوجوانان اشاره می کند؛
«کودکان و نوجوانان می توانند خودکشی تقلیدي داشته باشند و این اقدام در بین آن ها به صورت مسري درآید. از طرفی افکار
خودکشی ماهیت حاد و کوتاه مدت دارند و با مشاهده آن ها در رسانه مجدد می تواند در فرد فعال مشود. به یاد داشته باشیم که
همواره یک تردید و دودلی بین مردن و نمردن در نوجوانانی که به دلایلی افکار خودکشی دارند، وجود دارد. تردید و دودلی ازیک
طرف می تواند تحت تأثیر اقدامات قبلی خودکشی و از طرف دیگر تحت تأثیر همسالانی قرار گیرد که این اقدام را انجام می دهند.
فرد با مکرر شدن اقدامات خودکشی یا دیدن و یا شنیدن اخبار مربوط به آن ها تردید و دودلی اش از بین می رود و او هم به دنبال

 
آگاهی از مرگ همسالان به دلیل خودکشی (از طریق خانواده، دوستان و یا رسانه) ممکن است دست به اقدام مشابه بزند.» 

 
 

 
چه کنیم؟ 

اما چاره چیست؟ روانشناسان همچنان بر پایبندي رسانه ها بر رعایت پروتکل هاي بهداشت روانی در انتشار اخبار مربوط به خودکشی

 
تأکید می کنند. 

«علی قائدنیاي جهرمی»؛ روانشناس بالینی با مرور بایدها و نبایدهاي رسانه اي انتشار این اخبار می گوید: «در ایران پروتکل هایی
توسط وزارت بهداشت براي درج خبر در رسانه تهیه شده است، که متأسفانه میزان تبعیت از این پروتکل بسیار کم است و این باعث

 
تبعات بعدي می شود. 

اهالی رسانه و خبرنگاران توجه داشته باشند رسانه تا زمانی که ضرورتی در میان نباشد به طور مستقیم به موضوعات و خبرهایی از
آسیب هاي تلخ اجتماعی به ویژه اخبار مربوط به خودکشی نپردازد، جزییات مربوط به خودکشی مثل هویت متوفی و روش اقدام به

 
خودکشی یا علت آن را عنوان نکند و این اقدام را پرزرق وبرق نسازد و همچنین از انتشار تصویر متوفی خودداري کند. 

رسانه به جاي انتشار جزییات، خودکشی را به عنوان یک رفتار بیمارگونه نشان دهد که فرد به علت ناتوانی در مقابله با فشارهاي
زندگی از یک روش غیرمنطقی استفاده کرده است. گزارشگران، داستان هاي واقعی افرادي را که در مواجهه با مشکلات از روش هاي
منطقی براي غلبه بر مشکلات استفاده کردند انعکاس دهند. از توصیه هاي متخصصین براي توانمندسازي کودکان و نوجوانان، بهبود
رابطه والدین با کودکان و نوجوانان و تقویت انسجام خانوادگی استفاده کنند. درنهایت مراکز مرجع را براي حمایت از افرادي که افکار
خودکشی دارند به عموم مردم معرفی کنند و همچنین مکرراً به عموم مردم یادآوري کنند که اخبار مرتبط با خودکشی را در رسانه

هاي مجازي انتشار ندهند چراکه این کار مثل ریختن بنزین روي آتش است.» 



 
انتهاي پیام/ 

منبع: فارس



کاهش ابتلا به کرونا و فوت در هرمزگان/ثبت نام متولدین 1378 آغاز شد

منبع: آرا نیوزشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1400/06/28

بندرعباس - استاندار هرمزگان گفت: کاهش ابتلا به کرونا و فوت ناشی از این بیماري در هرمزگان، نتیجه افزایش رعایت
پروتکل هاي بهداشتی است.

به گزارش آرانیوز:فریدون همتی عصر شنبه در نشست
ستاد استانی مدیریت بیماري کرونا در هرمزگان، عنوان
کرد: با همکاري خوب مردم در راستاي رعایت دستورالعمل
هاي بهداشتی و همچنین اقدامات مقابله اي صورت گرفته،
روند شیوع بیماري کرونا در کشور و همچنین در استان

 
هرمزگان از سیر کاهشی برخوردار است. 

وي ادامه داد: میزان رعایت پروتکل هاي بهداشتی در
هرمزگان از 38 درصد به 65 درصد افزایش یافته است که
نتیجه آن را در کاهش ابتلاء به کرونا و فوت ناشی از این

 
بیماري در هرمزگان، مشاهده می کنیم. 

استاندار هرمزگان افزود: با توجه به مراجعه به موقع بیماران مبتلا به کرونا به مراکز درمانی و همچنین کیفیت خوب درمان و رسیدگی

 
به بیماران در هرمزگان، میزان مرگ به دلیل بیماري کرونا در هرمزگان، کمتر از میانگین کشوري است. 

همتی با اشاره به مصوبه ستاد استانی مدیریت بیماري کرونا براي قرنطینه بیماران مبتلا به کرونا در هرمزگان، تصریح کرد: با توجه به
کاهش شیوع بیماري در همه شهرستان هاي استان هرمزگان و وجود ظرفیت هاي مناسب براي بستري و قرنطینه بیماران مبتلا به
کرونا، هر فرد مبتلا و داراي نتیجه آزمایش تست مثبت کرونا، به مدت 10 روز تا دو هفته تحت نظر دانشگاه علوم پزشکی و مراکز

 
بهداشت و درمان شهرستان ها، قرنطینه خواهد شد. 

وي گفت: افراد بسیاري ناقل بیماري کرونا هستند اما علائم بیماري را ندارند و موجب می شود که به راحتی در جامعه و خانواده رفت

 
و آمد و بیماري را به دیگران منتقل کنند که قرنطینه دو هفته این افراد از انتقال بیماري جلوگیري خواهد کرد. 

استاندار هرمزگان با اشاره به افزایش واکسیناسیون در هرمزگان، خاطرنشان کرد: تاکنون بیش از 600 هزار دوز اول و بیش از 300
هزار دوز و در مجموع نزدیک به 900 هزار دوز واکسن کرونا در هرمزگان تزریق شده است و این روند روز به روز شتاب بیشتري

 
خواهد گرفت. 

همتی اظهار داشت: با وجود اینکه واکسن مورد نیاز تهیه شده و در شهرستان ها توزیع شده است، اما در برخی مناطق، استقبال از
دریافت واکسن کم است که فرمانداران با همکاري ائمه جمعه و دستگاه هاي مسئول باید با اتخاذ تدابیر مناسب، استقبال مردم از

 
دریافت واکسن کرونا در این مناطق را افزایش دهند. 



وي اضافه کرد: از مردم شریف استان هرمزگان انتظار داریم، حتماً براي دریافت واکسن کرونا اقدام و در سامانه اینترنتی سلامت به

 
نشانی salamat.gov.ir ثبت نام کنند. 

استاندار هرمزگان بیان داشت: گروه هاي واکسیناسیون در همه نقاط استان هرمزگان افزایش یافته و ظرفیت تزریق روزانه 60 هزار
دوز واکسن کرونا در هرمزگان با همکاري بسیج، هلال احمر، نیروهاي مسلح و به کارگیري تمام توان دانشگاه علوم پزشکی استان،

 
ایجاد شده است تا به سرعت همه جمعیت استان واکسینه شوند. 

همتی عنوان کرد: با وجود دریافت واکسن کرونا، مردم همچنان باید پروتکل هاي بهداشتی را رعایت کنند و رعایت دستورالعمل هاي
بهداشتی به ویژه استفاده از ماسک، فاصله فیزیکی و اجتماعی، پرهیز از دورهمی ها و عدم حضور در تجمعات، همچنان مورد تأکید

 
است. 

وي ادامه داد: در اصناف، بازار، ادارات، بنگاه هاي اقتصادي و تولیدي، حمل و نقل عمومی و هر مکان فعالیت و اشتغال باید به طور

 
جدي دستورالعمل هاي بهداشتی رعایت و از تجمعات جلوگیري شود. 

استاندار هرمزگان افزود: با تداوم رعایت خوب دستورالعمل هاي بهداشتی، شرایط استان، همچنان بهتر خواهد شد.



وابستگی دولت قبل به برجام فرصت هاي بزرگ را از سیستان و بلوچستان

گرفت/5 کارخانه مس در استان احداث می شود

منبع: عصر هامونشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1400/06/28

وجود معادن بزرگ مس در سیستان و بلوچستان باعث شده است تا نظر دولت سیزدهم که نگاه به اقتصاد درون دارد بیشتر
به این استان جلب شود.

به گزارش عصرهامون؛ به نقل از اوشیدا؛ سیستان و بلوچستان از معدود استان هایی است که می توان با توجه به وجود معادن

 
مختلف در آن، بحث صادرات غیر نفتی را اجرایی کرد. 

وجود معادن بزرگ مس و طلا در این استان باعث شده است تا نظر دولت سیزدهم که نگاه به اقتصاد درون کشور دارد بیشتر به این

 
استان جلب شود. 

کشف یکی از بزرگترین معادن مس کشور در شمال سیستان و بلوچستان یکی از اخبار امیدآفرین و تاثیرگذار در منطقه بود که سال

 
گذشته بر سر زبان ها افتاد. 

این معدن مس که به گفته برخی از کارشناسان از مس کرمان نیز بزرگتر است می تواند در آینده اي نزدیک تحولات بزرگی را در

 
استان بوجود آورد. 

 
وابستگی دولت قبل به برجام فرصت هاي بزرگ را از سیستان و بلوچستان گرفت 

سجاد عارف نژاد کارشناس اقتصادي در همین رابطه به خبرنگار ما گفت: با توجه به اینکه رگه هاي کوچکی از معدن مس سیستان در
سال 92 کشف شد می توانست روند استخراج مس طی سال هاي اخیر به انجام برسد اما این مهم در دولت یازدهم و دوازدهم به

 
انجام نرسید. 

وي افزود: نگاه دولت قبل بیشتر بر روي برجام معطوف شده بود و همین امر باعث شد تا بسیاري از استعدادهاي استان بخصوص

 
معدن مس نادیده گرفته شود. 

عارف نژاد بیان کرد: این در حالی است که با آغاز کار دولت سیزدهم تمام نگاه ها به این معدن دوخته شده است و می تواند درآمد

 
هاي هنگفتی را نصیب کشور و استان کند. 

وي خاطرنشان کرد: صادرات غیر نفتی یکی از مهمترین برنامه هایی است که دولت سیزدهم باید به آن توجه داشته باشد چرا که با

 
این کار می توان وابستگی به پول نفت را رفته رفته کمرنگ کنیم. 

این کارشناس اقتصادي همچنین گفت: سیستان و بلوچستان یک ثروت و گنج پنهانی است که با کمی توجه می تواند بسیاري از

 
مشکلات اقتصادي کشور را به تنهایی رفع کند. 



 
احداث 5 کارخانه بزرگ مس در شمال سیستان و بلوچستان 

محمد سرگزي نماینده مردم سیستان در مجلس شوراي اسلامی نیز در همین خصوص به خبرنگار ما گفت: با توجه به وجود

 
خشکسالی در منطقه سیستان باید فعالیت هاي معیشتی مردم از سمت کشاورزي به سوي صنعت پیش برود. 

وي افزود: در همین رابطه نیز ذخیره مس بزرگی در دل منطقه سیستان وجود دارد که می تواند بسیاري از مشکلات اقتصادي را در

 
این منطقه حل کند و باعث اشتغالزایی افراد شود. 

نماینده مردم سیستان در مجلس شوراي اسلامی خاطرنشان کرد: پس از تخصیص اعتبار اکتشافات را در محدوده 90 کیلومتري آغاز

 
کردیم که بین پنج تا 10 کیلومتر آن مورد اکتشاف قرار گرفته است. 

وي خاطرنشان کرد: بیش از 1 میلیون تن مس قطعی در معدن مس سیستان وجود دارد که براي هر 200 هزار تن آن می توانیم یک

 
کارخانه احداث کنیم به عبارتی براي این مقدار مس باید پنج کارخانه مس در سیستان احداث شود. 

سرگزي گفت: به دنبال ایجاد یک شهرك صنعتی در محدوده معدن مس هستیم تا بتوانیم زمینه اشتغال چند صد نفر را در آن فراهم

 
کنیم. 

وي تصریح کرد: با توجه به رایزنی هایی که نهاد هاي مختلف انجام شده است هم اکنون 3 هزار میلیارد تومان در منطقه سرمایه

 
گذاري شده است که با تحویل زمین روند احداث کارخانه نیز آغاز شده است. 

وي بیان کرد: از طرفی فراخوان واگذاري معدن مس هم اعلام شده است تا بتوانیم 40 درصد این کارخانه را بین مردم تقسیم کنیم و

 
آنها را سهام دار کارخانه کنیم. 

 
سرگزي گفت: به دنیال آن هستیم تا پس از استخراج مس، تولید شمش هم در خود سیستان به انجام برسد. 

انتهاي پیام/



ابعاد پنهان تعرفه گذاري برق رمزارزها

منبع: روزنامه دنیاي اقتصادشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/06/28

دنیاي اقتصاد: استخراج رمزارز، از پنج سال گذشته با رشد قیمت رمزارزها در بازار جهانی، در ایران مورد توجه بسیاري از فعالان
بخش خصوصی قرار گرفته و با شتابی فزاینده در حال رشد است. یکی از مهم ترین هزینه هاي عملیاتی و جاري استخراج رمزارز
هزینه برق است که طبق برآوردهاي انجام شده در ماه ژوئن 2018، مصرف انرژي تنها براي استخراج بیت کوین تا 24/ 5 تراوات
ساعت در سال بوده است. استخراج رمزارز با توجه به یارانه اي بودن برق در ایران، در عین حال که فرصت جذب درآمد ارزي و
استفاده از برق براي ایجاد ارزش افزوده را فراهم می کند؛ چالش هایی از جمله سوءاستفاده از برق ارزان و درآمدزایی کلان عده اي از

 
یارانه پرداختی دولت در بخش انرژي را به دنبال دارد. این مساله به چالشی براي سیاستگذاران حوزه انرژي تبدیل شده است. 

در این تحقیق که از سوي مرکز بررسی هاي استراتژیک ریاست
جمهوري منتشر شده است، با ترکیب دو نظریه مطرح در زمینه
سیاستگذاري در پارادایم ساخت گرایی اجتماعی مشتمل بر
چارچوب ائتلاف مدافع و تحلیل گفتمانی سیاست، رویکردي
جدید براي بررسی نحوه تعاملات ذي نفعان و بازیگران عرصه
سیاست معرفی شد تا براي فهم عمیق تر فرآیند سیاستگذاري در
کنار تشریح سازوکارهاي علّی شکل گیري سیاست، نگرش ها و

باورهاي بازیگران و تقابل آنها با یکدیگر در نبردي گفتمانی نیز بررسی شود. سوال اصلی این است که چه بازیگرانی، چه ائتلاف هایی،

 
چه باورهایی و تحت چه شرایطی در شکل گیري تصمیم نهایی اثرگذار بودند. 

 
نتایج تحقیق نشان داد در شکل گیري سیاست تعرفه گذاري برق استخراج رمزارز سه ائتلاف در رقابت با یکدیگر حضور داشتند. 

ائتلاف فرصت نگر با اشاره به ظرفیت هاي ماینینگ براي کمک به اقتصاد کشور (اشتغال زایی، دور زدن تحریم ها، کاهش نیاز به
اسکناس ارز، درآمدزایی توامان بخش خصوصی و دولت) بر کاهش تعرفه حامل هاي انرژي و افزایش حمایت هاي دولتی از این صنعت
تاکید داشت. این گفتمان در ابتدا حامیان بسیاري را گرد هم آورد که در میان آنها نهادهاي دولتی مانند وزارت اقتصاد و بانک مرکزي
نیز به چشم می خورد، اما در گذر زمان به دلیل بالفعل نشدن پتانسیل هاي مذکور حامیان خود را از دست داد و کم کم به حاشیه

 
رانده شد. 

در این ائتلاف که اغلب نهادهاي دولتی حامی آن هستند بر برخورداري از نگاه توسعه پایدار تاکید بسیار شده و به دنبال جلوگیري از
منفعت طلبی برخی افراد به ضرر عامه مردم است. در کنار این دو گفتمان، گفتمان تهدیدنگر نیز که از ابتداي شکل گیري مساله

 
وجود داشت، کم کم پررنگ تر شده و حامیان خاصی را با تکیه بر مخاطرات قانونی و جرم گونه این موضوع به خود جذب کرده است. 

در نهایت به دلیل انتخابی که به اجرا درآمد، منطبق بر ترجیحات گفتمان مساله نگر بود. این موضوع گرچه با توجه به ساختارهاي
قدرت در کشور ما و شیوه سنتی سیاستگذاري از بالا به پایین امري دور از ذهن نیست، اما با نگاهی به چارچوب ائتلاف مدافع می

 
توان پیش بینی کرد که این سیاست ممکن است در ادامه دچار تغییر و اصلاحاتی شود. به چند دلیل: 



1. یادگیري از سیاست: بازیگران حاضر در ائتلاف ها نهادها و افرادي لجوج و بی منطق نیستند و یادگیري در درون و بین ائتلاف ها
امري عادي است و در گفتمان هاي مختلف با توجه به ماهیت سیال آن ممکن است با درکی که از اثربخشی اقدامات اولیه خود دارند

 
جرح و تعدیل رخ دهد. 

2. التهابات و شوك هاي بیرونی: رخدادهاي بیرون از مرز سیستم می توانند بر منابع و محدودیت هاي بازیگران، توجه عامه و تصمیم
سازان و ترکیب اعضاي ائتلاف ها اثرگذار باشند و بازیگران ائتلاف ها با تفسیر به راي خود از این پدیده ها بهره برداري کرده و زمینه
را براي تغییر در سیاست فراهم کنند. در خرده سیستم تعرفه رمزارز این رویدادها عبارتند از: 1) فشار فناوري روز دنیا، تشدید تنش
ها بین چین و آمریکا و شیوع پاندمی کرونا رخدادهایی بوده اند که در چند ماه اخیر منجر به تمایل کلی دولت هاي مختلف براي
مهاجرت به پول هاي دیجیتال و رشد تمایل به سرمایه گذاري در بازار رمزارزها شده است. به طوري که انتظار می رود تا پایان سال
جاري میلادي به نقل از بلومبرگ ارزش بیت کوین به عنوان پرچمدار اصلی بازار رمزارزها دو برابر شود. 2) روابط آمریکا و ایران با
سابقه پرفراز و نشیب چهل ساله، مرحله جدیدي از بحران را تجربه می کند. به علاوه انتشار آمار رسمی سال گذشته به وضوح نشان
می دهد افت شدیدي در انتظار اقتصاد ایران است. با توجه به اهمیت صادرات غیرنفتی و کاهش فروش نفت ایران، لزوم بازگشت ارز
حاصل از صادرات در وضعیت نابسامان ارزي کشور جهت کنترل نوسانات و تامین کالاها و خدمات مور د نیاز از عمده دغدغه هاي
مجلس یازدهم است. 3) شیوع پاندمی کرونا به کم رونقی بسیاري از کسب وکارها و به تبع آن کاهش درآمدهاي مالیاتی دولت در
سال جاري منجر خواهد شد. تمامی این رویدادها می تواند به نفع ائتلاف به حاشیه رانده شده فرصت نگر باشد و با تشویق بخش

 
خصوصی به فعالیت رسمی در حوزه استخراج رمزارز می توان بخشی از تهدیدهاي موجود را به فرصتی برد- برد تبدیل کرد. 

3. التهابات و شوك هاي درونی: آسیب پذیري و شکست احتمالی سیاست اتخاذ شده توسط ائتلاف حاکم می تواند توازن قدرت را در
میان بازیگران ائتلاف ها به هم ریزد و باورهاي هسته اي ائتلاف حاکم را به تردید اندازد. درس آموزي از طرح هاي تعرفه گذاري و
مروري بر شدت انرژي مصرفی در این حوزه می تواند منجر به جرح و تعدیل سیاست فعلی شود. اجراي این سیاست در عمل به دلیل
مقاومت شدید فعالان بخش خصوصی براي پذیرش آن و هزینه بر بودن اقدامات نظارتی براي دولت ضمن سهولت راه اندازي این
فعالیت اقتصادي براي بخش خصوصی، منجر به تشدید فعالیت هاي زیرزمینی و عدم شناسایی واحدهاي فعال می شود که این می
تواند اجراي سیاست را به بازي باخت -باخت براي همه ذي نفعان تبدیل کند. در نتیجه با توجه به تحلیل میزان اثربخشی اقدامات

 
اولیه ممکن است در سیاست تجدیدنظر شود. 

4. توافق مذاکره اي: اگر ائتلاف ها از کشمکش مداوم به ستوه آمده و با نبرد مستقیم و غیرمستقیم به جایی نرسند، براي حل بن
بست زیانباري که درگیر آن هستند، تن به مذاکره و چانه زنی خواهند داد. در خرده سیستم رمزارز، تلاش هاي هیچ کدام از ائتلاف ها
براي جلب اعتماد با تکیه بر مباحث علمی و تجربی راه به جایی نبرده است و فشارهاي ائتلاف فرصت نگر و دوره گردي آنها با مراجعه
به محاکم قضایی، عناصر سیاسی مهم و ... در راستاي پررنگ کردن تضادها بی اثر بوده است. بنابراین به نظر می رسد زمان نشستن بر
سر یک میز و حل مساله با چانه زنی طرفین فرا رسیده است تا با پویاتر و مشارکتی تر شدن فرآیند سیاستگذاري و با طرح محتواي

 
پیش نویس سیاست ها در کارگروه هاي محلی جامعه هدف و بحث و بررسی آن، سیاست هایی پایدارتر و اثربخش تر شکل گیرد. 

به لحاظ نظري، مدل پیشنهادي در این تحقیق براي بررسی نحوه شکل گیري سیاست ها از آن جهت ارزشمند است که در کنار
بررسی نظام مند نحوه شکل گیري سیاست با الگوي چارچوب ائتلاف مدافع، به ادراکات و نگرش هاي پایه اي تفکر و اعمال هر ذي

 
نفع نیز توجه دارد. 

در مجموع، تحقیق حاضر درصدد کاربست روش و نگاهی جدید در تبیین فرآیند سیاستگذاري است تا به درکی بهتر از ابعاد ناپیدا و



پنهان سیاست ها کمک کند. رویکرد گفتمانی به سیاستگذاري نشان می دهد برخلاف جریان عقلایی، فرآیند سیاستگذاري ماهیتی
سیال داشته و مجادلات قدرت و تضادهاي سیاسی که هسته هر گفتمان را شکل می دهد، شالوده و زیربناي سیاستگذاري است. در
کنار آن چارچوب ائتلاف مدافع به خوبی می تواند عوامل درونی و بیرونی را که بر روند سیاستگذاري اثر گذارند تحلیل کرده و ترك

این دو روش می تواند به تعمیق یافته ها درباره فرآیند سیاستگذاري بینجامد.



بازدید وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از مرکز آموزش فنی و حرفه اي

تاجیکستان

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1400/06/28

دکتر عبدالملکی، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در جریان سفر به تاجیکستان از مرکز آموزش فنی و حرفه اي این کشور
بازدید کرد. به گزارش اقتصادطلایی به نقل از مرکز روابط عمومی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در جریان این بازدید،

"عبدالغفار رحمان زاده" قائم مقام وزیر محنت، مهاجرت و شغل اهالی جمهوري ...

دکتر عبدالملکی، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در جریان سفر به تاجیکستان از مرکز آموزش فنی و حرفه اي این کشور
بازدید کرد. به گزارش اقتصادطلایی به نقل از مرکز روابط عمومی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در جریان این بازدید، "عبدالغفار

 
رحمان زاده" قائم مقام وزیر محنت، مهاجرت و شغل اهالی جمهوري تاجیکستان، (...) 

دکتر عبدالملکی، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در جریان سفر به تاجیکستان از مرکز آموزش فنی و حرفه اي این کشور بازدید

 
کرد. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از مرکز روابط عمومی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در جریان این بازدید، "عبدالغفار رحمان زاده"
قائم مقام وزیر محنت، مهاجرت و شغل اهالی جمهوري تاجیکستان، فرایند آموزش هاي فنی و حرفه اي به جوانان، بزرگسالان و

 
چگونگی صدور گواهی نامه هاي آموزشی و اشتغال افراد آموزش دیده را در این کشور تشریح کرد. 

 
به گفته وي در جمهوري تاجیکستان 101 رشته شغلی از سوي مراکز دولتی آموزش داده می شوند. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی همچنین از کارگاه هاي آموزش جوشکاري، زرگري، سنگ تراشی، مکانیک خودرو، خیاطی و ....

 
تاجیکستان بازدید کرد. 

عبدالملکی در جریان این بازدید، از آمادگی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی براي همکاري هاي مشترك در حوزه هاي آموزش هاي
فنی و حرفه اي خبر داد.



در جریان سفر عبدالملکی به تاجیکستان انجام شد؛ امضاي دو تفاهم نامه

همکاري با وزارتخانه هاي "تندرستی و حفظ اجتماعی" و "محنت،مهاجرت و

شغل"

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1400/06/28

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در جریان سفر خود به جمهوري تاجیکستان با دو وزارتخانه "تندرستی و حفظ اجتماعی" و
"محنت،مهاجرت و شغل" این کشور یادداشت تفاهم همکاري امضاء کرد. به گزارش اقتصادطلایی به نقل از مرکز روابط

عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، به موجب یادداشت تفاهم همکاري ...

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در جریان سفر خود به جمهوري تاجیکستان با دو وزارتخانه "تندرستی و حفظ اجتماعی" و
"محنت،مهاجرت و شغل" این کشور یادداشت تفاهم همکاري امضاء کرد. به گزارش اقتصادطلایی به نقل از مرکز روابط عمومی و

 
اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، به موجب یادداشت تفاهم همکاري با (...) 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در جریان سفر خود به جمهوري تاجیکستان با دو وزارتخانه "تندرستی و حفظ اجتماعی" و

 
"محنت،مهاجرت و شغل" این کشور یادداشت تفاهم همکاري امضاء کرد. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، به موجب یادداشت تفاهم
همکاري با وزارت تندرستی، طرفین به منظور گسترش و تقویت همکاري هاي دو کشور در زمینه هاي خدمات اجتماعی، آمادگی

 
خویش را براي تبادل اطلاعات و تجربیات، برگزاري دوره هاي آموزشی و کارگروه هاي کارشناسی اعلام کردند. 

همکاري براي خدمت رسانی در حوزه حمایت هاي اجتماعی و فراهم کردن شرایط جذب شرکت هاي خصوصی براي سرمایه گذاري
خارجی مشترك در این بخش، هماهنگی و همکاري در عرصه بین الملل و سازمان هاي بین المللی و منطقه اي،ارائه آموزش هاي

 
تخصصی و مهارتی در زمینه حمایت هاي اجتماعی از جمله توافقات این سند است. 

همکاري در زمینه تأمین اجتماعی و امور اجتماعی شامل بیمه اجتماعی، توانمندسازي افراد داراي معلولیت، زنان سرپرست خانواده و
افراد آسیب پذیر، برنامه هاي کاهش فقر و پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی، توانمندسازي افراد داراي معلولیت در زمینه اشتغال،
انجام پژوهش هاي مرتبط با امور اجتماعی، خدمات اجتماعی، کاهش فقر و پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی از دیگر بخش هاي این

 
تفاهم نامه همکاري است. 

 
امضاي تفاهم نامه همکاري با وزارت محنت، مهاجرت و شغل تاجیکستان 

همچنین، در ادامه سفر دکتر عبدالملکی به کشور تاجیکستان، یادداشت تفاهم همکاري میان وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و

 
وزارت محنت، مهاجرت و شغل با جمهوري تاجیکستان امضا شد. 

بر اساس این یادداشت تفاهم، طرفین در زمینه روابط کار، بازرسی کار، بهداشت و ایمنی محیط کار و کاهش حوادث ناشی از کار و
بیمارهاي شغلی، سیاست بازار کار، اشتغال و تبادل نیروي کار، تبادل اطلاعات در مورد وضعیت و نیازهاي بازار کار دولت هاي طرفین

 
و کمک به ساماندهی تبادل نیروي کار و اشتغال آن ها همکاري خواهند کرد. 



بر اساس این گزارش، برگزاري دوره هاي تکمیلی تربیت کارشناس، مربی و افراد نیازمند به آموزش براي توسعه زمینه هاي داراي
اولویت هاي آموزشی مقدماتی، پیشرفته و بلندمدت توسط مؤسسات آموزش فنی و حرفه اي جمهوري اسلامی ایران، تبادل تجربه در
زمینه آموزش هاي فنی و حرفه اي، تبادل نظر و همکاري طرفین در سازمان بین المللی کار و سایر موضوعات مورد علاقه طرفین از

دیگر موارد همکاري دو کشور است.



در دیدار دکتر عبدالملکی با وزیر محنت تاجیکستان تاکید شد: تبادل نیروي

کار ماهر و متخصص بین دو کشور

منبع: اقتصاد طلاییشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1400/06/28

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی که به همراه رئیس جمهوري به تاجیکستان سفر کرده است با شیرین امان زاده، وزیر محنت،
مهاجرت و شغل اهالی جمهوري تاجیکستان دیدار و گفت و گو کرد. به گزارش اقتصادطلایی به نقل از مرکز روابط عمومی و

اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دکتر حجت االله (...)

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی که به همراه رئیس جمهوري به تاجیکستان سفر کرده است با شیرین امان زاده، وزیر محنت،
مهاجرت و شغل اهالی جمهوري تاجیکستان دیدار و گفت و گو کرد. به گزارش اقتصادطلایی به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع

 
رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دکتر حجت االله (...) 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی که به همراه رئیس جمهوري به تاجیکستان سفر کرده است با شیرین امان زاده، وزیر محنت، مهاجرت

 
و شغل اهالی جمهوري تاجیکستان دیدار و گفت و گو کرد. 

به گزارش اقتصادطلایی به نقل از مرکز روابط عمومی و اطلاع رسانی وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دکتر حجت االله عبدالملکی در
این دیدار گفت: خوشبختانه کارگروه مشترك دو وزارتخانه در بهمن ماه سال 99 برگزار شده و یادداشت تفاهم همکاري مشترك را

 
نهایی کرده است که این سند آغازي براي همکاري هاي گسترده دوجانبه است. 

وي با بیان اینکه برنامه اقدام مشترك می تواند نقشه راه همکاري هاي دو کشور در حوزه هاي مورد علاقه طرفین باشد، خاطر نشان
کرد: باید براي توسعه و تعمیق روابط دو کشور در حوزه وظایف دو وزارتخانه گام هاي عملی برداشته شود و بر این اساس، پیشنهاد

 
می کنم کارگروه مشترك در یک بازه زمانی3 ماهه، برنامه اقدام یادداشت تفاهم همکاري را تدوین و نهایی کند. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از وزیر محنت، مهاجرت و شغل اهالی جمهوري تاجیکستان دعوت کرد تا با سفر به تهران، برنامه

 
اقدام مشترك امضاء شود. 

وي با بیان اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از ادغام سه وزارتخانه تشکیل شده و حوزه وظایف بسیار گسترده اي دارد، تاکید

 
کرد: آمادگی کامل داریم در تمامی حوزه ها با تاجیکستان همکاري کنیم. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: اطمینان دارم می توانیم از ظرفیت هاي موجود دو وزارتخانه براي ارتقاي سطح تعاملات و
روابط دو کشور بهره بگیریم و در بسیاري از زمینه ها از جمله حوزه هاي روابط کار، تبادل نیروي کار و آموزش فنی و حرفه اي

 
کارهاي مشترك انجام دهیم. 

عبدالملکی اظهار داشت: از رایزنی و همکاري در سازمان بین المللی کار و همچنین تبادل تجربیات و گسترش همکاري ها در زمینه

 
بازرسی، حفاظت فنی، بهداشت کار، اشتغال و کارآفرینی استقبال می کنیم. 

وي با اشاره به اینکه امیدوارم در شرایط شیوع ویروس کرونا ملت و دولت تاجیکستان توانسته باشد آثار این پدیده را کنترل کنند



 
گفت: از تبادل تجربیات بین دو وزارتخانه در رابطه با کاهش اثرات کرونا بر فضاي کسب و کار و نیروي کار استقبال می کنیم. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، تبادل نیروي کار ماهر و متخصص بین دو کشور را یکی از زمینه هاي همکاري خواند و تاکید کرد:
جمهوري اسلامی ایران، داراي نیروي انسانی ماهر و متخصص در همه حوزه هاست، آمادگی داریم پیش نویس موافقت نامه تبادل

 
نیروي کار ماهر و متخصص بین دو کشور را براي شما ارسال کنیم. 

وي گفت: پیشنهاد می کنم این موضوع هم در دستور کار کارگروه مشترك قرار بگیرد تا دو کشور همسایه بتوانند نیازهاي واقعی بازار

 
کار خود را با استفاده از نیروي کار ماهر و متخصص برطرف کنند. 

به گفته عبدالملکی، امضاي این سند می تواند در تنظیم سیاست هاي بازار کار، اشتغال قانونی نیروي کار در دو کشور و حمایت هاي

 
اجتماعی از آنان بسیار موثر باشد. 

وزیر محنت، مهاجرت و شغل اهالی جمهوري تاجیکستان: تفاهم نامه همکاري موجب تقویت مناسبات دو کشور در زمینه هاي روابط

 
کار می شود 

شیرین امان زاده در این دیدار با تبریک انتصاب دکتر عبدالملکی به عنوان وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی به فرهنگ و زبان مشترك

 
دو کشور اشاره کرد و گفت: این موارد باعث می شود میان دو کشور همکاري هاي راهبردي وجود داشته باشد. 

وي افزود: اساس این دیدار، تبادل افکار و اندیشه در حوزه هاي روابط کار، آموزش هاي فنی و حرفه اي، ایجاد کسب و کار و اشتغال

 
آفرینی است. 

امان زاده به یادداشت تفاهم همکاري نیز اشاره کرد و افزود: امضاي این یادداشت تفاهم، موجب تحکیم و گسترش مناسبات دو کشور

 
در زمینه هاي روابط کار می شود. 

وزیر محنت تاجیکستان بر ضرورت تهیه نقشه عمل براي اجراي سند همکاري بین دو وزارتخانه تاکید و از تشکیل کمیته مشترك بین

 
دو وزارتخانه استقبال کرد و اظهار داشت: نشست هاي این کمیته می تواند به صورت مجازي و منظم برگزار شود. 

امان زاده، همچنین آمادگی خود را براي همکاري در زمینه هاي مورد تفاهم اعلام و تاکید کرد: علاقمند هستیم در زمینه روابط کار،

 
نظارت و ایمنی و سیاست هاي بازار کار از تجربیات جمهوري اسلامی ایران استفاده کنیم. 

 
وي به کشورهاي استفاده کننده از نیروي کار تاجیکستان اشاره و علاقه مندي خود را براي همکاري در این زمینه اعلام کرد. 

وزیر محنت تاجیکستان به برگزاري نشست ها و همایش هاي مشترك به صورت تخصصی در حوزه هاي مورد توافق دو طرف اشاره و
علاقه مندي خود را به منظور گسترش همکاري در زمینه هاي آموزش هاي فنی و حرفه اي، مشاغل و صنایع روستایی اعلام کرد.



تفاهم نامه مشترك بانک آیندهبا ایلیا استیل منعقد شد

منبع: روزنامه کائناتشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1400/06/28

تداوم پشتیبانی از تولید و توسعه اقتصاد کشور در سال جاري؛ تفاهم نامه مشترك بانک آینده با ایلیا استیل منعقد شد در سال
تولید، پشتیبانی ها و مانع زدایی ها، تفاهم نامه همکاري مشترك بین بانک آینده و گروه صنعتی فردوس کاران امید (ایلیا استیل)، از
سوي نادرخواجه حق وردي، معاون امور شعب و بازاریابی بانک آینده و علی مالامیري، مدیرعامل و عضو هیات مدیره گروه صنعتی

 
فردوس کاران امید به امضاء رسید. 

به گزارش کائنات، این تفاهم نامه با هدف ارتقاي سطح همکاري مشترك و ارائه انواع خدمات و تسهیل ارتباط میان طرفین در حوزه

 
ارائه خدمات بانکی و مالی بانک آینده به این گروه صنعتی، منعقد شد. 

مشارکت هاي مالی، ارائه تسهیلات ویژه در قالب طرح هاي آینده داران و کارگشا، عرضه سبدهاي متنوع تسهیلات و خدمات نوین

 
بانکداري الکترونیکی به تمامی کارکنان و شرکت هاي زیرمجموعه از دیگر موضوعات مطرح شده در این تفاهم نامه است. 

هم چنین، ارائه انواع خدمات بانکی در حوزه هاي مختلف از جمله: اعتباري، ارزي، بانکداري الکترونیکی و بانکداري شرکتی در این

 
تفاهم نامه پیش بینی شده است. 

 
وزیر کار اعلام کرد؛ 

 
تبادل نیروي کار ماهر و متخصص 

 
بین ایران و تاجیکستان 

وزیر کار گفت: در بسیاري از زمینه ها از جمله حوزه هاي روابط کار، تبادل نیروي کار و آموزش فنی و حرفه اي می توانیم کارهاي

 
مشترك با تاجیکستان انجام دهیم. 

حجت االله عبدالملکی در دیدار با شیرین امان زاده، وزیر محنت، مهاجرت و شغل اهالی جمهوري تاجیکستان گفت: خوشبختانه
کارگروه مشترك دو وزارتخانه در بهمن ماه سال 99 برگزار شده و یادداشت تفاهم همکاري مشترك را نهایی کرده است که این سند

 
آغازي براي همکاري هاي گسترده دوجانبه است. 

وي با بیان اینکه برنامه اقدام مشترك می تواند نقشه راه همکاري هاي دو کشور در حوزه هاي مورد علاقه طرفین باشد، خاطر نشان
کرد: باید براي توسعه و تعمیق روابط دو کشور در حوزه وظایف دو وزارتخانه گام هاي عملی برداشته شود و بر این اساس، پیشنهاد

 
می کنم کارگروه مشترك در یک بازه زمانی 3 ماهه، برنامه اقدام یادداشت تفاهم همکاري را تدوین و نهایی کند. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از وزیر محنت، مهاجرت و شغل اهالی جمهوري تاجیکستان دعوت کرد تا با سفر به تهران، برنامه

 
اقدام مشترك امضا شود. 

وي با بیان اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از ادغام سه وزارتخانه تشکیل شده و حوزه وظایف بسیار گسترده اي دارد، تاکید

 
کرد: آمادگی کامل داریم در تمامی حوزه ها با تاجیکستان همکاري کنیم. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: اطمینان دارم می توانیم از ظرفیت هاي موجود دو وزارتخانه براي ارتقاي سطح تعاملات و
روابط دو کشور بهره بگیریم و در بسیاري از زمینه ها از جمله حوزه هاي روابط کار، تبادل نیروي کار و آموزش فنی و حرفه اي

 
کارهاي مشترك انجام دهیم. 

عبدالملکی اظهار داشت: از رایزنی و همکاري در سازمان بین المللی کار و همچنین تبادل تجربیات و گسترش همکاري ها در زمینه

 
بازرسی، حفاظت فنی، بهداشت کار، اشتغال و کارآفرینی استقبال می کنیم. 



وي با اشاره به اینکه امیدوارم در شرایط شیوع ویروس کرونا ملت و دولت تاجیکستان توانسته باشد آثار این پدیده را کنترل کنند،

 
گفت: از تبادل تجربیات بین دو وزارتخانه در رابطه با کاهش اثرات کرونا بر فضاي کسب و کار و نیروي کار استقبال می کنیم. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، تبادل نیروي کار ماهر و متخصص بین دو کشور را یکی از زمینه هاي همکاري خواند و تاکید کرد:
جمهوري اسلامی ایران، داراي نیروي انسانی ماهر و متخصص در همه حوزه هاست، آمادگی داریم پیش نویس موافقت نامه تبادل

 
نیروي کار ماهر و متخصص بین دو کشور را براي شما ارسال کنیم. 

وي گفت: پیشنهاد می کنم این موضوع هم در دستور کار کارگروه مشترك قرار بگیرد تا دو کشور همسایه بتوانند نیازهاي واقعی بازار

 
کار خود را با استفاده از نیروي کار ماهر و متخصص برطرف کنند. 

به گفته عبدالملکی، امضاي این سند می تواند در تنظیم سیاست هاي بازار کار، اشتغال قانونی نیروي کار در دو کشور و حمایت هاي

 
اجتماعی از آنان بسیار مؤثر باشد. 

 
تفاهم نامه همکاري موجب تقویت مناسبات دو کشور در زمینه هاي روابط کار می شود 

شیرین امان زاده وزیر محنت تاجیکستان نیز در این دیدار با تبریک انتصاب عبدالملکی به عنوان وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی به
فرهنگ و زبان مشترك دو کشور اشاره کرد و گفت: این موارد باعث می شود میان دو کشور همکاري هاي راهبردي وجود داشته

 
باشد. 

وي افزود: اساس این دیدار، تبادل افکار و اندیشه در حوزه هاي روابط کار، آموزش هاي فنی و حرفه اي، ایجاد کسب و کار و اشتغال

 
آفرینی است. 

امان زاده به یادداشت تفاهم همکاري نیز اشاره کرد و افزود: امضاي این یادداشت تفاهم، موجب تحکیم و گسترش مناسبات دو کشور

 
در زمینه هاي روابط کار می شود. 

وزیر محنت تاجیکستان بر ضرورت تهیه نقشه عمل براي اجراي سند همکاري بین دو وزارتخانه تاکید و از تشکیل کمیته مشترك بین

 
دو وزارتخانه استقبال کرد و اظهار داشت: نشست هاي این کمیته می تواند به صورت مجازي و منظم برگزار شود. 

امان زاده، همچنین آمادگی خود را براي همکاري در زمینه هاي مورد تفاهم اعلام و تاکید کرد: علاقمند هستیم در زمینه روابط کار،

 
نظارت و ایمنی و سیاست هاي بازار کار از تجربیات جمهوري اسلامی ایران استفاده کنیم. 

 
وي به کشورهاي استفاده کننده از نیروي کار تاجیکستان اشاره و علاقه مندي خود را براي همکاري در این زمینه اعلام کرد. 

وزیر محنت تاجیکستان به برگزاري نشست ها و همایش هاي مشترك به صورت تخصصی در حوزه هاي مورد توافق دو طرف اشاره و

 
علاقه مندي خود را به منظور گسترش همکاري در زمینه هاي آموزش هاي فنی و حرفه اي، مشاغل و صنایع روستایی اعلام کرد. 

 
ایجاد اشتغال 4000 نفري در تهران 

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت (صمت) از صدور 236 پروانه بهره برداري صنعتی (ایجادي و توسعه اي) در پنج ماهه اول

 
امسال خبر داد که زمینه اشتغال بیش از 4000 نفر در استان تهران را فراهم کرده است. 

یداله صادقی گفت: در پنج ماهه نخست سال جاري 64 پروانه بهره برداري ایجادي با سرمایه گذاري 2012 میلیارد تومان و اشتغال

 
1409 نفر صادر شده که به نسبت مدت مشابه سال قبل رشد 56 درصدي داشته است. 

همچنین به گفته وي در این مدت 172 مجوز توسعه اي (پروانه، کارت، گواهی) صادر شده که این میزان پروانه با سرمایه گذاري
بخش خصوصی به میزان 14 هزار و 132 میلیارد تومان، اشتغال 2959 نفر را فراهم کرده که در مقایسه با سال قبل 50 درصد رشد

 
داشته است. 

صادقی همچنین با اشاره به مصوبه هیات مقررات زدایی و بهبود محیط کسب و کار مبنی بر تسهیل توسعه واحدهاي صنعتی و معدنی
در محدوده شعاع 120 کیلومتري تهران حداکثر تا دو برابر ظرفیت موجود، تصریح کرد: این زمینه را براي سرمایه گذاري و ارتقاء
فناوري واحدها بیشتر کرده و پیش بینی می شود اقبال صنعتگران و تولید کنندگان به توسعه طرح ها طی ماه هاي آینده بیشتر شود.

 
احیا 90 واحد تولیدي در تهران 

رئیس سازمان صمت استان تهران در ادامه از راه اندازي مجدد 90 تولیدي- صنعتی از ابتداي سال تا نیمه مرداد 1400 و تاکید کرد



که واحدهاي تولیدي می توانند مسائل و مشکلات خود را از طریق سامانه ستاد تسهیل و کارگروه هاي تسهیل و رفع موانع تولید
شهرستان ها و استان مطرح و پیگیري کنند.



اخبار
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اخبار

 
اخبار 

 
توسط دیوان محاسبات انجام شد 

 
اطلاع وزیر تعاون و رفاه اجتماعی از فاصله این وزارتخانه با وضعیت مطلوب 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با دریافت نامه دکتر مهرداد بذرپاش، در جریان احکام مغفول از قبل و فاصله وضعیت فعلی این
وزارتخانه با اسناد بالادستی مرتبط با زیرمجموعه خود قرار گرفت. به گزارش دفتر روابط عمومی و امور بین الملل دیوان محاسبات
کشور، در نامه رئیس کل دیوان محاسبات کشور به حجت االله عبدالملکی، به احکامی اشاره شده که استقرار و روزآمدسازي نظام جامع
رفاه و تأمین اجتماعی چندلایه بدرستی انجام نشده و نتوانسته اهداف قانونگذار در زمینه شکل گیري تشکل هاي صنفی بخش
ساختمان را محقق کند. همچنین با یادآوري عقب بودن سهم بخش تعاون با اهداف پیش بینی شده در قانون، نسبت به پیگیري موارد

 
زیر در راستاي اجراي موثر سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تاکید شده است: 

 
- طراحی و پیاده سازي الگوي ایجاد اشتغال فراگیر با اتصال بنگاه هاي محلی- منطقه اي به شرکت هاي بزرگ 

 
- طراحی و پیاده سازي الگوهاي توسعه رشته هاي پراشتغال منطقه اي 

 
- طراحی، تدوین و اجراي برنامه جلوگیري از نسلی شدن فقر 

 
- ارتقاي مهارت هاي فنی- حرفه اي و کسب وکار بازارمحور 

 
- تامین مالی خرد و کارآفرینی اجتماعی 

 
- ایجاد پنجره واحد حمایت هاي اجتماعی 

در پایان این نامه تاکید شده است مبناي رسیدگی دیوان محاسبات کشور در حوزه هاي مالی و رعایت و عملکرد، چگونگی عمل به

 
اسناد بالادستی و قوانین موجود خواهد بود. 

 
سقف صدور کارت هدیه 2 میلیون تومان شد 

بانک مرکزي دستورالعمل جدید شیوه صدور کارت هدیه و بن کارت ریالی را به شبکه بانکی ابلاغ کرد که بر این اساس حداقل و

 
حداکثر مبلغ هر فقره کارت هدیه به ترتیب 100 هزار تومان و 2 میلیون تومان تعیین شد. 

بر اساس دستورالعمل جدید بانک مرکزي، صدور کارت هدیه توسط هر مؤسسه اعتباري فقط براي مشتري داراي حساب سپرده نزد
آن مؤسسه اعتباري امکان پذیر است. همچنین صدور کارت هدیه در هر مؤسسه اعتباري به طور غیرحضوري، تنها از طریق ابزارهاي
پذیرش همان مؤسسه اعتباري مجاز است. بر اساس دستورالعمل ابلاغی بانک مرکزي به شبکه بانکی، حداقل مبلغ براي هر فقره کارت
هدیه معادل یکصد هزار تومان است. همچنین حداکثر مبلغ هر فقره کارت هدیه از 500 هزار به 2 میلیون تومان افزایش یافته است.

 
حداکثر مدت اعتبار کارت هدیه هم از یک سال به 2 سال افزایش یافته است. 

 
رسوب مواد اولیه شیرخشک در گمرکات 

رئیس انجمن تولیدکنندگان شیرخشک نوزاد با اشاره به اینکه مواد اولیه این صنعت همچنان در گمرکات مانده و رو به فساد است، از

 
تعلل دفتر مقررات صادرات و واردات وزارت صمت در این زمینه انتقاد کرد. 



هانی تحویل زاده مباحث مطرح شده مبنی بر ترخیص مواد اولیه شیرخشک نوزاد در آینده نزدیک را رد کرد و گفت: هنوز هیچ اتفاق
خاصی درباره مواد اولیه شیرخشک نوزاد که در گمرکات رسوب کرده است، نیفتاده و فقط چند هفته قبل جلسه اي در وزارت صمت
با حضور نمایندگان سازمان غذا و دارو و گمرك ایران برگزار و در این جلسه قرار شد نامه اي از سوي سازمان غذا و دارو به وزارت

 
صمت ارسال و بر این اساس مواد اولیه شیرخشک به عنوان دارو معرفی شود. 

وي تاکید کرد: این نامه 2 روز بعد از جلسه مذکور به وزارت صمت ارسال شد اما همچنان در دفتر مقررات صادرات و واردات وزارت

 
صمت در حال طی مراحل اداري است؛ در حالی که مواد اولیه رسوبی رو به فساد است. 

تحویل زاده تصریح کرد: اقدامات دستگاه مسؤول بسیار کند است و واردکنندگان حتی نمی توانند کالاي خود را به گمرك اظهار
کنند، چرا که این کالا باید با ارز 4200 تومانی ترخیص شود (با توجه به قیمت گذاري دستوري شیرخشک نوزاد) و اگر تولیدکننده
هم اکنون آن را به گمرك اظهار کند، ناچار به ترخیص با ارز نیمایی (با قیمت 5 برابر بیشتر) است. وي ادامه داد: بنابراین کالا وارد

 
گمرکات شده اما امکان اظهار آن به گمرك وجود ندارد. 

 
تثبیت نرخ دلار و یورو در صرافی هاي بانکی در 3 روز کاري متوالی 

نرخ دلار در صرافی هاي بانکی دیروز براي سومین روز کاري متوالی ثابت ماند و 26 هزار و 761 تومان قیمت خورد. قیمت فروش
یورو نیز دیروز در مقایسه با آخرین روز کاري هفته گذشته (پنجشنبه 25 شهریورماه) بدون تغییر 31 هزار و 532 تومان تعیین شد.
همچنین دیروز قیمت خرید هر دلار 26 هزار و 231 تومان و نرخ خرید هر یورو نیز 30 هزار و 907 تومان بود. علاوه بر این، نرخ
خرید دلار در بازار متشکل ارزي 26 هزار و 391 تومان و نرخ فروش آن 26 هزار و 631 تومان اعلام شد. نرخ خرید یورو در این بازار

نیز 30 هزار و 964 تومان و نرخ فروش آن 31 هزار و 245 تومان اعلام شد.



خرید سوزن دوزي هاي زنان بلوچ در مزون هاي هلند و فرانسه
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خرید سوزن دوزي هاي زنان بلوچ در مزون هاي هلند و فرانسه

 
گام بلند بانوي ایرانشهري براي اشتغال 200 زن نتیجه داد 

 
خرید سوزن دوزي هاي زنان بلوچ در مزون هاي هلند و فرانسه 

 
شیما جهانبخش 

 
خبرنگار 

جوانان سیستان و بلوچستان بخصوص زنان و دختران آستین هاي همت را بالا زده و تلاش می کنند این استان با چهره اي دیگر به
غیر از محرومیت شناخته شود. آنها با راه اندازي کارگاه ها و نمایشگاه هاي مختلف و نوآوري و تغییر در شکل سنتی صنعت سوزن
دوزي، این هنر را به گل سرسبد بازارهاي مد و لباس داخلی و خارجی تبدیل کرده اند. این جوانان در این سال ها تلاش کرده اند هنر

 
سوزن دوزي بازدهی اقتصادي پیدا و این استان را به بازارهاي فرامحلی متصل کند. 

«سمیه ایرندگانی» یکی از زنانی است که توانسته اولین شرکت سوزن دوزي کشور را با نام شرکت تعاونی باغ بهار ایرانشهر راه اندازي
و با بهره گیري از هنر زنان بلوچ براي ده ها نفر به طور مستقیم و غیرمستقیم کارآفرینی کند که با همت او و تلاش سایر زنان و

 
دختران بلوچ سوزن دوزي ها به کشورهایی چون هلند، فرانسه و عمان صادر می شود. 

سمیه ایرندگانی، کارآفرین برتر ایرانشهري که در یک کارگاه 150 متري براي 120 تا 200 نفر از همشهري هایش که بیشترشان زنان
سرپرست خانوار هستند اشتغالزایی کرده، از انگیزه خود براي راه اندازي این کسب و کار می گوید: دختران بلوچ همه از بچگی با
سوزن و نخ آشنا هستند و با هزاران امید و عشق نقش هاي زیبایی خلق می کنند. من هم از پنج سالگی، سوزن دوزي را از مادر و
مادربزرگم یاد گرفتم. از 12 سالگی هم به طور حرفه اي، این کار را انجام می دادم. هرچه بزرگ تر می شدم، می دیدم سود فروش
این لباس هایی که ما براي دوخت هر کدامشان ماه ها زحمت می کشیم نصیب دیگري می شود. همه آن سال ها به این فکر می
کردم که روزي شرکتی راه بیندازم که هم براي زنان شهرم اشتغال ایجاد و هم فرهنگ و رسوم مردم این خطه را به کل دنیا معرفی

 
کنم. 

ایرندگانی که این روزها محصولات تولید شده در کارگاهش، راهی کشورهاي اروپایی هم می شود، ادامه می دهد: بزرگ تر که شدم
تصمیم گرفتم رؤیاي کودکی ام را محقق کنم. جرقه ایجاد این شرکت از سال هاي دور در ذهن من زده شده بود اما سال 92 این فکر
را عملی کردم. چند خانم بودیم که در منزل کار می کردیم اما از آنجایی که سقف آرزوهایم بلندتر بود تصمیم گرفتم کار را توسعه
دهم. در همسایگی ما، چندین دوزنده بودند که کارهاي بی نظیري روي پارچه خلق می کردند اما درآمد زیادي نداشتند. تازه همان
کارهایی هم که می دوختند براي دیگران بود. هنر داشتند، اما چون سرمایه نداشتند باید دست روي دست می گذاشتند تا کسی براي
شان پارچه و نخ بیاورد و آنها سوزن دوزي کنند. به آنها پیشنهاد دادم پارچه بخریم و با طرح هاي جدید براي خودمان کار کنیم. آنها

 
هم قبول کردند اما چون سرمایه اندکی داشتیم با کارهاي کوچک شروع کردیم. 

به همراه یکی از خانم ها به بازار رفتم و پارچه و نخ خریدم. بعد هم کارهاي سبک مانند دستبند، تل سر، کوسن و... طراحی کردم و
به آنها دادم تا بدوزند. اولین کارمان که پایان رسید درآمد حاصل از آن را خرج نکردیم و به عنوان سرمایه اولیه مورد استفاده قرار

 
دادیم. این بار به جاي چند متر یک طاقه پارچه و مقدار بیشتري نخ خریدیم. 

در آن روزها یکی از اتاق هاي خانه من کارگاه بود و به همراه 8 نفر در آنجا کار می کردیم اما الان به خانم هاي زیادي در روستاها و



 
حاشیه شهرهاي اطراف پارچه و نخ می دهم و آنها هم سوزن دوزي هاي زیبایی انجام می دهند. 

ایرندگانی ادامه می دهد: کم کم کارگاه ما شکل رسمی تري پیدا کرد و مسئولان استانی هم براي بازدید به کارگاه ما آمدند و کمک
کردند که شرکت مان را به ثبت برسانیم. در ابتداي کار انتخاب نوع دوخت ها را به خود خانم ها واگذار می کردیم و هرکدام که به
دوخت خاصی علاقه داشتند همان را انجام می دادند. یکی در آئینه دوزي ماهر بود و دیگري در بست دوچی (نوعی دوخت). خلاصه
آنکه ما زن ها تصمیم گرفتیم از هنرمان استفاده کنیم و کمک خرج مردانمان شویم. سال هاست که زمین و آسمان با مردان ما
نامهربان شده و خشکسالی بیداد می کند. بیشتر آنها که شغلشان کشاورزي و دامداري است بیکار شده اند وحالا ما تصمیم گرفته ایم

 
به خانواده هاي مان کمک کنیم. 

 
هنر خودش جایگاهش را پیدا می کند 

این بانوي کارآفرین که توانسته هنر دست زنان شهرش را به همه دنیا معرفی کند، می افزاید: چندي پیش نمایشگاهی در مسقط
عمان برگزار شده بود که من هم در آن شرکت و با بسیاري از افراد حاضر در آنجا صحبت کردم. بعد از بررسی هاي مختلف متوجه
شدم بسیاري از هتلدارها در کشورهاي حاشیه خلیج فارس خواهان طرح سوزن دوزي روي کراوات، رومیزي و دیگر وسایل اینچنینی
هستند. همان جا تعدادي از کارهایمان را که همراهم بود به برخی مشاغل معرفی کردم و توانستم در 13 روزي که آنجا بودم کل
کارهایم را بفروشم، البته اکثر افراد بعد از دیدن کیفیت کارهایمان سفارش هاي زیادي هم به ما دادند. در حال حاضر هم با این افراد
در ارتباط هستم و کارهایمان را از این طریق صادر می کنیم. همچنین بسیاري از خانم هاي بلوچ که در کشورهاي دیگر مانند نروژ،
هلند، دانمارك و امریکا زندگی می کنند با دیدن کارهایمان با ما در ارتباط هستند و من از طریق پست، کارها را به تهران و از آنجا

 
براي آنها ارسال می کنم. 

می دانید هنر خودش، جایگاهش را پیدا می کند. سال گذشته پزشکی از امریکا به شهر ما آمده بود و من دخترم را براي ویزیت پیش
ایشان بردم. ایشان هم خیلی از لباس هاي من خوش شان آمد و زمانی که متوجه شدند اینها کار دست خودم است خواستند کارهاي

 
دیگرم را ببینند. کارها را برایشان بردم از آن زمان به بعد با یکدیگر در ارتباط هستیم و کارهاي زیادي برایشان فرستاده ام. 

ایرندگانی که از کم توجهی به این هنر و حمایت نشدن سوزن دوزان گلایه دارد، می گوید: با وجود چنین ظرفیتی مسئولان حمایتی
از ما نکرده اند. بارها و بارها در برنامه هاي مختلف گفته اند که صنایع دستی را حمایت می کنیم اما در عمل این کار صورت نگرفته
است. اي کاش دولت و مسئولان از این هنر حمایت بیشتري می کردند تا تولیداتمان را به عنوان هنر اصیل ایرانی به کل دنیا معرفی

 
کنیم. 

درد ما یکی دو تا نیست. هیچ کدام از دوزنده هایم بیمه نیستند زیرا توان پرداخت حق بیمه را ندارند، البته بیمه سوزن دوزي هم به

 
طور جداگانه وجود ندارد و ما زیرمجموعه بیمه قالیبافان هستیم. 

بارها قول داده اند وام هاي کم سود در اختیار ما قرار دهند اما هزار سنگ جلوي پایمان انداخته اند. اعلام کردند به ازاي هر دوزنده
که مدرك فنی حرفه اي داشته باشد 15 میلیون وام پرداخت می شود اما در عمل بیشتر دوزنده ها به صورت تجربی این کار را
آموخته اند و هیچ مدرکی ندارند و آنهایی هم که مدرك دارند ترجیح می دهند خودشان اقدام کنند، البته در سال هاي اخیر تلاش

 
کرده ایم که با آموزش تخصصی دختران جوان را به سمت آموزش هاي آکادمیک هدایت کنیم. 

او هم مانند همه مشاغل در روزهاي کرونایی از کسادي بازار می گوید:در 2 سال اخیر که بیماري کرونا همه گیر شده، کار ما هم با
رکود مواجه شده است. بیشتر مشتریان ما گردشگران بودند اما در این 2 سال اخیر تقریباً گردشگري تعطیل شده و متأسفانه آنچنان
که باید فروشی نداشته ایم. از طریق شبکه هاي مجازي هم نتوانستیم آن طور که باید بازاریابی انجام دهیم و تنها امید من این است
که کرونا از بین برود و باز با رونق گردشگري ما هم بتوانیم کارهایمان را عرضه کنیم، البته از سویی دیگر قدرت خرید مردم هم

 
بشدت کاهش پیدا کرده و ما مانند سال هاي قبل دیگر مشتري نداریم. 

 
مسئولان به بیمه ما توجه کنند 

این هنرمند بلوچی از سختی هاي کارش هم می گوید: می دانید که سوزن دوزي یک هنر اصیل است، اما این روزها بسیاري از زنان
سیستان و بلوچستان به سبب فقر و نداري از راه سوزن دوزي امرار معاش می کنند. سوزن دوزان به علت مدت زمان زیاد و دقت عمل



بالا در دوخت از نظر وضعیت جسمانی از جمله بینایی، مهره هاي گردن و ستون فقرات صدمات جبران ناپذیري را متحمل می شوند
اما نه از بیمه خبري هست و نه از بازنشستگی.



تبادل نیروي کار ماهر و متخصص بین ایران و تاجیکستان

منبع: روزنامه دنیاي اقتصادشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1400/06/28

وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی : وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی که به همراه رئیس جمهور به تاجیکستان سفر کرده است، با

 
شیرین امان زاده، وزیر محنت، مهاجرت و شغل اهالی جمهوري تاجیکستان دیدار و گفت وگو کرد. 

حجت االله عبدالملکی در این دیدار گفت: خوشبختانه کارگروه مشترك دو وزارتخانه در بهمن ماه سال 99 برگزار و یادداشت تفاهم
همکاري مشترك نهایی شده که این سند آغازي براي همکاري هاي گسترده دوجانبه است. او با بیان اینکه برنامه اقدام مشترك می
تواند نقشه راه همکاري هاي دو کشور در حوزه هاي مورد علاقه طرفین باشد، خاطرنشان کرد: باید براي توسعه و تعمیق روابط دو
کشور در حوزه وظایف دو وزارتخانه گام هاي عملی برداشته شود و بر این اساس، پیشنهاد می کنم کارگروه مشترك در بازه زمانی سه
ماهه، برنامه اقدام یادداشت تفاهم همکاري را تدوین و نهایی کند. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از وزیر محنت، مهاجرت و شغل
اهالی جمهوري تاجیکستان دعوت کرد تا با سفر به تهران، برنامه اقدام مشترك را امضا کند. او با بیان اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه
اجتماعی از ادغام سه وزارتخانه تشکیل شده و حوزه وظایف بسیار گسترده اي دارد، تاکید کرد: آمادگی کامل داریم در تمامی حوزه ها
با تاجیکستان همکاري کنیم. وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: اطمینان دارم که می توانیم از ظرفیت هاي موجود دو وزارتخانه
براي ارتقاي سطح تعاملات و روابط دو کشور بهره بگیریم و در بسیاري از زمینه ها از جمله حوزه هاي روابط کار، تبادل نیروي کار و
آموزش فنی وحرفه اي کارهاي مشترکی انجام دهیم. عبدالملکی اظهار کرد: از رایزنی و همکاري در سازمان بین المللی کار و
همچنین تبادل تجربیات و گسترش همکاري ها در زمینه بازرسی، حفاظت فنی، بهداشت کار، اشتغال و کارآفرینی استقبال می کنیم.
او با اشاره به اینکه امیدوارم در شرایط شیوع ویروس کرونا ملت و دولت تاجیکستان توانسته باشند، آثار این پدیده را کنترل کنند،

 
گفت: از تبادل تجربیات بین دو وزارتخانه در زمینه کاهش اثرات کرونا بر فضاي کسب وکار و نیروي کار استقبال می کنیم. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، تبادل نیروي کار ماهر و متخصص بین دو کشور را یکی از زمینه هاي همکاري دانست و تاکید کرد:
جمهوري اسلامی ایران، داراي نیروي انسانی ماهر و متخصص در همه حوزه هاست، بنابراین آمادگی داریم پیش نویس موافقت نامه
تبادل نیروي کار ماهر و متخصص بین دو کشور را براي شما ارسال کنیم. او گفت: پیشنهاد می کنم این موضوع هم در دستور کار
کارگروه مشترك قرار بگیرد تا دو کشور همسایه بتوانند نیازهاي واقعی بازار کار خود را با استفاده از نیروي کار ماهر و متخصص
برطرف کنند. به گفته عبدالملکی، امضاي این سند می تواند در تنظیم سیاست هاي بازار کار، اشتغال قانونی نیروي کار در دو کشور و
حمایت هاي اجتماعی از آنان بسیار موثر باشد. وزیر محنت، مهاجرت و شغل اهالی جمهوري تاجیکستان گفت: تفاهم نامه همکاري

 
موجب تقویت مناسبات دو کشور در زمینه هاي روابط کار می شود. 

امان زاده در این دیدار با تبریک انتصاب حجت االله عبدالملکی به عنوان وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی به فرهنگ و زبان مشترك دو
کشور اشاره کرد و گفت: این موارد باعث می شود، میان دو کشور همکاري هاي راهبردي وجود داشته باشد. او افزود: اساس این دیدار،
تبادل افکار و اندیشه در حوزه هاي روابط کار، آموزش هاي فنی وحرفه اي، ایجاد کسب وکار و اشتغال آفرینی است. امان زاده به
یادداشت تفاهم همکاري نیز اشاره کرد و افزود: امضاي این یادداشت تفاهم، موجب تحکیم و گسترش مناسبات دو کشور در زمینه
روابط کاري می شود. وزیر محنت تاجیکستان بر ضرورت تهیه نقشه عمل براي اجراي سند همکاري بین دو وزارتخانه تاکید و از
تشکیل کمیته مشترك بین دو وزارتخانه استقبال کرد و گفت: نشست هاي این کمیته می تواند به صورت مجازي و منظم برگزار
شود. امان زاده، همچنین آمادگی خود را براي همکاري در زمینه هاي مورد تفاهم اعلام و تاکید کرد: علاقه مند هستیم در زمینه
روابط کار، نظارت و ایمنی و سیاست هاي بازار کار از تجربیات جمهوري اسلامی ایران استفاده کنیم. او به کشورهاي استفاده کننده از



 
نیروي کار تاجیکستان اشاره و علاقه مندي خود را براي همکاري در این زمینه اعلام کرد. 

وزیر محنت تاجیکستان به برگزاري نشست ها و همایش هاي مشترك به صورت تخصصی در حوزه هاي مورد توافق دو طرف اشاره و
علاقه مندي خود را به منظور گسترش همکاري در زمینه آموزش هاي فنی وحرفه اي، مشاغل و صنایع روستایی اعلام کرد.



حمایت معاونت علمی از شرکت هاي فناور اتباع خارجی مقیم ایران

منبع: ایسناشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1400/06/28

رئیس مرکز تعاملات بین المللی علم و فناوري معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري با اشاره به حضور اتباع افغانستانی
مقیم ایران در شرکت هاي دانش بنیان، گفت: شرکت هاي دانش بنیانی که از سوي اتباع خارجی در ایران راه اندازي می

شوند از کلیه خدمات حمایتی معاونت علمی برخوردار خواهند شد.

 مهدي قلعه نویی در گفت وگو با ایسنا، در خصوص
حمایت از کارآفرینان مهاجر کشور افغانستان در ایران اظهار کرد: کلیه خدمات حمایتی که از سوي معاونت علمی و فناوري ریاست
جمهوري به شرکت هاي دانش بنیان ارائه می شود، مشمول خارجیان مقیم ایران نیز خواهد شد، از این رو مهاجران افغانستانی که در

 
ایران در حوزه کارآفرینی مشغول به فعالیت هستند، از این خدمات بهره مند خواهند شد. 

وي با تاکید بر اینکه تاکنون تعدادي از شرکت هاي فناور از سوي مهاجران خارجی مقیم در کشور راه اندازي شده است، اظهار کرد:
اعضاي هیات مدیره حدود 45 شرکت دانش بنیان، از میان کارآفرینان کشور افغانستان هستند؛ ضمن آنکه صاحبان برخی از شرکت

 
هاي دانش بنیان نیز از اتباع کشور افغانستان هستند. 

قلعه نویی، تاکید کرد: این دسته از شرکت هاي دانش بنیان همان خدمات حمایتی که به شرکت هاي دانش بنیان ایرانی ارائه می

 
شود، را دریافت می کنند. 

رییس مرکز تعاملات بین المللی معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري، اعطاي کارت "اقامت ویژه" را از جمله برنامه هاي حمایتی
معاونت علمی از اتباع کشور افغانستان عنولن کرد و یادآور شد: در این برنامه به خارجیان مقیم ایران از جمله مهاجران افغان، اقامت 3
و 10 ساله اعطا خواهد شد. بر اساس این برنامه آن دسته از مهاجرانی که کارت ویژه اقامت دریافت می کنند از کلیه حقوق شهروندي

 
ایران به جز حق راي برخوردار خواهند شد. 

 
وي تاکید کرد: ما همچنین آمادگی داریم که کارآفرینان و نخبگان افغان را جذب و وارد اکوسیستم نوآوري و فناوري کشور کنیم. 



بر اساس گزارش رصدخانه مهاجرت ایران، همه ساله افراد زیادي از کشور افغانستان تحت تاثیر خشونت و درگیري و همچنین وقوع
بلایاي طبیعی نظیر خشکسالی آواره می شوند. با نگاهی به روند آوارگی هاي داخلی از سال 2010 تاکنون، بالاترین میزان آوارگی

 
هاي داخلی در افغانستان در سال 2016 به ثبت رسیده و در این سال 653 هزار نفر آواره شدند. 

با استناد به گزارش دفتر هماهنگی امور بشردوستانه سازمان ملل متحد (OCHA )در 5 آگوست 2021 ،تعداد آوارگان داخلی در
افغانستان تا 25 جولاي 2021، حدود 359 هزار نفر برآورد شده که حدود 179 هزار نفر از آنها تحت تاثیر خشونت و درگیري آواره

 
شده اند. 

با توجه به وخامت اوضاع امنیتی و تحولات سیاسی در این کشور پیش بینی می شود که روند این آوارگی ها تا پایان سال جاري به

 
بالاترین میزان خود طی سال هاي گذشته برسد. 

بر اساس آخرین گزارش منتشر شده توسط مرکز نظارت و پایش آوارگی هاي داخلی (IDMC) در سال 2021 ،کشور افغانستان به

 
عنوان پنجمین کشور با بالاترین تعداد آواره داخلی جدید ناشی از خشونت و درگیري در پایان سال 2020 بوده است. 

 
 

 
10 کشور اول با بالاترین تعداد آواره داخلی جدید در نتیجه خشونت و درگیري در سال 2020 (میلیون نفر) 

در گزارش رصدخانه مهاجرت ایران نیز به تعداد مهاجران کشور افغانستان اشاره شده که بر اساس سرشماري نفوس و مسکن سال
1395 (مرکز آمار ایران،1395) از کل یک میلیون و 654 هزار و 388 نفر اتباع خارجی در ایران، اتباع افغانستانی با یک میلیون و

 
583 هزار و 979 نفر، حدود 96 درصد کل اتباع خارجی در ایران را تشکیل می دهند. 

 
 

در ایران نیز با توسعه اکوسیستم فناوري و نوآوري، از مهاجران افغانستانی که اقدام به کارآفرینی و تاسیس شرکت هاي فناور و دانش



 
بنیان کنند، حمایت می شود که این حمایت ها شامل حمایت هایی می شود که به شرکت هاي دانش بنیان اعطا می شود. 

بسته هاي خدمات توانمندسازي به منظور ارائه بهتر خدمات توانمندسازي به شرکت هاي دانش بنیان شامل هفت موضوع اصلی از
جمله "آموزش و مشاوره"، "خدمات مالی و اداري"، "توسعه محصولات"، "مالکیت فکري"، "اخذ تاییدیه و استاندارد"، "جذب

 
سرمایه" و "توسعه بازار داخلی و صادراتی " است که به کلیه فعالان اکوسیستم نوآوري و فناوري ارائه خواهدشد. 

انتهاي پیام



هدف انقلاب، فهمیدن مکتب اهل بیت (ع) است

منبع: شبستانشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1400/06/28

آیت االله فاضل لنکرانی هدف انقلاب را فهمیدن مکتب اهل بیت (ع) عنوان کرد و افزود: دفاع از اهل بیت، تبیین مکتب اهل
بیت و خدمت به مکتب اهل بیت اصلی ترین هدف انقلاب است.

آیت االله فاضل لنکرانی هدف انقلاب را فهمیدن مکتب اهل بیت (ع) عنوان
کرد و افزود: دفاع از اهل بیت، تبیین مکتب اهل بیت و خدمت به مکتب

 
اهل بیت اصلی ترین هدف انقلاب است. 

به گزارش خبرگزاري شیستان از قم، رئیس مرکز فقهی ائمه اطهار (ع)
امروز در دیدار شوراي مرکزي ائتلاف سراسري فرهنگیان هدف انقلاب را

فهمیدن مکتب اهل بیت (ع) عنوان کرد و افزود: دفاع از اهل بیت، تبیین مکتب اهل بیت و خدمت به مکتب اهل بیت اصلی ترین

 
هدف انقلاب است. 

وي یکی از شاخصه هاي اصول گرایی را تبیین مکتب اهل بیت (ع) دانست و گفت: اصولگرایی اگر بر این شاخص باشد واقعاً
اصولگرایی است؛ اما اگر بر این شاخص نباشد این اصولگرایی نیست، این شاخص فقط بحث معنویت و فرهنگ نیست بلکه گروههاي

 
سیاسی باید به فکر این باشند که جوان ها و مردم را به سمت کارآفرینی سوق بدهند. 

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با بیان اینکه وقتی ما سراغ مکتب اهل بیت (ع) برویم، تشویق ایشان به امر تجارت را می بینیم؛

 
ادامه داد: ما از مسؤولان این سؤال را داریم که آیا بورس تجارت است؟ 

آیت االله فاضل لنکرانی افزود: بورس یک تجارت کاذب و صوري است، در حالی که تجارت یعنی تولید بیشتر، توسعه بیشتر و درآمد
بیشتر؛ اما در بورس گاهی اوقات درآمدهاي کاذب ایجاد شد که به دنبال آن توسعه و تولید در کار نبود و به این ترتیب سهام یک
کارخانه بدون اینکه توسعه و تولیدش دو برابر بشود، ده برابر می شد، در حالی که عقل یک بچه هم می فهمید که این امر کاذب

 
است. 

وي با اشاره به بازي هاي معاملاتی در بورس که موجب افزایش قیمت و اشتهاي کاذب در مردم شد، گفت: این اقدامات موجب ورود
صدماتی به اموال مردم شد که واقعاً اگر ثابت بشود مسؤولی در این ماجرا کوتاهی کرده و دقت نکرده و مردم را وارد این میدان کرده و

 
سرمایه مردم از بین رفته، اینجا ضمان وجود دارد و هیچ تردیدي در آن نیست. 

رییس مرکز فقهی ائمه اطهار (ع) قم با انتقاد از صدا و سیما در انتشار بخشی از سخنانش درباره بورس گفت: البته مطلبی که ما آن
زمان درباره بورس گفتیم توسط رسانه ها قیچی شد و یک صحبتی که درباره امیرالمؤمنین (ع) هم صداوسیما پخش کرد، چون زمان

به به و چه چه درباره بورس بود ناقص منتشر شد. 



وي تاکید کرد: اصولگرایی یعنی پایبندي انسان به تمام زوایایی که در مکتب اهل بیت (ع) است. مثلا اگر اهل بیت (ع) به نماز و
عبادات تعبد خاص داشتند، ما هم تا یک مقداري از آن تعبد را داشته باشیم. اگر اهل بیت (ع) نسبت به جریان حاکم در جامعه
خودشان توجه داشتند، یک شیعه نمی تواند بگوید به من چه که چه کسی حکومت می کند یا چه کسی بیت المال را از بین می برد.

 
شیعه باید نسبت به سرنوشت خودش و نسبت به حاکم و مسؤولان توجه داشته باشد. 

آیت االله فاضل لنکرانی افزود: اهل بیت (ع) نسبت به مستضعفین و فقرا توجه خاص داشتند و از اول زندگی تا آخر عمرشان، در این
زمینه اصلا عقب نشینی نمی کردند. حتی حضرت علی (ع) هم در بستر شهادت، به فکر فقرا، ایتام و مستمندان است، در وصایاي

 
خودش اینها را مطرح می کند، شیعه باید همین حالت را داشته باشد. 

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم ادامه داد: اصولگرایی یعنی تمام ارکان و ابعادي که در مکتب اهل بیت (ع) هست توسط کسی
که می گوید من اصولگرا هستم رعایت شود. مثلا اهل بیت (ع) اگر لازم می شد که جان خودشان را براي حفظ اسلام بدهند بلافاصله

 
خودشان و فرزندانشان آمادگی داشتند، هر چه لازم بود مانند جهاد، شهادت، ایثار را براي اسلام انجام دادند. 

وي با بیان اینکه امام خمینی (ره) قبل از پیروزي انقلاب به جوان ها و مردم انگیزه داد، گفت: بعد از انقلاب هم جوان ها در دفاع
مقدس بودند، مردم از خورد و خوراکشان می زدند براي دفاع مقدس. واقعاً الآن این سؤال مطرح است که چرا آن انگیزه هاي خالص
که ما در آن دهه اول انقلاب ملاحظه می کردیم در بخشی از جامعه - نمی گویم در همه - نمی بینیم؟ در حالی که ما افرادي را

 
داریم که هنوز آن روحیات را دارند اما چرا کمرنگ شده است؟ 

آیت االله فاضل لنکرانی پذیرش مسؤولیت به عنوان یک وظیفه شرعی را از زوایا و شاخص هاي مکتب اهل بیت (ع) دانست و افزود:
یک شخص اصولگرا نباید با لابی گري، ارتباطات، بازي هاي پشت پرده، تطمیع و برنامه ریزي خودش را به قدرت برساند و اگر کسی
دنبال این است که اینگونه در قدرت باشد، قطعاً اصولگرا نیست. اصولگرا یعنی اگر یک مسؤولیتی پیش آمد به عنوان وظیفه شرعی
بپذیرد، اگر هم پیش نیامد خودش دنبالش نباشد، دنبال پست و مقام نباشد، نگوید حالا این دولت جدید آمده ما اصولگراها هر کدام

 
باید سهم و مسؤولیتی داشته باشیم؛ این با مکتب اهل بیت (ع)سازگاري ندارد. 

وي با بیان اینکه ما باید اصولگرایی را از امام (ره) و رهبري یاد بگیریم، یادآور شد: رهبر معظم انقلاب بعد از پیروزي انقلاب با دعوت
امام (ره) وارد شوراي انقلاب شد در حالی که خودش هیچ گاه براي رسیدن به این جایگاه تلاش نکرد و اگر رئیس جمهور شد بخاطر
مطالبه مردم و جامعه از ایشان بود و همه بخش ها با آن رأي بسیار بالا از ایشان خواستند. اگر رهبر شد مسؤولیتی بود که خبرگان

 
روي دوش ایشان گذاشتند و ایشان هرگز دنبال اینها نبود. این موارد باید شاخص اصلی باشد. 

رئیس مرکز فقهی ائمه اطهار (ع) افزود: گاهی یک آقایی می گوید من چون در این انتخابات نقش داشتم باید یک پستی در فلان جا

 
به من بدهند، این نه اصولگرایی و نه مطابق با ضوابط دینی است. 

آیت االله محمد جواد فاضل لنکرانی با اشاره به ضربات فراوانی که در دو دهه اخیر به اصولگرایی وارد شده است، گفت: اصولگرایی از آن

 
حقیقت اصلی خودش فاصله گرفته است. 

وي درباره تعریف اصولگرایی گفت: اصولگرایی یعنی همه همّ و غم من این باشد که اگر فساد در جامعه هست، فساد از بین برود؛ اگر
حق مردم پایمال می شود بیش از آنچه که حق خودم پایمال می شود نگران و معترض باشم؛ اصولگرایی به این معناست که ثروت



مسلمین درست و با ضابطه در اختیار مردم قرار بگیرد؛ این معناي اصولگرایی است اما اگر کسی دنبال مقام یا مال و حقوق هاي

 
کذایی باشد، این عنوان اصولگرایی را ندارد. 

وي با اشاره به سخنی از مرحوم آیت االله العظمی فاضل لنکرانی در یک مجلس درس که فرمودند : من که 50 سال است اسلام را
درس می دهم، نمی توانم بگویم من اسلام شناسم، حضار را به درك معرفت اهل بیت (ع) توصیه کرد و افزود: اسلام و مکتب اهل
بیت (ع) خیلی عظمت دارد، این طور نیست که بگوئیم با دانستن دو روایت و دو آیه، ثقلین را بلد هستیم، نه! اگر صدها سال خدا به
انسان عمر بدهد باز گوشه اي از حقیقت امامت و معارف اهل بیت (ع) را نمی تواند پیدا کند، زیرا آن بزرگواران متصل به علم و قدرت

 
نامتناهی بودند و همه چیز را خداي تبارك و تعالی به ایشان عنایت فرموده است. 

آیت االله فاضل لنکرانی با اشاره به خیال باطل دشمنان انقلاب و یک عده خارج نشین که براي پایان انقلاب روزشماري می کنند،
گفت: اینها از اول انقلاب این خیال هاي باطل و خواب هاي پریشان را داشتند، کاري به آنها نباید داشته باشیم بلکه ما باید به این فکر
کنیم که این انقلاب باید براي نسل هاي آینده بماند. مردم باید بدانند که انقلاب براي تصاحب قدرت براي یک جمع نبوده، انقلاب
براي این بوده که مردم آن حقیقت وجودي خودشان حفظ بشود و به فعلیت برسد؛ عزت، استقلال و رفاه براي مردم باشد که من
امیدوارم این دولت جدید و جناب آقاي رئیسی قدم هاي بزرگی را بردارد که آن نگرانی هاي مردم و آن دلسردي هایی که در بخشی

 
از جامعه به وجود آمده و آن بی عزتی هایی که نسبت به مردم در دوران گذشته شاهد بودیم جبران و برطرف شود. 

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم خاطرنشان ساخت: در اسلام اینگونه است که وقتی می بینیم یک مسلمان مورد احترام قرار
گرفت باید لذت ببریم؛ اگر دیدیم یک مسلمان مورد اهانت قرار گرفت، بدانیم اهانت به یک مؤمن اهانت به خداست، کمک به یک
مؤمن کمک به خداست، اینها چیزهایی است که به ما یاد دادند. این فرهنگ باید در مردم بیشتر مطرح باشد، مردم بدانند امام (ره)،

 
رهبري، شهدا، آنهایی که واقعا براي این انقلاب تلاش کردند اینطور نبوده که شاه را بردارند و خودشان جاي او بنشینند. 

وي در پایان گفت: این مطلب را والد مرحوم ما مکرر می فرمودند هدف از انقلاب، این بود که آنچه خدا از خلقت بشر اراده کرده
محقق شود، یعنی یک حکومت صالح و مردمی بر پا شود که احترام و ارزش براي خود مردم قائل باشد. اینها شاخص هایی است که
باید بیشتر به آن توجه کنیم، واقعاً براي تثبیت و استمرار انقلاب اسلامی تلاش کنیم و بدانیم که اگر این فکر را داشته باشیم خداي

تبارك و تعالی هم کمک می کند و ان شاء االله یک حرکت ماندگار از ما و شما در این کشور و در تاریخ انقلاب ثبت خواهد شد.



وزیر کار از فاصله ي وزارتخانه متبوعش با وضعیت مطلوب مطلع شد

منبع: موجشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1400/06/27

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با دریافت نامه مهرداد
بذرپاش در جریان احکام مغفول مانده از قبل و فاصله ي
وضعیت فعلی این وزارتخانه با اسناد بالادستی مرتبط با

 
زیرمجموعه ي خود قرار گرفت. 

به گزارش خبرگزاري موج، در نامه ي رئیس کل دیوان
محاسبات کشور به حجت االله عبدالملکی ، به احکامی
اشاره شده که استقرار و روزآمدسازي نظام جامع رفاه و
تأمین اجتماعی چندلایه به درستی انجام نشده اند و

 
نتوانسته اند اهداف قانونگذار در زمینه شکل گیري تشکل هاي صنفی بخش ساختمان را محقق نمایند. 

همچنین با یادآوري عقب بودن سهم بخش تعاون با اهداف پیش بینی شده در قانون، نسبت به پیگیري موارد ذیل در راستاي اجراي

 
موثر سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تاکید شده است: 

 
- طراحی و پیاده سازي الگوي ایجاد اشتغال فراگیر با اتصال بنگاه هاي محلی- منطقه اي به شرکت هاي بزرگ 

 
- طراحی و پیاده سازي الگوهاي توسعه رشته هاي پراشتغال منطقه اي 

 
- طراحی، تدوین و اجراي برنامه جلوگیري از نسلی شدن فقر 

 
- ارتقاي مهارت هاي فنی - حرفه اي و کسب و کار بازارمحور 

 
- تامین مالی خرد و کارآفرینی اجتماعی 

 
- ایجاد پنجره واحد حمایت هاي اجتماعی 

در پایان این نامه، تاکید شده است مبناي رسیدگی دیوان محاسبات کشور در حوزه هاي مالی و رعایت و عملکرد، چگونگی عمل به
اسناد بالادستی و قوانین موجود خواهد بود.



برگزاري کنگره ملی مهندسی مکانیک بیوسیستم با حمایت ایرانسل

منبع: اقتصاد میهنشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1400/06/27

اقتصاد میهن: سیزدهمین کنگره ملی مهندسی مکانیک بیوسیستم و مکانیزاسیون ایران (مهندسی مکانیک بیوسیستم
1400) و اولین جشنواره دانش آموزي مهندسی بیوسیستم، با حمایت ایرانسل برگزار شد.

اقتصاد میهن: سیزدهمین کنگره ملی مهندسی مکانیک بیوسیستم
و مکانیزاسیون ایران (مهندسی مکانیک بیوسیستم 1400) و اولین
جشنواره دانش آموزي مهندسی بیوسیستم، با حمایت ایرانسل

 
برگزار شد. 

به گزارش روابط عمومی ایرانسل، این کنگره، روزهاي 24 تا 26
شهریور ماه 1400، به صورت آنلاین، با حضور وزیر جهاد کشاورزي

و رئیس سازمان نظام مهندسی کشاورزي ایران در دانشگاه تربیت مدرس برگزار شد.در این کنگره، درباره محورهاي تخصصیِ طراحی
و ساخت، فناوري پس از برداشت، انرژي هاي تجدیدپذیر و مکانیزاسیون، بحث و تبادل نظر شد و سخنرانی هاي کلیدي در حوزه هاي
سیاست گذاري و نیز در زمینه هاي کاربردي و فنی، نشست هاي کارآفرینی با حضور صاحب نظران و نشست هاي تخصصی و مرتبط،

 
از جمله برنامه هاي برگزار شده در این کنگره بودند. 

کنگره ملی مهندسی مکانیک بیوسیستم و مکانیزاسیون ایران، بزرگترین گردهمایی متخصصان رشته هاي مهندسی مکانیک
بیوسیستم و مکانیزاسیون کشاورزي در سطح کشور است که با اهدافی همچون تبیین جایگاه گرایش هاي چهارگانه مهندسی مکانیک
بیوسیستم، ایجاد ارتباط با صنایع وابسته و فناورانه در کشاورزي، جذب سرمایه به بخش فناورانه کشاورزي، معرفی ایده هاي برتر به

 
سرمایه گذاران صنعتی و معرفی راهکارهاي بهینه سازي در بخش کشاورزي به کشاورزان و ذي نفعان، برگزار شد. 

این کنگره با توجه به تغییرات بنیادي در کشاورزي طی سال هاي اخیر که با کاربرد فناوري هاي کشاورزي هوشمند، کشاورزي دقیق،
تحلیل کلان داده، بهره وري در مصرف انرژي، خودروهاي خودران، اینترنت اشیا، آبیاري هوشمند و... ظهور کرده، سعی در ایجاد
بستري مناسب براي بهره مندي از همه پتانسیل هاي موجود براي رسیدن به بالاترین بهره وري در کشاورزي کشور داشته است.
ایرانسل، اولین و بزرگترین اپراتور دیجیتال ایران، پیشگام در ارائه خدمات مبتنی بر آخرین فناوري هاي ارتباطی جهانی، پیش از این
و در سال 1396، براي اولین بار در ایران، زیست بوم اینترنت اشیا مبتنی بر فناوري باند باریک (NB-IoT) را با موفقیت آزمایش

کرده و در ادامه، خدمات شهر هوشمند مبتنی بر این فناوري را به صورت تجاري ارائه کرده بود.



صدور 1200 میلیارد ریال اعتبار اسنادي در شعب بانک توسعه تعاون سمنان

منبع: روزنامه ابتکارشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1400/06/27

مدیرعامل بانک توسعه تعاون از صدور 1200 میلیارد ریال اعتبار اسنادي در شعب بانک در استان سمنان خبر داد. حجت اله
مهدیان مدیرعامل بانک توسعه تعاون که به اتفاق سید باقر فتاحی رئیس هیئت مدیره بانک در استان سمنان حضور یافته بود

اظهار کرد: 1200 میلیارد ریال اعتبار اسنادي در شعب بانک در استان سمنان طی ...

مدیرعامل بانک توسعه تعاون از صدور 1200 میلیارد ریال اعتبار اسنادي در شعب بانک در استان سمنان خبر داد. حجت اله
مهدیان مدیرعامل بانک توسعه تعاون که به اتفاق سید باقر فتاحی رئیس هیئت مدیره بانک در استان سمنان حضور یافته بود اظهار
کرد: 1200 میلیارد ریال اعتبار اسنادي در شعب بانک در استان سمنان طی پنج ماهه اخیر سال جاري صادر شده است که واحدهاي
تولیدي و تعاونی از این خدمت اعتباري بهره مند گشته اند. وي افزود: تسهیلات پرداختی استان سمنان از ابتداي سال تاکنون
2435میلیارد ریال بوده است و در سال 99 نیز 8227 میلیارد ریال تسهیلات به کارآفرینان، تعاونگران و عموم فعالان اقتصادي استان

 
سمنان پرداخت شده است. 

مهدیان عملکرد مدیریت شعب استان در حمایت مالی از کسب و کارهاي کوچک و همچنین حمایت از صنایع بزرگ را نشانه
توانمندي استان در مواجهه و ارائه خدمت به انواع مشتریان برشمرد و گفت: صنایع در اندازه هاي متنوع، کارکردهاي ویژه اي براي

 
اقتصاد کشور دارند و هدایت منابع بانکی به سوي فعالیت تولیدي ارزشمندترین وجه فعالیت بانکداري توسعه اي است. 

وي در جمع بندي بازدیدهاي خود از واحدهاي صنعتی استان گفت: شرکت سیم و کابل دامغان، شرکت تولیدي شیمیایی کلران،
عقاب افشان ، شرکت طب پلاستیک و شرکت پارس اشن به عنوان واحدهاي بزرگ صنعتی معتبر مجموعا سه هزار میلیارد ریال
از تسهیلات متنوع بانک بهره مند شده اند و با این تسهیلات، منابع در چرخه صنعت و تولید و اشتغال در استان بکارگیري شده است.
مدیرعامل بانک توسعه تعاون به برنامه هاي جدید وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در دوره جدید اشاره کرد و گفت: دولت برنامه
هاي مهمی براي رونق تولید، ساخت مسکن، ایجاد اشتغال درنظر گرفته است که وزارتخانه متبوع عهده دار بسیاري از طرح هاي مهم
اقتصادي و اجتماعی است و شعب بانک توسعه تعاون می توانند با پذیرش تامین مالی طرح هاي مهم معرفی شده، نقش بانکی و مالی

 
این طرح ها را ایفا نمایند. 

در این سفر احمد محمدي مدیر امور شعب و استان ها، علیرضا اکبري مدیر امور شعب سمنان، جعفر مشکی مشاور مدیر عامل و
حجت شمس رئیس اداره کل حوزه مدیریت نیز حضور داشتند.



چالش ثبات اقتصادي براي جذب دوباره سرمایه گذاري

منبع: روزنامه ابتکارشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1400/06/27

کیمیا نجفی ابراهیم رئیسی، رئیس جمهوري شامگاه پنجشنبه در پایان اولین روز سفر به تاجیکستان با حضور در اجتماع
ایرانیان مقیم در سفارت ایران، با بیان اینکه امروز بستر براي سرمایه گذاري ایرانیان خارج از کشور در بخش هاي مختلف

مهیاست و امنیت سرمایه و سرمایه گذار کاملا تضمین شده است، خاطرنشان کرد: ...

 
کیمیا نجفی 

ابراهیم رئیسی، رئیس جمهوري شامگاه پنجشنبه در پایان اولین روز سفر به تاجیکستان با حضور در اجتماع ایرانیان مقیم در سفارت
ایران، با بیان اینکه امروز بستر براي سرمایه گذاري ایرانیان خارج از کشور در بخش هاي مختلف مهیاست و امنیت سرمایه و سرمایه
گذار کاملا تضمین شده است، خاطرنشان کرد: «امنیت «سرمایه گذاري» در گرو امنیت «سرمایه» و امنیت «سرمایه گذار» است که
هر دو در دولت سیزدهم تضمین شده است و زمینه سرمایه گذاري ایرانیان در داخل کشور را به طرق مختلف از جمله تسهیل و
تسریع صدور مجوزها فراهم کرده و از فعالیت شرکت هاي ایرانی در خارج از کشور حمایت می کنیم.» صحبت هاي رئیس جمهور
نشان دهنده اهمیت و نقش سرمایه گذاري در رونق اقتصادي است. اما با توجه به مشکلات و چالش ها بر سر راه اقتصاد این پرسش

 
مطرح می شود که آیا دولت سیزدهم می تواند بسترهاي لازم براي جذب سرمایه گذاري هاي بیشتر را فراهم کند یا خیر ؟ 

سرمایه گذاري داخلی و خارجی از جمله مسائل مهمی است که دولت ها باید به آن توجه داشته باشند چراکه افزایش سرمایه گذاري
منجر به افزایش تولید، افزایش ارزش افزوده، افزایش درآمد، افزایش رفاه، افزایش اشتغال، کاهش نرخ بیکاري و کاهش فقر می شود.
بنابراین سرمایه و سرمایه گذاري در فرآیند توسعه اقتصادي از اهمیت ویژه برخوردار است. اما باید دید که افزایش سرمایه گذاري

 
داخلی، افزایش سرمایه گذاري خارجی و همچنین بازگشت سرمایه ایرانیان خارج از کشور نیازمند چه اقداماتی است؟ 

 
تصمیمات سرمایه گذاري به ثبات اقتصادي وابسته است 

در ادبیات اقتصادي تصمیمات سرمایه گذاري تا حد بسیار زیادي به ثبات اقتصادي وابسته است بنابراین ایجاد ثبات در اقتصاد یکی از
عواملی است که ریسک سرمایه گذاري در بخش هاي مختلف را کاهش می دهد. به عنوان مثال زمانیکه نرخ ارز دائما نوسان داشته
باشد، مشخص نباشد قیمت مواد اولیه تا چند ماه دیگر چگونه خواهد بود، تورم نرخ بالایی داشته باشد، سیاست ها در امور صادرات و
واردات با چالش هایی روبه رو باشد و مسائلی از این دست، قطعا انجام تصمیمات سرمایه گذاري با چالش همراه خواهد بود و در
نهایت حجم سرمایه گذاري کاهش پیدا می کند. بنابراین بسیاري از کارشناسان معتقدند براي افزایش حجم سرمایه گذاري باید در
ابتدا ثبات نسبی را در بخش هاي مختلف اقتصاد ایجاد کنیم. ابراهیم نکو، دبیر دوره نهم کمیسیون اقتصادي مجلس و کارشناس
مسائل اقتصادي با اشاره به اهمیت سرمایه گذاري در اقتصاد و اهمیت امنیت اقتصادي در کشور به «ابتکار» گفت: سرمایه گذار در هر
جاي دنیا به دنبال شکار موقعیت هاي مناسب و امنیت اقتصادي هستند و هیچ فرصتی را از دست نمی دهد. بنابراین اینکه کدام
کشور امنیت اقتصادي بیشتري براي سرمایه گذار فراهم می کند اهمیت بالایی براي سرمایه گذار دارد. پس سرمایه گذار، سرمایه خود
را به سمت کشوري می برد که امنیت اقتصادي بیشتري دارد. به همین دلیل کشور ما طی سال هاي اخیر به دلیل تحریم هاي

 
کمرشکن و برخی از سومدیریت ها در معرض نگاه هاي مثبت سرمایه گذاران قرار نگرفت و از سرمایه گذاري هاي بیشتر محروم ماند. 
این کارشناس اقتصادي با اشاره به چالش هاي کشور طی سال هاي اخیر ادامه داد: از آنجایی که کشور ما در موقعیت مهم و متنوعی
قرار دارد باید از لحاظ جذب سرمایه گذاري کشوري جاذب باشد نه دافع. اما مشکلاتی همچون تحریم این فرصت را از کشور گرفته

 
است. 

نکو در بخش دیگري از صحبت هایش به تازه نفس بودن دولت سیزدهم براي جذب سرمایه بیشتر اشاره کرد و در این خصوص گفت:



دولت سیزدهم با روحیه اي تازه بر سر کار آمده و می تواند در همین ابتداي راه زمینه حضور سرمایه گذاران داخلی و خارجی را

 
فراهم کند. 

 
راهکارهایی براي افزایش سرمایه گذاري در کشور 

وي با اشاره به راهکارهایی براي افزایش سرمایه گذاري در کشور افزود: پیشنهاد مشخص در این خصوص این است که ، تیم اقتصادي
دولت با فوریت و در اولین فرصت کمیته اي متشکل از وزارتخانه هاي اقتصادي و سایر دستگاه هاي ذیربط تشکیل و وظایفی را

 
برایشان محول کند . 

نکو ادامه داد: اولین وظیفه کمیته مطالعه عمیق موانع سرمایه گذاري در کشور و مقایسه آن با کشورهاي موفق در این زمینه به ویژه

 
کشورهاي همسایه و منطقه باشد تا با سیاستگذاري هاي جدید موانع را برطرف کند . 

 
وي افزود: وظیفه دوم؛ شناسایی سرمایه گذاران مستعد در کشور و هدایت و تشویق آنان براي سرمایه گذاري در ابعاد مختلف است. 

دبیر دوره نهم کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: سومین اقدام کمیته؛ معرفی ظرفیت هاي سرمایه گذاري در کشور به سرمایه گذاران
هموطن خارج نشین و نیز سرمایه گذاران کشورهاي خارجی است تا زمینه هاي حضور محترمانه و عزتمندانه آنان در فعالیت هاي

 
اقتصادي کشور فراهم شود. 

وي ادامه داد: نکته مهم و وظیفه دیگر این است که جمع معینی از کمیته به منظور استقبال از سرمایه گذاران خارجی، چه ایرانیان
خارج نشین و چه خارجیان تشکیل شود و در مکانی مشخص از سرمایه گذاران به محض ورود به کشور استقبال به عمل آید و به

 
سرعت عمده اقدامات لازم از اخذ مجوز تا استقرار آنان در شهرك هاي صنعتی انجام گیرد. 

نکو اظهار کرد: البته من گمان می کنم اکنون تا حدودي بسترهاي لازم براي افزایش جذب سرمایه گذاري آماده شده است و دولت

 
جدید می تواند با اصلاح ساختارها، رونق اقتصادي به واسطه جذب سرمایه هاي داخلی و خارجی را ایجاد کند. 

این کارشناس اقتصادي ادامه داد: از سوي دیگر کشورهاي همسایه می توانند هدف خوبی براي فعالیت هاي اقتصادي باشند. چراکه با

 
حضور سرمایه گذاران آنها در ایران بازارهایی براي صادرات و خدمات کشور ما ایجاد می شود. 

 
افزایش سرمایه گذاري، انحصار را از بین می برد 

وي در ادامه گفت وگو به پیامدهاي مثبت افزایش سرمایه گذاري اشاره کرد و در این خصوص گفت: افزایش سرمایه گذاري رونق و
رقابت اقتصادي را به دنبال خواهد داشت. به بیانی روشن تر هنگامی که سرمایه گذار در یک بازار افزایش یابد انحصار برخی از کالاها
شکسته می شود و رقابت شکل می گیرد. در آن شرایط کیفیت کالاها افزایش می یابد و صاحبان تولید و صنایع تلاش می کنند خود

 
را با تکنولوژي هاي جدید به روز کنند. قطعا در چنین شرایطی ما شاهد اشتغال زایی هم خواهیم بود. 

نکو همچنین در بخش دیگري از صحبت هایش با اشاره به وضعیت قیمت ها در شرایطی رقابتی شدن اقتصاد ادامه داد: هنگامی که
رقابت در بازارهاي مختلف شکل بگیرد عرضه و تقاضا متعادل می شود و بدون تردید قیمت ها نیز منطقی خواهد شد. علاوه بر این

 
همانطور که اشاره کردم وضعیت اشتغال نیز بهبود می یابد. 

دبیر دوره نهم کمیسیون اقتصادي مجلس در پایان گفت: متاسفانه کسب وکار بر اساس یک سري از شاخص ها در وضعیت خوبی قرار
ندارد اما مطمئنا با حضور سرمایه گذاران چالش ها در این حوزه نیز تا حدودي برطرف می شود و ما می توانم در یک زمان بندي

مشخص به یک شرایط ایده آل برسیم.



صدور 1200 میلیارد ریال اعتبار اسنادي در شعب بانک توسعه تعاون سمنان

منبع: روزنامه ابتکارشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1400/06/27

مدیرعامل بانک توسعه تعاون از صدور 1200 میلیارد ریال اعتبار اسنادي در شعب بانک در استان سمنان خبر داد. حجت اله
مهدیان مدیرعامل بانک توسعه تعاون که به اتفاق سید باقر فتاحی رئیس هیئت مدیره بانک در استان سمنان حضور یافته بود

اظهار کرد: 1200 میلیارد ریال اعتبار اسنادي در شعب بانک در استان سمنان طی ...

 
مدیرعامل بانک توسعه تعاون از صدور 1200 میلیارد ریال اعتبار اسنادي در شعب بانک در استان سمنان خبر داد. 

حجت اله مهدیان مدیرعامل بانک توسعه تعاون که به اتفاق سید باقر فتاحی رئیس هیئت مدیره بانک در استان سمنان حضور یافته
بود اظهار کرد: 1200 میلیارد ریال اعتبار اسنادي در شعب بانک در استان سمنان طی پنج ماهه اخیر سال جاري صادر شده است که
واحدهاي تولیدي و تعاونی از این خدمت اعتباري بهره مند گشته اند. وي افزود: تسهیلات پرداختی استان سمنان از ابتداي سال
تاکنون 2435میلیارد ریال بوده است و در سال 99 نیز 8227 میلیارد ریال تسهیلات به کارآفرینان، تعاونگران و عموم فعالان
اقتصادي استان سمنان پرداخت شده است.مهدیان عملکرد مدیریت شعب استان در حمایت مالی از کسب و کارهاي کوچک و
همچنین حمایت از صنایع بزرگ را نشانه توانمندي استان در مواجهه و ارائه خدمت به انواع مشتریان برشمرد و گفت: صنایع در اندازه
هاي متنوع، کارکردهاي ویژه اي براي اقتصاد کشور دارند و هدایت منابع بانکی به سوي فعالیت تولیدي ارزشمندترین وجه فعالیت
بانکداري توسعه اي است. وي در جمع بندي بازدیدهاي خود از واحدهاي صنعتی استان گفت: شرکت سیم و کابل دامغان، شرکت
تولیدي شیمیایی کلران، عقاب افشان ، شرکت طب پلاستیک و شرکت پارس اشن به عنوان واحدهاي بزرگ صنعتی معتبر مجموعا
سه هزار میلیارد ریال از تسهیلات متنوع بانک بهره مند شده اند و با این تسهیلات، منابع در چرخه صنعت و تولید و اشتغال در استان

 
بکارگیري شده است. 

مدیرعامل بانک توسعه تعاون به برنامه هاي جدید وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی در دوره جدید اشاره کرد و گفت: دولت برنامه
هاي مهمی براي رونق تولید، ساخت مسکن، ایجاد اشتغال درنظر گرفته است که وزارتخانه متبوع عهده دار بسیاري از طرح هاي مهم
اقتصادي و اجتماعی است و شعب بانک توسعه تعاون می توانند با پذیرش تامین مالی طرح هاي مهم معرفی شده، نقش بانکی و مالی

 
این طرح ها را ایفا نمایند. 

در این سفر احمد محمدي مدیر امور شعب و استان ها، علیرضا اکبري مدیر امور شعب سمنان، جعفر مشکی مشاور مدیر عامل و
حجت شمس رئیس اداره کل حوزه مدیریت نیز حضور داشتند.



نماینده مجلس: اجازه تکرار جریان احمدي نژاد را در کرمان نمی دهیم

منبع: ایرناشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1400/06/27

کرمان - ایرنا - نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي اسلامی گفت: موضوع سهم خواهی از دولت از نظر ما مطرود
است لذا جلوي آن می ایستیم، هزینه می دهیم اما اجازه تکرار دولت و جریان احمدي نژاد را در این استان نمی دهیم.

کرمان - ایرنا - نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي
اسلامی گفت: موضوع سهم خواهی از دولت از نظر ما مطرود
است لذا جلوي آن می ایستیم، هزینه می دهیم اما اجازه تکرار

 
دولت و جریان احمدي نژاد را در این استان نمی دهیم. 

به گزارش ایرنا، محمدرضا پورابراهیمی عصر شنبه در نشست
خبري با بیان اینکه محکم پشت سر تصمیمات دولت و وزارت
کشور ایستاده ایم افزود: اما اگر استانداري بیاید و از مواضع
انقلابی، کارآمدي و توانمندي به عنوان 2 محور اصلی ما فاصله

 
بگیرد، جلوي او می ایستیم. 

 
مردم تشنه تصمیمات ما هستند 

 
وي اظهار داشت: کرمان استانی مهم و ممتاز در کشور است لذا باید ظرفیت هاي استان را آنگونه که استحقاق مردم است، پویا کنیم. 

نماینده مردم کرمان و راور در خانه ملت با اشاره به کرمان به عنوان استانی ثروتمند که فقر در آن همچنان ادامه دارد، بیان کرد:

 
مردم تشنه تصمیمات ما در فرایند توسعه استان هستند اما در کنار ثروت هاي بزرگ چاله هاي فقر نیز وجود دارد. 

وي با بیان اینکه نگاه ما به حرکت آینده استان باید توسعه باشد گفت: اگر در استان رفتاري غیر توسعه اي باشد در صورتی که فرصت

 
هاي اقتصادي با حوزه سیاسی از ما گرفته شود، به نتیجه نمی رسیم. 

وي ادامه داد: وظیفه ما این است براي رشد استان کرمان تلاش کنیم و اگر کسی بر خلاف مصالح ملی حرف بزند و از موازین و

 
چارچوب هاي ذیل توسعه و انقلاب گذر کند جلوي آن می ایستیم. 

 
پورابراهیمی یادآور شد: رسیدگی به گروه هاي سیاسی نباید در اولویت مسئولان باشد و این امر براي ما هم قابل قبول نیست. 

وي اظهار داشت: جاهایی با دولت قبل چالش داشتیم امروز قاطبه نمایندگان به استقبال رئیس جمهوري فعلی آمدند، فضاي او

 
انقلابی و مبتنی بر آرمان هاي امام و مقام معظم رهبري است. 



 
به تصمیم دولت براي انتخاب استاندار کرمان اعتماد می کنیم 

وي تاکید کرد: ما به تصمیم وزیر کشور و رئیس جمهوري براي انتخاب استاندار کرمان اعتماد می کنیم و ما با راي مردم باید براي

 
مردم کار کنیم. 

 
پورابراهیمی خاطرنشان کرد: فرزندان انقلاب متناسب با ظرفیت ها در دولت سیزدهم باید به کار گرفته شوند. 

وي با اشاره به مخالفت برخی با وزیري که مورد تایید رهبري بوده است گفت: استان کرمان جاي سیاسی کاري نخواهد بود، کرمان

 
جاي کار و تلاش است . 

 
مسئولان براساس شرایط جبهه و جنگ تصمیم بگیرند 

وي با اشاره به ضرورت استفاده از توانمندي هاي کشور گفت: مسئولان بر اساس شرایط جبهه و جنگ براي کشور تصمیم بگیرند،

 
نیرویی که توانسته تا حدي خلاها را پر کند سپاه پاسداران است، نیرویی که جریان انقلاب را قبول دارد. 

رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی بیان داشت: عده اي ستاد تشکیل داده و تقسیم قدرت کرده اند، اینگونه که نمی

 
شود استان را اداره کرد و نمی توان در اتاق هاي دربسته نسبت به کرمان تصمیم بگیرند. 

 
قیمت گذاري سیمان به حالت قبل بازگشت 

وي با اشاره به بازدید امروز خود از واحد تولید بتن در شهرك صنعتی کرمان گفت: مشکل بورس کالا براي این محصول حل شده و

 
شرکت هاي بتنی فعالیت خود را آغاز کرده اند. 

وي ادامه داد: نرخ تاثیرگذار سیمان بر واحدهاي تولید بتن و ساختمان سازي به قیمت قبل برگشته که این اقدام از بیکار شدن

 
کارگران بسیاري جلوگیري می کند. 

 
پیش بینی واکسیناسیون جامعه هدف کرمان تا آبان ماه 

پورابراهیمی با اشاره به کنترل پیک سنگین کرونا گفت: استان کرمان رتبه نخست واکسیناسیون را در کشور کسب کرده و پیگیري
براي پایین آوردن سن واکسیناسیون تا 10 سال براي سرعت بخشی به روند واکسیناسیون بر اساس توافق با وزیر وقت بهداشت،

 
درمان و آموزش پزشکی صورت گرفته است. 

وي ادامه داد: حدود یک میلیون و 17 هزار نفر از مجموع 2 میلیون و 100 هزار نفر جامعه هدف واکسیناسیون در استان کرمان نوبت

 
نخست و 520 هزار نفر مرحله دوم واکسن را دریافت کردند. 

پورابراهیمی افزود: با روند فعلی تزریقات پیش بینی می شود که نوبت دوم واکسیناسیون تا پایان آبان ماه در جامعه هدف استان

 
کرمان تکمیل شود. 



نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي اسلامی عنوان کرد: ظرف هفته آینده نیز تزریق واکسن به رده سنی بالاي 18 سال در

 
استان کرمان آغاز می شود. 

وي ابراز داشت: واکسیناسیون دانش آموزان مدارس براي ما مهم است و در بخش هاي تاثیر پذیر از کرونا، افت تحصیلی دانش آموزان

 
نگرانی اصلی و جدي ما در حوزه آموزش است که در این خصوص داده ها حاکی از افت آموزشی است. 

 
خط فرعی انتقال آب خلیج فارس به کرمان می رسد 

وي با اشاره به چالش تامین آب در استان کرمان اضافه کرد: پروژه نخست خط انتقال آب از خلیج فارس به استان کرمان عملیاتی

 
شده و سه مجموعه بزرگ به این آب دسترسی یافتند. 

 
پورابراهیمی تصریح کرد: در این بخش کارشکنی وزارت نیرو امکان تخصیص آب صنعت و آشامیدنی کرمان را فراهم نکرد. 

وي افزود: خبرها حاکی از انتقال خط فرعی آب از خلیج فارس به سمت کرمان با هزار میلیارد تومان اعتبار است که نیمی از آن

 
توسط بخش خصوصی و نیمی دولتی اجرا می شود. 

 
روند ایجاد 12 هزار شغل خانگی در کرمان 

وي اضافه کرد: از یک سال و نیم قبل براي ساماندهی محله هاي شهر کرمان اقدام و در 9 ماه گذشته نشست هایی با راه و شهرسازي
و بنیاد مسکن و استاندار با محوریت شهرك صنعتی برگزار شد که در این زمینه نیازمند طرحی اساسی براي ساماندهی محله شهرك

 
صنعتی بودیم. 

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي اسلامی گفت: حدود هشت ماه کار مطالعاتی و میدانی این طرح انجام و سه جلسه در

 
کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی برگزار کردیم. 

وي عنوان کرد: آخرین جمع بندي حاکی از آن است که مصوبات اشتغال که براي ما حائز اهمیت و مطالبه مردم بوده در این زمینه 2
اقدام از جمله توسعه مشاغل خرد و خانگی و توافق نامه اي با بانک هاي استان کرمان منعقد کردیم که در فاز نخست آن براي 12

 
هزار نفر شغل قابل اتکا و پایدار ایجاد می شود. 

پورابراهیمی افزود: سه هزار شغل خرد و خانگی از محل منابع یاد شده، سهمیه شهر کرمان است و آمادگی پرداخت این اعتبار به هر

 
کس در چارچوب ضوابط تسهیلات خوداشتغالی وجود دارد. 

وي ادامه داد: همچنین در این زمینه براي هر شغل یکصد میلیون تومان تسهیلات قرض الحسنه در نظر گرفتیم و تعهد مجمع

 
نمایندگان به جز تکالیف دولت در استان کرمان است . 

 
تخلفات شرکت مس در انتقال گردش مالی حساب ها 

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي اسلامی گفت: بر اساس قانون برنامه ششم توسعه شرکت هاي بزرگ موظف شده اند که



 
گردش مالی را به استان هاي خود بیاورند. 

وي بیان داشت: گزارش سال 99 که مجمع هاي این شرکت ها برگزار شده نشان می دهد فروش شرکت ملی مس 42 هزار میلیارد
تومان و سود آن سالانه 26 هزار میلیارد تومان و صادرات این شرکت نیز یک میلیارد دلار بوده لذا این شرکت موظف است بر اساس

 
قانون نسبت به انتقال گردش مالی حساب هاي خود به کرمان اقدام کند. 

وي افزود: اگر گزارش انتقال گردش مالی حساب ها در شوراي معادن مطابق انجام تکالیف قانونی نباشد، شکایتی در دستگاه قضایی

 
طرح می شود. 

پورابراهیمی یادآور شد: در صورتی که این اتفاق بیفتد به جاي 12 هزار فرصت شغلی خانگی و خرد می توان سه تا چهار برابر آن

 
مشاغل را در استان کرمان ایجاد کرد و می توانیم در نیمه دوم امسال در حوزه مشاغل خرد و خانگی رکورد بزنیم. 

 
جذب 6 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري در کرمان 

وي گفت: بزرگترین طرح هاي صنعتی و معدنی وابسته به صنایع بزرگ را در استان کرمان آغاز کردیم و در این خصوص ثبت و

 
فعالیت شرکت هایی آغاز شده است. 

وي تاکید کرد: فعالیت عملیاتی اجرایی این پروژه ها در اوایل مهر و آبان ماه سال جاري اعلام خواهد شد که با انجام آن حدود 6 هزار

 
میلیارد تومان در شهر کرمان اعتبار جذب می شود. 

 
عملیات اجرایی پروژه تولید لاستیک هاي سنگین در کرمان 

پورابراهیمی با اشاره به احداث بزرگترین منطقه صنعتی کشور گفت: طرح بعدي لاستیک فوق سنگین براي واحدهاي معدنی استان

 
کرمان است که اکنون این محصول به صورت وارداتی است و ارز سنگینی از کشور خارج می کند. 

وي ادامه داد: زمین پروژه تحویل پیمانکار و کارهاي اجرایی آن آغاز شده که با سرمایه گذاري هفت هزار میلیارد تومان، در این پروژه،

 
ظرف یکی 2 سال دیگر آثار آن را در اقتصاد استان خواهید دید. 

 
عضویت ایران در اجلاس شانگهاي آغاز تحولات در نظام جمهوري اسلامی است 

وي با اشاره به احداث مرکز لجستیک و بندر خشک در استان کرمان گفت: توافق نامه آن اخیرا در اجلاس شانگهاي و تاجیکستان در

 
اتفاق بزرگی رقم خورد. 

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه ما حدود 15 سال عضو ناظر در این سازمان بودیم تصریح کرد:

 
حضور ایران به عنوان عضو دائم در این اجلاس آغاز تحولات در جمهوري اسلامی است. 

وي بیان داشت: آنچه آمریکا در سیاست بین المللی دنبال می کرد، خاصیت خود را از دست داده و ایران در مجموعه بزرگی کار خود

 
را از همسایگان آغاز کرده است. 



 
بهره برداري از پروژه مرکز لجستیک تا 2 ماه آینده 

وي عنوان کرد: ایران اصلی ترین کشور براي ترانزیت کالا در منطقه محسوب می شود که این موقعیتی استثنایی است که فرایند

 
توسعه اقتصادي استان کرمان با این تحولاتِ تاثیر گذار در تغییر خواهد کرد. 

پورابراهیمی تصریح کرد: در این راستا مرکز لجستیکی با اعتبار هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري کارش را آغاز کرده که ظرف 2 ماه

 
آینده به بهره برداري می رسد. 

 
کرمان به قطب تولید انرژي خورشیدي تبدیل می شود 

وي با اشاره به بزرگترین پروژه سرمایه گذاري (تولید انرژي خورشیدي و پنل) در استان کرمان و سلول هاي خورشیدي به عنوان
هسته اصلی این انرژي است گفت: این کارخانه براي اولین بار در کشور با دانش خود سه هزار مگاوات در استان کرمان برق تولید می

 
کند. 

 
وي ادامه داد: استان کرمان با این اقدام قطب تولید پنل هاي خورشیدي در خاورمیانه خواهد شد. 

 
خودکفایی در فوسیلیس کرمان 

رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: طرح فلوسیلیس در کرمان با یک و نیم میلیارد تومان سرمایه گذاري مراحل اجرایی را می

 
گذراند که می تواند نیاز ما را تامین کند و این طرح در کمربندي محور چترود عملیاتی می شود. 

وي با اشاره به اجراي طرح لاستیک راور بزودي و طرح توسعه فولاد راور و لوله هاي بدون درز طرح جدید ابراز داشت: فعال شدن

 
معادن زعالسنگ و فعال شدن معادن سرب و روي پیگیري می شود. 

 
طرح پلاسماي کرمان فعال می شود 

وي اضافه کرد: همچنین طرح پلاسما که پیش از این در استان کرمان متوقف شده بود، دلایل مختلفی از جمله دست هاي پشت پرده

 
مانع فعالیت این واحد می شد که در انتهاي دولت دوازدهم مسائل آن بررسی شد. 

پورابراهیمی افزود: این طرح اقتصادي امنیتی و حاکمیتی که باید در استان کرمان اجرا شود و با هماهنگی اکنون فعال شده و با

 
همکاري مشاور خارجی طرح نهایی می شود. 

 
بحث دلالی فوتبال در کمک مس به تیمی از دیگر استان ها مطرح است 

وي با اشاره به اینکه اگر قرار شد شرکت مس میلیاردها تومان پول به دلالی بدهد یعنی این اعتبار را در استان هاي خارج از کرمان

 
هزینه کند جلوي آن را می گیریم گفت: از دستگاه هاي امنیتی و نظارتی خواستیم که این موضوع پیگیري شود. 



نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: قطعا صاحبان شرکت مس و مردمان حوزه فعالیت این شرکت این

 
اجازه را نخواهند داد و در فرایند کمک مس به تیمی از دیگر استان ها بحث دلالی مطرح است و این، حمایت از ورزش نیست. 

وي افزود: فضاي به وجود آمده را با رویکرد جریان دلالی و سوداگري را در دستگاه هاي امنیتی استان کرمان مطرح کردیم و جلوي

 
آن خواهیم ایستاد. 

 
برچسب ها 

 
- محمدرضا پور ابراهیمی داورانی 

 
- کرمان 

- کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی



کارگاهی تولیدي یاري گر بانوان خانه دار اردکانی

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1400/06/27

به همت بسیج سازندگی کارگاه قالی بافی در شهرستان اردکان راه اندازي شده است.

خیر اردکانی در گفت و گو با خبرنگار گروه استان هاي
باشگاه خبرنگاران جوان از یزد، گفت: کارگاه قالی بافی
ایجاد شده شامل 4 دستگاه قالی 3 ونیم در 5 ونیم است.
این کارگاه براي 20 نفر از بانوان نیازمند شهرستان اردکان

 
ایجاد اشتغال کرده است. 

امامی فرمانده بسیج مقاومت اردکان درباره حمایت بسیج از کارگاه قالی بافی، گفت: بسیج سازندگی با کمک تعاونی ها و صندوق هاي

 
قرض الحسنه حمایت از کارگاه ها و مشاغل خانگی را در دستور کار خود قرار داده است. 

 
او ابراز امیدواري کرد: بسیج بتواند کارگاه هاي اشتغال زایی بیشتري را در سطح استان راه اندازي کند. 

 
امامی تصریح کرد: هدف بسیج سازندگی رفع مشکلات اشتغال در محلات و جذب بانوان خانه دار براي تولید و درآمدزایی است. 

به گفته جمعی از بانوان شاغل در این کارگاه علاوه بر رونق چرخ اقتصادي خانواده ها، قالی بافی به عنوان سنت قدیمی این شهرستان
حفظ می شود.



کشور به 10 میلیون واحد مسکونی نیاز دارد

منبع: صبحانه آنلاینشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1400/06/27

عضو کمیسیون عمران مجلس شوراي اسلامی گفت: در «طرح جهش تولید مسکن» دولت قرار نیست خانه بسازد بلکه از
سازندگان به ویژه انبوه سازان حمایت می کند.

به گزارش صبحانه، منصور آرامی، عضو کمیسیون عمران مجلس شوراي اسلامی در برنامه تلویزیونی غیر محرمانه که با موضوع
«مسکن و صنعت ساختمان» با حضور عزیزاالله مهدیان سرپرست سابق بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، بیت االله ستاریان کارشناس
مسکن و مصطفی قلی خسروي رئیس اتحادیه مشاوران املاك، از شبکه دو سیما پخش شد، درباره شرایط کنونی بازار مسکن گفت:
شاید نیاز و مطالبه عمومی مردم به مسکن قریب به 10 میلیون واحد مسکونی باشد و حدود یک میلیون و300 هزار نفر واحد
مسکونی نیاز سالانه است. بنابراین هر سال اگر واحد مسکونی ساخته نشود به این رقم اضافه خواهد شد، در حالی که حجم تولید
میانگین سالانه واحد مسکونی 300 تا 350 هزار واحد است. وي شرایط کنونی را نامناسب دانست و گفت: بالاي 2 میلیون و 500
هزار واحد خالی از سکنه نیز وجود دارد که با طرح مالیات بر خانه هاي خالی بر اساس گفته هاي وزارت مسکن و کارشناسان این رقم

 
کاهش یافته است. 

آرامی با بیان اینکه با کمبود مسکن مواجه هستیم، افزود: وقتی تقاضا وجود داشته باشد و عرضه مناسبی صورت نگیرد، با افزایش نرخ
روبه رو خواهیم شد. به همین دلیل براي طرح جهش تولید مسکن در مجلس مطرح شد و تکلیفی براي دولت در این قانون قائل

 
شدیم. 

وي افزود: در هر صورت کمبود مسکن، خود به خود بر نرخ مسکن تأثیر گذاشته و این موضوع براي همه یکسان است. بنابراین؛ چاره
اي جز ساخت مسکن وجود ندارد. زمانی که مسکن مهر شروع شد با تمام اشکالات و ایرادات موجود حجم زیادي خانه ساخته شد و

 
بویژه در شهرهاي بزرگ تأثیرگذار بود. 

 
آرامی گفت: اقشار آسیب پذیر باید مدنظر قرار گیرند و باید از دهک هاي محروم جامعه حمایت شود و در اولویت قرار گیرند. 

وي افزود: وقتی صنعت ساختمان جهش پیدا کند، اشتغال ایجاد خواهد شد و سهم خود را در اقتصاد به خوبی نشان خواهد داد و تا

 
حدي کمبود مسکن جبران خواهد شد و در نرخ مسکن تأثیر خواهد گذاشت. 

آرامی با بیان اینکه «طرح جهش تولید مسکن» در مجلس تصویب شده است، گفت: این طرح داراي دو ویژگی خاص است، در این
طرح دولت قرار نیست خانه بسازد. این طرح از سازندگان به ویژه انبوه سازان حمایت می کند. در این طرح بحث تسهیلات، زمین و
صدور پروانه ساخت دیده شده و در حقیقت دولت را ملزم کرده که از سازندگان حمایت کند تا در سال حداقل یک میلیون واحد

 
مسکونی ساخته شود. 

وي افزود: به نظر می رسد که با تفکیک وزارتخانه راه و مسکن و اجراي این قانون و سایر قوانین دیگر و عزم دولت جهشی در حوزه

 
تولید مسکن و تأثیر بر نرخ آن خواهد گذاشت. 



مسکن در کشور تبدیل به کالاي لوکس شده است عزیزاالله مهدیان، سرپرست سابق بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در ادامه این برنامه
اذعان کرد: درست است که در کشور گرانی مسکن وجود دارد و شرایط سخت است. لیکن همه خانوارها در خانه زندگی می کنند و

 
این نشان می دهد که بی خانمان نداریم. بنابراین؛ خانه به تعداد خانوار وجود دارد. 

 
وي افزود: مشکل این است که مسکن در کشور تبدیل به کالاي سرمایه اي شده و مسکن به عنوان مسکن صرف نیست. 

مهدیان با تأیید اینکه کمبود واحد مسکونی داریم، گفت: کمبود به شدتی نیست که سبب شود که قیمت مسکن بدین شکل افزایش

 
یابد. 

وي عنوان کرد: مسکن در بخشی از حوزه ها کالاي لوکس شده و تبدیل به بورس فعال براي سوداگري شده است و تابعی از عرضه و
تقاضا در آنها وجود ندارد. اگر مسکن به میزان لازم تولید شود و سرمایه گذاري در بخش هاي دیگر فراهم شود تا مردم درآنجا سرمایه

 
گذاري کنند، به خودي خود این بخش کمرنگ تر خواهد شد. 

مهدیان اظهار کرد: در بخش ساخت مسکن روستایی سالانه 200 هزار واحد تولید می شود. لیکن در دولت قبلی این روند کندتر شد و

 
رقم نزدیک به 140 هزار واحد رسید. 

وي در پاسخ به این سوال که آیا دولت دوازدهم نسبت به جبران تأخیر در تولید مسکن اقدام شایسته اي صورت داده است؛ گفت:

 
متأسفانه در بخش مسکن اتفاق خاصی صورت نگرفت. 

مهدیان افزود: حاشیه نشینی در شهرهاي بزرگ، ناشی از مهاجرت روستاییان و شهرهاي کوچک براي اشتغال است، در حالی که در
روستا و یا شهر خود داراي خانه هستند و به دلیل عدم درآمد در شهرهاي کوچک مجبور به حاشیه نشینی می شوند. بدین ترتیب در

 
روستاها نیز با خانه هاي تهی مواجه هستیم. 

مهدیان اضافه کرد: اگر مشکل در مبدأ حل شود و تولید اشتغال در مبدا صورت گیرد، حاشیه نشینی در شهرهاي بزرگ ایجاد نمی

 
شود. 

وي مسئله استیجار را از جمله مباحثی که کمتر به آن پرداخته شده، دانست و گفت: هدف همه داشتن خانه است و هر فرد پس از
ازدواج اولین هدف او صاحبخانه شدن است. در حالی که در دنیا بدین شکل نیست و در کشورهاي پیشرفته نیز درصد بالایی از
جمعیت مستأجر می باشند وي از سویی دولت براي مسکن هاي استیجاري برنامه ریزي مشخصی دارد این در حالی است که کشور ما

 
از چنین برنامه اي برخوردار نیست. 

48 درصد سبد خانوار را بخش مسکن تشکیل می دهد بیت االله ستاریان، کارشناس مسکن هم در این برنامه خاطرنشان کرد: همه
خانوارهاي کشور ساکن نیستند و سالانه تقریباً بین 4 تا 6 درصد حاشیه نشینی در کشور افزایش پیدا می کند و خانوارهاي گسیخته
بسیار هستند. خانوارهایی که تشکیل شده اند لیکن به علت عدم داشتن واحد مسکونی شکل یک خانوار را نگرفته اند و از این نوع

 
خانوارها در کشور بسیار هستند. 

وي با بیان اینکه حاشیه نشینی شهرهاي بزرگ بسیار زیاد است، گفت: در هر دوره اي تعریفی از واحد مسکونی تغییر می یابد و در
حال حاضر واحدي مسکونی عبارت است از حداقل امکانات از جمله آشپزخانه و سرویس بهداشتی، فضاي خواب و نشیمن مستقل.



 
بنابراین؛ هر اقامتی الزاماً به معناي برخورداري از واحد مسکونی نیست. 

ستاریان بیان کرد: تولید مسکن 95 درصد در اختیار بخش خصوصی است و مابقی آن در اختیار دولت می باشد و دولت عملاً نمی
تواند وارد تولید شود بلکه سیاستگذاري راهبردي براي تولید بخش خصوصی صورت می گیرد. این مسئله مستلزم آن است که تمام
ابزارهاي تکنولوژیک، مالی و قوانین و نرم افزاري را در اختیار بخش خصوصی بگذارد. بخش مسکن و صنعت ساختمان نیمی از اقتصاد
ماست و این بدان معناست که نیمی از نقدینگی کشور در صنعت ساختمان و صنایع وابسته به آن متمرکز است و نزدیک به 70 درصد

 
مردم نیز در این بخش و 30 درصد در بخش اقتصاد دولتی اشتغال دارند. 

وي افزود: می توان گفت که مسکن مسئله اي است که نیم قرن است که با آن درگیر هستیم و در این مدت بالاي 50 درصد جامعه
به نوعی درگیر آن هستند و 48 درصد سبد خانوار را بخش مسکن تشکیل می دهد و این نشان از آن دارد که این معضل بسیار بزرگ

 
و جدي است. 

ستاریان در ادامه گفت: در قوه مجریه و حتی در قوه مقننه مسکن به اندازه اي که در اقتصاد کشور جاي دارد، در نظام و تشکیلات

 
جایگاه ندارد. 

ستاریان یادآور شد: اجاره مسکن در سبد خانوار باید مانند دیگر کشورهاي توسعه یافته 12 درصد باشد و یک کارمند بتواند با یک
ساعت و ربع کار کردن سرپناه آن روز خود را تأمین کند و مابقی آن را براي دیگر نیازهاي خود در نظر بگیرد. مشکل اینجاست که

 
وقتی این رقم به 48 درصد در سبد خانوار می رسد جاي تعجب ندارد که اگر به 80 درصد نیز برسد. 

وي افزود: مشکل مسکن کشور مشکل ساختار اقتصادي و کلی است. به این دلیل که مسکن با کلان اقتصاد درگیر است. 43 سال بعد
از انقلاب همه دولت ها خیز برداشتند که مشکل مسکن را حل کنند اما این امر محقق نشد. ستاریان کالایی-سرمایه اي بودن مسکن

 
را یک عارضه دانست و گفت: در مسکن پتانسیلی وجود دارد که باعث شده تا تبدیل به کالاي سرمایه اي شود. 

وي افزود: در معادلات علمی جمله خانه خالی مساوي با دو نتیجه است، اول آنکه حاشیه نشینی صفر شده و در حال منفی شدن می
باشد و دوم؛ سبد خانوار زیر 8 درصد قرار گرفته و به قدري اجاره ها کاهش یافته که هزینه اجاره داري با اجرت اجاره تقریباً مساوي

 
است که این اتفاق در کشورها به ندرت صورت می گیرد. 

رئیس اتحادیه مشاوران املاك: آمار بازار مسکن بانک مرکزي و مرکز آمار با هم هماهنگ شوند قلی خسروي، رئیس اتحادیه مشاورین
املاك و مسکن در ادامه این برنامه خطاب به نماینده مجلس گفت: قانون پیش فروش نوشته شد اما اجرایی نشد و این بدان معناست

 
که بخش خصوصی به هیچ عنوان دیده نشده است. 

وي به قانون نظام صنفی اشاره کرد و گفت: در مورد بخش خصوصی قانون نظام صنفی باید متفاوت شود و باید در این خصوص

 
تجدید نظر صورت بگیرد. 

قلی خسروي با تاکید بر جداسازي وزارت مسکن از راه گفت: در این خصوص باید تعجیل صورت بگیرد. تا بتوان به نتیجه اصلی که به

 
نفع مردم است، وزارت مسکن اقدامات لازم را انجام دهد. 

وي با بیان اینکه عرضه و تقاضا با هم همخوانی ندارد، گفت: 185 شغل کلیدي، به صنعت ساختمان بستگی دارد و به طور کلی



 
اقتصاد شکوفایی پیدا خواهد کرد. 

قلی خسروي همچنین عنوان کرد: بانک مرکزي، مرکز آمار باید حتماً هماهنگی داشته باشد و علاوه بر آن پلیس امنیت نیز حتماً باید

 
نظارت جدي داشته باشد. 

وي گفت: هر کجا دولت به بخش خصوصی نگاهی داشته هم خود و هم بخش خصوصی از آن بهره مند شده است. متأسفانه برنامه

 
ریزي براي ساخت و ساز در کشور وجود ندارد و باید از زمین بهره برداري مناسبی صورت بگیرد. 

ایلنا



برداشت 10 تن گیاه دارویی علف گاوزبان از مراتع گرمسیري پلدختر

منبع: ایسناشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1400/06/27

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداري لرستان از برداشت 10 تن گیاه دارویی علف گاوزبان از مراتع گرمسیري پلدختر خبر داد.

شیرزاد نجفی امروز 27 شهریورماه، با بیان اینکه علف گاوزبان یکی از گونه هاي
گیاه دارویی است که در مراتع قشلاقی پلدختر به صورت طبیعی رویش دارد،
اظهار کرد: با مشارکت بهره برداران محلی که داراي شرکت تعاونی بهره برداري
از محصولات فرعی جنگل و مرتع هستند؛ در قالب طرح و مصوبه کمیته فنی

 
اداره کل و انعقاد قرارداد و پرداخت بهره مالکانه برداشت صورت گرفت. 

وي تصریح کرد: این محصول با نظارت کارشناسان معاونت فنی اداره کل و شهرستان با رعایت اصول فنی برداشت، جمع آوري و پس
از خشک شدن در کیسه هاي مخصوص بسته بندي شده و از طریق سامانه الکترونیکی گیاهان دارویی (سمتا) گواهی حمل و مجوز

 
صادر می شود. 

مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداري لرستان خطاب به مجریانی که اقدام به کاشت، برداشت و حمل اقلام مشترك (منابع طبیعی،
زراعی و گلخانه اي) ازجمله علف گاوزبان، موسیر، شیرین بیان و...می کنند، عنوان کرد: از این پس از طریق سامانه فوق، گواهی حمل
و مجوز صادر می شود و پس از طی این مراحل، مجوز نهایی از طریق سازمان جنگل ها جهت صادرات از طریق گمرك بندرعباس به

 
کشورهاي جنوب شرق آسیا ازجمله هندوستان و چین صادر می شود. 

نجفی با اشاره به اشتغال زایی حدود 22 نفر از نیروهاي محلی به صورت فصلی و ارزشی ریالی حدود پنج میلیارد ریال در بحث
ارزآوري، خاطرنشان کرد: با توجه به اینکه صنایع تبدیلی و فرآوري این گونه گیاه دارویی با ارزش که کاربردهاي فراوانی در پزشکی
دارد؛ در کشور وجود ندارد، پیشنهاد می شود جهت جلوگیري از خام فروشی حسب تأکیدات مقام معظم رهبري، صنایع تبدیلی و

 
فرآوري مورد نیاز در کشور از طریق دستگاه هاي متولی انجام گیرد. 

انتهاي پیام



4 مسئله مهم در پساکرونا براي برند ها

منبع: شعار سالشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1400/06/27

شعار سال: با توجه به شرایط جهانی و بازگشت به شرایط پس از کرونا در اکثر کشورهاي دنیا راهول راج، کارآفرین، در سایت
کارآفرینی می نویسد چند نکته وجود دارد که اهالی کسب وکار و ماجراجویان در اکوسیستم هاي استارتاپی باید به آن توجه

را معرفی کرده است، 4 مسئله اي که در پساکرونا اهمیت پیدا می کند شامل ...

شعار سال: با توجه به شرایط جهانی و بازگشت به شرایط پس از کرونا در اکثر کشورهاي دنیا راهول راج، کارآفرین، در سایت
کارآفرینی می نویسد چند نکته وجود دارد که اهالی کسب وکار و ماجراجویان در اکوسیستم هاي استارتاپی باید به آن توجه را معرفی

 
کرده است، 4 مسئله اي که در پساکرونا اهمیت پیدا می کند شامل موارد زیر می شود: 

1.موضع سیاسی برند شما مهم است: در سال هاي گذشته، برندها از نظر سیاسی بی طرف بودند چراکه این موضوع در خریدهاي
مشتریان اثري نداشت. اما بازار امروز تغییر کرده است. بیش از 50 درصداز مشتریان در ایالات متحده آمریکا به بایکوت کردن برندها
به دلایل سیاسی روي آورده اند و این در یک سال اخیر، بیشتر شده است. آمار مشتریانی که به موضع سیاسی کسب وکارها دقت می
کنند، پس از انتخابات ریاست جمهوري در آمریکا و همه گیري کووید19 بیشتر شده است و بر جهت گیري هاي احساسی مشتریان
اثرگذار است. کسانی که قدرت دارند، موظف به استفاده از این امتیاز براي حرف زدنند. به طور مشخص، در زمانی که اختلاف زیاد
است و اطلاعات غلط زیادي پخش شده، موضع سیاسی کسب وکارها بیش از هر زمان دیگري اهمیت دارد. تحولات فرهنگی در یک
سال اخیر نشان داد توجه برندها به فعالیت هاي اجتماعی و سیاسی تا چه اندازه مهم است. امنیت جانی سیاه پوستان، جنبش هاي
توقف نفرت پراکنی علیه آسیایی ها در آمریکا و ... همه رویدادهاي اجتماعی است که بلند شدن صداي برندها در آن اهمیت دارد و
مردم هم مشغول فهرست کردن هستند. زمانی که در این رویدادها اعلام موضع کنید، خود را به عنوان یک برند داراي اصول به مردم
می شناسانید. برندي که به مشتریان و کارکنانش آنچه براي تصمیم سازي براي هزینه کرد انرژي و پول نیاز است، عرضه می کند. در
بازاریابی و مدیریت داخلی شرکت، پیام هایی را به مخاطب و کارکنان مخابره کنید که اصول شما را نشان دهد. زنجیره تامین خود را
براي درك بهتر خروجی ها و محصولات ارزیابی کنید. از چه شرکت هایی خرید می کنید، چه کسانی صاحب این شرکت ها هستند،
چه کسانی آنجا کار می کنند و این مردم چطور رفتار می کنند. این شرکت ها با زباله هایشان چه می کنند؟ آیا به تفکیک و بازیافت

 
اعتقاد دارند. این نکات را درباره خدمات، همکاران و تبلیغات خود جدي بگیرید. 

2.برند شما باید به جامعه خدمت کند: علاوه بر اهمیت یافتن کنش هاي کسب وکارها در رویدادهاي فرهنگی، همه گیري یک نکته
دیگر را هم درباره کسب وکارها برجسته کره است. اینکه برندها چطور می توانند نقش سازنده اي در جامعه ایفا کنند. براي بعضی
کسب وکارها این نکته می تواند در حمایت از سلامت روان و مراقبت از کودکان خود را نشان دهد. مواردي مثل تسهیل دسترسی
دانش آموزان به اینترنت هم وجود دارد. خلاصه اینکه این روزها فاصله بین آنچه به عنوان حقوق بشر در نظر می گیرند، و امتیاز
بیشتر شده و کاهش این شکاف برعهده فعالان اجتماعی و اقتصادي است. اثربخشی در این دوره لزوما براساسا اندازه تعریف نمی شود
بلکه بیشتر به روش هایی که اجرا می شود مربوط است. بنابراین به دنبال جایی بگردید که باید تغییري در آن ایجاد کنید. این تغییر
لزوما در جامعه مصرف کنندگان رخ نمی دهد بلکه می تواند داخل سازمان هم انجام شود. راه اندازي فضاهاي امن یا اجراي بعضی
ابتکارها براي کمک به جوامع کمتر برخوردار، یا پیوستن به گروه هایی که براي بهبود زندگی بعضی افراد خاص در جامعه ایجاد شده،

 
از جمله این تغییرهاست. 



3.برند شما باید رشد ارگانیک را در اولویت قرار دهد: تبلیغات درحال تغییر است. بخش عمده اي از استارتاپ ها براي تبلیغات
دیجیتال به میزان قابل توجهی هزینه می کنند اما رسیدن به نتیجه اي که با این میزان هزینه تناسب دارد، به عوامل ناپایداري
وابسته است. مثل رقابت و پلتفرم و هم چنین ویژگی هاي روانی گروهی که کار را مدیریت می کند. در سال 2021، می بینیم
برندهاي بیشتري از تجربه گذشته درس گرفته و رشد ارگانیک را دنبال می کند. بسیاري از برندها به روش هاي سنتی باز می گردند،
با این ایده که روش هاي قدیمی تر جامعه وفادارتر و متعهدتري را ایجاد می کند. اگر در پساکرونا به این باور رسیدید که باید به جاي
پرداخت هزینه فراوان در بازاریابی دیجیتال و روش هاي مدرن تبلیغاتی، به روش هاي سنتی تر روي بیاورید و رشد ارگانیک را دنبال
کنید، باید ممطئن شوید که در مقابل زمان و جزییاتی که مشتریان در اختیار شما می گذارند، چیز قابل ارائه و ارزشمندي را به آن ها
ارائه می کنید. فعالان کسب وکار باید به طور مداوم از خودشان بپرسند چطور می توان هرچیزي را بهتر کرد، چه در محصول و چه

 
در تبلیغات. زمانی که برند خود را توسعه می دهید، به این فکر کنید که برند شما باید اثر مثبتی بر زندگی دیگران بر جاي بگذارد. 

4.رفاه کارکنان شما و تعامل آن ها با شما اهمیت دارد: همه گیري کرونا روش هاي کار کردن را تغییر داده است و این تغییر از نظر
بسیاري از مردم خوب بود. یک بررسی نشان می دهد 54 درصد از کسانی به دلیل همه گیري کرونا، در خانه ها دورکاري می کنند،
به ادامه این روش براي کار کردن ابراز تمایل کرده اند. حتی پس از پایان همه گیري. هم چنین، کارکنان تاکید کردند کارفرمایان باید

 
اصول مربوط به سلامت روان در محیط هاي کاري را ارزیابی و اصلاح کنند. 

برند شما بدون کارکنانش، هیچ است و رویکرد شما نسبت به رفاه و زندگی آن ها، در جامعه مشتریان منعکس می شود. اجراي برنامه
هاي رفاهی و توجه به سلامت روانی و جسمانی کارکنان خوب است اما باید به آن عمق بخشید. به مشکلات واقعی کارکنان مثل
مسائل مالی و مدیریت استرس توجه کنید براي رفع آن کارگاه و دوره هاي آموزشی برگزار کنید. محیط کار را به شکلی درآورید که

 
کمک به دیگران در آن تشویق شود و برداشتن گام هاي عملی براي حل مشکلات ممکن باشد. 

شعارسال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته ازپایگاه خبري اقتصادنیوز ، تاریخ انتشار: 27 شهریور1400، کدخبر: 441376،
www.eghtesadnews.com



آیا غل و زنجیر کسب و کارهاي جدید باز می شود؟

منبع: خوزناشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1400/06/27

راه اندازي و تداوم کسب و کار به دلیل وجود انواع مختلف قوانین و مقررات دست و پاگیر بسیار چالش برانگیز است. اکنون با
تصویب طرح «تسهیل صدور برخی از مجوزهاي کسب و کار» امید آن می رود که برخی از غل و زنجیرها و موانع جدي و مهم بر سر

 
راه کارآفرینان و فعالان اقتصادي از میان برداشته شود. 

ایرنا :مجلس شوراي اسلامی 24 شهریورماه در اقدامی مناسب و با حضور «سید احسان خاندوزي»، وزیر امور اقتصادي و دارایی کلیات

 
طرح تسهیل صدور برخی از مجوزهاي کسب و کار را با 203 رأي موافق به تصویب رساند. 

علاوه بر طرح فوق، در سال هاي اخیر مجلس شوراي اسلامی تلاش هاي دیگري نیز انجام داده است تا با صدور چندین قانون گام
هایی در راستاي بهبود فضاي کسب و کار برداشته شود. در سال 1386 قانون رفع موانع تولید و سرمایه گذاري صنعتی به تصویب
رسید. قانون بهبود فضاي کسب و کار که در سال 1390 تصویب شد نیز از جمله تلاش هاي قوه مقننه به شمار می رود. البته
کارشناسان قانون برنامه پنجم توسعه و قانون اجراي سیاست هاي کلی اصل 44 قانون اساسی را نیز در همین راستا در نظر می گیرند.

وزیر اقتصاد در دفاع از طرح تسهیل صدور برخی از مجوزهاي کسب و کار گفت: در سال مانع زدایی از تولید، تصویب طرح صدور
مجوزهاي کسب و کار پیام خوشی را از مجلس به فعالان اقتصادي مخابره می کند. بخش زیادي از فعالان اقتصادي منتظر تصویب

 
این طرح و باز شدن غل و زنجیر از پاي خود هستند. 

می توان گفت که تشبیه موانع کسب و کار به غل و زنجیر از سوي وزیر اقتصاد به دور از واقعیت نیست. فضاي کسب و کار در ایران
وضعیت مناسبی ندارد و شاخص هاي جهانی نیز مؤید این حرف است. هرچند در سال هاي گذشته تلاش هاي خوبی در راستاي
بهبود این فضا انجام شده است اما وضعیت ایران، از نظر شاخص بهبود فضاي کسب و کار در مقایسه با بسیاري از کشورهاي جهان

 
چندان قابل قبول نیست. 

بر اساس نمودار زیر که از سوي وزارت اقتصاد در تیرماه سال جاري منتشر شده رتبه ایران از 152 در سال 1392 به 127 در سال

 
1398 رسیده است.البته در مقاطعی مانند سال 1394 تا 118 هم پایین آمده است. 

نمره این شاخص از حاصل جمع نمره هر کشور در 10 شاخص کوچک تر به دست می آید. این 10 شاخص عبارتند از آغاز کسب
وکار، کسب مجوز، ثبت دارایی ها، کسب اعتبارات، حمایت از سرمایه گذاري، مالیات، تجارت، اجراي قراردادها و ورشکستگی و دریافت

 
انرژي برق. 

بنابراین، طرح مجلس فقط یکی از این زیرشاخص ها را هدف قرار داده، اما می توان گفت که مهمترین آنها است. با این حال سایر
جنبه ها و زیرشاخص هاي مورد نیاز براي بهبود فضاي کسب و کار نیز باید مورد توجه جدي قرار گیرد. در نمودار زیر آخرین وضعیت
ایران از نظر زیرشاخص هاي یاد شده در سال 2020 میلادي نشان داده شده است. بدترین رتبه را در زیرشاخص «شروع کسب و کار»



با عدد 178 داریم. اگر طرح جدید مجلس به خوبی اجرا شود بدون شک بهبود جایگاه ایران از نظر شروع کسب و کار را شاهد خواهیم

 
بود. 

یکی از نکات قابل توجه و امیدبخش پس از تصویب طرح تسهیل صدور برخی از مجوزهاي کسب و کار این است که وزیر اقتصاد
زمانی در کسوت نماینده مجلس و عضو کمیسیون اقتصادي خانه ملت از بانیان این طرح و طرح هاي مشابه بوده و اکنون در مقام
مجري قوانین مجلس در وزارت اقتصاد می تواند قوانین را تمام و کمال به اجرا درآورد و به بهبود فضاي کسب و کار کشور کمکی

 
جدي و ملموس کند. 

این واقعیت را هم نباید نادیده گرفت که چنین طرح هایی بیش از همه به تقویت بخش خصوصی اقتصاد کمک خواهد کرد. کسب و
کارهاي کشور که بیشتر از نوع کوچک و متوسط هستند و در بخش خصوصی فعالیت دارند، در چنبره انبوهی از قواعد، مقررات،
دستورالعمل ها و ساختارهاي خرد و کلان حقوقی، اقتصادي و حتی اجتماعی و فرهنگی دست و پا می زنند. موانع بر سر راه راه

 
اندازي یک کسب و کار و مدیریت و توسعه آن بسیار زیاد است. 

بخش قابل توجهی از تولید ناخالص داخلی و به ویژه اشتغال بر دوش بنگاه هاي اقتصادي کوچک و متوسط است. این نوع بنگاه ها، در
مقایسه با بنگاه هاي بزرگ تر در برابر مشکلات اداري عدیده اي که از ابتدايِ اقدام به تأسیس تا روزهاي سخت فعالیت با آن رو به رو
هستند آسیب پذیرترند. باید قوانین و مقررات مختلف، از قانون کار گرفته تا قوانین مربوط به بیمه، مالیات و غیره در مورد این نوع
کسب و کارها متفاوت از کسب و کارهاي بزرگ باشد. زیرا، هزینه کالا و خدمات تولیدي در این بنگاه ها را به شدت افزایش می دهد و

 
توان رقابت شان را سلب می کند. 

برعکس، دربخش غیرخصوصی که شامل بنگاه هاي اقتصادي دولتی و خصولتی می شود کسب مجوز و راه اندازي کسب و کار به
سختی بخش خصوصی نیست. آنها از قدرت و امکانات بیشتري برخوردارند و نه تنها در موضوع مجوز بلکه در سایر موارد نیز با

 
مشکلات کمتري رو به رو می شوند. 

به طور کلی محیط کسب و کار شامل نهادها، مقررات و رویه هاي اداري مندرج در محیط فعالیت اقتصادي است و به نوعی بیانگر و
حتی تعیین کننده هزینه هاي غیرفنی فعالیت اقتصادي است. کارشناسان معتقدند هر چه مراحل، هزینه ها و زمان انجام مراحل ثبت
شرکت، اخذ مجوز از نهادها و دستگاه هاي مرتبط، استخدام و اخراج کارکنان، ثبت دارایی در سازمان ثبت املاك، اخذ تسهیلات و
اعتبارات، پرداخت مالیات، تجارت خارجی، صدور حکم در نظام قضائی و غیره کمتر باشد، هزینه هاي شروع و تداوم فعالیت اقتصادي

 
کاهش و احتمال شکل گیري کسب و کارها افزایش می یابد. 

هدف از همه قوانین تسهیل ورود فعالان اقتصادي به کسب و کارها و صدور مجوزهاي سرمایه گذاري در اقتصاد کشور بوده است. با
وجود این، صاحب نظران و فعالان اقتصادي معتقدند که این قوانین به دلایلی همچون وجود نواقص در خود قوانین یا عدم اهتمام
دولت مردان و مجریان به اجراي آنها آن گونه که باید اثربخشی و بازدهی نداشته است. امیدواریم که قانون جدید به این سرنوشت

دچار نشود و در دولت سیزدهم شاهد اجراي و نهایت اثربخشی آن در کسب و کارهاي کشور باشیم.



نماینده مجلس: اجازه تکرار دولت احمدي نژاد را در کرمان نمی دهیم

منبع: ایرناشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1400/06/27

کرمان - ایرنا - نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي اسلامی گفت: موضوع سهم خواهی از دولت از نظر ما مطرود
است لذا جلوي آن می ایستیم، هزینه می دهیم اما اجازه تکرار دولت احمدي نژاد را در این استان نمی دهیم.

کرمان - ایرنا - نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي
اسلامی گفت: موضوع سهم خواهی از دولت از نظر ما مطرود
است لذا جلوي آن می ایستیم، هزینه می دهیم اما اجازه تکرار

 
دولت احمدي نژاد را در این استان نمی دهیم. 

به گزارش ایرنا، محمدرضا پورابراهیمی عصر شنبه در نشست
خبري با بیان اینکه محکم پشت سر تصمیمات دولت و وزارت
کشور ایستاده ایم افزود: اما اگر استانداري بیاید و از مواضع
انقلابی، کارآمدي و توانمندي به عنوان 2 محور اصلی ما فاصله

 
بگیرد، جلوي او می ایستیم. 

 
مردم تشنه تصمیمات ما هستند 

 
وي اظهار داشت: کرمان استانی مهم و ممتاز در کشور است لذا باید ظرفیت هاي استان را آنگونه که استحقاق مردم است، پویا کنیم. 

نماینده مردم کرمان و راور در خانه ملت با اشاره به کرمان به عنوان استانی ثروتمند که فقر در آن همچنان ادامه دارد، بیان کرد:

 
مردم تشنه تصمیمات ما در فرایند توسعه استان هستند اما در کنار ثروت هاي بزرگ چاله هاي فقر نیز وجود دارد. 

وي با بیان اینکه نگاه ما به حرکت آینده استان باید توسعه باشد گفت: اگر در استان رفتاري غیر توسعه اي باشد در صورتی که فرصت

 
هاي اقتصادي با حوزه سیاسی از ما گرفته شود، به نتیجه نمی رسیم. 

وي ادامه داد: وظیفه ما این است براي رشد استان کرمان تلاش کنیم و اگر کسی بر خلاف مصالح ملی حرف بزند و از موازین و

 
چارچوب هاي ذیل توسعه و انقلاب گذر کند جلوي آن می ایستیم. 

 
پورابراهیمی یادآور شد: رسیدگی به گروه هاي سیاسی نباید در اولویت مسئولان باشد و این امر براي ما هم قابل قبول نیست. 

وي اظهار داشت: جاهایی با دولت قبل چالش داشتیم امروز قاطبه نمایندگان به استقبال رئیس جمهوري فعلی آمدند، فضاي او

 
انقلابی و مبتنی بر آرمان هاي امام و مقام معظم رهبري است. 



 
به تصمیم دولت براي انتخاب استاندار کرمان اعتماد می کنیم 

وي تاکید کرد: ما به تصمیم وزیر کشور و رئیس جمهوري براي انتخاب استاندار کرمان اعتماد می کنیم و ما با راي مردم باید براي

 
مردم کار کنیم. 

 
پورابراهیمی خاطرنشان کرد: فرزندان انقلاب متناسب با ظرفیت ها در دولت سیزدهم باید به کار گرفته شوند. 

وي با اشاره به مخالفت برخی با وزیري که مورد تایید رهبري بوده است گفت: استان کرمان جاي سیاسی کاري نخواهد بود، کرمان

 
جاي کار و تلاش است . 

 
مسئولان براساس شرایط جبهه و جنگ تصمیم بگیرند 

وي با اشاره به ضرورت استفاده از توانمندي هاي کشور گفت: مسئولان بر اساس شرایط جبهه و جنگ براي کشور تصمیم بگیرند،

 
نیرویی که توانسته تا حدي خلاها را پر کند سپاه پاسداران است، نیرویی که جریان انقلاب را قبول دارد. 

رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی بیان داشت: عده اي ستاد تشکیل داده و تقسیم قدرت کرده اند، اینگونه که نمی

 
شود استان را اداره کرد و نمی توان در اتاق هاي دربسته نسبت به کرمان تصمیم بگیرند. 

 
قیمت گذاري سیمان به حالت قبل بازگشت 

وي با اشاره به بازدید امروز خود از واحد تولید بتن در شهرك صنعتی کرمان گفت: مشکل بورس کالا براي این محصول حل شده و

 
شرکت هاي بتنی فعالیت خود را آغاز کرده اند. 

وي ادامه داد: نرخ تاثیرگذار سیمان بر واحدهاي تولید بتن و ساختمان سازي به قیمت قبل برگشته که این اقدام از بیکار شدن

 
کارگران بسیاري جلوگیري می کند. 

 
پیش بینی واکسیناسیون جامعه هدف کرمان تا آبان ماه 

پورابراهیمی با اشاره به کنترل پیک سنگین کرونا گفت: استان کرمان رتبه نخست واکسیناسیون را در کشور کسب کرده و پیگیري
براي پایین آوردن سن واکسیناسیون تا 10 سال براي سرعت بخشی به روند واکسیناسیون بر اساس توافق با وزیر وقت بهداشت،

 
درمان و آموزش پزشکی صورت گرفته است. 

وي ادامه داد: حدود یک میلیون و 17 هزار نفر از مجموع 2 میلیون و 100 هزار نفر جامعه هدف واکسیناسیون در استان کرمان نوبت

 
نخست و 520 هزار نفر مرحله دوم واکسن را دریافت کردند. 

پورابراهیمی افزود: با روند فعلی تزریقات پیش بینی می شود که نوبت دوم واکسیناسیون تا پایان آبان ماه در جامعه هدف استان

 
کرمان تکمیل شود. 



نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي اسلامی عنوان کرد: ظرف هفته آینده نیز تزریق واکسن به رده سنی بالاي 18 سال در

 
استان کرمان آغاز می شود. 

وي ابراز داشت: واکسیناسیون دانش آموزان مدارس براي ما مهم است و در بخش هاي تاثیر پذیر از کرونا، افت تحصیلی دانش آموزان

 
نگرانی اصلی و جدي ما در حوزه آموزش است که در این خصوص داده ها حاکی از افت آموزشی است. 

 
خط فرعی انتقال آب خلیج فارس به کرمان می رسد 

وي با اشاره به چالش تامین آب در استان کرمان اضافه کرد: پروژه نخست خط انتقال آب از خلیج فارس به استان کرمان عملیاتی

 
شده و سه مجموعه بزرگ به این آب دسترسی یافتند. 

 
پورابراهیمی تصریح کرد: در این بخش کارشکنی وزارت نیرو امکان تخصیص آب صنعت و آشامیدنی کرمان را فراهم نکرد. 

وي افزود: خبرها حاکی از انتقال خط فرعی آب از خلیج فارس به سمت کرمان با هزار میلیارد تومان اعتبار است که نیمی از آن

 
توسط بخش خصوصی و نیمی دولتی اجرا می شود. 

 
روند ایجاد 12 هزار شغل خانگی در کرمان 

وي اضافه کرد: از یک سال و نیم قبل براي ساماندهی محله هاي شهر کرمان اقدام و در 9 ماه گذشته نشست هایی با راه و شهرسازي
و بنیاد مسکن و استاندار با محوریت شهرك صنعتی برگزار شد که در این زمینه نیازمند طرحی اساسی براي ساماندهی محله شهرك

 
صنعتی بودیم. 

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي اسلامی گفت: حدود هشت ماه کار مطالعاتی و میدانی این طرح انجام و سه جلسه در

 
کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی برگزار کردیم. 

وي عنوان کرد: آخرین جمع بندي حاکی از آن است که مصوبات اشتغال که براي ما حائز اهمیت و مطالبه مردم بوده در این زمینه 2
اقدام از جمله توسعه مشاغل خرد و خانگی و توافق نامه اي با بانک هاي استان کرمان منعقد کردیم که در فاز نخست آن براي 12

 
هزار نفر شغل قابل اتکا و پایدار ایجاد می شود. 

پورابراهیمی افزود: سه هزار شغل خرد و خانگی از محل منابع یاد شده، سهمیه شهر کرمان است و آمادگی پرداخت این اعتبار به هر

 
کس در چارچوب ضوابط تسهیلات خوداشتغالی وجود دارد. 

وي ادامه داد: همچنین در این زمینه براي هر شغل یکصد میلیون تومان تسهیلات قرض الحسنه در نظر گرفتیم و تعهد مجمع

 
نمایندگان به جز تکالیف دولت در استان کرمان است . 

 
تخلفات شرکت مس در انتقال گردش مالی حساب ها 

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي اسلامی گفت: بر اساس قانون برنامه ششم توسعه شرکت هاي بزرگ موظف شده اند که



 
گردش مالی را به استان هاي خود بیاورند. 

وي بیان داشت: گزارش سال 99 که مجمع هاي این شرکت ها برگزار شده نشان می دهد فروش شرکت ملی مس 42 هزار میلیارد
تومان و سود آن سالانه 26 هزار میلیارد تومان و صادرات این شرکت نیز یک میلیارد دلار بوده لذا این شرکت موظف است بر اساس

 
قانون نسبت به انتقال گردش مالی حساب هاي خود به کرمان اقدام کند. 

وي افزود: اگر گزارش انتقال گردش مالی حساب ها در شوراي معادن مطابق انجام تکالیف قانونی نباشد، شکایتی در دستگاه قضایی

 
طرح می شود. 

پورابراهیمی یادآور شد: در صورتی که این اتفاق بیفتد به جاي 12 هزار فرصت شغلی خانگی و خرد می توان سه تا چهار برابر آن

 
مشاغل را در استان کرمان ایجاد کرد و می توانیم در نیمه دوم امسال در حوزه مشاغل خرد و خانگی رکورد بزنیم. 

 
جذب 6 هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري در کرمان 

وي گفت: بزرگترین طرح هاي صنعتی و معدنی وابسته به صنایع بزرگ را در استان کرمان آغاز کردیم و در این خصوص ثبت و

 
فعالیت شرکت هایی آغاز شده است. 

وي تاکید کرد: فعالیت عملیاتی اجرایی این پروژه ها در اوایل مهر و آبان ماه سال جاري اعلام خواهد شد که با انجام آن حدود 6 هزار

 
میلیارد تومان در شهر کرمان اعتبار جذب می شود. 

 
عملیات اجرایی پروژه تولید لاستیک هاي سنگین در کرمان 

پورابراهیمی با اشاره به احداث بزرگترین منطقه صنعتی کشور گفت: طرح بعدي لاستیک فوق سنگین براي واحدهاي معدنی استان

 
کرمان است که اکنون این محصول به صورت وارداتی است و ارز سنگینی از کشور خارج می کند. 

وي ادامه داد: زمین پروژه تحویل پیمانکار و کارهاي اجرایی آن آغاز شده که با سرمایه گذاري هفت هزار میلیارد تومان، در این پروژه،

 
ظرف یکی 2 سال دیگر آثار آن را در اقتصاد استان خواهید دید. 

 
عضویت ایران در اجلاس شانگهاي آغاز تحولات در نظام جمهوري اسلامی است 

وي با اشاره به احداث مرکز لجستیک و بندر خشک در استان کرمان گفت: توافق نامه آن اخیرا در اجلاس شانگهاي و تاجیکستان در

 
اتفاق بزرگی رقم خورد. 

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه ما حدود 15 سال عضو ناظر در این سازمان بودیم تصریح کرد:

 
حضور ایران به عنوان عضو دائم در این اجلاس آغاز تحولات در جمهوري اسلامی است. 

وي بیان داشت: آنچه آمریکا در سیاست بین المللی دنبال می کرد، خاصیت خود را از دست داده و ایران در مجموعه بزرگی کار خود

 
را از همسایگان آغاز کرده است. 



 
بهره برداري از پروژه مرکز لجستیک تا 2 ماه آینده 

وي عنوان کرد: ایران اصلی ترین کشور براي ترانزیت کالا در منطقه محسوب می شود که این موقعیتی استثنایی است که فرایند

 
توسعه اقتصادي استان کرمان با این تحولاتِ تاثیر گذار در تغییر خواهد کرد. 

پورابراهیمی تصریح کرد: در این راستا مرکز لجستیکی با اعتبار هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري کارش را آغاز کرده که ظرف 2 ماه

 
آینده به بهره برداري می رسد. 

 
کرمان به قطب تولید انرژي خورشیدي تبدیل می شود 

وي با اشاره به بزرگترین پروژه سرمایه گذاري (تولید انرژي خورشیدي و پنل) در استان کرمان و سلول هاي خورشیدي به عنوان
هسته اصلی این انرژي است گفت: این کارخانه براي اولین بار در کشور با دانش خود سه هزار مگاوات در استان کرمان برق تولید می

 
کند. 

 
وي ادامه داد: استان کرمان با این اقدام قطب تولید پنل هاي خورشیدي در خاورمیانه خواهد شد. 

 
خودکفایی در فوسیلیس کرمان 

رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: طرح فلوسیلیس در کرمان با یک و نیم میلیارد تومان سرمایه گذاري مراحل اجرایی را می

 
گذراند که می تواند نیاز ما را تامین کند و این طرح در کمربندي محور چترود عملیاتی می شود. 

وي با اشاره به اجراي طرح لاستیک راور بزودي و طرح توسعه فولاد راور و لوله هاي بدون درز طرح جدید ابراز داشت: فعال شدن

 
معادن زعالسنگ و فعال شدن معادن سرب و روي پیگیري می شود. 

 
طرح پلاسماي کرمان فعال می شود 

وي اضافه کرد: همچنین طرح پلاسما که پیش از این در استان کرمان متوقف شده بود، دلایل مختلفی از جمله دست هاي پشت پرده

 
مانع فعالیت این واحد می شد که در انتهاي دولت دوازدهم مسائل آن بررسی شد. 

پورابراهیمی افزود: این طرح اقتصادي امنیتی و حاکمیتی که باید در استان کرمان اجرا شود و با هماهنگی اکنون فعال شده و با

 
همکاري مشاور خارجی طرح نهایی می شود. 

 
بحث دلالی فوتبال در کمک مس به تیمی از دیگر استان ها مطرح است 

وي با اشاره به اینکه اگر قرار شد شرکت مس میلیاردها تومان پول به دلالی بدهد یعنی این اعتبار را در استان هاي خارج از کرمان

 
هزینه کند جلوي آن را می گیریم گفت: از دستگاه هاي امنیتی و نظارتی خواستیم که این موضوع پیگیري شود. 



نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: قطعا صاحبان شرکت مس و مردمان حوزه فعالیت این شرکت این

 
اجازه را نخواهند داد و در فرایند کمک مس به تیمی از دیگر استان ها بحث دلالی مطرح است و این، حمایت از ورزش نیست. 

وي افزود: فضاي به وجود آمده را با رویکرد جریان دلالی و سوداگري را در دستگاه هاي امنیتی استان کرمان مطرح کردیم و جلوي

 
آن خواهیم ایستاد. 

 
برچسب ها 

 
- محمدرضا پور ابراهیمی داورانی 

 
- کرمان 

- کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی



تقابل والیبال ایران و ژاپن در فینال آسیا و استعفاي مددي از استقلال

منبع: پارس فوتبالشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1400/06/27

به گزارش ایرنا، در بیست و بیست وهفتمین روز از شهریور ماه 1400، بسته ورزشی ایرنا در حالی تقدیم شما می شود که
تیم قهرمانان المپیک و پارالمپیک ایران در بازي هاي 2020 توکیو امروز با رهبر معظم انقلاب اسلامی دیدار کردند. ژاپن

حریف والیبال ایران در فینال قهرمانی آسیا شد تیم ملی والیبال ایران در دیدار ...

به گزارش ایرنا، در بیست و بیست وهفتمین روز از شهریور
ماه 1400، بسته ورزشی ایرنا در حالی تقدیم شما می شود
که تیم قهرمانان المپیک و پارالمپیک ایران در بازي هاي
2020 توکیو امروز با رهبر معظم انقلاب اسلامی دیدار

 
کردند. 

 
ژاپن حریف والیبال ایران در فینال قهرمانی آسیا شد 

 
تیم ملی والیبال ایران در دیدار نهایی مسابقات قهرمانی آسیا باید به مصاف ژاپن برود. ادامه خبر را اینجا بخوانید. 

 
حسینی: باید براي تقابل با الهلال به خوبی آماده شویم 

کاپیتان تیم فوتبال پرسپولیس، گفت: براي تقابل با الهلال عربستان باید برنامه ریزي قوي داشته باشیم و به خوبی آماده شویم. ادامه

 
خبر را اینجا بخوانید. 

 
جام جهانی فوتسال؛ دروازه بان تیم ملی فوتسال: قرار نبود در دیدار با آمریکا بازي کنم 

دروازه بان تیم ملی فوتسال گفت: در دیدار مقابل آمریکا بازیکن اصلی نبودم و قرار بود اگر در نیمه دوم فرصتی به وجود آمد، به زمین

 
بروم. ادامه خبر را اینجا بخوانید. 

 
در دیدار قهرمانان المپیک و پارالمپیک توکیو2020؛ رهبر انقلاب: عدالت ورزشی باید مورد توجه قرار بگیرد 

رهبر انقلاب اسلامی با تاکید بر لزوم رسیدگی به وضعیت اشتغال و معیشت قهرمانان ورزشی گفتند: عدالت ورزشی در همه جا، هم از
لحاظ جغرافیایی، هم از لحاظ نوع ورزش ها یک عدالتی بیش از آنچه که امروز اعمال می شود، بایستی مورد توجه قرار بگیرد. ادامه

 
خبر را اینجا بخوانید. 



 
AFC: پرسپولیس-الهلال؛ نبردي اصیل میان ابرقدرت هاي آسیا 

کنفدراسیون فوتبال آسیا در گزارشی با اشاره به تیم هاي راه یافته به مرحله یک چهارم نهایی لیگ قهرمانان آسیا و قرعه کشی این
مرحله، از نبرد پرسپولیس ایران و الهلال عربستان به عنوان «نبردي اصیل میان قدرت هاي برتر آسیا» یاد کرد. ادامه خبر را اینجا

 
بخوانید. 

 
سخنان وزیر ورزش در دیدار قهرمانان المپیک و پارالمپیک با رهبر انقلاب 

وزیر ورزش و جوانان در جریان دیدار قهرمانان المپیک و پارالمپیک با رهبر معظم انقلاب با اشاره به بیانات مقام معظم رهبري، ورزش

 
محوري را سرمایه اي عظیم خواند که باید در جهت نشر و ترویج عینی و عملی آن همت گماشته شود. ادامه خبر را اینجا بخوانید. 

 
«مددي» از مدیرعاملی باشگاه استقلال استعفا کرد 

«احمد مددي» پس از جلسه امروز(شنبه) با مقامات وزارت ورزش و جوانان، از سمت مدیرعاملی باشگاه استقلال استعفا کرد. مشروح
خبر را اینجا بخوانید.



معاون استاندار:دهکده گیاهان دارویی در کهگیلویه و بویراحمد ایجاد می

شود

منبع: ایرناشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1400/06/27

یاسوج - ایرنا --معاون امور اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد گفت: دهکده گیاهان دارویی کشور با توجه به ظرفیت
هاي کم نظیر گیاهان دارویی استان در منطقه تنگ سرخ بویراحمد ایجاد می شود.

یاسوج - ایرنا --معاون امور اقتصادي استاندار کهگیلویه و
بویراحمد گفت: دهکده گیاهان دارویی کشور با توجه به
ظرفیت هاي کم نظیر گیاهان دارویی استان در منطقه

 
تنگ سرخ بویراحمد ایجاد می شود. 

به گزارش ایرنا، سید حشمت االله صمیمی دوست روز شنبه
در نشست شوراي مهارت، اشتغال کهگیلویه و بویراحمد
اظهار داشت: طرح تاسیس دهکده گیاهان دارویی در
منطقه تنگ سرخ بویراحمد براي تامین اعتبار و ایجاد

 
زیرساختهاي لازم بزودي براي تصویب و عملیاتی شدن در شوراي برنامه ریزي استان طرح می شود. 

وي افزود: تشکیل دهکده گیاهان دارویی کشور در کهگیلویه و بویراحمد رویداد بزرگ و مهمی براي استان به شمار می رود که نتیجه

 
تلاش استاندار و مدیران مرتبط استان بوده است. 

معاون امور اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد بیان کرد: براساس این طرح که با همکاري دانشگاه یاسوج و ادارات منابع طبیعی و
آموزش فنی و حرفه اي استان اجرا می شود استان به عنوان مرکز اموزشهاي تخصصی و تحقیقاتی در زمینه کشت ، پرورش و بهره

 
برداري از گیاهان دارویی در کشور تبدیل می شود. 

مدیر کل فنی و حرفه اي کهگیلویه و بویراحمد هم در این نشست گفت: مهارت آموزي به کاهش آمار بیکاري در استان کمک می

 
کند و اشتغال بدون مهارت ممکن نیست. 

فاطمه اسدي با اشاره به اینکه اگر به دنبال تولید ثروت و کاهش فقر هستیم باید به مهارت توجه کنیم، افزود: فنی و حرفه اي به

 
عنوان یک سازمان تخصصی وظیفه مهمی به آن واگذار شده است. 

وي به برنامه دولت سیزدهم براي ایجاد یک میلیون واحد مسکونی در سال اشاره و عنوان کرد: نیاز است کارگران مهارت هاي لازم را

 
در این خصوص بیاموزند که پیشنهاد می کنیم انجمن صنفی کارگران ساختمانی استان در این خصوص فعالتر شوند. 

مدیر کل فنی و حرفه اي کهگیلویه و بویراحمد خواستار تعامل بیشتر میان حوزه روستایی و فنی و حرفه اي کهگیلویه و بویراحمد شد
و افزود: افرادي که گواهی مهارت کسب می کنتد در اولویت اشتغال و تسهیلات قرار بگیرند. 



 
اسدي عنوان کرد : امسال به سه هزارو 500 جوینده کار آموزشهاي مهارتی در زمینه هاي مختلف ارائه می شود. 

معاون اقتصادي استاندار کهگیلویه و بویراحمد گفت: با توجه به برنامه دولت براي ایجاد واحد مسکونی، نیاز است کارگران مهارت هاي

 
لازم را فرا گیرند. 

به گزارش خبرگزاري فارس از یاسوج، سید حشمت االله صمیمی دوست در نشست شوراي مهارت، اشتغال را مهمترین چالش کشور و

 
استان دانست و گفت: 

 
برچسب ها 

 
- گیاهان دارویی 

 
- کهگیلویه و بویراحمد 

- یاسوج



تقدیر از شهرداري منطقه 5 در راستاي مقابله با بیماري کرونا

منبع: آریا نیوزشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1400/06/27

خبرگزاري آریا - سرهنگ علیرضا یعقوبیان فرمانده قرارگاه قدس با تمجید از عملکرد شهرداري منطقه 5 در راستاي مقابله با بیماري
کرونا گفت: از اولین روزهاي اجراي طرح شهید سلیمانی در راستاي مقابله با بیماري کرونا، شهرداري در کنار بسیج با تمام توان پاي

 
کار بود. 

به گزارش شهر به نقل از روابط عمومی شهرداري منطقه 5، سرهنگ علیرضا یعقوبیان فرمانده قرارگاه قدس در جریان رزمایش حیات
بخش مقابله با کرونا در شمالغرب تهران با تمجید از عملکرد شهرداري منطقه 5 در راستاي مقابله با کرونا گفت: این چهارمین
رزمایشی هست که در شمال غرب تهران برگزار می شود. از اولین روزهاي اجراي طرح شهید سلیمانی در راستاي مقابله با بیماري

 
کرونا، شهرداري در کنار بسیج با تمام توان پاي کار بود. 

وي ادامه داد: در بحث واگذاري سوله هاي مدیریت بحران،شهرداري منطقه 5 بسیار خوب عمل کرد و با در اختیار گذاشتن آن براي

 
واکسیناسیون شهروندان به این امر کمک شایانی کرد که از شهردار منطقه 5 تشکر می کنم. 

رزمایش حیات بخش مقابله با کرونا(طرح شهید سلیمانی) در شمالغرب تهران برگزار شد که طی آن شهرداري منطقه 5 نیز در غرفه

 
150 متري به ارائه عملکرد خود در راستاي مقابله با بیماري کرونا در مدت شیوع این بیماري پرداخت. 

در این غرفه که روایتی از تلاش هاي مدیریت شهري منطقه 5 در مقابله با ویروس کرونا بود گزارشی از عملکرد این منطقه ارائه شد
که واکسیناسیون بیش از 143 هزار نفر از شهروندان در تابستان سال جاري، تعامل گسترده با شبکه بهداشت شمال غرب براي اجراي
طرح هاي سلامت محور،راه اندازي سه پایگاه تجمیعی واکسیناسیون در سطح منطقه، توزیع بسته هاي بهداشتی میان قشر آسیب
پذیر،واکسیناسیون پرسنل شهرداري منطقه،اجراي طرح رزمایش کمک مومنانه با هدف ترویج بهداشت عمومی و فردي در میان
شهروندان، اکران 4هزار متر بنر اطلاع رسانی در مدت یکسال، اشتغال اعضاي خانواده معلولین در غرفه هاي فروش محصولات
بهداشتی،اجراي دیوار نگاري تقدیر از مدافعان سلامت، راه اندازي کلینیک نفس ویژه بیماري هاي تنفسی به شکل اورژانسی،راه اندازي

مرکز تزریق داروي رمدیسیور و ... از جمله اقدامات صورت گرفته در این منطقه بود که در جریان این رزمایش اطلاع رسانی شد.



حمایت از تولید داخلی و رفع موانع تولید از برنامه هاي اولویت دار دولت

سیزدهم است

منبع: جاهد خبرشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1400/06/27

سیدمحمد حسینی معاون پارلمانی رییس جمهور از مجموعه کارخانجات صنعتی میهن و خطوط مختلف این مجموعه
صنعتی بازدید کرد.

حسینی معاون رئیس جمهور در امور مجلس در بازدید از خط تولید
کارخانه میهن بر نقش این واحد در خودکفایی و رهایی از وابستگی

 
کشور به واردات محصول لبنی تاکید کرد. 

حسینی در این بازدید گفت: یکی از برنامه هاي اصلی دولت حمایت از
تولید داخلی و مانع زدایی براي و رونق تولید  و همچنین ایجاد

 
اشتغال و تقویت صادرات گسترده به کشورهاي منطقه است. 

وي با اشاره به عزم جدي دولت براي حمایت از تولید داخلی گفت: دولت سیزدهم پشتوانه و حامی تولید کنندگان داخلی در همه

 
عرصه هاي صنعتی و عمرانی است. 

حسینی تصریح کرد: خودکفایی در بعضی محصولات لبنی در کشور مانند کره و بی نیازي از واردات ارزشمند است. ایران که در

 
سالیان گذشته در برخی محصولات لبنی واردکننده بود، اکنون توان صادراتی پیدا کرده است که نشانه عزم تولیدکننده داخلی است. 

گفتنی است در این دیدار مدیران و کارشناسان گروه صنعتی میهن گزارشی از تاریخچه فعالیت و جایگاه و موقعیت این واحد در تولید

 
انواع فرآورده هاي لبنی و تامین نیازهاي اساسی غذایی کشور ارائه کردند. 

سید محمد حسینی در این بازدید از خطوط تولید واحد میهن قدیم، واحد پاندا بعنوان بزرگ ترین سایت تولید بستنی کشور و

 
خاورمیانه و نیز مجتمع تولیدي شهر لبنیات بعنوان بزرگ ترین واحد لبنی کشور بازدید کرد. 

لازم به ذکر است گروه صنعتی میهن با واحدهاي متعدد فعال در حوزه هاي گوناگون، براي بیش از 26300 نفر نیروي انسانی اشتغال
زایی کرده است که با گسترش ظرفیت و تاسیس واحدهاي جدید تولیدي این رقم در آینده نزدیک افزایش خواهد یافت.



بهره مندي3530مددجوي کهگیلویه و بویراحمد ي از آموزش فنی و حرفه اي

منبع: گیتی آنلاینشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1400/06/27

مدیر کل کمیته امداد امام خمینی استان کهگیلویه و بویراحمد گفت 3530 نفر از مددجویان این نهاد از ابتداي سال جاري
تا کنون از دوره هاي آموزشی فنی و حرفه بهره مند شده اند .

بهره مندي 3530 مددجوي کهگیلویه و بویراحمدي از

 
آموزش هاي فنی و حرفه اي 

مدیرکل کمیته امداد کهگیلویه و بویراحمد گفت: 3530
نفر از مددجویان این نهاد از ابتداي سال جاري تاکنون از

 
دوره هاي آموزش فنی و حرفه اي بهره مند شده اند. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی کمیته امداد، قباد مبشري
گفت: یکی از اولویت هاي کاري این نهاد ترویج کارآفرینی
و ارائه آموزش هاي فنی و حرفه اي به منظور توانمندسازي

 
مددجویان از طریق ایجاد اشتغال پایدار براي آنان است. 

وي تصریح کرد: از ابتداي سال جاري تاکنون 3530 نفر از مددجویان این نهاد بااعتبار بیش از 220 میلیون تومان از دوره هاي

 
آموزشی پایدارسازي توسعه طرح ها، آموزش کارآفرینی، حرفه آموزي دانش آموزان، کاریابی و مهارت آموزي بهره مند شدند. 

مبشري نقش آموزش هاي فنی و حرفه اي را به عنوان گامی مهم در توانمندسازي مددجویان عنوان و اظهار کرد: نخستین گام براي

 
توانمندي اقتصادي مددجویان، اشتغال است و آموزش هاي فنی و حرفه اي زمینه ساز اشتغال پایدار مددجویان است. 

وي با اشاره به اینکه آموزش هاي مهارتی متناسب با بازار کار، به استقلال اقتصادي مددجویان و خروج تدریجی آن ها از چرخه
حمایتی کمیته امداد کمک می کند، گفت: آموزش هاي فنی و حرفه اي می تواند در کوتاه ترین زمان فرد را براي بازار کار آماده کند
و بر همین اساس ارائه دوره هاي آموزش فنی و حرفه اي، در زمینه ایجاد اشتغال و افزایش تولید داخلی از اهمیت ویژه اي برخوردار

 
است. 

مبشري به کارگیري مددجویان از طریق مراکز کاریابی را یکی از برنامه هاي حوزه اشتغال و خودکفایی این نهاد بیان کرد و یادآور
شد: از ابتداي سال جاري تاکنون263 نفر از مددجویان این نهاد بااعتبار 550 میلیون تومان از طریق مراکز کاریابی جذب بازار کارشده

اند.



42 هزار میلیارد ریال گردش مالی مس باید به کرمان برگردد/ وزارت نیرو در

قضیه آب کرمان کارشکنی کرد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  56  |  تاریخ: 1400/06/27

نماینده مردم کرمان وراور درمجلس گفت: بازگشت گردش مالی 42 هزار میلیارد ریالی شرکت ملی صنایع مس به بانکهاي
استان ،مطالبه مردم کرمان است.

به گزارش خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران
جوان از کرمان، محمدرضا پورابراهیمی، نماینده مردم
کرمان و راور در مجلس شوراي اسلامی امشب درجمع
خبرنگاران با اشاره به اینکه با تشکیل دولت سیزدهم شاهد
فضاي جدیدي در کشور هستیم و رویکرد این دولت
متفاوت با سایر دولت ها است، گفت:همسویی دولت با

 
مجلس انتظارات بیشتري در مردم ایجاد کرده و امروز مهمترین مشکل مردم در حوزه معیشتی و اقتصادي است. 

او افزود:استان کرمان اهمیت و ظرفیت زیادي دارد که می تواند به توسعه اقتصادي کشور کمک کند و وضعیت سلامت مردم در حوزه

 
کرونا یکی از موضوعات مهمی است که دولت باید به آن توجه داشته باشد. 

 
پور ابراهیمی تصریح کرد:محدودیت سنی واکسیناسیون در استان کرمان از هفته آینده برداشته می شود. 

او در خصوص اینکه تاکنون چند نفر از جامعه هدف واکسیناسیون به مراکز مراجعه نکردند و واکسینه نشده اند گفت: الان نمیتوانیم
آمار بدهیم و حداقل یک مشوقه هاي را براي کسانی که واکسینه نشده اند الزامی نیست و تا امروز تنبیه براي کسانی که واکسینه

 
نشده اند نداشته ایم. 

پورابراهیمی با اشاره به اینکه اقدامات خوبی انجام شده و امروز رتبه اول واکسیناسیون کرونا در کشور را داریم اظهار داشت: سن

 
واکسیناسیون کرونا در استان کاهش پیدا کرده است که اقدام بسیار خوبی بوده است. 

او با بیان اینکه از جمعیت بالاي 18 سال استان تقریباً یک میلیون و 17 هزار نفر معادل 50 درصد جمعیت دوز اول واکسیناسیون
خود را دریافت کردند گفت: امکان تزریق روزانه 60 هزار دوز واکسن در استان وجود دارد که در حال حاضر 40 هزار تزریق انجام می

 
شود. 

نماینده مردم کرمان وراور با بیان اینکه باید تلاش شود اول مهر مدارس بازگشایی شود و تعطیلی مدارس باعث افت تحصیلی شدید

 
دانش آموزان شده است عنوان داشت: باید با آموزش حضوري جبران دوران آموزش غیرحضوري انجام شود. 



رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اینکه تأمین آب استان کرمان اولویت ما است، تصریح کرد: خط انتقال
آب شرب و صنعت در استان اجرا شده است، آب مورد نیاز صنعت مشکلی ندارد و به میزان دو برابر آب مورد نیاز آن ها انتقال آب

 
خلیج فارس وجود دارد. 

پورابراهیمی با بیان اینکه وزارت نیرو کارشکنی کرد و ما در دوره قبل نتوانستیم انتقال آب شرب را انجام بدهیم گفت: خط فرعی

 
انتقال آب به سمت شهر کرمان براي تأمین آب شرب و صنعت به زودي اجرایی می شود. 

او با تاکید بر اینکه هزار میلیارد تومان اعتبار براي اجراي خط فرعی انتقال آب به سمت شهر کرمان نیاز دارد ادامه داد: 50 درصد این

 
اعتبار دولتی و 50 درصد به کمک بخش خصوصی تأمین می شود. 

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه ساماندهی حاشیه نشینی را با جدیت پیگیري کردیم و از اولویت

 
هاي ما بوده است، افزود: تجربه ساماندهی منطقه االله آباد را داشتیم و امروز وضعیت خوبی داشته و داراي شوراي اسلامی شده است. 

پور ابراهیمی گفت:طی 9 ماه گذشته جلساتی با بنیاد مسکن و استاندار کرمان برگزار شده است و محله شهرك صنعتی به صورت

 
پایلوت و در فاز اول ساماندهی می شود. 

رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس شورا اسلامی پیش بینی کرد: با جذب اعتبارات لازم به زودي طرح ساماندهی حاشیه نشینی در

 
شهر کرمان از محله شهرك صنعتی آغاز شود. 

اوبا بیان اینکه با پیگیري هاي انجام شده 12 هزار شغل پایدار از محل میانگین حساب شرکت هاي بزرگ اقتصادي ایجاد می شود

 
گفت: از این تعداد 3 هزار شغل سهمیه شهرستان کرمان است. 

رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس شوراي اسلامی با اشاره به اینکه بر اساس قانون شرکت ها مکلف هستند گردش مالی بانکی خود را
به داخل استان بیاورند تصریح کرد:طی پارسال شرکت ملی مس 42 هزار میلیارد ریال گردش مالی،26 میلیارد ریال سود و یک

 
میلیارد دلار صادرات داشته است که این گردش حساب باید در استان ایجاد شود و مطالبه مردم استان است. 

پورابراهیمی گفت: اگر این مهم صورت نگیرد شکایت از شوراي معادن در دستگاه قضایی پیگیري می شود، زیرا اگر منابع گردش مالی

 
را بیاورند به جاي 12 هزار شغل می توانیم 24 میلیون شغل ایجاد کنیم. 

او بیان کرد: شرکت گل گهر نیز حدود 32 هزار میلیارد تومان فروش،14 هزار میلیارد ریال سود طی پارسال داشته است باید حساب

 
هاي بانکی خود را به استان بیاورد. 

پور ابراهیمی به بزرگترین طرح هایی که قرار است در استان کرمان اجرایی شود، گفت: طرح تولید الکترود فولادي در استان از یک
ماه قبل اجرایی شده که براي آن شش هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري می شود، طرح تولید لاستیک ماشین آلات فوق سنگین با

 
اعتبار هفت هزار میلیارد تومان نیز در شهرستان کرمان به زودي اجرایی می شود. 

او با بیان اینکه حدود 15 سال عضو ناظر در سازمان همکاري هاي شانگ هاي بودیم گفت: عضویت کامل و دائم در سازمان همکاري
هاي شانگ هاي اقدام بسیار خوبی بود که اخیرا انجام شد و این عضویت دائم، تحولات عظیمی براي جمهوري اسلامی ایران ایجاد



 
خواهد کرد و یک اتفاق بسیار مثبت است. 

رئیس کمیسیون اقتصادي مجلس با اشاره به اینکه یکی از تحولات، ترانزیت کالا در منطقه است و اتصال شرق آسیا به غرب آسیا و
حتی اروپا از طریق جمهوري اسلامی انجام می شود بیان کرد: استان کرمان نیز موقعیت خوبی دارد و به همین دلیل اجراي طرح بندر

 
خشک در استان کرمان یک طرح بی نظیر است که به زودي اجرایی می شود. 

نماینده مردم کرمان وراور درمجلس با بیان اینکه طرح تولید سلول هاي خورشیدي در استان نیز به زودي اجرایی شده و استان
کرمان قطب تولید سلول هاي خورشیدي در خاورمیانه می شود گفت: تمام تجهیزات این کارخانه وارد استان کرمان شده است و این

 
کارخانه در منطقه ماهان اجرا می شود. 

پور ابراهیمی گفت: فعال شدن معادن ذغالسنگ و معادن سرب و روي در استان و به ویژه شهرستان هاي راور، زرند و کوهبنان را

 
پیگیري می کنیم که باعث اشتغال هم می شود. 

او با اشاره به اینکه اجراي کارخانه پلاسماي خون در استان کرمان متوقف شده بود در حالی که یک طرح امنیتی، اقتصادي و سیاسی
است افزود: با هماهنگی هاي انجام شده این طرح فعال شده و مشاور خارجی طرح در حال نهایی شدن است که به زودي اجراي طرح

 
عملیاتی می شود. 

پورابراهیمی با اشاره به اینکه کرمان یک استان ممتاز در کشور است و باید از ظرفیت هاي آن استفاده شود گفت: با توجه به همه

 
ظرفیت ها محرومیت در استان ادامه دارد و این شایسته مردم استان نیست. 

او با بیان اینکه حل مشکل معیشتی و اشتغال خواسته مردم است و باید عدالت اجتماعی ایجاد کرد افزود: متأسفانه رسیدگی به گروه
هاي سیاسی، اولویت برخی آقایان در استان شده که اصلاً قابل قبول نیست.



نظام بانکی کشور معیوب و ناکار آمد است

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  57  |  تاریخ: 1400/06/27

رئیس مجمع نمایندگان استان کرمانشاه در مجلس شوراي اسلامی، نظام بانکی کشور را معیوب و ناکار آمد دانست .

به گزارش گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
کرمانشاه، شهریار حیدري رئیس مجمع نمایندگان استان
کرمانشاه در مجلس شوراي اسلامی، نظام بانکی کشور را
معیوب و ناکار آمد دانست و گفت : بانک هاي کشور بیشتر
مانند بنگاه هاي معاملاتی عمل می کنند و دنبال سود

 
هستند تا پشتیبانی و حمایت از واحد هاي اقتصادي. 

او با اشاره به سود 18 و 24 درصد بانک از تسهیلات
سرمایه در گردش، گفت : این از نظر شرع، عقل، منطق درست نیست، حتی کشور هاي همسایه مانند افغانستان و عراق از وضعیت و

 
سیستم بانکی از ما به مراتب بهتر هستند. 

او با اشاره به نظام بانکی کشور ترکیه که بیشتر آن ها حتی خصوصی هستند، افزود: پشتیبانی درست و روان کاري در انجام سیستم
بانکی این کشور را که تا 20 سال پیش خیلی از ما کم توسعه تر بود الان سال ها از ما جلو انداخته چرا که سیستم کارآمد بانکی و

 
درستی براي حمایت از تولید براي خودشان تعریف کردند. 

حیدري از اجرایی نشدن اصل وام ها زلزله زدگان استان که با پیگیري و تلاش فراوان بدست آمده است، به بانک هاي استان انتقاد

 
کرد و افزود: چرا آن را از سوي بانک هاي عامل مرکزي در تهران ابلاغیه و دستور آن را پیگیري نمی کنند. 

نماینده شهرستان هاي قصرشیرین، سرپل ذهاب و گیلانغرب ادامه داد: اجرا نکردن امهال تسهیلات زلزله زدگان باعث بدهکارتر شدن

 
زلزله زدگان شده و حتی نمی توانند وام هاي دیگر بگیرند و مشکلات آن ها را 2 برابر کرده است. 

حیدري از بدبینی بانک ها در پرداخت تسهیلات به افراد نااهل گفت: بانک هاي استان از پرداخت ارز و تسهیلات به کسانی که کار
تولیدي نمی کنند و پول را براي احتکار کالا دریافت می کنند و شغل ایجاد نمی کنند، ترسیده اند، زیرا نه شغل ایجاد می کنند و

 
سرمایه هم از بین می رود و آن ها می مانند و مقدار زیادي بدهکار. 

این نماینده مجلس استان کرمانشاه، یکی از دلایل اصلی عقب افتادگی کرمانشاه را سرمایه گذاري کم بخش خصوصی به خاطر هشت
سال جنگ و وجود مشکلات متعدد طبیعی مانند زلزله دانست و فزود: بار ها و بار ها خواستار برگزاري همایش براي جذب سرمایه

 
گذاران شدم، اما هنوز اتفاق نیافتده است. 



حیدري به فرار سرمایه گذاران از استان اشاره کرد و گفت: عده اي با رانت و فشار سرمایه گذاري رقیب و تازه بر نمی تابند و با مانع
زدایی و ایجاد مشکلات آن ها را فرار می دهند و این یکی از مشکلات ما در بحث توسعه و اشتغال و پیشرفت است .



موزه ملی خاویار ایران در بندر کیاشهر تاسیس می شود

منبع: سوماشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1400/06/27

ارسلان زارع ظهر پنجشنبه در جلسه پیگیري برنامه ها و پروژه هاي در دست اجراي آستانه اشرفیه با تأکید بر لزوم
بازدیدهاي میدانی از پروژه هاي در دست اجرا در سطح گیلان، افزود: در حضور میدانی مشکلات شناسایی و براي حل آنها

اقدام می شود. وي با اشاره به ظرفیت هاي علمی، فرهنگی و مذهبی آستانه اشرفیه گفت: ...

به گزارش سوما؛ به گفته استاندار گیلان، خاویار تولید شده
در دریاي خزر یکی از مرغوب ترین خاویارها در جهان
است و در این راستا موزه ملی خاویار ایران در کیاشهر

 
تأسیس می شود. 

ارسلان زارع ظهر پنجشنبه در جلسه پیگیري برنامه ها و
پروژه هاي در دست اجراي آستانه اشرفیه با تأکید بر لزوم
بازدیدهاي میدانی از پروژه هاي در دست اجرا در سطح
گیلان، افزود: در حضور میدانی مشکلات شناسایی و براي

 
حل آنها اقدام می شود. 

وي با اشاره به ظرفیت هاي علمی، فرهنگی و مذهبی آستانه اشرفیه گفت: آستانه اشرفیه از نظر ایجاد اشتغال و رشد درآمد اقتصادي

 
داراي امکانات بسیار مهمی است. 

استاندار گیلان ادامه داد: این شهرستان در حوزه کشاورزي، صنایع تبدیلی و گردشگري داراي امکانات بسیاري بوده و در واقع یک

 
شهرستان چند وجهی بوده اما تاکنون همه این ظرفیت ها به فعلیت تبدیل نشده است. 

وي مدیران کل دستگاه هاي اجرایی را مکلف به تسریع در روند تکمیل پروژه هاي مهم و ملی آستانه اشرفیه کرد و گفت: پل کابلی،
چند باند شدن محور آستانه به کیاشهر و تبدیل شیلات بندر کیاشهر به موزه، مهمترین پروژه هاي تکمیل نشده در این شهرستان

 
است که باید در سریع ترین زمان ممکن به بهره برداري برسند. 

استاندار گیلان از تأسیس موزه ملی خاویار ایران در بندر کیاشهر خبر داد و گفت: خاویار تولید شده در دریاي خزر یکی از مرغوب
ترین خاویارهاي تولید شده در جهان بوده و در این راستا موزه ملی خاویار ایران در کیاشهر تأسیس و اعتبارات لازم نیز تخصیص داده

خواهد شد./مهر



خدابنده در صدر تولید گیاهان داروئی زنجان

منبع: تابناكشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1400/06/27

 
خدابنده در صدر تولید گیاهان داروئی زنجان 

100 هکتار از زمین هاي کشاورزي شهرستان خدابنده به کشت انواع گیاهان داروئی اختصاص یافته و این شهرستان از این حیث رتبه

 
نخست استان زنجان را دارد. 

 
شهرستان خدابنده ، قطب کشاورزي استان زنجان مستعد کشت انواع محصولات کشاورزي ست. 

اقاي پرچیانلو که مدرك کارشناسی ارشد گیاهان دارویی دارد جوان فارغ التحصیل رشته کشاورزي است که کار متفاوتی رو شروع

 
کرده پرورش انواع گیاهان دارویی از نقاط مختلف جهان است. 

 
محصولاتی که برخی از آن ها بومی کشور هاي امریکاي جنوبی است. 

 
این کشاورز جوان زمین هاي کشاورزي روستاي زَرزَر را تبدیل به زر کرده است. 

 
همت و تلاش این جوان در کنار تحصیلات آکادمیک توانسته علاوه بر کسب درامد زمینه اشتغال چندین نفر را هم فراهم کند. 

 
حال کشته هاي این کشاورز تحصیل کرده علاوه بر اشتغال توانسته با رعایت الگوي کشت، کمکی هم به حفظ منابع آبی باشد. 

باتوجه به افت آب هاي زیر زمینی و مواجه شدن با کم آبی در سال هاي آینده، کشاورزان باید با پیروي از الگوي کاشت از منابع آبی

 
محافظت و کشاورزي مدرن و روش هاي آبیاري مدرن را جایگزین روش هاي سنتی کنند. 

محصولات کشت شده آقاي پرچیانلو در روستاي زَرزَر؛ فیسالیس، کارلا، کیوانو، فلفل کاپی ، زنگوله اي ، بادمجان توگا ، کدو دورنگ و
کدو ستاره اي ست که البته فقط فیسالیس ، کیوانو و کارلا داراي خواص دارویی هستند.



بیانات مقام معظم رهبري، مسیر برنامه ریزي ها و تصمیم گیري هاي توسعه اي

دو حوزه جوانان و ورزش را روشن کرد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1400/06/27

وزیر ورزش و جوانان در سومین نشست شوراي معاونان این وزارتخانه، سخنان مقام معظم رهبري در دیدار قهرمانان و مدال
آوران المپیک و پارالمپیک را راهبردي توصیف کرد و گفت: بیانات ایشان، همچون چراغی، مسیر برنامه ریزي ها و تصمیم

گیري هاي توسعه اي آتی دو حوزه جوانان و ورزش را روشن کرد.

دکتر سید حمید سجادي: بیانات مقام معظم رهبري، مسیر
برنامه ریزي ها و تصمیم گیري هاي توسعه اي دو حوزه
جوانان و ورزش را روشن کرد وزیر ورزش و جوانان در
سومین نشست شوراي معاونان این وزارتخانه، سخنان مقام
معظم رهبري در دیدار قهرمانان و مدال آوران المپیک و
پارالمپیک را راهبردي توصیف کرد و گفت: بیانات ایشان،
همچون چراغی، مسیر برنامه ریزي ها و تصمیم گیري هاي

 
توسعه اي آتی دو حوزه جوانان و ورزش را روشن کرد. 

به گزارش برنا؛ در ابتداي این نشست دکتر سید حمید سجادي از توجه و عنایت رهبر معظم انقلاب اسلامی به ورزشکاران، قهرمانان و

 
مدال آوران قدردانی کرد و این دیدار را براي خانواده بزرگ ورزش راهبردي توصیف کرد. 

او در ادامه درخصوص دیدار قهرمانان المپیک و پارالمپیک با رهبر معظم انقلاب گفت: امروز تکلیف بسیاري از برنامه ریزي ها و

 
تصمیم گیري ها در دو حوزه ورزش و جوانان توسط ایسان تبیین و مورد تاکید قرار گرفت. 

دکتر سجادي همچنین با تاکید بر اینکه بیانات ایشان همچون چراغ، چشم انداز آینده برنامه هاي توسعه اي این وزارتخانه را روشن
کرد، گفت: از این به بعد می توانیم براساس راهبردها و استراتژي فوق العاده اي که ایشان فرمودند اتفاقات ارزشمندي را براي

 
آینده ورزش ایران ترسیم و دنبال کنیم. 

او اظهار داشت: من هم در این دیدار بسیار ارزشمند، گزارشی که حاصل دست رنج، تلاش و زحمات معاونین و مسئولان وزارت ورزش

 
و جوانان در کنار کمیته ملی المپیک و پارالمپیک بود را ارائه کردم. 

وزیر ورزش و جوانان درخصوص موارد مطروحه در این دیدار بیان کرد: یکی از تکالیفی که امروز بر اساس سخنان ورزشکاران مورد
تاکید مقام معظم رهبري قرار گرفت مربوط به اشتغال و جوایز ورزشکاران بود که در دوره گذشته نیز عنوان شده بود و هنوز انجام

 
نشده، بنابراین موظف هستیم با همکاري صندوق حمایت باید پیگیري و انجام شود. 

او در بخش دیگري از سخنانش در خصوص مطالبی که توسط ورزشکاران در این نشست بیان شد، گفت: هاشمیه متقیان قهرمان



پارالمپیک در پرتاب نیزه و آقاي فروغی به نمایندگی از ورزشکاران المپیکی سخنرانی وزینی داشتند که من از این عزیزان قدردانی

 
می کنم. 

لازم به ذکر است، در این جلسه بیانات مقام معظم رهبري در خصوص نخستین دیدار اعضا هیات دولت با معظم له تبیین شد.



طرح واردات خودرو به نفع دلالان و علیه تولید ملی

منبع: شعار سالشماره خبر:  61  |  تاریخ: 1400/06/27

شعار سال: مصطفی میرسلیم، عضو کمیسیون اصل 90 مجلس در خصوص طرح واردات خودرو مجلس اظهار کرد: به چند
دلیل مخالف طرح واردات خودرو هستم. اول اینکه مصوبه قبلی مجلس موضوع واردات خودرو هاي تمام برقی و دونیرو را

مطرح می کرد که شوراي نگهبان آن را رد کرد. متاسفانه در این اصلاحیه علاوه بر آن دو مورد قبلی، ...

شعار سال: مصطفی میرسلیم، عضو کمیسیون اصل 90 مجلس در خصوص طرح واردات خودرو مجلس اظهار کرد: به چند دلیل
مخالف طرح واردات خودرو هستم. اول اینکه مصوبه قبلی مجلس موضوع واردات خودرو هاي تمام برقی و دونیرو را مطرح می کرد که
شوراي نگهبان آن را رد کرد. متاسفانه در این اصلاحیه علاوه بر آن دو مورد قبلی، خودرو هاي بنزینی و گازسوز نیز اضافه شده است.

 
آن هم در حالی که دو مورد اخیر تولید انبوه داخلی دارد و به هیچ وجه واردات مشابه آن صحیح نیست. 

وي افزود: دو مورد اولیه نیز کماکان اشکالات اصلی را دارد و به جاي واردات باید از آنچه در کشور خودمان تولید شده و به ویژه
خودروي دونیروي پایه برقی که در سال 93 رونمایی شده، پشتیبانی شود تا به تولید انبوه برسد و این همان روشی است که
خودروسازان دیگر کشور ها با پشتیبانی دولت هایشان دنبال کرده اند و امروز به سطحی از توانایی رسیده اند که می توانند صادرات

 
داشته باشند و از محل درآمد صادراتی خود هزینه هاي سرمایه گذاري را به کشور هاي دیگر بازگردانند. 

این نماینده مجلس با انتقاد از طرح واردات خودرو تصریح کرد: با اجراي این مصوبه در واقع ما مسئولین به جاي تأیید و تشویق تولید
داخل، مشوق کارخانه هاي خارجی می شویم. اجرائی شدن این طرح قطعا جلوي پیشرفت ما در زمینه هاي مختلف خودروسازي که
خود در آن موفق به طراحی و ساخت داخلی شده ایم را می گیرد و بعلاوه نتیجه زحمات دانشمندان جوان ما را به هدر می دهد و آن
ها دلسرد می شوند. ضمنا تولید داخل ضربه می خورد، اشتغال مولد کاهش می یابد و همه این نتایج مستقیما به ضرر مردم است و

 
برخلاف تدبیر ابلاغی امسال رهبري یعنی رفع موانع تولید و پشتیبانی از تولید داخلی است. 

میرسلیم اجراي این طرح را به نفع وارد کنندگان و دلالان دانست و تصریح کرد: باید توجه داشت که شرکت هاي خارجی براي دفع
رقباي خود مبادرت به بازارشکنی می کنند و براي جلوگیري از رشد و پیشرفت ما حتی حاضر می شوند کالاي خود را به قیمتی صادر
کنند که در کوتاه مدت برایشان نفعی نداشته باشد تا بتوانند در میان مدت بازار ما را تسخیر کنند و آنگاه به منافع اصلی خودشان

 
برسند. 

وي گفت: بعد ما در این فاصله اجراي این طرح قابلیت هاي طراحی و خودکفایی خود را از دست می دهیم و نیروي متخصص ما
متمایل به کوچ کردن می شوند و تولید داخلی ابتر می ماند. شاید اشکالاتی به لحاظ کیفیت بر تولیدات ما وارد باشد، ولی راه اصلی
برطرف کردن آن اشکالات، تحقیر و تعطیلی صنعت داخلی نیست. بلکه پشتیبانی از فعالیت هاي تحقیق و توسعه و نیز حمایت از

 
تجاري سازي محصولات تولیدي نیمه صنعتی و رونمایی شده است. 

عضو کمیسیون اصل 90 مجلس در جمع بندي خود از طرح واردات خودرو خاطرنشان کرد: به طور خلاصه این مصوبه کاملا برضد
فعالیت هاي توسعه اي و خودکفایی و علیه پشتیبانی از تولید داخل و خلاف سیاست هاي اشتغال مولد و جذب نیرو هاي متخصص
داخلی است. تهیه این مصوبه بدون مشورت لازم با اهل فن انجام گرفته است و شایسته است مجلس انقلابی دقت بیشتري در تدوین



 
و اصلاح این قبیل پیشنهاد ها بنماید. 

شعار سال، با اندکی تلخیص واضافات برگرفته از 90 اقتصادي، تاریخ انتشار: 27شهریور1400، کد خبر:
90eghtesadi.com/2143850



کمبود مسکن در کشور چه تعداد است؟

منبع: بورسانشماره خبر:  62  |  تاریخ: 1400/06/27

اشتراك گذاري افزودن به علاقه مندي ها

 
پسندیدن 

عضو کمیسیون عمران مجلس شوراي اسلامی گفت: در «طرح جهش تولید مسکن» دولت قرار نیست خانه بسازد بلکه از سازندگان به
ویژه انبوه سازان حمایت می کند. منصور آرامی، عضو کمیسیون عمران مجلس شوراي اسلامی در برنامه تلویزیونی غیر محرمانه که با
موضوع «مسکن و صنعت ساختمان» با حضور عزیزاالله مهدیان سرپرست سابق بنیاد مسکن انقلاب اسلامی، بیت االله ستاریان
کارشناس مسکن و مصطفی قلی خسروي رئیس اتحادیه مشاوران املاك، از شبکه دو سیما پخش شد، درباره شرایط کنونی بازار
مسکن گفت: شاید نیاز و مطالبه عمومی مردم به مسکن قریب به 10 میلیون واحد مسکونی باشد و حدود یک میلیون و300 هزار نفر
واحد مسکونی نیاز سالانه است. بنابراین هر سال اگر واحد مسکونی ساخته نشود به این رقم اضافه خواهد شد، در حالی که حجم

 
تولید میانگین سالانه واحد مسکونی 300 تا 350 هزار واحد است. 

وي شرایط کنونی را نامناسب دانست و گفت: بالاي 2 میلیون و 500 هزار واحد خالی از سکنه نیز وجود دارد که با طرح مالیات بر

 
خانه هاي خالی بر اساس گفته هاي وزارت مسکن و کارشناسان این رقم کاهش یافته است. 

آرامی با بیان اینکه با کمبود مسکن مواجه هستیم، افزود: وقتی تقاضا وجود داشته باشد و عرضه مناسبی صورت نگیرد، با افزایش نرخ
روبه رو خواهیم شد. به همین دلیل براي طرح جهش تولید مسکن در مجلس مطرح شد و تکلیفی براي دولت در این قانون قائل

 
شدیم 

وي افزود: در هر صورت کمبود مسکن، خود به خود بر نرخ مسکن تأثیر گذاشته و این موضوع براي همه یکسان است. بنابراین؛ چاره



اي جز ساخت مسکن وجود ندارد. زمانی که مسکن مهر شروع شد با تمام اشکالات و ایرادات موجود حجم زیادي خانه ساخته شد و

 
به ویژه در شهرهاي بزرگ تأثیرگذار بود. 

 
آرامی گفت: اقشار آسیب پذیر باید مدنظر قرار گیرند و باید از دهک هاي محروم جامعه حمایت شود و در اولویت قرار گیرند. 

وي افزود: وقتی صنعت ساختمان جهش پیدا کند، اشتغال ایجاد خواهد شد و سهم خود را در اقتصاد به خوبی نشان خواهد داد و تا

 
حدي کمبود مسکن جبران خواهد شد و در نرخ مسکن تأثیر خواهد گذاشت. 

آرامی با بیان اینکه «طرح جهش تولید مسکن» در مجلس تصویب شده است، گفت: این طرح داراي دو ویژگی خاص است، در این
طرح دولت قرار نیست خانه بسازد. این طرح از سازندگان به ویژه انبوه سازان حمایت می کند. در این طرح بحث تسهیلات، زمین و
صدور پروانه ساخت دیده شده و در حقیقت دولت را ملزم کرده که از سازندگان حمایت کند تا در سال حداقل یک میلیون واحد

 
مسکونی ساخته شود. 

وي افزود: به نظر می رسد که با تفکیک وزارتخانه راه و مسکن و اجراي این قانون و سایر قوانین دیگر و عزم دولت جهشی در حوزه

 
تولید مسکن و تأثیر بر نرخ آن خواهد گذاشت. 

مسکن در کشور تبدیل به کالاي لوکس شده است؟ عزیزاالله مهدیان، سرپرست سابق بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در ادامه این برنامه
اذعان کرد: درست است که در کشور گرانی مسکن وجود دارد و شرایط سخت است. لیکن همه خانوارها در خانه زندگی می کنند و

 
این نشان می دهد که بی خانمان نداریم. بنابراین؛ خانه به تعداد خانوار وجود دارد. 

 
وي افزود: مشکل این است که مسکن در کشور تبدیل به کالاي سرمایه اي شده و مسکن به عنوان مسکن صرف نیست. 

مهدیان با تأیید اینکه کمبود واحد مسکونی داریم، گفت: کمبود به شدتی نیست که سبب شود که قیمت مسکن بدین شکل افزایش

 
یابد. 

وي عنوان کرد: مسکن در بخشی از حوزه ها کالاي لوکس شده و تبدیل به بورس فعال براي سوداگري شده است و تابعی از عرضه و
تقاضا در آنها وجود ندارد. اگر مسکن به میزان لازم تولید شود و سرمایه گذاري در بخش هاي دیگر فراهم شود تا مردم درآنجا سرمایه

 
گذاري کنند، به خودي خود این بخش کمرنگ تر خواهد شد. 

مهدیان اظهار کرد: در بخش ساخت مسکن روستایی سالانه 200 هزار واحد تولید می شود. لیکن در دولت قبلی این روند کندتر شد و

 
رقم نزدیک به 140 هزار واحد رسید. 

وي در پاسخ به این سوال که آیا دولت دوازدهم نسبت به جبران تأخیر در تولید مسکن اقدام شایسته اي صورت داده است؛ گفت:

 
متأسفانه در بخش مسکن اتفاق خاصی صورت نگرفت. 

مهدیان افزود: حاشیه نشینی در شهرهاي بزرگ، ناشی از مهاجرت روستاییان و شهرهاي کوچک براي اشتغال است، در حالی که در
روستا و یا شهر خود داراي خانه هستند و به دلیل عدم درآمد در شهرهاي کوچک مجبور به حاشیه نشینی می شوند. بدین ترتیب در

 
روستاها نیز با خانه هاي تهی مواجه هستیم. 



مهدیان اضافه کرد: اگر مشکل در مبدأ حل شود و تولید اشتغال در مبدا صورت گیرد، حاشیه نشینی در شهرهاي بزرگ ایجاد نمی

 
شود. 

وي مسئله استیجار را از جمله مباحثی که کمتر به آن پرداخته شده، دانست و گفت: هدف همه داشتن خانه است و هر فرد پس از
ازدواج نخستین هدف او صاحبخانه شدن است. در حالی که در دنیا بدین شکل نیست و در کشورهاي پیشرفته نیز درصد بالایی از
جمعیت مستأجر می باشند وي از سویی دولت براي مسکن هاي استیجاري برنامه ریزي مشخصی دارد این در حالی است که کشور ما

 
از چنین برنامه اي برخوردار نیست. 

48 درصد سبد خانوار را بخش مسکن تشکیل می دهد بیت االله ستاریان، کارشناس مسکن هم در این برنامه خاطرنشان کرد: همه
خانوارهاي کشور ساکن نیستند و سالانه تقریباً بین 4 تا 6 درصد حاشیه نشینی در کشور افزایش پیدا می کند و خانوارهاي گسیخته
بسیار هستند. خانوارهایی که تشکیل شده اند لیکن به علت عدم داشتن واحد مسکونی شکل یک خانوار را نگرفته اند و از این نوع

 
خانوارها در کشور بسیار هستند. 

وي با بیان اینکه حاشیه نشینی شهرهاي بزرگ بسیار زیاد است، گفت: در هر دوره اي تعریفی از واحد مسکونی تغییر می یابد و
درحال حاضر واحدي مسکونی عبارت است از حداقل امکانات از جمله آشپزخانه و سرویس بهداشتی، فضاي خواب و نشیمن مستقل.

 
بنابراین؛ هر اقامتی الزاماً به معناي برخورداري از واحد مسکونی نیست. 

ستاریان بیان کرد: تولید مسکن 95 درصد در اختیار بخش خصوصی است و مابقی آن در اختیار دولت است و دولت عملاً نمی تواند
وارد تولید شود بلکه سیاستگذاري راهبردي براي تولید بخش خصوصی صورت می گیرد. این مسئله مستلزم آن است که تمام
ابزارهاي فناوریک، مالی و قوانین و نرم افزاري را در اختیار بخش خصوصی بگذارد. بخش مسکن و صنعت ساختمان نیمی از اقتصاد
ماست و این بدان معناست که نیمی از نقدینگی کشور در صنعت ساختمان و صنایع وابسته به آن متمرکز است و نزدیک به 70 درصد

 
مردم نیز در این بخش و 30 درصد در بخش اقتصاد دولتی اشتغال دارند. 

وي افزود: می توان گفت که مسکن مسئله اي است که نیم قرن است که با آن درگیر هستیم و در این مدت بالاي 50 درصد جامعه
به نوعی درگیر آن هستند و 48 درصد سبد خانوار را بخش مسکن تشکیل می دهد و این نشان از آن دارد که این معضل بسیار بزرگ

 
و جدي است. 

ستاریان در ادامه گفت: در قوه مجریه و حتی در قوه مقننه مسکن به اندازه اي که در اقتصاد کشور جاي دارد، در نظام و تشکیلات

 
جایگاه ندارد. 

ستاریان یادآور شد: اجاره مسکن در سبد خانوار باید مانند دیگر کشورهاي توسعه یافته 12 درصد باشد و یک کارمند بتواند با یک
ساعت و ربع کار کردن سرپناه آن روز خود را تأمین کند و مابقی آن را براي دیگر نیازهاي خود در نظر بگیرد. مشکل اینجاست که

 
وقتی این رقم به 48 درصد در سبد خانوار می رسد جاي تعجب ندارد که اگر به 80 درصد نیز برسد. 

وي افزود: مشکل مسکن کشور مشکل ساختار اقتصادي و کلی است. به این دلیل که مسکن با کلان اقتصاد درگیر است. 43 سال بعد

 
از انقلاب همه دولت ها خیز برداشتند که مشکل مسکن را حل کنند اما این امر محقق نشد. 



ستاریان کالایی-سرمایه اي بودن مسکن را یک عارضه دانست و گفت: در مسکن پتانسیلی وجود دارد که باعث شده تا تبدیل به

 
کالاي سرمایه اي شود. 

وي افزود: در معادلات علمی جمله خانه خالی مساوي با دو نتیجه است، اول آنکه حاشیه نشینی صفر شده و در حال منفی شدن
است و دوم؛ سبد خانوار زیر 8 درصد قرار گرفته و به قدري اجاره ها کاهش یافته که هزینه اجاره داري با اجرت اجاره تقریباً مساوي

 
است که این اتفاق در کشورها به ندرت صورت می گیرد. 

آمار بازار مسکن بانک مرکزي و مرکز آمار با هم هماهنگ شوند قلی خسروي، رئیس اتحادیه مشاورین املاك و مسکن در ادامه این
برنامه خطاب به نماینده مجلس گفت: قانون پیش فروش نوشته شد اما اجرایی نشد و این بدان معناست که بخش خصوصی به هیچ

 
عنوان دیده نشده است. 

وي به قانون نظام صنفی اشاره کرد و گفت: در مورد بخش خصوصی قانون نظام صنفی باید متفاوت شود و باید در این خصوص

 
تجدید نظر صورت بگیرد. 

قلی خسروي با تاکید بر جداسازي وزارت مسکن از راه گفت: در این خصوص باید تعجیل صورت بگیرد. تا بتوان به نتیجه اصلی که به

 
نفع مردم است، وزارت مسکن اقدامات لازم را انجام دهد. 

وي با بیان اینکه عرضه و تقاضا با هم همخوانی ندارد، گفت: 185 شغل کلیدي، به صنعت ساختمان بستگی دارد و به طور کلی

 
اقتصاد شکوفایی پیدا خواهد کرد. 

قلی خسروي همچنین عنوان کرد: بانک مرکزي، مرکز آمار باید حتماً هماهنگی داشته باشد و علاوه بر آن پلیس امنیت نیز حتماً باید

 
نظارت جدي داشته باشد. 

وي گفت: هر کجا دولت به بخش خصوصی نگاهی داشته هم خود و هم بخش خصوصی از آن بهره مند شده است. متأسفانه برنامه

 
ریزي براي ساخت وساز در کشور وجود ندارد و باید از زمین بهره برداري مناسبی صورت بگیرد. 

منبع: رویداد24



امضاي دو تفاهم نامه همکاري با وزارتخانه هاي تندرستی و حفظ اجتماعی و

محنت،مهاجرت و شغل

منبع: ارانیکوشماره خبر:  63  |  تاریخ: 1400/06/27

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در جریان سفر خود به جمهوري تاجیکستان با دو وزارتخانه تندرستی و حفظ اجتماعی و
محنت،مهاجرت و شغل این کشور یادداشت تفاهم همکاري امضاء کرد.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در جریان سفر خود به
جمهوري تاجیکستان با دو وزارتخانه تندرستی و حفظ
اجتماعی و محنت،مهاجرت و شغل این کشور یادداشت

 
تفاهم همکاري امضاء کرد. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در جریان سفر خود به
جمهوري تاجیکستان با دو وزارتخانه تندرستی و حفظ
اجتماعی و محنت، مهاجرت و شغل این کشور یادداشت

 
تفاهم همکاري امضاء کرد. 

به موجب یادداشت تفاهم همکاري با وزارت تندرستی، طرفین به منظور گسترش و تقویت همکاري هاي دو کشور در زمینه هاي
خدمات اجتماعی، آمادگی خویش را براي تبادل اطلاعات و تجربیات، برگزاري دوره هاي آموزشی و کارگروه هاي کارشناسی اعلام

 
کردند. 

همکاري براي خدمت رسانی در حوزه حمایت هاي اجتماعی و فراهم کردن شرایط جذب شرکت هاي خصوصی براي سرمایه گذاري
خارجی مشترك در این بخش، هماهنگی و همکاري در عرصه بین الملل و سازمان هاي بین المللی و منطقه اي،ارائه آموزش هاي

 
تخصصی و مهارتی در زمینه حمایت هاي اجتماعی از جمله توافقات این سند است. 

همکاري در زمینه تأمین اجتماعی و امور اجتماعی شامل بیمه اجتماعی، توانمندسازي افراد داراي معلولیت، زنان سرپرست خانواده و
افراد آسیب پذیر، برنامه هاي کاهش فقر و پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی، توانمندسازي افراد داراي معلولیت در زمینه اشتغال،
انجام پژوهش هاي مرتبط با امور اجتماعی، خدمات اجتماعی، کاهش فقر و پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی از دیگر بخش هاي این

 
تفاهم نامه همکاري است. 

 
امضاي تفاهم نامه همکاري با وزارت محنت، مهاجرت و شغل تاجیکستان 

همچنین، در ادامه سفر دکتر عبدالملکی به کشور تاجیکستان، یادداشت تفاهم همکاري میان وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و

 
وزارت محنت، مهاجرت و شغل با جمهوري تاجیکستان امضا شد. 

بر اساس این یادداشت تفاهم، طرفین در زمینه روابط کار، بازرسی کار، بهداشت و ایمنی محیط کار و کاهش حوادث ناشی از کار و



بیمارهاي شغلی، سیاست بازار کار، اشتغال و تبادل نیروي کار، تبادل اطلاعات در مورد وضعیت و نیازهاي بازار کار دولت هاي طرفین

 
و کمک به ساماندهی تبادل نیروي کار و اشتغال آن ها همکاري خواهند کرد. 

بر اساس این گزارش، برگزاري دوره هاي تکمیلی تربیت کارشناس، مربی و افراد نیازمند به آموزش براي توسعه زمینه هاي داراي
اولویت هاي آموزشی مقدماتی، پیشرفته و بلندمدت توسط مؤسسات آموزش فنی و حرفه اي جمهوري اسلامی ایران، تبادل تجربه در
زمینه آموزش هاي فنی و حرفه اي، تبادل نظر و همکاري طرفین در سازمان بین المللی کار و سایر موضوعات مورد علاقه طرفین از

دیگر موارد همکاري دو کشور است.



موعد تغییر پارادایم از خام فروشی نفت به توسعه زنجیره ارزش فرارسید

منبع: اقتصاد آنلاینشماره خبر:  64  |  تاریخ: 1400/06/27

وزیر نفت توسعه زنجیره ارزش در صنعت نفت را در قالب دو محور: 1- احداث پتروپالایشگاه ها و اجراي پروژه هاي ارتقاي
کمی و کیفی پالایشگاه هاي فعلی و 2- رهایی از نیمه خام فروشی در صنعت پتروشیمی و احداث پارك هاي شیمیایی

پیگیري می کند.

 
 جواد اوجی 

 
 

وزیر نفت توسعه زنجیره ارزش در صنعت نفت را در قالب دو محور: 1- احداث پتروپالایشگاه ها و اجراي پروژه هاي ارتقاي کمی و

 
کیفی پالایشگاه هاي فعلی و 2- رهایی از نیمه خام فروشی در صنعت پتروشیمی و احداث پارك هاي شیمیایی پیگیري می کند. 

به گزارش اقتصادآنلاین به نقل از فارس، اکنون که بیش از یک ماه از مطرح شدن نام جواد اوجی به عنوان وزیر نفت پیشنهادي دولت
سیزدهم و تصدي وي بر ریاست وزارت نفت می گذرد، شاید فرصت مناسبی باشد که با توجه به موضع گیري ها و مصاحبه هاي وزیر

 
نفت از راهبرد ها و سیاست هایی که وي در صنعت نفت پیش خواهد برد، رمزگشایی کنیم. 

در این بین هر چند بیشترین تاکید جواد اوجی وزیر نفت در ماه گذشته بر تامین سوخت زمستانی مردم و صنایع و برنامه ریزي در
این حوزه متمرکز بوده است، اما این تاکیدات و پیگیري ها در چارچوب راهبرد و سیاست کلی وزارت نفت تعریف نمی شود، زیرا با
توجه به نزدیک شدن به فصول سرد و بسته به اقتضائات تا انتصاب و تثبیت تیم مدیریتی جدید، این موضوع توسط شخص وزیر نفت

 
پیگیري خواهد شد. 

نخستین نما از راهبردها و سیاست هاي وزیر نفت در برنامه اي با عنوان «برنامه وزارت نفت، خط مقدم جنگ اقتصادي» نمایان شد
که این برنامه قبل از بررسی صلاحیت وزراي دولت در صحن علنی مجلس در فضاي مجازي منتشر شد. مهم ترین نکته درباره این
برنامه، ارائه برنامه کاملاً کیفی براي عملکرد آتی وزارت نفت بود به طوري که اهداف کمی و مقداري تقریباً در برنامه ایشان دیده نمی

 
شد. 



به بیان ساده آنچه کارشناسان حوزه انرژي از این برنامه برداشت می کردند تصویر مبهمی از راهبردهایی بود که شاید حتی در این
تصویر مبهم تاکید بر خام فروشی نفت بیش از لزوم توسعه زنجیره ارزش در صنعت نفت به چشم میخورد. اما با گذشت زمان و موضع
گیري هاي جواد اوجی وزیر نفت قدم به قدم این تصویر مبهم شفاف شده و هم اکنون می توان در حوزه راهبرد از نقشه راه وزارت

 
نفت دولت سیزدهم رمزگشایی کرد. 

در ادامه با استناد به صحبت هاي جواد اوجی وزیر نفت به بررسی راهبرد و پارادایمی که صنعت نفت در طول عمر دولت سیزدهم

 
پیگیري خواهد کرد می پردازیم. 

 
 

تاکید بر توسعه زنجیره ارزش نفت در صدر برنامه هاي اوجی پس از انتشار «برنامه وزارت نفت، خط مقدم جنگ اقتصادي» در فضاي
رسانه اي و وزن پایین محورِ «توسعه زنجیره ارزش در صنعت نفت» در این برنامه، برخی گمانه زنی ها و نگرانی ها از تداوم مسیر غلط
وزارت نفت دولت یازدهم و دوازدهم مبنی بر اصرار به خام فروشی نفت و بی تفاوتی نسبت به ساخت پالایشگاه ها و پتروپالایشگاه ها

 
ایجاد شد. 

اما در ادامه پس از توضیحات جواد اوجی وزیر نفت درباره برنامه هاي این وزارتخانه مشخص شد که وزیر نفت نه تنها به دنبال تداوم و
اصرار غیرمعقول بر خام فروشی نیست، بلکه اتفاقا رهایی از خام فروشی و توسعه زنجیره ارزش به عنوان اصلی ترین راهبرد این
وزارتخانه در دولت سیزدهم تعریف شده است، به طوریکه بیشترین تاکیدات ایشان در موضع گیري هاي اخیر بر این موضوع بوده

 
است. 

طبق اظهارات وزیر نفت، راهبرد توسعه زنجیره ارزش در صنعت نفت نیز به دو محور: 1- رهایی از خام فروشی نفت با احداث
پتروپالایشگاه هاي جدید و اجراي پروژه هاي ارتقاي کمی و کیفی پالایشگاه هاي فعلی و 2- رهایی از نیمه خام فروشی در صنعت

 
پتروشیمی و احداث پارك هاي شیمیایی و توسعه صنایع تکمیلی تقسیم می شود. 

 
 

تصویر 1- زنجیره ارزش در صنعت نفت تنها راه پیشرفت اقتصاد کشور جلوگیري از خام فروشی نفت و میعانات گازي است برنامه وزیر



نفت براي تحقق و پیگیري محور اول راهبرد توسعه زنجیره ارزش، مبتنی بر اجراي قانون «حمایت از توسعه صنایع پایین دستی نفت
و میعانات گازي با استفاده از سرمایه گذاري مردمی» تعریف شده است. خبرگزاري فارس در گزارشی با عنوان «مهمترین ماموریت
وزیر نفت براي مغزِ متفکر صنعت پالایشی/ وعده پتروپالایشی دولت سیزدهم محقق می شود؟» درباره ظرفیت هاي این قانون براي

 
تحقق اهداف وزیر نفت توضیحاتی را ارائه کرده است. 

در این بین بد نیست به برخی اظهارنظرها و تاکیدات وزیر نفت ناظر بر محور اول یعنی «رهایی از خام فروشی نفت با احداث

 
پتروپالایشگاه هاي جدید و اجراي پروژه هاي ارتقاي کمی و کیفی پالایشگاه هاي فعلی» اشاره کنیم. 

در این راستا جواد اوجی وزیر نفت با اشاره به لزوم رهایی از خام فروشی در صنعت نفت می گوید: «نباید از این نکته نیز غافل ماند که
تنها راه پیشرفت اقتصاد کشور جلوگیري از خام فروشی نفت و میعانات گازي است که با جذب سرمایه و ایجاد ارزش افزوده از طریق
تکمیل زنجیره ارزش می توان شاهد تحولاتی خیره کننده بود. این راستا وزارت نفت در دولت سیزدهم دو دستور کار در بحث
پالایشگاه ها دارد، مورد نخست ارتقاي کمی و کیفی پالایشگاه هاي کنونی و دوم ایجاد ظرفیت پالایشی به وسیله ساخت پالایشگاه

 
هاي نو یا همان پتروپالایشگاه ها خواهد بود». 

وي در اظهارنظر دیگري به احداث پتروپالایشگاه ها به منظور تأمین سوخت و خوراك صنایع پتروشیمی تأکید کرده و می گوید: «در
دنیا امروز به دنبال احداث پالایشگاه نفت نمی روند، بلکه در زمینه ساخت پتروپالایشگاه ها سرمایه گذاري می شود که تنها سوخت
محور نباشند، به گونه اي که توأمان تولید سوخت و خوراك براي صنایع پتروشیمی داشته باشد، این مورد نیز جزو اولویت ها و برنامه

 
هاي وزارت نفت براي جلوگیري از خام فروشی است». 

اوجی با بیان اینکه تولید فرآورده هاي نفتی بازار بسیار خوبی دارد و در حوزه تحریم هم کمتر دچار مشکل است، ادامه می دهد: «با
توجه به نیاز کشورهاي همسایه و منطقه، هرچه در این زمینه سرمایه گذاري شود هم ارزآوري مطلوبی دارد، هم اشتغال زایی و

 
جلوگیري از خام فروشی را در پی خواهد داشت. راهکار خنثی سازي تحریم ها، احداث پتروپالایشگاه ها است». 

برنامه وزارت نفت براي 1.5 برابر کردن ظرفیت پالایشی کشور وزیر نفت با اشاره به تعداد واحدهاي پتروپالایشی که در طول دولت
سیزدهم ساخته خواهد شد می گوید: «این رقم به سرمایه گذارانی که وارد این حوزه می شوند، بستگی دارد. قانون (قانون حمایت از
توسعه صنایع پایین دستی نفت و میعانات گازي)، مشوق هاي خوبی را همچون یک تا دو سال مجوز تنفس خوراك پس از بهره
برداري در نظر گرفته که امتیاز بسیار بالایی است. امیدواریم با این مشوق و مشوق هاي دیگر حداقل یک تا دو واحد پتروپالایشگاهی

 
در این دولت ساخته شود و به بهره برداري برسد». 

اوجی همچنین با بیان برنامه هاي وزارت نفت براي افزایش ظرفیت پالایشی توضیح می دهد: «ظرفیت کنونی پالایش با احتساب نفت
خام و میعانات گازي، 2.2 میلیون بشکه در روز است که قرار است طبق برنامه ریزي ها این رقم به بیش از روزانه 3.5 میلیون بشکه
برسد. طبق زمانبندي تعریف شده براي پالایشگاه هاي موجود و پالایشگاه هاي جدید در چهار تا پنج سال آینده ظرفیت پالایشگاه

 
هاي کشور 1.5 برابر می شود». 



 
 

احداث پارك هاي شیمیایی، گام دوم وزارت نفت براي تعمیق زنجیره ارزش همانطور که اشاره شد، برنامه وزارت نفت براي توسعه
زنجیره ارزش تنها به احداث پتروپالایشگاه ها محدود نخواهد شد و رهایی از نیمه خام فروشی در صنعت پتروشیمی و احداث پارك

 
هاي شیمیایی و توسعه صنایع تکمیلی از جمله موضوعاتی است که موردتاکید جواد اوجی وزیر نفت قرار گرفته است. 

نامتوازن بودن صنعت پتروشیمی در ایران و عدم توسعه صنایع پایین دستی عدم النفع هاي زیادي را در حوزه ارزآوري، تامین نیاز
داخل و اشتغالزایی در کشور در پی داشته است. با توجه به اهمیت این موضوع جواد اوجی وزیر نفت تاکنون در موضع گیري هاي

 
خود را بر لزوم توسعه پارك هاي شیمیایی و پتروشیمیایی تاکیدات زیادي کرده است که در ادامه به برخی از آنها می پردازیم. 

احداث پارك هاي شیمیایی بر اساس رویکرد یکپارچه سازي فرآیندها به جاي ایجاد واحدهاي تولیدي مجزا، به عنوان یک الگوي نوین
توسعه اقتصادي و صنعتی شناخته می شود. این پارك ها معمولاً با یک واحد مادر که پتروپالایشگاه است آغاز می شوند و اغلب در
زنجیره ارزش تا 2 یا 3 لایه ادامه می یابند و در مجموع شامل 15 تا 20 شرکت کنار هم هستند. این رویکرد موجب تبادل جریان

 
هاي مواد بین واحدها، تامین خوراك پایدار و استفاده از خدمات و زیرساخت هاي مشترك می شود. 

اشتغالزایی صنایع تکمیلی 5 برابر صنایع مادر پتروشیمی است در این راستا جواد اوجی وزیر نفت با اشاره به اینکه نباید خام فروشی
را تنها در قالب نفت خام و میعانات گازي در نظر گرفت، تصریح کرد: «امروز صادرات محصولات پتروشیمی نیز تا حدودي نیمه خام
فروشی است. باید در دولت کارگروهی متشکل از وزارتخانه هاي نفت (حوزه پتروشیمی)، صمت و کشور شکل گیرد تا به صورت جدي
وارد پارك هاي زنجیره ارزش صنایع تکمیلی پتروشیمی شویم. کارکرد این نوع از پارك ها شبیه شهرك هاي صنعتی است که در

 
بیشتر استان ها اما در سطح محدودتر راه اندازي شده است». 

اوجی، نیاز اندك به سرمایه گذاري در این حوزه، درآمدزایی، ایجاد ارزش افزوده و ارزآوري مناسب را از جمله مزایاي احداث پارك
هاي شیمیایی برشمرد و تأکید کرد: «راه اندازي پارك هاي زنجیره ارزش صنایع تکمیلی پتروشیمی به دانش فنی چندانی نیاز ندارد.
خوشبختانه در صنایع تکمیلی پتروشیمی، با مبلغی بسیار کم حدود 50 تا 60 میلیون دلار می توان وارد شد (درحالیکه این رقم در
صنایع مادر پتروشیمی بیش از 10 برابر است) و از طرفی اشتغالزایی آن 4 تا 5 برابر بخش صنایع مادر پتروشیمی و نرخ بازگشت

 
سرمایه این پروژه ها نیز در بخش ارزي 35 تا 40 درصد است». 

وي تصریح کرد: «امروز که محصولات پتروشیمی ما به ترکیه، چین، اروپا و دیگر بازارها صادر می شود، به همین شهرك هاي
شیمیایی خارج از ایران می رود و به محصولات بخش صنایع تکمیلی مورد استفاده در صنایع ساختمانی، بهداشتی و خودرویی تبدیل

 
و با قیمتی چند برابر دوباره وارد کشور می شود». 

در مجموع به نظر می رسد، بعد از 8 سال اصرار بر خام فروشی نفت و شکست ایده ساده لوحانه و متوهمانه مقابله با تحریم ها از
طریق صادرات 10 میلیون بشکه نفت توسط ایران براي فتح بازارهاي جهانی، حال موعد آن رسیده است که وزارت نفت دولت
سیزدهم با اتخاذ یک راهبرد عقلانی و کارشناسی، قطار توسعه در صنعت نفت را به ریل اصلی خود بازگرداند و با احداث پتروپالایشگاه



 
ها و پارك هاي شیمیایی ضمن بی اثر کردن تحریم ها نفتی، ارزش افزوده و اشتغالزایی فراوانی را براي مردم کشور به ارمغان بیاورد. 

پربیننده ترین قیمت برق ایران 3درصد قیمت برق اروپایی افزایش 16درصدي انتشار گازهاي گلخانه اي تا سال2030 / خطر افزایش
گرمایش جهانی سهم 25 درصدي پتروشیمی ها از صادرات غیرنفتی صادرات نفت عربستان به بالاترین رقم طی 6ماه گذشته رسید

رآکتور خنداب با مشارکت حداکثري داخلی بهره برداري شود



اخبار
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اخبار

 
اخبار 

 
حضور 70 درصدي کارمندان در ادارات با تغییر وضعیت کرونا در تهران 

 
معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار تهران از حضور 70 درصدي کارمندان در ادارات با تغییر وضعیت کرونا در تهران خبر داد. 

«غلامرضا عباس پاشا» معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار تهران درباره حضور کارمندان با توجه به تغییر وضعیت تهران از نظر
بیماري کرونا گفت: طبق آخرین رنگبندي اعلام شده تنها شهرستان قدس در استان تهران هنوز در وضعیت قرمز قرار دارد و دیگر

 
شهرستان ها و همچنین شهر تهران وضعیت نارنجی است. 

وي با اشاره به اجراي طرح جامع مدیریت هوشمند ادامه داد: با توجه به این تغییر وضعیت، حضور کارمندان در ادارات شهرستان هاي

 
استان از جمله شهر تهران در مشاغل غیرضروري 70 درصد است و حداکثر 30 درصد افراد می توانند دورکاري کنند. 

معاون توسعه مدیریت و منابع استاندار تهران با بیان اینکه پروتکل ها در ادارات به خوبی رعایت می شود، گفت: صرفا حضور کارمندان

 
در شهرستان قدس به صورت 50 درصدي است. 

 
خزعلی تاکید کرد؛ 

 
تلاش براي حمایت از بانوان نخبه/ برنامه افزایش اشتغال زنان 

معاون امور زنان و خانواده ریاست جمهوري گفت: برنامه ما بر مبناي مبانی دینی و قانونی و گام دوم انقلاب براي ایجاد عدالت فراگیر

 
در حوزه زنان و خانواده خواهد بود. 

انسیه خزعلی در نشست با زنان و فعالان اصولگرا، اظهار داشت: در این دوره برنامه هاي ما بر مبناي مبانی دینی و قانونی و گام دوم

 
انقلاب براي ایجاد عدالت فراگیر در حوزه زنان و خانواده خواهد بود و پذیراي همه جریان هاي سیاسی و نظرات آنها خواهیم بود. 

 
وي افزود: به علاوه تلاش می کنیم که سبک زندگی ایرانی - اسلامی را در گام دوم انقلاب در پیش بگیریم. 

معاون زنان خانواده ها و خانواده ریاست جمهوري عنوان کرد: از پیشنهادات همه گروه ها به ویژه در حوزه فرهنگ سازي استفاده می

 
کنیم تا به مرحله عملیاتی شدن برسیم و در این مسیر باید از نیروهاي جهادي استفاده کنیم. 

 
خزعلی اظهار داشت: یکی از مشکلات ما سیاست گذاري است هرچند که در حوزه عفاف و حجاب سیاست هاي زیادي داریم. 

وي افزود: امیدواریم مطالبه گري خوبی از سازمان ها داشته باشیم. امیدواریم با هم افزایی با کمک نیروهاي انقلابی به سمت تربیت

 
مدیران زن موفق، پشتیبانی از زنان نخبه در همه عرصه ها و غیره را داشته باشیم. 

معاون امور زنان و خانواده ریاست جمهوري بیان کرد: باید به دنبال افزایش استخدام زنان و استفاده از ظرفیت تشکل ها براي اشتغال

 
زنان باشیم. 

خزعلی با اشاره بر بحث طلاق صوري گفت: می دانیم که بخشی از آمارهاي طلاق مربوط به طلاق هاي صوري و کاهش آمار ازدواج

 
است که باید رسیدگی شود. 

 
رئیس کمیسیون حمل و نقل شوراي شهر تهران: 



 
خرید واگن جدید ممکن نیست 

رئیس کمیسیون حمل و نقل شوراي شهر تهران با بیان اینکه خرید واگن جدید به دلیل گران بودن ممکن نیست، گفت: قیمت خرید

 
30 کیلومتر واگن برابر با 36 هزار میلیارد تومان است. 

سید جعفر تشکري هاشمی، اظهار کرد: متأسفانه از حدود 20 سال پیش تاکنون با این مشکل که دولت مسائل متعددي دارد و اگر
بین مسائل مختلف فشار و تقاضاي جدي از طرف مشتري نباشد اتفاقی نمی افتد مواجه هستیم.وي افزود: حمل و نقل یک سامانه اي
است که با نظام یارانه اي اداره می شود اگر قیمت واقعی بلیط از مردم گرفته شود میل به استفاده از آن ها کمتر خواهد شد پس در
این بخش باید از یارانه ها استفاده شود. تشکري هاشمی با بیان اینکه منابع محدود است، گفت: دولت نمی تواند برخی از هزینه ها را
پرداخت کند و اگر ما صرفاً به دولت متکی باشیم زمین می خوریم، پس در شهرداري باید منابع را با چانه زنی دریافت کنیم.رئیس
کمیسیون حمل و نقل شوراي شهر تهران، با بیان اینکه خرید واگن جدید به دلیل گران بودن ممکن نیست، ادامه داد: براي خرید یک
کیلومتر واگن جدید باید هزار و 200 میلیارد تومان هزینه کنیم، قیمت خرید 30 کیلومتر واگن برابر با 36 هزار میلیارد تومان است.
این مسئول با اشاره به اینکه متأسفانه کرونا داخل ایستگاه مترو و اتوبوس هاي شهرداري لانه کرده، تاکید کرد: کمبود تجهیزات عامل
اصلی این تراکم جمعیت است، البته ما در دوره قبلی توانستیم بیش از هزار واگن خریداري کرده و 220 کیلومتر به طول خطوط

 
جدید اضافه شود. 

وي ضمن تکذیب از افزایش قیمت بلیط مترو به میزان 20 هزار تومان از سوي آقاي زاکانی شهردار تهران، یادآور شد: مترو و
اتوبوسرانی با یارانه اداره می شود هزینه جاري 20 هزار تومان است، ولی 16 سال است که مبلغ پرداختی بلیط توسط مردم 10 درصد
مبلغ واقعی بوده و 90 درصد توسط یارانه ها پرداخت می شود. تشکري هاشمی عنوان کرد: مترو و اتوبوس مادام العمر با یارانه ها
ارتباط دارند، تلاش می کنیم کیفیت را افزایش بدهیم که مردم تمایلشان به این نوع حمل و نقل بیشتر باشد، به سبب اینکه حمل و
نقل خوبی ایجاد نشد درهاي ترافیک را به سوي خودروها باز کرد، پس مهمترین راهبرد در بحث حوزه مدیریت شهر توسعه حمل و

 
نقل عمومی با کیفیت است. 

رئیس کمیسیون حمل و نقل شوراي شهر تهران تاکید کرد: منابع و ایجاد فرصت براي تولید زمان بر است، پیگیري و ترغیب بخش
خصوصی براي سرمایه گذاري زیرساخت هاي شهري ضرورت دارد تا در کنار همان نظام یارانه اي سرمایه گذار یک سود عادلانه

دریافت کند.



10 میلیون واحد مسکونی نیاز داریم
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10 میلیون واحد مسکونی نیاز داریم

 
10 میلیون واحد مسکونی نیاز داریم 

عضو کمیسیون عمران مجلس شوراي اسلامی گفت: در «طرح جهش تولید مسکن» دولت قرار نیست خانه بسازد بلکه از سازندگان به

 
ویژه انبوه سازان حمایت می کند. 

منصور آرامی، درباره شرایط کنونی بازار مسکن گفت: شاید نیاز و مطالبه عمومی مردم به مسکن قریب به 10 میلیون واحد مسکونی
باشد و حدود یک میلیون و300 هزار نفر واحد مسکونی نیاز سالانه می باشد. بنابراین هر سال اگر واحد مسکونی ساخته نشود به این

 
رقم اضافه خواهد شد، در حالی که حجم تولید میانگین سالانه واحد مسکونی 300 تا 350 هزار واحد است. 

وي شرایط کنونی را نامناسب دانست و گفت: بالاي 2 میلیون و 500 هزار واحد خالی از سکنه نیز وجود دارد که با طرح مالیات بر

 
خانه هاي خالی بر اساس گفته هاي وزارت مسکن و کارشناسان این رقم کاهش یافته است. 

آرامی با بیان اینکه با کمبود مسکن مواجه هستیم، افزود: وقتی تقاضا وجود داشته باشد و عرضه مناسبی صورت نگیرد، با افزایش نرخ
روبه رو خواهیم شد. به همین دلیل براي طرح جهش تولید مسکن در مجلس مطرح شد و تکلیفی براي دولت در این قانون قائل
شدیم.وي افزود: در هر صورت کمبود مسکن، خود به خود بر نرخ مسکن تأثیر گذاشته و این موضوع براي همه یکسان است. بنابراین؛
چاره اي جز ساخت مسکن وجود ندارد. زمانی که مسکن مهر شروع شد با تمام اشکالات و ایرادات موجود حجم زیادي خانه ساخته
شد و بویژه در شهرهاي بزرگ تأثیرگذار بود. آرامی گفت: اقشار آسیب پذیر باید مدنظر قرار گیرند و باید از دهک هاي محروم جامعه
حمایت شود و در اولویت قرار گیرند.وي افزود: وقتی صنعت ساختمان جهش پیدا کند، اشتغال ایجاد خواهد شد و سهم خود را در

 
اقتصاد به خوبی نشان خواهد داد و تا حدي کمبود مسکن جبران خواهد شد و در نرخ مسکن تأثیر خواهد گذاشت. 

آرامی با بیان اینکه «طرح جهش تولید مسکن» در مجلس تصویب شده است، گفت: این طرح داراي دو ویژگی خاص است، در این
طرح دولت قرار نیست خانه بسازد. این طرح از سازندگان به ویژه انبوه سازان حمایت می کند. در این طرح بحث تسهیلات، زمین و
صدور پروانه ساخت دیده شده و در حقیقت دولت را ملزم کرده که از سازندگان حمایت کند تا در سال حداقل یک میلیون واحد

 
مسکونی ساخته شود. 

وي افزود: به نظر می رسد که با تفکیک وزارتخانه راه و مسکن و اجراي این قانون و سایر قوانین دیگر و عزم دولت جهشی در حوزه

 
تولید مسکن و تأثیر بر نرخ آن خواهد گذاشت. 

 
مسکن در کشور تبدیل به کالاي لوکس شده است 

عزیزاالله مهدیان، سرپرست سابق بنیاد مسکن انقلاب اسلامی در ادامه این برنامه اذعان کرد: درست است که در کشور گرانی مسکن
وجود دارد و شرایط سخت است. لیکن همه خانوارها در خانه زندگی می کنند و این نشان می دهد که بی خانمان نداریم. بنابراین؛

 
خانه به تعداد خانوار وجود دارد. 

وي افزود: مشکل این است که مسکن در کشور تبدیل به کالاي سرمایه اي شده و مسکن به عنوان مسکن صرف نیست.مهدیان با
تأیید اینکه کمبود واحد مسکونی داریم، گفت: کمبود به شدتی نیست که سبب شود که قیمت مسکن بدین شکل افزایش یابد. وي
عنوان کرد: مسکن در بخشی از حوزه ها کالاي لوکس شده و تبدیل به بورس فعال براي سوداگري شده است و تابعی از عرضه و تقاضا
در آنها وجود ندارد. اگر مسکن به میزان لازم تولید شود و سرمایه گذاري در بخش هاي دیگر فراهم شود تا مردم درآنجا سرمایه



 
گذاري کنند، به خودي خود این بخش کمرنگ تر خواهد شد. 

مهدیان اظهار کرد: در بخش ساخت مسکن روستایی سالانه 200 هزار واحد تولید می شود. لیکن در دولت قبلی این روند کندتر شد و

 
رقم نزدیک به 140 هزار واحد رسید. 

وي در پاسخ به این سوال که آیا دولت دوازدهم نسبت به جبران تأخیر در تولید مسکن اقدام شایسته اي صورت داده است؛ گفت:

 
متأسفانه در بخش مسکن اتفاق خاصی صورت نگرفت. 

مهدیان افزود: حاشیه نشینی در شهرهاي بزرگ، ناشی از مهاجرت روستاییان و شهرهاي کوچک براي اشتغال است، در حالی که در
روستا و یا شهر خود داراي خانه هستند و به دلیل عدم درآمد در شهرهاي کوچک مجبور به حاشیه نشینی می شوند. بدین ترتیب در
روستاها نیز با خانه هاي تهی مواجه هستیم.مهدیان اضافه کرد: اگر مشکل در مبدأ حل شود و تولید اشتغال در مبدا صورت گیرد،
حاشیه نشینی در شهرهاي بزرگ ایجاد نمی شود.وي مسئله استیجار را از جمله مباحثی که کمتر به آن پرداخته شده، دانست و
گفت: هدف همه داشتن خانه است و هر فرد پس از ازدواج اولین هدف او صاحبخانه شدن است. در حالی که در دنیا بدین شکل
نیست و در کشورهاي پیشرفته نیز درصد بالایی از جمعیت مستأجر می باشند وي از سویی دولت براي مسکن هاي استیجاري برنامه

 
ریزي مشخصی دارد این در حالی است که کشور ما از چنین برنامه اي برخوردار نیست. 

 
48 درصد سبد خانوار را بخش مسکن تشکیل می دهد 

بیت االله ستاریان، کارشناس مسکن هم در این برنامه خاطرنشان کرد: همه خانوارهاي کشور ساکن نیستند و سالانه تقریباً بین 4 تا 6
درصد حاشیه نشینی در کشور افزایش پیدا می کند و خانوارهاي گسیخته بسیار هستند. خانوارهایی که تشکیل شده اند لیکن به علت
عدم داشتن واحد مسکونی شکل یک خانوار را نگرفته اند و از این نوع خانوارها در کشور بسیار هستند. وي با بیان اینکه حاشیه
نشینی شهرهاي بزرگ بسیار زیاد است، گفت: در هر دوره اي تعریفی از واحد مسکونی تغییر می یابد و در حال حاضر واحدي
مسکونی عبارت است از حداقل امکانات از جمله آشپزخانه و سرویس بهداشتی، فضاي خواب و نشیمن مستقل. بنابراین؛ هر اقامتی
الزاماً به معناي برخورداري از واحد مسکونی نیست. ستاریان بیان کرد: تولید مسکن 95 درصد در اختیار بخش خصوصی است و مابقی
آن در اختیار دولت می باشد و دولت عملاً نمی تواند وارد تولید شود بلکه سیاستگذاري راهبردي براي تولید بخش خصوصی صورت
می گیرد. این مسئله مستلزم آن است که تمام ابزارهاي تکنولوژیک، مالی و قوانین و نرم افزاري را در اختیار بخش خصوصی بگذارد.
بخش مسکن و صنعت ساختمان نیمی از اقتصاد ماست و این بدان معناست که نیمی از نقدینگی کشور در صنعت ساختمان و صنایع
وابسته به آن متمرکز است و نزدیک به 70 درصد مردم نیز در این بخش و 30 درصد در بخش اقتصاد دولتی اشتغال دارند.وي افزود:
می توان گفت که مسکن مسئله اي است که نیم قرن است که با آن درگیر هستیم و در این مدت بالاي 50 درصد جامعه به نوعی
درگیر آن هستند و 48 درصد سبد خانوار را بخش مسکن تشکیل می دهد و این نشان از آن دارد که این معضل بسیار بزرگ و جدي
است. ستاریان در ادامه گفت: در قوه مجریه و حتی در قوه مقننه مسکن به اندازه اي که در اقتصاد کشور جاي دارد، در نظام و
تشکیلات جایگاه ندارد.ستاریان یادآور شد: اجاره مسکن در سبد خانوار باید مانند دیگر کشورهاي توسعه یافته 12 درصد باشد و یک
کارمند بتواند با یک ساعت و ربع کار کردن سرپناه آن روز خود را تأمین کند و مابقی آن را براي دیگر نیازهاي خود در نظر بگیرد.
مشکل اینجاست که وقتی این رقم به 48 درصد در سبد خانوار می رسد جاي تعجب ندارد که اگر به 80 درصد نیز برسد.وي افزود:
مشکل مسکن کشور مشکل ساختار اقتصادي و کلی است. به این دلیل که مسکن با کلان اقتصاد درگیر است. 43 سال بعد از انقلاب

 
همه دولت ها خیز برداشتند که مشکل مسکن را حل کنند اما این امر محقق نشد. 

ستاریان کالایی-سرمایه اي بودن مسکن را یک عارضه دانست و گفت: در مسکن پتانسیلی وجود دارد که باعث شده تا تبدیل به

 
کالاي سرمایه اي شود. 

وي افزود: در معادلات علمی جمله خانه خالی مساوي با دو نتیجه است، اول آنکه حاشیه نشینی صفر شده و در حال منفی شدن می
باشد و دوم؛ سبد خانوار زیر 8 درصد قرار گرفته و به قدري اجاره ها کاهش یافته که هزینه اجاره داري با اجرت اجاره تقریباً مساوي

 
است که این اتفاق در کشورها به ندرت صورت می گیرد. 

 
رئیس اتحادیه مشاوران املاك: آمار بازار مسکن بانک مرکزي و مرکز آمار با هم هماهنگ شوند 

قلی خسروي، رئیس اتحادیه مشاورین املاك و مسکن در ادامه این برنامه خطاب به نماینده مجلس گفت: قانون پیش فروش نوشته



 
شد اما اجرایی نشد و این بدان معناست که بخش خصوصی به هیچ عنوان دیده نشده است. 

وي به قانون نظام صنفی اشاره کرد و گفت: در مورد بخش خصوصی قانون نظام صنفی باید متفاوت شود و باید در این خصوص
تجدید نظر صورت بگیرد.قلی خسروي با تاکید بر جداسازي وزارت مسکن از راه گفت: در این خصوص باید تعجیل صورت بگیرد. تا
بتوان به نتیجه اصلی که به نفع مردم است، وزارت مسکن اقدامات لازم را انجام دهد. وي با بیان اینکه عرضه و تقاضا با هم همخوانی

 
ندارد، گفت: 185 شغل کلیدي، به صنعت ساختمان بستگی دارد و به طور کلی اقتصاد شکوفایی پیدا خواهد کرد. 

قلی خسروي همچنین عنوان کرد: بانک مرکزي، مرکز آمار باید حتماً هماهنگی داشته باشد و علاوه بر آن پلیس امنیت نیز حتماً باید
نظارت جدي داشته باشد.



تبادل نیروي کار ماهر و متخصص بین ایران و تاجیکستان
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تبادل نیروي کار ماهر و متخصص بین ایران و تاجیکستان

 
وزیر کار اعلام کرد؛ 

 
تبادل نیروي کار ماهر و متخصص بین ایران و تاجیکستان 

وزیر کار گفت: در بسیاري از زمینه ها از جمله حوزه هاي روابط کار، تبادل نیروي کار و آموزش فنی و حرفه اي می توانیم کارهاي

 
مشترك با تاجیکستان انجام دهیم. 

به گزارش امتیاز و به نقل از وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی، دکتر حجت االله عبدالملکی در دیدار با شیرین امان زاده، وزیر محنت،
مهاجرت و شغل اهالی جمهوري تاجیکستان گفت: خوشبختانه کارگروه مشترك دو وزارتخانه در بهمن ماه سال 99 برگزار شده و

 
یادداشت تفاهم همکاري مشترك را نهایی کرده است که این سند آغازي براي همکاري هاي گسترده دوجانبه است. 

وي با بیان اینکه برنامه اقدام مشترك می تواند نقشه راه همکاري هاي دو کشور در حوزه هاي مورد علاقه طرفین باشد، خاطر نشان
کرد: باید براي توسعه و تعمیق روابط دو کشور در حوزه وظایف دو وزارتخانه گام هاي عملی برداشته شود و بر این اساس، پیشنهاد

 
می کنم کارگروه مشترك در یک بازه زمانی 3 ماهه، برنامه اقدام یادداشت تفاهم همکاري را تدوین و نهایی کند. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی از وزیر محنت، مهاجرت و شغل اهالی جمهوري تاجیکستان دعوت کرد تا با سفر به تهران، برنامه

 
اقدام مشترك امضا شود. 

وي با بیان اینکه وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی از ادغام سه وزارتخانه تشکیل شده و حوزه وظایف بسیار گسترده اي دارد، تاکید

 
کرد: آمادگی کامل داریم در تمامی حوزه ها با تاجیکستان همکاري کنیم. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی افزود: اطمینان دارم می توانیم از ظرفیت هاي موجود دو وزارتخانه براي ارتقاي سطح تعاملات و
روابط دو کشور بهره بگیریم و در بسیاري از زمینه ها از جمله حوزه هاي روابط کار، تبادل نیروي کار و آموزش فنی و حرفه اي

 
کارهاي مشترك انجام دهیم. 

عبدالملکی اظهار داشت: از رایزنی و همکاري در سازمان بین المللی کار و همچنین تبادل تجربیات و گسترش همکاري ها در زمینه

 
بازرسی، حفاظت فنی، بهداشت کار، اشتغال و کارآفرینی استقبال می کنیم. 

وي با اشاره به اینکه امیدوارم در شرایط شیوع ویروس کرونا ملت و دولت تاجیکستان توانسته باشد آثار این پدیده را کنترل کنند،

 
گفت: از تبادل تجربیات بین دو وزارتخانه در رابطه با کاهش اثرات کرونا بر فضاي کسب و کار و نیروي کار استقبال می کنیم. 

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی، تبادل نیروي کار ماهر و متخصص بین دو کشور را یکی از زمینه هاي همکاري خواند و تاکید کرد:
جمهوري اسلامی ایران، داراي نیروي انسانی ماهر و متخصص در همه حوزه هاست، آمادگی داریم پیش نویس موافقت نامه تبادل

 
نیروي کار ماهر و متخصص بین دو کشور را براي شما ارسال کنیم. 

وي گفت: پیشنهاد می کنم این موضوع هم در دستور کار کارگروه مشترك قرار بگیرد تا دو کشور همسایه بتوانند نیازهاي واقعی بازار

 
کار خود را با استفاده از نیروي کار ماهر و متخصص برطرف کنند. 

به گفته عبدالملکی، امضاي این سند می تواند در تنظیم سیاست هاي بازار کار، اشتغال قانونی نیروي کار در دو کشور و حمایت هاي

 
اجتماعی از آنان بسیار مؤثر باشد. 

 
تفاهم نامه همکاري موجب تقویت مناسبات دو کشور در زمینه هاي روابط کار می شود 



شیرین امان زاده وزیر محنت تاجیکستان نیز در این دیدار با تبریک انتصاب عبدالملکی به عنوان وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی به
فرهنگ و زبان مشترك دو کشور اشاره کرد و گفت: این موارد باعث می شود میان دو کشور همکاري هاي راهبردي وجود داشته

 
باشد. 

وي افزود: اساس این دیدار، تبادل افکار و اندیشه در حوزه هاي روابط کار، آموزش هاي فنی و حرفه اي، ایجاد کسب و کار و اشتغال

 
آفرینی است. 

امان زاده به یادداشت تفاهم همکاري نیز اشاره کرد و افزود: امضاي این یادداشت تفاهم، موجب تحکیم و گسترش مناسبات دو کشور

 
در زمینه هاي روابط کار می شود. 

وزیر محنت تاجیکستان بر ضرورت تهیه نقشه عمل براي اجراي سند همکاري بین دو وزارتخانه تاکید و از تشکیل کمیته مشترك بین

 
دو وزارتخانه استقبال کرد و اظهار داشت: نشست هاي این کمیته می تواند به صورت مجازي و منظم برگزار شود. 

امان زاده، همچنین آمادگی خود را براي همکاري در زمینه هاي مورد تفاهم اعلام و تاکید کرد: علاقمند هستیم در زمینه روابط کار،

 
نظارت و ایمنی و سیاست هاي بازار کار از تجربیات جمهوري اسلامی ایران استفاده کنیم. 

 
وي به کشورهاي استفاده کننده از نیروي کار تاجیکستان اشاره و علاقه مندي خود را براي همکاري در این زمینه اعلام کرد. 

وزیر محنت تاجیکستان به برگزاري نشست ها و همایش هاي مشترك به صورت تخصصی در حوزه هاي مورد توافق دو طرف اشاره و
علاقه مندي خود را به منظور گسترش همکاري در زمینه هاي آموزش هاي فنی و حرفه اي، مشاغل و صنایع روستایی اعلام کرد.



برگزاري کنگره ملی مهندسی مکانیک بیوسیستم با حمایت ایرانسل
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برگزاري کنگره ملی مهندسی مکانیک بیوسیستم با حمایت ایرانسل

 
برگزاري کنگره ملی مهندسی مکانیک بیوسیستم با حمایت ایرانسل 

سیزدهمین کنگره ملی مهندسی مکانیک بیوسیستم و مکانیزاسیون ایران (مهندسی مکانیک بیوسیستم 1400) و اولین جشنواره

 
دانش آموزي مهندسی بیوسیستم، با حمایت ایرانسل برگزار شد. 

به گزارش امتیاز، این کنگره، روزهاي 24 تا 26 شهریور ماه 1400، به صورت آنلاین، با حضور وزیر جهاد کشاورزي و رئیس سازمان

 
نظام مهندسی کشاورزي ایران در دانشگاه تربیت مدرس برگزار شد. 

در این کنگره، درباره محورهاي تخصصیِ طراحی و ساخت، فناوري پس از برداشت، انرژي هاي تجدیدپذیر و مکانیزاسیون، بحث و
تبادل نظر شد و سخنرانی هاي کلیدي در حوزه هاي سیاست گذاري و نیز در زمینه هاي کاربردي و فنی، نشست هاي کارآفرینی با

 
حضور صاحب نظران و نشست هاي تخصصی و مرتبط، از جمله برنامه هاي برگزار شده در این کنگره بودند. 

کنگره ملی مهندسی مکانیک بیوسیستم و مکانیزاسیون ایران، بزرگترین گردهمایی متخصصان رشته هاي مهندسی مکانیک
بیوسیستم و مکانیزاسیون کشاورزي در سطح کشور است که با اهدافی همچون تبیین جایگاه گرایش هاي چهارگانه مهندسی مکانیک
بیوسیستم، ایجاد ارتباط با صنایع وابسته و فناورانه در کشاورزي، جذب سرمایه به بخش فناورانه کشاورزي، معرفی ایده هاي برتر به

 
سرمایه گذاران صنعتی و معرفی راهکارهاي بهینه سازي در بخش کشاورزي به کشاورزان و ذي نفعان، برگزار شد. 

این کنگره با توجه به تغییرات بنیادي در کشاورزي طی سال هاي اخیر که با کاربرد فناوري هاي کشاورزي هوشمند، کشاورزي دقیق،
تحلیل کلان داده، بهره وري در مصرف انرژي، خودروهاي خودران، اینترنت اشیا، آبیاري هوشمند و... ظهور کرده، سعی در ایجاد

 
بستري مناسب براي بهره مندي از همه پتانسیل هاي موجود براي رسیدن به بالاترین بهره وري در کشاورزي کشور داشته است. 

ایرانسل، اولین و بزرگترین اپراتور دیجیتال ایران، پیشگام در ارائه خدمات مبتنی بر آخرین فناوري هاي ارتباطی جهانی، پیش از این
و در سال 1396، براي اولین بار در ایران، زیست بوم اینترنت اشیا مبتنی بر فناوري باند باریک (NB-IoT) را با موفقیت آزمایش

 
کرده و در ادامه، خدمات شهر هوشمند مبتنی بر این فناوري را به صورت تجاري ارائه کرده بود. 

ایرانسل، نخستین ارائه دهنده 5G در ایران، در نظر دارد تا با گسترش هر چه بیشتر شبکه تجاري نسل پنج خود، زیرساخت ارتباطی
کشاورزي هوشمند را بیش از پیش در کشور عرضه کند.



ایجاد اشتغال 4000 نفري در تهران

منبع: سلامتشماره خبر:  69  |  تاریخ: 1400/06/27

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت (صمت) از صدور 236 پروانه بهره برداري صنعتی (ایجادي و توسعه اي) در پنج ماهه اول

 
امسال خبر داد که زمینه اشتغال بیش از 4000 نفر در استان تهران را فراهم کرده است. 

به گزارش گروه اجتماعی خبرگزاري سلامت، یداله صادقی گفت:
در پنج ماهه نخست سال جاري 64 پروانه بهره برداري ایجادي با
سرمایه گذاري 2012 میلیارد تومان و اشتغال 1409 نفر صادر
شده که به نسبت مدت مشابه سال قبل رشد 56 درصدي داشته

 
است. 

همچنین به گفته وي در این مدت 172 مجوز توسعه اي (پروانه،
کارت، گواهی) صادر شده که این میزان پروانه با سرمایه گذاري
بخش خصوصی به میزان 14 هزار و 132 میلیارد تومان، اشتغال

 
2959 نفر را فراهم کرده که در مقایسه با سال قبل 50 درصد رشد داشته است. 

صادقی همچنین با اشاره به مصوبه هیات مقررات زدایی و بهبود محیط کسب و کار مبنی بر تسهیل توسعه واحدهاي صنعتی و معدنی
در محدوده شعاع 120 کیلومتري تهران حداکثر تا دو برابر ظرفیت موجود، تصریح کرد: این زمینه را براي سرمایه گذاري و ارتقاء
فناوري واحدها بیشتر کرده و پیش بینی می شود اقبال صنعتگران و تولید کنندگان به توسعه طرح ها طی ماه هاي آینده بیشتر شود.

 
احیا 90 واحد تولیدي در تهران 

رئیس سازمان صمت استان تهران در ادامه از راه اندازي مجدد 90 تولیدي- صنعتی از ابتداي سال تا نیمه مرداد 1400 و تاکید کرد
که واحدهاي تولیدي می توانند مسائل و مشکلات خود را از طریق سامانه ستاد تسهیل و کارگروه هاي تسهیل و رفع موانع تولید

شهرستان ها و استان مطرح و پیگیري کنند



بیانات مقام معظم رهبري، مسیربرنامه ریزي ها و تصمیم گیري هاي توسعه ایی

دو حوزه جوانان و ورزش را روشن کرد

منبع: برنا نیوزشماره خبر:  70  |  تاریخ: 1400/06/27

وزیر ورزش وجوانان درسومین نشست شوراي معاونان این وزارتخانه، سخنان مقام معظم رهبري در دیدار قهرمانان و مدال
آوران المپیک و پارالمپیک را راهبردي توصیف کرد و گفت:بیانات ایشان، همچون چراغی، مسیربرنامه ریزي ها و تصمیم

گیري هاي توسعه ایی آتی دو حوزه جوانان و ورزش را روشن کرد .

دکتر سید حمید سجادي: بیانات مقام معظم رهبري،
مسیربرنامه ریزي ها و تصمیم گیري هاي توسعه ایی دو
حوزه جوانان و ورزش را روشن کرد وزیر ورزش وجوانان
درسومین نشست شوراي معاونان این وزارتخانه، سخنان
مقام معظم رهبري در دیدار قهرمانان و مدال آوران
المپیک و پارالمپیک را راهبردي توصیف کرد و گفت:بیانات
ایشان، همچون چراغی، مسیربرنامه ریزي ها و تصمیم
گیري هاي توسعه ایی آتی دو حوزه جوانان و ورزش را

 
روشن کرد . 

به گزارش برنا؛ در ابتداي این نشست دکتر سید حمید سجادي از توجه و عنایت رهبر معظم انقلاب اسلامی ، به ورزشکاران، قهرمانان

 
و مدال آوران قدردانی کرد و این دیدار را براي خانواده بزرگ ورزش راهبردي توصیف کرد . 

 او  در ادامه در خصوص دیدار قهرمانان المپیک و پارالمپیک با رهبر معظم انقلاب گفت: امروز تکلیف بسیاري از برنامه ریزي ها و

 
تصمیم گیري ها در دو حوزه ورزش و جوانان ، توسط ایسان تبیین و مورد تاکید قرارگرفت . 

دکتر سید حمید سجادي همچنین با تاکید براینکه بیانات ایشان همچون چراغ، چشم انداز آینده برنامه هاي توسعه اي این وزارتخانه
را روشن کرد، گفت : از این به بعد می توانیم براساس راهبردها و استراتژي فوق العاده اي که ایشان فرمودند اتفاقات ارزشمندي را

 
براي آینده ي ورزش ایران ترسیم و دنبال کنیم. 

او اظهارداشت : من هم دراین دیدار بسیار ارزشمند ، گزارشی که حاصل دست رنج ، تلاش و زحمات معاونین و مسئولان وزارت

 
ورزش و جوانان در کنار کمیته ملی المپیک و پارالمپیک بود را ارائه کردم . 

وزیر ورزش و جوانان در خصوص موارد مطروحه در این دیدار بیان کرد : یکی از تکالیفی که امروز بر اساس سخنان ورزشکاران مورد
تاکید مقام معظم رهبري قرار گرفت مربوط به اشتغال و جوایز ورزشکاران بود که در دوره گذشته نیزعنوان شده بود و هنوز انجام

 
نشده ، بنابراین موظف هستیم، با همکاري صندوق حمایت باید پیگیري و انجام شود. 



 او در بخش دیگري از سخنانش در خصوص مطالبی که توسط ورزشکاران در این نشست بیان شد ، گفت: هاشمیه متقیان قهرمان
پارالمپیک در پرتاب نیزه و آقاي فروغی به نمایندگی از ورزشکاران المپیکی سخنرانی وزینی داشتند که من از این عزیزان قدردانی

 
می کنم. 

لازم به ذکر است، در این جلسه بیانات مقام معظم رهبري در خصوص نخستین دیدار اعضا هیات دولت با معظم له تبیین شد.



مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) خوزستان خبر داد؛ مرکز تخصصی

اشتغال در خوزستان راه اندازي می شود

منبع: تابناكشماره خبر:  71  |  تاریخ: 1400/06/27

 
مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) خوزستان خبر داد؛ مرکز تخصصی اشتغال در خوزستان راه اندازي می شود 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) خوزستان گفت: مرکز تخصصی اشتغال با استفاده از ظرفیت خیران کارآفرین و برخی دستگاه

 
هاي متولی و این نهاد حمایتی در خوزستان راه اندازي می شود. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) خوزستان گفت: مرکز تخصصی اشتغال با استفاده از ظرفیت خیران کارآفرین و برخی دستگاه

 
هاي متولی و این نهاد حمایتی در خوزستان راه اندازي می شود. 

جمال شیبه روز شنبه در جمع خبرنگاران با اشاره به اینکه این کانون براي نخستین بار در خوزستان راه اندازي می شود بیان کرد:
این کانون با رصد بازار کار موردنیاز استان، مسیر اشتغال زایی را در استان با مشارکت دستگاه هاي مربوطه هموار می کند و براي

 
ایجاد اشتغال قشر نیازمند استان فعالیت خواهد داشت. 

وي گفت: در این کانون با هم افزایی نهادهاي حاکمیتی همچون اداره تعاون ، کار و رفاه اجتماعی، فنی حرفه اي، سازمان بسیج و

 
دیگر دستگاه هاي مربوطه در جهت ایجاد اشتغال براي افراد نیازمند اقدام خواهد شد. 

شیبه افزود: راه اندازي کانون خیران کارآفرین در خوزستان به منظور آماده سازي محلی براي تجمع خیران علاقمند به ایجاد اشتغال

 
محرومان در دستور کار این نهاد حمایتی قرار گرفته است. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی (ره) خوزستان ادامه داد:این کانون فعالیت خود را به زودي با مشارکت دستگاه هاي اجرایی و بخش
خصوصی با هدف افزایش اشتغال و بهره گیري از ظرفیت خیران در خوزستان آغاز می کند، و جامعه هدف این کانون دهک هاي

 
پایین جامعه به ویژه نیازمندان زیرحمایت است. 

 
شیبه، از فعالان و صاحبان بنگاه هاي اقتصادي و بخش خصوصی براي حمایت از این کانون در ایجاد اشتغال درخواست همکاري کرد. 

وي با بیان اینکه راه اندازي این کانون می تواند در کاهش نرخ بیکاري استان تاثیر گذار باشد گفت: مهارت آموزي و مشاوره در کسب
و کار در جهت توانمندسازي افراد از دیگر مواردي است که باید به آن توجه کرد به همین منظور می توان در این بخش از ظرفیت

 
دانشگاهیان و صاحبان صنایع و اداره کل فنی و حرفه اي استان براي مهارت آموزش و آموزش متقاضیان کار استفاده کرد. 

مدیرکل کمیته امداد امام خمینی(ره) خوزستان با اشاره به برنامه این نهاد حمایتی به منظور خودکفایی و توانمند سازي مددجویان
زیر پوشش خود افزود:اشتغال زایی با کمترین هزینه، یکی دیگر از مزایاي راه اندازي این مرکز تخصصی اشتغال است که در این راه

 
ضروري است دستگاه هاي اجرایی، بانک ها و صنایع حمایت لازم را داشته باشند. 

 
حدود 130 هزار خانوار در خوزستان زیرپوشش کمیته امداد امام خمینی (ره) هستند. 



نرخ بیکاري خوزستان با 14 درصد از میانگین کشوري بالاتر است و طبق گفته استاندار خوزستان اولویت نخست در استان براي رفع

 
مشکلات باید ایجاد اشتغال باشد. 

راه اندازي مرکز تخصصی اشتغال در کارگروه اجتماعی و فرهنگی خوزستان نیز مصوب شده تا راهی براي ایجاد اشتغال در استان
باشد.



برگزاري کنگره ملی مهندسی مکانیک بیوسیستم با حمایت ایرانسل

منبع: خبر آنلاینشماره خبر:  72  |  تاریخ: 1400/06/27

سیزدهمین کنگره ملی مهندسی مکانیک بیوسیستم و مکانیزاسیون ایران (مهندسی مکانیک بیوسیستم 1400) و اولین
جشنواره دانش آموزي مهندسی بیوسیستم، با حمایت ایرانسل برگزار شد.

سیزدهمین کنگره ملی مهندسی مکانیک بیوسیستم و
مکانیزاسیون ایران (مهندسی مکانیک بیوسیستم 1400) و
اولین جشنواره دانش آموزي مهندسی بیوسیستم، با

 
حمایت ایرانسل برگزار شد. 

به گزارش روابط عمومی ایرانسل، این کنگره، روزهاي 24
تا 26 شهریور ماه 1400، به صورت آنلاین، با حضور وزیر
جهاد کشاورزي و رئیس سازمان نظام مهندسی کشاورزي

 
ایران در دانشگاه تربیت مدرس برگزار شد. 

در این کنگره، درباره محورهاي تخصصیِ طراحی و ساخت،
فناوري پس از برداشت، انرژي هاي تجدیدپذیر و مکانیزاسیون، بحث و تبادل نظر شد و سخنرانی هاي کلیدي در حوزه هاي سیاست
گذاري و نیز در زمینه هاي کاربردي و فنی، نشست هاي کارآفرینی با حضور صاحب نظران و نشست هاي تخصصی و مرتبط، از جمله

 
برنامه هاي برگزار شده در این کنگره بودند. 

کنگره ملی مهندسی مکانیک بیوسیستم و مکانیزاسیون ایران، بزرگترین گردهمایی متخصصان رشته هاي مهندسی مکانیک
بیوسیستم و مکانیزاسیون کشاورزي در سطح کشور است که با اهدافی همچون تبیین جایگاه گرایش هاي چهارگانه مهندسی مکانیک
بیوسیستم، ایجاد ارتباط با صنایع وابسته و فناورانه در کشاورزي، جذب سرمایه به بخش فناورانه کشاورزي، معرفی ایده هاي برتر به

 
سرمایه گذاران صنعتی و معرفی راهکارهاي بهینه سازي در بخش کشاورزي به کشاورزان و ذي نفعان، برگزار شد. 

این کنگره با توجه به تغییرات بنیادي در کشاورزي طی سال هاي اخیر که با کاربرد فناوري هاي کشاورزي هوشمند، کشاورزي دقیق،
تحلیل کلان داده، بهره وري در مصرف انرژي، خودروهاي خودران، اینترنت اشیا، آبیاري هوشمند و… ظهور کرده، سعی در ایجاد

 
بستري مناسب براي بهره مندي از همه پتانسیل هاي موجود براي رسیدن به بالاترین بهره وري در کشاورزي کشور داشته است. 

ایرانسل، اولین و بزرگترین اپراتور دیجیتال ایران، پیشگام در ارائه خدمات مبتنی بر آخرین فناوري هاي ارتباطی جهانی، پیش از این
و در سال 1396، براي اولین بار در ایران، زیست بوم اینترنت اشیا مبتنی بر فناوري باند باریک (NB-IoT) را با موفقیت آزمایش

 
کرده و در ادامه، خدمات شهر هوشمند مبتنی بر این فناوري را به صورت تجاري ارائه کرده بود. 

ایرانسل، نخستین ارائه دهنده 5G در ایران، در نظر دارد تا با گسترش هر چه بیشتر شبکه تجاري نسل پنج خود، زیرساخت ارتباطی
کشاورزي هوشمند را بیش از پیش در کشور عرضه کند.





شهرك صنعتی دماوند2 ظرفیت اشتغال پایدار براي 7 هزار نفر را دارد

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  73  |  تاریخ: 1400/06/27

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان تهران گفت: اکنون واحدهاي خوبی در شهرك صنعتی دماوند2 آماده افتتاح
است که اگر مشکلات زیرساختی همچون برق شهرك مرتفع شود، در آینده اي نزدیک با بهره برداري تمام طرح ها، اشتغال

پایدار براي 7 هزار نفر فراهم خواهد شد.

اقتصادگردان- صابر پرنیان عصر شنبه طی بازدید از شهرك صنعتی دماوند2 که با حضور مسئولان شهرستان دماوند برگزار شد
گفت: شهرك صنعتی دماوند2 یکی از شهرك هاي صنعتی بسیار فعال است که طی سال هاي اخیر با مشکلاتی مواجه بود که امروز

 
در حال رفع آن هستیم. 

وي ادامه داد: یکی از مشکلات این شهرك تامین زیرساخت هاي بخش آب و برق است که تصمیمات لازم اتخاذ شده و با توجه به
قول مساعد مدیر عامل برق منطقه اي براي ساخت پست برق 63.20 کیلوولت شهرك، تا 4 ماه آینده مورد بهره برداري قرار می

 
گیرد. 

این مقام مسئول با بیان اینکه تا پایان سال آب این شهرك را 10 متر بر ثانیه افزایش خواهیم داد، خاطرنشان کرد: در راستاي توسعه
شهرك صنعتی دماوند2، قراردادهاي راکدي در قالب زمین خام رها شده و انگیزه اي از سوي تولید کنندگان براي احداث وجود ندارد،

 
به موقع فسخ خواهد شد. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان تهران با تاکید براینکه افرادي که با توجه به شرایط اقتصادي بعد از شیوع کرونا و

 
نوسانات قیمت مصالح، طرح آنان فعال است ولی نتوانستند به موقع به اتمام برسانند، به آنان کمک خواهیم کرد. 

وي گفت: در حال حاضر 170 طرح صنعتی در شهرك صنعتی دماوند2 در حال اجرا است و همه این طرح ها فعال هستند و چندین
مورد که غیر فعال هستند را فسخ و به دادگاه ارسال کردیم؛ هر کدام از افراد که داراي طرح و انگیزه باشند به آنان کمک خواهیم

 
کرد، اما به فرادي که صرفا به دنبال منفعت و خرید و فروش باشند اجازه نخواهیم داد. 

این مقام مسئول افزود: خوشبختانه در طی2 سال اخیر در حوزه زیرساخت ها این شهرك پیشرفت چشمگیري داشته که با پشتکار و
پیگیري نماینده مردم دماوند و فیروزکوه در مجلس شوراي اسلامی، امیدواریم در دوسال آینده این شهرك به یک مرکز اشتغال، تولید

 
ثروت، افتخار و عزت براي منطقه و استان تلقی شود. 

لازم به ذکر است، عصر امروز مدیرعامل شهرك هاي صنعتی استان تهران، مدیر شهرك صنعتی دماوند، نماینده مردم دماوند و
فیروزکوه در مجلس شوراي اسلامی و فرماندار شهرستان با حضور در شهرك صنعتی دماوند 2 به بازدید و بررسی مشکلات تعدادي از

 
پروژه هاي نیمه تمام در شهرستان دماوند پرداختند. 

در خصوص بازدید از پروژه پلی یورتان پارس در شهرك صنعتی دماوند 2، لازم به ذکر است این پروژه به تولید مواد شیمیایی می
پردازد و در حال حاضر 20 درصد از کار فیزیکی آن باقی مانده که با انشعاب گاز و استقرار تجهیزات، بهره برداري از آن در دستور کار

قرار می گیرد. با راه انداري پروژه مذکور، امکان اشتغال به کار 30 نفر فراهم خواهد داشت. 



همچنین در بازدید از پروژه کارخانه ظروف دماوند، مشکل تغییر کاربري و انشعاب گاز مطرح بود که مقرر گردید پیگیري لازم در این

 
خصوص صورت گیرد. 

علاوه بر این در بازدید از پروژه توسعه تفلون نسوز دماوند، مشکل انشعاب آب و برق مطرح شد که پیگیري موارد مطروحه در دستور

 
کار قرار گرفت. 

همچنین علاوه بر بازدید از روند آماده سازي سوله واکسیناسیون در شهرك صنعتی دماوند 2، از پروژه شرکت کلرد آمل، تولیدکننده

 
محصولات مهسان نیز بازدید شد. 

 
مشکلات شهرك هاي صنعتی دماوند و فیروزکوه بررسی شد 

نماینده مردم شهرستان هاي دماوند و فیروزکوه در مجلس شوراي اسلامی عمده مشکلات شهرك هاي صنعتی این دو شهرستان هاي

 
بهبود زیرساخت ها، همکاري بانک ها، واگذاري سند و غیر دانست. 

سید احمد رسولی نژاد در حاشیه بازدید از شهرك هاي صنعتی شهرستان هاي دماوند و فیروزکوه اظهار داشت: در ادامه بازدید از
شهرك هاي صنعتی امروز جلسات متعددي در شهرستان هاي دماوند و فیروزکوه برگزار شد که ابتدا در شهرستان فیروزکوه جلسه اي

 
با سرمایه گذاران و تسهیل در واگذاري اراضی را داشتیم. 

وي افزود: عمده مشکلات کارخانه داران شهرستان فیروزکوه شامل مالیات و قانون شعاع 120 کیلومتر بوده که خارج از این محدوده

 
قرار دارند و باید مشکلات آنان برطرف شود. 

این مقام مسئول عنوان کرد: یکی از موضوعات دیگر بحث مناطق کم برخوردار بوده که با توجه به اینکه در شهرستان فیروزکوه

 
تعدادي دهستان محروم داریم باید جزو مناطق کم برخوردار شناخته شوند. 

رسولی نژاد خاطر نشان کرد: همچنین امروز از شهرك صنعتی دماوند 2 بازدید داشتیم و مشکلات صاحبان کارخانه هاي این شهرك

 
بررسی شد. 

نایب رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی با اشاره به عمده مشکلات شهرك صنعتی دماوند 2 تصریح کرد:
مشکلات مربوط به واگذاري سند، آب، برق، گاز و مشکل مشترك شهرك صنعتی هر 2 شهرستان در خصوص همکاري نکردن برخی

 
بانک ها از جمله مشکلات مطرح شده در این جلسه بود. 

وي تاکید کرد: تصمیمات لازم در خصوص بخشی از این مشکلات در این جلسه اتخاذ شد و بخش دیگر نیز در آینده اي نزدیک با

 
حضور وزیر صمت در 2 شهرستان تصمیم گیري خواهد شد. 

این مقام مسئول گفت: ذکر این نکته ضروري است که مشکلات مذکور در جلسه هفته گذشته با وزیر صمت به اتفاق فرمانداران دو

 
شهرستان به صورت مکتوب ارائه شد. 



نایب رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: مضاف بر این موضوع هفته آینده با وزیر اقتصاد و امور دارایی
نیز جلسه اي خواهیم داشت و مشکلاتی که صنعتگران با بانک ها داشتند از جمله سنگ اندازي و کارشکنی در خصوص وثیقه و

 
پرداخت تسهیلات توسط برخی از بانک ها را مطرح خواهیم کرد تا با تدبیر لازم اقدامات عاجل صورت گیرد. 

رسولی نژاد اضافه کرد: در خصوص بازنگري و تغییر قانون شعاع 120 کیلومتري با توجه به مخالفت جدي سازمان محیط زیست علی
رغم پیگیري هاي لازم در چند دوره تاکنون به نتیجه نرسیده است.



اصول گرایی بر مبناي مکتب اهل بیت (ع) اصولگرایی واقعی است

منبع: شعار سالشماره خبر:  74  |  تاریخ: 1400/06/27

شعار سال: آیت االله محمد جواد فاضل لنکرانی، رئیس مرکز فقهی ائمه اطهار (ع) در دیدار ائتلاف سراسري فرهنگیان گفت:
مکتب اهل بیت (ع) هدف از زندگی را کاملاً براي انسان تبیین می کند، به انسان نشاط و انرژي می دهد و نماد و ظهور و

بروز آن هم در حضور در میدان هاي بسیار سخت مانند دفاع مقدس یا در شهداي مدافع ...

شعار سال: آیت االله محمد جواد فاضل لنکرانی، رئیس مرکز فقهی ائمه اطهار (ع) در دیدار ائتلاف سراسري فرهنگیان گفت:
مکتب اهل بیت (ع) هدف از زندگی را کاملاً براي انسان تبیین می کند، به انسان نشاط و انرژي می دهد و نماد و ظهور و بروز آن هم

 
در حضور در میدان هاي بسیار سخت مانند دفاع مقدس یا در شهداي مدافع حرم مشهود است. 

آیت االله محمد جواد فاضل لنکرانی هدف انقلاب را فهمیدن مکتب اهل بیت (ع) عنوان کرد و افزود: دفاع از اهل بیت، تبیین مکتب

 
اهل بیت و خدمت به مکتب اهل بیت اصلی ترین هدف انقلاب است. 

وي یکی از شاخصه هاي اصول گرایی را تبیین مکتب اهل بیت (ع) دانست و گفت: اصولگرایی اگر بر این شاخص باشد واقعاً
اصولگرایی است؛ اما اگر بر این شاخص نباشد این اصولگرایی نیست، این شاخص فقط بحث معنویت و فرهنگ نیست بلکه گروه هاي

 
سیاسی باید به فکر این باشند که جوان ها و مردم را به سمت کارآفرینی سوق بدهند. 

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با بیان اینکه وقتی ما سراغ مکتب اهل بیت (ع) برویم، تشویق ایشان به امر تجارت را می بینیم؛

 
ادامه داد: ما از مسؤولان این سؤال را داریم که آیا بورس تجارت است؟ 

آیت االله فاضل لنکرانی افزود: بورس یک تجارت کاذب و صوري است، در حالی که تجارت یعنی تولید بیشتر، توسعه بیشتر و درآمد
بیشتر؛ اما در بورس گاهی اوقات درآمد هاي کاذب ایجاد شد که به دنبال آن توسعه و تولید در کار نبود و به این ترتیب سهام یک
کارخانه بدون اینکه توسعه و تولیدش دو برابر بشود، ده برابر می شد، در حالی که عقل یک بچه هم می فهمید که این امر کاذب

 
است. 

وي با اشاره به بازي هاي معاملاتی در بورس که موجب افزایش قیمت و اشتهاي کاذب در مردم شد، گفت: این اقدامات موجب ورود
صدماتی به اموال مردم شد که واقعاً اگر ثابت بشود مسؤولی در این ماجرا کوتاهی کرده و دقت نکرده و مردم را وارد این میدان کرده و

 
سرمایه مردم از بین رفته، اینجا ضمان وجود دارد و هیچ تردیدي در آن نیست. 

رییس مرکز فقهی ائمه اطهار (ع) قم با انتقاد از صدا و سیما در انتشار بخشی از سخنانش درباره بورس گفت: البته مطلبی که ما آن
زمان درباره بورس گفتیم توسط رسانه ها قیچی شد و یک صحبتی که درباره امیرالمؤمنین (ع) هم صداوسیما پخش کرد، چون زمان

 
به به و چه چه درباره بورس بود ناقص منتشر شد. 

وي تاکید کرد: اصولگرایی یعنی پایبندي انسان به تمام زوایایی که در مکتب اهل بیت (ع) است. مثلا اگر اهل بیت (ع) به نماز و
عبادات تعبد خاص داشتند، ما هم تا یک مقداري از آن تعبد را داشته باشیم. اگر اهل بیت (ع) نسبت به جریان حاکم در جامعه
خودشان توجه داشتند، یک شیعه نمی تواند بگوید به من چه که چه کسی حکومت می کند یا چه کسی بیت المال را از بین می برد.



 
شیعه باید نسبت به سرنوشت خودش و نسبت به حاکم و مسؤولان توجه داشته باشد. 

آیت االله فاضل لنکرانی افزود: اهل بیت (ع) نسبت به مستضعفین و فقرا توجه خاص داشتند و از اول زندگی تا آخر عمرشان، در این
زمینه اصلا عقب نشینی نمی کردند. حتی حضرت علی (ع) هم در بستر شهادت، به فکر فقرا، ایتام و مستمندان است، در وصایاي

 
خودش این ها را مطرح می کند، شیعه باید همین حالت را داشته باشد. 

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم ادامه داد: اصولگرایی یعنی تمام ارکان و ابعادي که در مکتب اهل بیت (ع) هست توسط کسی
که می گوید من اصولگرا هستم رعایت شود. مثلا اهل بیت (ع) اگر لازم می شد که جان خودشان را براي حفظ اسلام بدهند بلافاصله

 
خودشان و فرزندانشان آمادگی داشتند، هر چه لازم بود مانند جهاد، شهادت، ایثار را براي اسلام انجام دادند. 

وي با بیان اینکه امام خمینی (ره) قبل از پیروزي انقلاب به جوان ها و مردم انگیزه داد، گفت: بعد از انقلاب هم جوان ها در دفاع
مقدس بودند، مردم از خورد و خوراکشان می زدند براي دفاع مقدس. واقعاً الآن این سؤال مطرح است که چرا آن انگیزه هاي خالص
که ما در آن دهه اول انقلاب ملاحظه می کردیم در بخشی از جامعه - نمی گویم در همه - نمی بینیم؟ در حالی که ما افرادي را

 
داریم که هنوز آن روحیات را دارند، اما چرا کمرنگ شده است؟ 

آیت االله فاضل لنکرانی پذیرش مسؤولیت به عنوان یک وظیفه شرعی را از زوایا و شاخص هاي مکتب اهل بیت (ع) دانست و افزود:
یک شخص اصولگرا نباید با لابی گري، ارتباطات، بازي هاي پشت پرده، تطمیع و برنامه ریزي خودش را به قدرت برساند و اگر کسی
دنبال این است که اینگونه در قدرت باشد، قطعاً اصولگرا نیست. اصولگرا یعنی اگر یک مسؤولیتی پیش آمد به عنوان وظیفه شرعی
بپذیرد، اگر هم پیش نیامد خودش دنبالش نباشد، دنبال پست و مقام نباشد، نگوید حالا این دولت جدید آمده ما اصولگرا ها هر کدام

 
باید سهم و مسؤولیتی داشته باشیم؛ این با مکتب اهل بیت (ع) سازگاري ندارد. 

وي با بیان اینکه ما باید اصولگرایی را از امام (ره) و رهبري یاد بگیریم، یادآور شد: رهبر معظم انقلاب بعد از پیروزي انقلاب با دعوت
امام (ره) وارد شوراي انقلاب شد در حالی که خودش هیچ گاه براي رسیدن به این جایگاه تلاش نکرد و اگر رئیس جمهور شد بخاطر
مطالبه مردم و جامعه از ایشان بود و همه بخش ها با آن رأي بسیار بالا از ایشان خواستند. اگر رهبر شد مسؤولیتی بود که خبرگان

 
روي دوش ایشان گذاشتند و ایشان هرگز دنبال این ها نبود. این موارد باید شاخص اصلی باشد. 

رئیس مرکز فقهی ائمه اطهار (ع) افزود: گاهی یک آقایی می گوید من، چون در این انتخابات نقش داشتم باید یک پستی در فلان جا

 
به من بدهند، این نه اصولگرایی و نه مطابق با ضوابط دینی است. 

آیت االله محمد جواد فاضل لنکرانی با اشاره به ضربات فراوانی که در دو دهه اخیر به اصولگرایی وارد شده است، گفت: اصولگرایی از آن

 
حقیقت اصلی خودش فاصله گرفته است. 

وي درباره تعریف اصولگرایی گفت: اصولگرایی یعنی همه همّ و غم من این باشد که اگر فساد در جامعه هست، فساد از بین برود؛ اگر
حق مردم پایمال می شود بیش از آنچه که حق خودم پایمال می شود نگران و معترض باشم؛ اصولگرایی به این معناست که ثروت
مسلمین درست و با ضابطه در اختیار مردم قرار بگیرد؛ این معناي اصولگرایی است، اما اگر کسی دنبال مقام یا مال و حقوق هاي

 
کذایی باشد، این عنوان اصولگرایی را ندارد. 

وي با اشاره به سخنی از مرحوم آیت االله العظمی فاضل لنکرانی در یک مجلس درس که فرمودند: من که 50 سال است اسلام را درس



می دهم، نمی توانم بگویم من اسلام شناسم، حضار را به درك معرفت اهل بیت (ع) توصیه کرد و افزود: اسلام و مکتب اهل بیت (ع)
خیلی عظمت دارد، این طور نیست که بگوئیم با دانستن دو روایت و دو آیه، ثقلین را بلد هستیم، نه! اگر صد ها سال خدا به انسان
عمر بدهد باز گوشه اي از حقیقت امامت و معارف اهل بیت (ع) را نمی تواند پیدا کند، زیرا آن بزرگواران متصل به علم و قدرت

 
نامتناهی بودند و همه چیز را خداي تبارك و تعالی به ایشان عنایت فرموده است. 

آیت االله فاضل لنکرانی با اشاره به خیال باطل دشمنان انقلاب و یک عده خارج نشین که براي پایان انقلاب روزشماري می کنند،
گفت: این ها از اول انقلاب این خیال هاي باطل و خواب هاي پریشان را داشتند، کاري به آن ها نباید داشته باشیم بلکه ما باید به این
فکر کنیم که این انقلاب باید براي نسل هاي آینده بماند. مردم باید بدانند که انقلاب براي تصاحب قدرت براي یک جمع نبوده،
انقلاب براي این بوده که مردم آن حقیقت وجودي خودشان حفظ بشود و به فعلیت برسد؛ عزت، استقلال و رفاه براي مردم باشد که
من امیدوارم این دولت جدید و جناب آقاي رئیسی قدم هاي بزرگی را بردارد که آن نگرانی هاي مردم و آن دلسردي هایی که در

 
بخشی از جامعه به وجود آمده و آن بی عزتی هایی که نسبت به مردم در دوران گذشته شاهد بودیم جبران و برطرف شود. 

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم خاطرنشان ساخت: در اسلام اینگونه است که وقتی می بینیم یک مسلمان مورد احترام قرار
گرفت باید لذت ببریم؛ اگر دیدیم یک مسلمان مورد اهانت قرار گرفت، بدانیم اهانت به یک مؤمن اهانت به خداست، کمک به یک
مؤمن کمک به خداست، این ها چیز هایی است که به ما یاد دادند. این فرهنگ باید در مردم بیشتر مطرح باشد، مردم بدانند امام

 
(ره)، رهبري، شهدا، آن هایی که واقعا براي این انقلاب تلاش کردند اینطور نبوده که شاه را بردارند و خودشان جاي او بنشینند. 

وي در پایان گفت: این مطلب را والد مرحوم ما مکرر می فرمودند هدف از انقلاب، این بود که آنچه خدا از خلقت بشر اراده کرده
محقق شود، یعنی یک حکومت صالح و مردمی بر پا شود که احترام و ارزش براي خود مردم قائل باشد. این ها شاخص هایی است که
باید بیشتر به آن توجه کنیم، واقعاً براي تثبیت و استمرار انقلاب اسلامی تلاش کنیم و بدانیم که اگر این فکر را داشته باشیم خداي

 
تبارك و تعالی هم کمک می کند و ان شاء االله یک حرکت ماندگار از ما و شما در این کشور و در تاریخ انقلاب ثبت خواهد شد. 

شعارسال، با اندکی تلخیص و اضافات برگرفته ازاعتماد آنلاین، تاریخ انتشار:27 شهریور 1400، کدخبر: 514603،
etemadonline.com



اخبار
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اخبار

 
اخبار 

 
بروکراسی بلاي جان ساخت و ساز مسکن 

عضو هیات مدیره انجمن تولیدکنندگان و فناوران صنعتی ساختمان اجراي طرح جهش تولید مسکن را امکان پذیر دانست و گفت: با

 
چند راهکار عملیاتی،شرایط تحقق هدف گذاري هاي دولت درحوزه مسکن محقق می شود. 

علاء الدین ختایی اظهار کرد: اگر قرار باشد دولت در حوزه مسکن مانند یک پیمانکار ورود پیدا کند، به هیچ عنوان امکان تحقق
اهداف دولت درحوزه مسکن فراهم نمی شود. اما اگر فرآیند ساخت وساز به مردم واگذارشودامکان عملیاتی کردن برنامه جهش تولید

 
مسکن فراهم خواهد شد. 

وي نگاه پیمانکاري به بدنه دولت درحوزه مسکن را دیدگاه نادرستی ارزیابی کرد وگفت: دولت باید درحوزه مسکن به عنوان سیاست
گذار و تسهیل گر ورود پیدا کند وشرایط را براي اجراي بهینه ساخت وساز فراهم کند.به عنوان مثال یکی ازپیش شرط هاي تولید
بهینه مسکن،دسترسی به زمین هاي قابل آمایش است که امکان خدمات رسانی زیربنایی و روبنایی درکوتاه ترین زمان ممکن به آنها

 
فراهم باشد. 

وي تاکید کرد: برآوردها حاکی ازآن است که سازمانهایی نظیر بنیاد مستضعفان،ستاد اجرایی ،بنیاد مسکن درشهرهاي مختلف داراي
زمینهاي مناسبی هستند که با واگذاري آنها به انبوه سازان براي تولید مسکن می توانند،مهمترین پیش شرط اجرایی طرح جهش
تولید مسکن را فراهم کنند.وي گفت: سازمان هاي مذکورکه نسبت به واگذاري زمین به انبوه سازان اقدام می کنند،می توانند ازمحل

 
فعالیت هاي ارزش افزاي ناشی ازفعالیتهاي عمرانی دراین زمینها،درجهت تامین مبلغ اراضی عرضه شده خود اقدام کنند. 

عضو هیات مدیره انجمن تولیدکنندگان و فناوران صنعتی ساختمان گفت: در فاز بعدي ،انبوه سازان باید نسبت به آماده سازي این
اراضی اقدام کنند وسپس با توجه به اینکه بودجه این زمینها ازطریق فعالیتهاي ارزش افزا به نهادهاي صاحب زمین بازمی گردد،این

 
امرسبب می شود که هزینه سنگین تامین زمین به مردم تحمیل نشود. 

وي گفت:به عنوان بخش خصوصی و بازوي دولت، مدیریت و اجراي ساخت 100 هزارواحد مسکونی را عهده دار شدیم و قرار بود در
شهرهاي مختلف کشور از جمله همدان، تهران،تبریز و.. نسبت به اجراي این پروژه اقدام کند، اما مشکلات پیچیده بروکراسی مربوط به

 
واگذاري زمین و صدور مجوزها و..سبب شد که با مشکلات لاینحل مواجه شویم. 

ختایی تاکید کرد: اگرقرارباشد دولت دریک بازه زمانی کوتاه، میلیونها واحدها مسکونی تولید کند،می بایست شرایط تسهیل فرایند

 
پیچیده بروکراسی صدورمجوزهاي ساخت را فراهم کند چرا که این عامل نقش بازدارنده و کلیدي دراطاله فرآیند ساخت وساز دارد. 

وي با بیان اینکه بروکراسی پیچیده صدورمجوزها در طرح ملی مسکن نیز باعث بروز بسیاري از مشکلات حقوقی براي تولید کنندگان
شد تاکید کرد: با توجه به این امر لازم است که دولت تدابیرویژه اي دراین زمینه اتخاذ کند.به عنوان مثال پیشنهاد می شود که

 
دربدنه وزارت راه ستاد ویژه صدور پروانه مجوزهاي ساخت براي طرح مردمی ساخت مسکن تشکیل شود. 

وي اضافه کرد: راه اندازي ستاد مذکور و واگذاري اختیارات تام و ویژه به آن، باعث خواهد شد بسیاري از گره کورهاي مربوط به صدور

 
مجوزهاي ساخت ازبین برود واین ستاد می تواند تسهیل گري ویژه اي دراین زمینه به عمل آورد. 



 
تلفن همراه در صدر واردات کشور قرار گرفت 

در مرداد ماه تلفن همراه با 239میلیون دلار با فاصله زیاد با سایر کالاها در صدر واردات کشور قرار گرفته و پس از آن دانه سویا با

 
147میلیون دلار، ذرت دامی با 112میلیون دلار، گندم با 72میلیون دلار و جو با 40 میلیون دلار قرار دارند. 

سخنگوي گمرك گفت: در مرداد ماه امسال هشت میلیون و 452هزار تن کالا به ارزش پنج میلیارد و 378 میلیون دلار بین ایران و
کشورهاي جهان تبادل شد که سهم صادرات سه میلیارد و 323میلیون دلار و سهم واردات در این ماه دو میلیارد و 55میلیون دلار

 
بود بنابراین تراز تجارت غیر نفتی کشور یک میلیارد و 263میلیون دلار را نشان می دهد. 

سید روح اله لطیفی، سخنگوي گمرك اظهارکرد: سرجمع تجارت غیر نفتی کشور در رویه هاي صادرات و واردات در پنجمین ماه سال
1400 از لحاظ وزنی هشت میلیون و 452 هزار تن به ارزش پنج و 378میلیون دلار بوده است که سهم صادرات در این ماه (31روز)،
هفت میلیون و 142هزار تن به ارزش سه میلیارد و 323 میلیون دلار بوده است که نسبت به صادرات کشور در مرداد ماه سال 99 از

 
لحاظ وزنی بدون کاهش 9.5درصدي و از لحاظ ارزش رشد 54 درصدي داشته است. 

 
وي افزود: صادرات کشور در مرداد ماه نسبت به تیرماه امسال با کاهش 14 درصدي در وزن و 9درصدي در ارزش همراه بوده است. 

لطیفی در خصوص مقاصد کالاهاي ایرانی در مرداد ماه گفت: چین با دو میلیون و 436 هزار تن به ارزش یک میلیارد و 505میلیون
دلار 34درصد وزن و 45درصد ارزش کل صادرات در مرداد ماه را به خود اختصاص داده است و نسبت به تیرماه کاهش 12درصدي در
وزن و افزایش 20درصدي در ارزش را تجربه کرده است، عراق هم در این ماه نسبت به تیرماه 18درصد در وزن و 27 درصد در ارزش
خرید کالا از ایران کاهش داشته است و یک میلیون و 83هزار تن کالا به ارزش 346میلیون دلار کالا از ایران خریده است، امارات با
734هزار تن به ارزش 285میلیون دلار(کاهش 13درصدي در وزن و 19درصدي در ارزش)، ترکیه با 362هزار تن به ارزش
184میلیون دلار (رشد 4درصدي در وزن و کاهش 44درصدي ارزش) و افغانستان با 364هزار تن به ارزش 127میلیون دلار(کاهش

 
12درصدي در وزن و 50 درصدي در ارزش) پنج مقصد اصلی صادرات کالاهاي ایرانی در مردادماه بودند. 

سخنگوي گمرك در خصوص میزان واردات پنجمین ماه سال گفت: در31 روز مرداد ماه امسال یک میلیون و 310 هزارتن کالا به
ارزش دو میلیارد و55میلیون دلار به صورت ترخیص قطعی وارد کشور شد که نسبت به واردات در مرداد ماه سال 99 از لحاظ وزن
36درصد کاهش و از لحاظ ارزش 26درصد کاهش داشته است. اما در مقایسه با تیر ماه 1400کاهش 68درصدي در وزن و
53درصدي در ارزش را نشان می دهد. البته میزان ترخیص درصدي کالا با دستورات معاون اول رئیس جمهوري و دولت سیزدهم

 
798هزار تن بوده که به دلیل درصدي بودن و تکمیل نشدن اسناد قطعی ترخیص در آمار واردات قطعی اعلام نمی شود. 

وي در خصوص کشورهاي مبدا خرید کالاهاي وارداتی کشورمان گفت: امارات با 368هزار تن به ارزش 711 میلیون دلار نسبت به
تیرماه کاهش 76درصدي در وزن و 53درصدي در ارزش واردات قطعی داشته است، چین با 127هزارتن کالا به ارزش 476میلیون
دلار نسبت به ماه قبل کاهش 62درصدي در وزن و 56درصدي در ارزش را تجربه کرده است، ترکیه با 262هزار تن کالا به ارزش
281میلیون دلار کاهش 38درصدي در وزن و 42درصدي در ارزش صادرات به ایران را نسبت به تیرماه را داشته، آلمان با 80هزار تن
کالا به ارزش 105 میلیون دلار کاهش 28درصدي در وزن و 29درصدي در ارزش کالاهاي معامله شده براي بازار ایران را داشته و
نهایتاسوئیس با 20 هزار تن کالا به ارزش 33 میلیون دلار کاهش 90 درصدي در وزن و 78درصدي در ارزش را براي فروش کالا به

 
ایران در مرداد ماه نسبت به تیر ماه داشته است. 

وي در خصوص کالاهاي وارداتی افزود: در این ماه تلفن همراه با 239میلیون دلار با فاصله زیاد با سایر کالاها در صدر واردات کشور
قرار گرفته و پس از آن دانه سویا با 147میلیون دلار، ذرت دامی با 112میلیون دلار، گندم با 72میلیون دلار و جو با 40 میلیون دلار
قرار دارند. لطیفی درخصوص کالا هاي عبوري از ایران در پنجمین ماه سال گفت: در مرداد ماه امسال 974هزارتن کالا ي خارجی از
مسیر ایران عبورکرده است که نسبت به کالاي عبوري ازکشورمان در مرداد ماه 99 که 501هزار تن بوده است رشد 94 درصدي

 
داشته است. 

 
اقتصاددان و عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس در گفت و گو با ءاخبار صنعت»؛ 

 
فضاي رقابتی در اختیار تولید کنندگان گذاشته شد 



عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی گفت: مصوبه تسهیل صدور مجوز برخی کسب و کارها می تواند
شرایط ایران را در منطقه به گونه اي تغییر دهد که در منطقه شرایط بهتري براي رقابت با سایر تولید کنندگان و صادر کنندگان

 
داشته باشیم. 

به گزارش اخبار صنعت، مصوبه تسهیل مجوز دهی به برخی کسب و کارهاي مجلس خبر خوبی بود در میان انبوه خبرهاي ناامید
کننده اقتصادي وحجم تورمی که بر سر ما آوار شده است. مصوبه اي که به اذعان همه کارشناسان بازار کار و اقتصاددانان می تواند
زمینه را براي مساعد شدن فضاي تولید و کارآفرینی باز کند. جعفر قادري اقتصاد دان و عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات

 
مجلس شوراي اسلامی در این باره توضیحاتی به اخبار صنعت داده است. 

جعفر قادري اقتصاددان و عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی در گفت و گو با اخبار صنعت در خصوص
چرایی اهمیت مصوبه تسهیل صدور برخی مجوزهاي کسب و کار پرداخت و در این باره گفت: یکی از مهمترین دلایلی که موجب
رونق و رشد تولید وبه تبع آن رشد اقتصادي کشورهاي توسعه یافته شده است بهبود فضاي کسب و کار، دسترسی راحت کارآفرینان
به مجوز و کلید زدن فعالیت کاري و تولیدي خود بدون حاشیه هاي جانبی است که متاسفانه در کشور ما نمونه هاي زیادي حاشیه

 
قابل ذکر است، حواشی که مانع ایجاد و تشکیل سریع کار و تولید براي یک کار آفرین یا یک سرمایه دار می شد. 

وي با اشاره به رتبه بسیار بد محیط کسب و کار در ایران در این باره توضیح داد: در بین 190 کشور دنیا از نظر رتبه شروع کسب و
کار متاسفانه ایران داراي رتبه 178است. یعنی ما بین کشورهاي دنیا متاسفانه بدترین وضعیت موجود را داریم ودر رتبه بندي کسب و

 
کار چالش هاي بسیار زیادي متوجه ماست. 

جعفر قادري نماینده مجلس در این باره تصریح کرد: به عبارت روشن تر ما ته جدول بهبود و تسهیل فضاي کسب و کار هستیم یعنی
از دوازده کشور در رتبه هاي آخر وضعیت بهتري داریم.ضمن اینکه متاسفانه از نظر شاخص سهولت بازار کسب و کارنیز رتبه ایران
127 است بنابراین در این حوزه نیز چالش هاي زیادي داریم که نتوانستیم شاخص بازار کسب و کار را ارتقاء دهیم و فضا را براي

 
کسب و کارهاي داخلی باز کنیم. 

عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی در ادامه با بیان اینکه بهبود فضاي کسب و کار عامل مهمی براي
افزایش و جذب سرمایه گذاري خارجی است گفت: یعنی یکی از کم هزینه ترین راه ها براي جذب سرمایه گذاري خارجی و همچنین
براي حفظ سرمایه هاي داخلی بهبود فضاي کسب و کار است. اگر براي این منظور همه چیز فراهم شود و مشکلی در میان نباشد،
قطعا وقتی هزینه هاي تولید کاهش بیابد زمینه براي سرمایه گذاري خارجی و داخلی فراهم می شود و سرمایه گذاران با اشتیاق

 
بیشتري وارد عرصه کار و تولید می شوند. 

وي در این باره خاطر نشان کرد: کاهش هزینه هاي تولید براي روغن کاري چرخ اقتصاد، تسهیل و سهولت فضاي کسب و کار یا
تسهیل شروع کسب و کار یک الزام مهم در هر اقتصادي به شمار می رود . از این رو نمایندگان مجلس شوراي اسلامی بر آن شدند تا

 
با تصویب این طرح در حقیقت کمک بزرگی به اقتصاد کشور کنند. 

وي در ادامه در خصوص مزایاي این مصوبه گفت: وقتی فضاي کسب و کار ترمیم بیابد قطعا مشکل اقتصاد حل می شود. حل برخی از
مشکلات اقتصادي به معناي حل تورم است. وقتی تولید زیاد شود و سرمایه ها در خدمت تولید قرار بگیرند و از گردش در فعالیت
هاي غیر مولد خارج شوند قطعا مشکل تورم به سرعت حل می شود و این موضوع کمک بسیار خوبی براي حل مشکلات معیشتی

 
مردم خواهد بود. 

جعفر قادري اقتصاد دان و نماینده مجلس در ادامه توضیح داد: مصوبه صدور برخی مجوزهاي کسب و کار می تواند منجر به افزایش
حضور بخش خصوصی در فضاي اقتصادي کشور شود و فعالیت هاي غیر دولتی را در اقتصاد افزایش دهد. تردیدي در این موضوع
وجود ندارد که این طرح داراي مزایاي زیاد است. این طرح می تواند مشکل زمان بر بودن یا امضاي طلایی یا برخی رانت ها که براي

 
اخذ برخی مجوزهاي کسب وکار تا کنون داده می شد را حل کند. بنابراین این مصوبه مزایاي زیادي براي کشور به دنبال دارد. 

استاد اقتصاد با اشاره به تحریم ها و محدودیت منابع مالی و پولی کشور درباره عواید مصوبه مجلس دراین بخش گفت: در این
شرایطی که کشور به دلیل تحریم هاي آمریکا با محدودیت منابع مالی رو به رو است قطعا طرح هاي این چنینی می تواند زمینه ساز

 
رشد و پیشرفت اقتصاد کشورباشد. ضمن اینکه زمینه را براي رقابتی کردن فضاي کار و تولید باز می کند. 



عضو کمیسیون برنامه، بودجه و محاسبات مجلس شوراي اسلامی گفت: مصوبه تسهیل صدور مجوز برخی کسب و کارها می تواند
شرایط ایران را در منطقه به گونه اي تغییر دهد که در منطقه شرایط بهتري براي رقابت با سایر تولید کنندگان و صادر کنندگان
داشته باشیم. همچنین این مصوبه چون زمان اخذ مجوز را بسیار کوتاه در کمتر از یک هفته کرده است این امیدواري را می دهد که
فعالیت هاي تولیدي در کشور افزایش بیابند اما فعالیت هایی که مغایر با منافع و امنیت ملی باشد مجوز دریافت نمی کنند و مشاغلی
که نایز به مطالعات بیشتري براي اخذ مجوز دارند نیز طی سه ماهه مجوز دریافت می کنند. بنابراین می توان گفت مصوبه مجلس
شوراي اسلامی یک طرح ضد انحصاري است که مانع لابی گري ها، امضاهاي طلایی و فشارهاي متعدد بر کارآفرینان و تولید کنندگان
می شود. بی شک مصوبه اعطاي مجوز به برخی کسب و کارها ضمن برداشتن محدودیت هاي متعدد از پیش روي بازار کار، عرصه را

 
براي فعالیت هاي کیفی و کمی بهتر محصولات ایرانی و رقابت منطقه اي و بین المللی باز می کند. 

 
آشفته بازار بلیت پروازهاي اربعین 

در شرایطی که قیمت بلیت هواپیما براي پروازهاي اربعین پنج تا شش میلیون تومان (به صورت دو طرفه) اعلام شده بود، بلیت دو

 
طرفه هنوز در بازه زمانی مورد توافق موجود نیست و قیمت هاي عجیب و غریبی در مسیر زائران اربعین به چشم می خورد. 

هفته گذشته سازمان هواپیمایی کشوري و شرکت هاي هواپیمایی توافق کردند تا قیمت بلیت پروازهاي اربعین پنج و شش میلیون
تومان بسته به فرودگاه مبداء (به صورت دو طرفه) فروخته شود اما تا کنون بلیت دو طرفه با نرخ هاي اعلامی در هیچ یک از سایت

 
هاي اینترنتی عرضه کننده وجود ندارد و در این میان نرخ هاي عجیب و غریبی نیز به چشم می خورد. 

محمد حسن ذیبخش -سخنگوي سازمان هواپیمایی کشوري- چهارشنبه هفته گذشته در این باره اعلام کرد که جلسه ستاد اربعین
در سازمان هواپیمایی کشوري براي تعیین نرخ نهایی بلیت پروازهاي اربعین تشکیل شد و نتایج خیلی خوبی داشتیم. بر این اساس
قیمت بلیت هواپیما براي پروازهاي تهران، شیراز، اصفهان، تبریز و اهواز به مقصد نجف پنج میلیون تومان به صورت دو طرفه و
یکطرفه سه میلیون و 200 هزار تومان و پروازهاي مشهد شش میلیون تومان به صورت دوطرفه و یکطرفه 4 میلیون تومان تعیین
شد.وي با بیان اینکه تعیین قیمت براي بلیت هواپیما و پروازهاي اربعین توجه کنید تنها در بازه زمانی 28 شهریور ماه تا 10 مهر ماه
است، افزود: چنانچه هر کدام از شرکت هاي هواپیمایی و آژانس هاي مسافرتی از این مبلغی که مورد توافق سازمان هواپیمایی
کشوري و انجمن شرکت هاي هواپیمایی هست تخطی کنند و نسبت به گرانفروشی اقدام کنند، مسافران می توانند از طریق سایت
سازمان هواپیمایی و سامانه شکایات مردمی اقدام کرده، قطعاً در سازمان با توجه به پیش بینی صورت گرفته خیلی سریع نسبت به
این موضوع رسیدگی خواهد شد.این توافق در حالی صورت گرفته که نه تنها بلیت هواپیمایی براي زائران به صورت دو طرفه و در
قالب نرخ توافق شده وجود ندارد، بلکه به نظر می رسد پروازهاي اربعین به گونه اي برنامه ریزي شده که بتوان از سقف این توافق

 
نرخی فرار کرد. 

به گونه اي که در بازه زمانی 28 شهریور ماه تا 10 مهر ماه هیچ بلیت پرواز دو طرفه اي وجود ندارد و همه بلیت ها به صورت یکطرفه
عرضه شده است. در حالی که اگر زائري یک روز پس از این بازه زمانی (یعنی 11 مهر ماه) برگردد، بلیت دو طرفه براي او در این

 
سایت ها باز می شود اما با قیمت هفت تا بیش از هشت میلیون تومان آن هم از مبدا تهران که باید حداکثر پنج میلیون تومان باشد! 

البته اپراتور و مسئولان فروش برخی سایت هاي عرضه کننده بلیت هواپیما هم در پاسخ به این وضعیت اینگونه پاسخ می دهند که آن
ها هیچ نقشی در ارائه و برنامه ریزي در زمینه نحوه ارائه این بلیت ها ندارند و این برنامه ریزي توسط شرکت هاي هواپیمایی صورت
گرفته است. از سوي دیگر تقریبا همه بلیت هاي دو طرفه که با شرایط بالا عرضه می شود، چارتر شده و مشخص نیست آیا مجوز آن

از سوي سازمان هواپیمایی کشوري صادر شده است یا خیر؟



ارائه تسهیلات کمکی براي تکمیل اقامتگاه هاي بوم گردي

منبع: خبرگزاري صدا و سیماشماره خبر:  76  |  تاریخ: 1400/06/27

بیش از 6 میلیارد تومان تسهیلات براي تکمیل اقامتگاه هاي بوم گردي در شهرستان اردستان اختصاص داده شده است.

به گزارش خبرگزاري صداوسیماي مرکز اصفهان؛ فرماندار
اردستان گفت: به دنبال سفر اردیبهشت ماه معاون وزیر
کار، تعاون و رفاه اجتماعی و مدیرعامل صندوق کارآفرینی
و امید کشور به استان، با ارائه تسهیلات براي تکمیل برخی

 
از بوم گردي ها و مراکز اقامتی شهرستان موافقت شد. 

حمید رضا تأملی افزود: با پیگیري هاي صورت گرفته در
هفته گذشته، 6 میلیارد و 350 میلیون تومان براي کمک

به تکمیل 14 مجموعه اقامتی و بوم گردي در شهرستان اردستان مصوب و به صندوقِ کارآفرینیِ امیدِ استان و شهرستان ابلاغ شده
که متقاضیان باید نسبت به تکمیل پرونده هاي خود اقدام کنند.



شهرك صنعتی دماوند2 ظرفیت اشتغال براي 7 هزار نفر را دارد

منبع: ایرناشماره خبر:  77  |  تاریخ: 1400/06/27

تهران – ایرنا - مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان تهران گفت: اکنون واحدهاي خوبی در شهرك صنعتی دماوند2
آماده افتتاح است که اگر مشکلات زیرساختی همچون برق شهرك مرتفع شود، در آینده اي نزدیک با بهره برداري تمام طرح

ها، اشتغال پایدار براي 7 هزار نفر فراهم خواهد شد.

تهران – ایرنا - مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی
استان تهران گفت: اکنون واحدهاي خوبی در شهرك
صنعتی دماوند2 آماده افتتاح است که اگر مشکلات
زیرساختی همچون برق شهرك مرتفع شود، در آینده اي
نزدیک با بهره برداري تمام طرح ها، اشتغال پایدار براي 7

 
هزار نفر فراهم خواهد شد. 

صابر پرنیان عصر شنبه طی بازدید از شهرك صنعتی
دماوند2 که با حضور مسئولان شهرستان دماوند برگزار شد
به خبرنگار ایرنا گفت: شهرك صنعتی دماوند2 یکی از
شهرك هاي صنعتی بسیار فعال است که طی سال هاي

 
اخیر با مشکلاتی مواجه بود که امروز در حال رفع آن هستیم. 

وي ادامه داد: یکی از مشکلات این شهرك تامین زیرساخت هاي بخش آب و برق است که تصمیمات لازم اتخاذ شده و با توجه به
قول مساعد مدیر عامل برق منطقه اي براي ساخت پست برق 63.20 کیلوولت شهرك، تا 4 ماه آینده مورد بهره برداري قرار می

 
گیرد. 

این مقام مسئول با بیان اینکه تا پایان سال آب این شهرك را 10 متر بر ثانیه افزایش خواهیم داد، خاطرنشان کرد: در راستاي توسعه
شهرك صنعتی دماوند2، قراردادهاي راکدي در قالب زمین خام رها شده و انگیزه اي از سوي تولید کنندگان براي احداث وجود ندارد،

 
به موقع فسخ خواهد شد. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان تهران با تاکید براینکه افرادي که با توجه به شرایط اقتصادي بعد از شیوع کرونا و

 
نوسانات قیمت مصالح، طرح آنان فعال است ولی نتوانستند به موقع به اتمام برسانند، به آنان کمک خواهیم کرد. 

وي گفت: در حال حاضر 170 طرح صنعتی در شهرك صنعتی دماوند2 در حال اجرا است و همه این طرح ها فعال هستند و چندین
مورد که غیر فعال هستند را فسخ و به دادگاه ارسال کردیم؛ هر کدام از افراد که داراي طرح و انگیزه باشند به آنان کمک خواهیم

 
کرد، اما به فرادي که صرفا به دنبال منفعت و خرید و فروش باشند اجازه نخواهیم داد. 



این مقام مسئول افزود: خوشبختانه در طی2 سال اخیر در حوزه زیرساخت ها این شهرك پیشرفت چشمگیري داشته که با پشتکار و
پیگیري نماینده مردم دماوند و فیروزکوه در مجلس شوراي اسلامی، امیدواریم در دوسال آینده این شهرك به یک مرکز اشتغال، تولید

 
ثروت، افتخار و عزت براي منطقه و استان تلقی شود. 

لازم به ذکر است، عصر امروز مدیرعامل شهرك هاي صنعتی استان تهران، مدیر شهرك صنعتی دماوند، نماینده مردم دماوند و
فیروزکوه در مجلس شوراي اسلامی و فرماندار شهرستان با حضور در شهرك صنعتی دماوند 2 به بازدید و بررسی مشکلات تعدادي از

 
پروژه هاي نیمه تمام در شهرستان دماوند پرداختند. 

در خصوص بازدید از پروژه پلی یورتان پارس در شهرك صنعتی دماوند 2، لازم به ذکر است این پروژه به تولید مواد شیمیایی می
پردازد و در حال حاضر 20 درصد از کار فیزیکی آن باقی مانده که با انشعاب گاز و استقرار تجهیزات، بهره برداري از آن در دستور کار

 
قرار می گیرد. با راه انداري پروژه مذکور، امکان اشتغال به کار 30 نفر فراهم خواهد داشت. 

همچنین در بازدید از پروژه کارخانه ظروف دماوند، مشکل تغییر کاربري و انشعاب گاز مطرح بود که مقرر گردید پیگیري لازم در این

 
خصوص صورت گیرد. 

علاوه بر این در بازدید از پروژه توسعه تفلون نسوز دماوند، مشکل انشعاب آب و برق مطرح شد که پیگیري موارد مطروحه در دستور

 
کار قرار گرفت. 

همچنین علاوه بر بازدید از روند آماده سازي سوله واکسیناسیون در شهرك صنعتی دماوند 2، از پروژه شرکت کلرد آمل، تولیدکننده

 
محصولات مهسان نیز بازدید شد. 

 
مشکلات شهرك هاي صنعتی دماوند و فیروزکوه بررسی شد 

نماینده مردم شهرستان هاي دماوند و فیروزکوه در مجلس شوراي اسلامی عمده مشکلات شهرك هاي صنعتی این دو شهرستان هاي

 
بهبود زیرساخت ها، همکاري بانک ها، واگذاري سند و غیر دانست. 

سید احمد رسولی نژاد در حاشیه بازدید از شهرك هاي صنعتی شهرستان هاي دماوند و فیروزکوه در گفت وگو با ایرنا اظهار داشت:
در ادامه بازدید از شهرك هاي صنعتی امروز جلسات متعددي در شهرستان هاي دماوند و فیروزکوه برگزار شد که ابتدا در شهرستان

 
فیروزکوه جلسه اي با سرمایه گذاران و تسهیل در واگذاري اراضی را داشتیم. 

وي افزود: عمده مشکلات کارخانه داران شهرستان فیروزکوه شامل مالیات و قانون شعاع 120 کیلومتر بوده که خارج از این محدوده

 
قرار دارند و باید مشکلات آنان برطرف شود. 

این مقام مسئول عنوان کرد: یکی از موضوعات دیگر بحث مناطق کم برخوردار بوده که با توجه به اینکه در شهرستان فیروزکوه

 
تعدادي دهستان محروم داریم باید جزو مناطق کم برخوردار شناخته شوند. 

رسولی نژاد خاطر نشان کرد: همچنین امروز از شهرك صنعتی دماوند 2 بازدید داشتیم و مشکلات صاحبان کارخانه هاي این شهرك

 
بررسی شد. 



نایب رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی با اشاره به عمده مشکلات شهرك صنعتی دماوند 2 تصریح کرد:
مشکلات مربوط به واگذاري سند، آب، برق، گاز و مشکل مشترك شهرك صنعتی هر 2 شهرستان در خصوص همکاري نکردن برخی

 
بانک ها از جمله مشکلات مطرح شده در این جلسه بود. 

وي تاکید کرد: تصمیمات لازم در خصوص بخشی از این مشکلات در این جلسه اتخاذ شد و بخش دیگر نیز در آینده اي نزدیک با

 
حضور وزیر صمت در 2 شهرستان تصمیم گیري خواهد شد. 

این مقام مسئول گفت: ذکر این نکته ضروري است که مشکلات مذکور در جلسه هفته گذشته با وزیر صمت به اتفاق فرمانداران دو

 
شهرستان به صورت مکتوب ارائه شد. 

نایب رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: مضاف بر این موضوع هفته آینده با وزیر اقتصاد و امور دارایی
نیز جلسه اي خواهیم داشت و مشکلاتی که صنعتگران با بانک ها داشتند از جمله سنگ اندازي و کارشکنی در خصوص وثیقه و

 
پرداخت تسهیلات توسط برخی از بانک ها را مطرح خواهیم کرد تا با تدبیر لازم اقدامات عاجل صورت گیرد. 

رسولی نژاد اضافه کرد: در خصوص بازنگري و تغییر قانون شعاع 120 کیلومتري با توجه به مخالفت جدي سازمان محیط زیست علی

 
رغم پیگیري هاي لازم در چند دوره تاکنون به نتیجه نرسیده است. 

 
برچسب ها 

 
- شهرستان دماوند 

 
- شهرك صنعتی 

- اشتغال زایی



یک اصولگرا نباید با بازي هاي پشت پرده خودش را به قدرت برساند

منبع: ایرناشماره خبر:  78  |  تاریخ: 1400/06/27

قم – ایرنا – رئیس مرکز فقهی ائمه اطهار(ع) گفت: یک شخص اصولگرا نباید با لابی گري، ارتباطات، بازي هاي پشت پرده،
تطمیع و برنامه ریزي خودش را به قدرت برساند و اگر کسی دنبال این است که این گونه در قدرت باشد، به طور حتم

اصولگرا نیست.

قم – ایرنا – رئیس مرکز فقهی ائمه اطهار(ع) گفت: یک
شخص اصولگرا نباید با لابی گري، ارتباطات، بازي هاي
پشت پرده، تطمیع و برنامه ریزي خودش را به قدرت
برساند و اگر کسی دنبال این است که این گونه در قدرت

 
باشد، به طور حتم اصولگرا نیست. 

به گزارش شامگاه شنبه روابط عمومی مرکز فقهی ائمه
اطهار(ع)، آیت االله محمدجواد فاضل لنکرانی در دیدار
شوراي مرکزي ائتلاف سراسري فرهنگیان افزود: اصولگرا

یعنی اگر یک مسئولیتی پیش آمد به عنوان وظیفه شرعی بپذیرد، اگر هم پیش نیامد خودش دنبالش نباشد، دنبال پست و مقام
نباشد، نگوید حالا این دولت جدید آمده ما اصولگراها هرکدام باید سهم و مسئولیتی داشته باشیم؛ این با مکتب اهل بیت (ع)

 
سازگاري ندارد. 

وي ادامه داد: مکتب اهل بیت (ع) هدف از زندگی را کاملاً براي انسان تبیین می کند، به انسان نشاط و انرژي می دهد و نماد و ظهور

 
و بروز آن هم در حضور در میدان هاي بسیار سخت مانند دفاع مقدس یا در شهداي مدافع حرم مشهود است. 

وي هدف انقلاب را فهمیدن مکتب اهل بیت (ع) عنوان کرد و افزود: دفاع از اهل بیت، تبیین مکتب اهل بیت و خدمت به مکتب اهل

 
بیت اصلی ترین هدف انقلاب است. 

وي یکی از شاخصه هاي اصول گرایی را تبیین مکتب اهل بیت (ع) دانست و گفت: اصولگرایی اگر بر این شاخص باشد واقعاً
اصولگرایی است؛ اما اگر بر این شاخص نباشد این اصولگرایی نیست، این شاخص فقط بحث معنویت و فرهنگ نیست بلکه گروه هاي

 
سیاسی باید به فکر این باشند که جوان ها و مردم را به سمت کارآفرینی سوق بدهند. 

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم بابیان اینکه وقتی ما سراغ مکتب اهل بیت (ع) برویم، تشویق ایشان به امر تجارت را می بینیم؛

 
ادامه داد: ما از مسئولان این سؤال را داریم که آیا بورس تجارت است؟ 

فاضل لنکرانی افزود: بورس یک تجارت کاذب و صوري است، درحالی که تجارت یعنی تولید بیشتر، توسعه بیشتر و درآمد بیشتر؛ اما
در بورس گاهی اوقات درآمدهاي کاذب ایجاد شد که به دنبال آن توسعه و تولید در کار نبود و به این ترتیب سهام یک کارخانه بدون



 
اینکه توسعه و تولیدش دو برابر بشود، 10 برابر می شد، درحالی که عقل یک بچه هم می فهمید که این امر کاذب است. 

وي با اشاره به بازي هاي معاملاتی در بورس که موجب افزایش قیمت و اشتهاي کاذب در مردم شد، گفت: این اقدامات موجب ورود
صدماتی به اموال مردم شد که واقعاً اگر ثابت بشود مسئولی در این ماجرا کوتاهی کرده و دقت نکرده و مردم را وارد این میدان کرده و

 
سرمایه مردم از بین رفته، اینجا ضمان وجود دارد و هیچ تردیدي در آن نیست. 

رئیس مرکز فقهی ائمه اطهار(ع) با انتقاد از صداوسیما در انتشار بخشی از سخنانش درباره بورس گفت: البته مطلبی که ما آن زمان
درباره بورس گفتیم توسط رسانه ها قیچی شد و یک صحبتی که درباره امیرالمؤمنین (ع) هم صداوسیما پخش کرد، چون زمان به به

 
و چه چه درباره بورس بود ناقص منتشر شد. 

وي تاکید کرد: اصولگرایی یعنی پایبندي انسان به تمام زوایایی که در مکتب اهل بیت (ع) است. مثلا اگر اهل بیت (ع) به نماز و
عبادات تعبد خاص داشتند، ما هم تا یک مقداري از آن تعبد را داشته باشیم. اگر اهل بیت (ع) نسبت به جریان حاکم در جامعه
خودشان توجه داشتند، یک شیعه نمی تواند بگوید به من چه که چه کسی حکومت می کند یا چه کسی بیت المال را از بین می برد.

 
شیعه باید نسبت به سرنوشت خودش و نسبت به حاکم و مسئولان توجه داشته باشد. 

فاضل لنکرانی افزود: اهل بیت (ع) نسبت به مستضعفین و فقرا توجه خاص داشتند و از اول زندگی تا آخر عمرشان، در این زمینه
اصلا عقب نشینی نمی کردند. حتی حضرت علی (ع) هم در بستر شهادت، به فکر فقرا، ایتام و مستمندان است، در وصایاي خودش

 
این ها را مطرح می کند، شیعه باید همین حالت را داشته باشد. 

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم ادامه داد: اصولگرایی یعنی تمام ارکان و ابعادي که در مکتب اهل بیت (ع) هست توسط کسی
که می گوید من اصولگرا هستم رعایت شود. مثلا اهل بیت (ع) اگر لازم می شد که جان خودشان را براي حفظ اسلام بدهند بلافاصله

 
خودشان و فرزندانشان آمادگی داشتند، هر چه لازم بود مانند جهاد، شهادت، ایثار را براي اسلام انجام دادند. 

وي بابیان اینکه امام خمینی (ره) قبل از پیروزي انقلاب به جوان ها و مردم انگیزه داد، گفت: بعد از انقلاب هم جوان ها در دفاع
مقدس بودند، مردم از خوردوخوراکشان می زدند براي دفاع مقدس. واقعاً الآن این سؤال مطرح است که چرا آن انگیزه هاي خالص که
ما در آن دهه اول انقلاب ملاحظه می کردیم در بخشی از جامعه - نمی گویم در همه – نمی بینیم؟ درحالی که ما افرادي را داریم

 
که هنوز آن روحیات را دارند اما چرا کمرنگ شده است؟ 

وي بابیان اینکه ما باید اصولگرایی را از امام (ره) و رهبري یاد بگیریم، یادآور شد: رهبر معظم انقلاب بعد از پیروزي انقلاب با دعوت
امام (ره) وارد شوراي انقلاب شدند درحالی که خودش هیچ گاه براي رسیدن به این جایگاه تلاش نکرد و اگر رئیس جمهور شدند به
خاطر مطالبه مردم و جامعه از ایشان بود و همه بخش ها با آن رأي بسیار بالا از ایشان خواستند. اگر رهبر شدند مسئولیتی بود که

 
خبرگان روي دوش ایشان گذاشتند و ایشان هرگز دنبال این ها نبود. این موارد باید شاخص اصلی باشد. 

رئیس مرکز فقهی ائمه اطهار (ع) افزود: گاهی یک آقایی می گوید من چون در این انتخابات نقش داشتم باید یک پستی در فلان جا

 
به من بدهند، این نه اصولگرایی و نه مطابق با ضوابط دینی است. 

فاضل لنکرانی با اشاره به ضربات فراوانی که در دو دهه اخیر به اصولگرایی وارد شده است، گفت: اصولگرایی از آن حقیقت اصلی

 
خودش فاصله گرفته است. 



وي درباره تعریف اصولگرایی گفت: اصولگرایی یعنی همه همّ و غم من این باشد که اگر فساد در جامعه هست، فساد از بین برود؛ اگر
حق مردم پایمال می شود بیش از آنچه که حق خودم پایمال می شود نگران و معترض باشم؛ اصولگرایی به این معناست که ثروت
مسلمین درست و با ضابطه در اختیار مردم قرار بگیرد؛ این معناي اصولگرایی است اما اگر کسی دنبال مقام یا مال و حقوق هاي

 
کذایی باشد، این عنوان اصولگرایی را ندارد. 

آیت االله فاضل لنکرانی با اشاره به خیال باطل دشمنان انقلاب و یک عده خارج نشین که براي پایان انقلاب روزشماري می کنند،
گفت: اینها از اول انقلاب این خیال هاي باطل و خواب هاي پریشان را داشتند، کاري به آنها نباید داشته باشیم بلکه ما باید به این فکر
کنیم که این انقلاب باید براي نسل هاي آینده بماند. مردم باید بدانند که انقلاب براي تصاحب قدرت براي یک جمع نبوده، انقلاب
براي این بوده که مردم آن حقیقت وجودي خودشان حفظ بشود و به فعلیت برسد؛ عزت، استقلال و رفاه براي مردم باشد که من
امیدوارم این دولت جدید و جناب آقاي رئیسی قدم هاي بزرگی را بردارد که آن نگرانی هاي مردم و آن دلسردي هایی که در بخشی

 
از جامعه به وجود آمده و آن بی عزتی هایی که نسبت به مردم در دوران گذشته شاهد بودیم جبران و برطرف شود. 

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم خاطرنشان کرد: در اسلام اینگونه است که وقتی می بینیم یک مسلمان مورد احترام قرار گرفت
باید لذت ببریم؛ اگر دیدیم یک مسلمان مورد اهانت قرار گرفت، بدانیم اهانت به یک مؤمن اهانت به خداست، کمک به یک مؤمن
کمک به خداست، اینها چیزهایی است که به ما یاد دادند. این فرهنگ باید در مردم بیشتر مطرح باشد، مردم بدانند امام (ره)، رهبري،

 
شهدا، آنهایی که واقعا براي این انقلاب تلاش کردند اینطور نبوده که شاه را بردارند و خودشان جاي او بنشینند. 

وي در پایان گفت: این مطلب را والد مرحوم ما مکرر می فرمودند هدف از انقلاب، این بود که آنچه خدا از خلقت بشر اراده کرده
محقق شود، یعنی یک حکومت صالح و مردمی برپا شود که احترام و ارزش براي خود مردم قائل باشد. اینها شاخص هایی است که
باید بیشتر به آن توجه کنیم، واقعاً براي تثبیت و استمرار انقلاب اسلامی تلاش کنیم و بدانیم که اگر این فکر را داشته باشیم خداي

 
تبارك و تعالی هم کمک می کند و ان شاء االله یک حرکت ماندگار از ما و شما در این کشور و در تاریخ انقلاب ثبت خواهد شد. 

 
برچسب ها 

 
- حوزه علمیه 

 
- قم 

- اصولگرایان



شهرك صنعتی دماوند2 ظرفیت اشتغال پایدار براي 7 هزار نفر را دارد

منبع: ایرناشماره خبر:  79  |  تاریخ: 1400/06/27

تهران – ایرنا - مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان تهران گفت: اکنون واحدهاي خوبی در شهرك صنعتی دماوند2
آماده افتتاح است که اگر مشکلات زیرساختی همچون برق شهرك مرتفع شود، در آینده اي نزدیک با بهره برداري تمام طرح

ها، اشتغال پایدار براي 7 هزار نفر فراهم خواهد شد.

تهران – ایرنا - مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی
استان تهران گفت: اکنون واحدهاي خوبی در شهرك
صنعتی دماوند2 آماده افتتاح است که اگر مشکلات
زیرساختی همچون برق شهرك مرتفع شود، در آینده اي
نزدیک با بهره برداري تمام طرح ها، اشتغال پایدار براي 7

 
هزار نفر فراهم خواهد شد. 

صابر پرنیان عصر شنبه طی بازدید از شهرك صنعتی
دماوند2 که با حضور مسئولان شهرستان دماوند برگزار شد
به خبرنگار ایرنا گفت: شهرك صنعتی دماوند2 یکی از
شهرك هاي صنعتی بسیار فعال است که طی سال هاي

 
اخیر با مشکلاتی مواجه بود که امروز در حال رفع آن هستیم. 

وي ادامه داد: یکی از مشکلات این شهرك تامین زیرساخت هاي بخش آب و برق است که تصمیمات لازم اتخاذ شده و با توجه به
قول مساعد مدیر عامل برق منطقه اي براي ساخت پست برق 63.20 کیلوولت شهرك، تا 4 ماه آینده مورد بهره برداري قرار می

 
گیرد. 

این مقام مسئول با بیان اینکه تا پایان سال آب این شهرك را 10 متر بر ثانیه افزایش خواهیم داد، خاطرنشان کرد: در راستاي توسعه
شهرك صنعتی دماوند2، قراردادهاي راکدي در قالب زمین خام رها شده و انگیزه اي از سوي تولید کنندگان براي احداث وجود ندارد،

 
به موقع فسخ خواهد شد. 

مدیرعامل شرکت شهرك هاي صنعتی استان تهران با تاکید براینکه افرادي که با توجه به شرایط اقتصادي بعد از شیوع کرونا و

 
نوسانات قیمت مصالح، طرح آنان فعال است ولی نتوانستند به موقع به اتمام برسانند، به آنان کمک خواهیم کرد. 

وي گفت: در حال حاضر 170 طرح صنعتی در شهرك صنعتی دماوند2 در حال اجرا است و همه این طرح ها فعال هستند و چندین
مورد که غیر فعال هستند را فسخ و به دادگاه ارسال کردیم؛ هر کدام از افراد که داراي طرح و انگیزه باشند به آنان کمک خواهیم

 
کرد، اما به فرادي که صرفا به دنبال منفعت و خرید و فروش باشند اجازه نخواهیم داد. 



این مقام مسئول افزود: خوشبختانه در طی2 سال اخیر در حوزه زیرساخت ها این شهرك پیشرفت چشمگیري داشته که با پشتکار و
پیگیري نماینده مردم دماوند و فیروزکوه در مجلس شوراي اسلامی، امیدواریم در دوسال آینده این شهرك به یک مرکز اشتغال، تولید

 
ثروت، افتخار و عزت براي منطقه و استان تلقی شود. 

لازم به ذکر است، عصر امروز مدیرعامل شهرك هاي صنعتی استان تهران، مدیر شهرك صنعتی دماوند، نماینده مردم دماوند و
فیروزکوه در مجلس شوراي اسلامی و فرماندار شهرستان با حضور در شهرك صنعتی دماوند 2 به بازدید و بررسی مشکلات تعدادي از

 
پروژه هاي نیمه تمام در شهرستان دماوند پرداختند. 

در خصوص بازدید از پروژه پلی یورتان پارس در شهرك صنعتی دماوند 2، لازم به ذکر است این پروژه به تولید مواد شیمیایی می
پردازد و در حال حاضر 20 درصد از کار فیزیکی آن باقی مانده که با انشعاب گاز و استقرار تجهیزات، بهره برداري از آن در دستور کار

 
قرار می گیرد. با راه انداري پروژه مذکور، امکان اشتغال به کار 30 نفر فراهم خواهد داشت. 

همچنین در بازدید از پروژه کارخانه ظروف دماوند، مشکل تغییر کاربري و انشعاب گاز مطرح بود که مقرر گردید پیگیري لازم در این

 
خصوص صورت گیرد. 

علاوه بر این در بازدید از پروژه توسعه تفلون نسوز دماوند، مشکل انشعاب آب و برق مطرح شد که پیگیري موارد مطروحه در دستور

 
کار قرار گرفت. 

همچنین علاوه بر بازدید از روند آماده سازي سوله واکسیناسیون در شهرك صنعتی دماوند 2، از پروژه شرکت کلرد آمل، تولیدکننده

 
محصولات مهسان نیز بازدید شد. 

 
مشکلات شهرك هاي صنعتی دماوند و فیروزکوه بررسی شد 

نماینده مردم شهرستان هاي دماوند و فیروزکوه در مجلس شوراي اسلامی عمده مشکلات شهرك هاي صنعتی این دو شهرستان هاي

 
بهبود زیرساخت ها، همکاري بانک ها، واگذاري سند و غیر دانست. 

سید احمد رسولی نژاد در حاشیه بازدید از شهرك هاي صنعتی شهرستان هاي دماوند و فیروزکوه در گفت وگو با ایرنا اظهار داشت:
در ادامه بازدید از شهرك هاي صنعتی امروز جلسات متعددي در شهرستان هاي دماوند و فیروزکوه برگزار شد که ابتدا در شهرستان

 
فیروزکوه جلسه اي با سرمایه گذاران و تسهیل در واگذاري اراضی را داشتیم. 

وي افزود: عمده مشکلات کارخانه داران شهرستان فیروزکوه شامل مالیات و قانون شعاع 120 کیلومتر بوده که خارج از این محدوده

 
قرار دارند و باید مشکلات آنان برطرف شود. 

این مقام مسئول عنوان کرد: یکی از موضوعات دیگر بحث مناطق کم برخوردار بوده که با توجه به اینکه در شهرستان فیروزکوه

 
تعدادي دهستان محروم داریم باید جزو مناطق کم برخوردار شناخته شوند. 

رسولی نژاد خاطر نشان کرد: همچنین امروز از شهرك صنعتی دماوند 2 بازدید داشتیم و مشکلات صاحبان کارخانه هاي این شهرك

 
بررسی شد. 



نایب رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی با اشاره به عمده مشکلات شهرك صنعتی دماوند 2 تصریح کرد:
مشکلات مربوط به واگذاري سند، آب، برق، گاز و مشکل مشترك شهرك صنعتی هر 2 شهرستان در خصوص همکاري نکردن برخی

 
بانک ها از جمله مشکلات مطرح شده در این جلسه بود. 

وي تاکید کرد: تصمیمات لازم در خصوص بخشی از این مشکلات در این جلسه اتخاذ شد و بخش دیگر نیز در آینده اي نزدیک با

 
حضور وزیر صمت در 2 شهرستان تصمیم گیري خواهد شد. 

این مقام مسئول گفت: ذکر این نکته ضروري است که مشکلات مذکور در جلسه هفته گذشته با وزیر صمت به اتفاق فرمانداران دو

 
شهرستان به صورت مکتوب ارائه شد. 

نایب رئیس کمیسیون صنایع و معادن مجلس شوراي اسلامی بیان کرد: مضاف بر این موضوع هفته آینده با وزیر اقتصاد و امور دارایی
نیز جلسه اي خواهیم داشت و مشکلاتی که صنعتگران با بانک ها داشتند از جمله سنگ اندازي و کارشکنی در خصوص وثیقه و

 
پرداخت تسهیلات توسط برخی از بانک ها را مطرح خواهیم کرد تا با تدبیر لازم اقدامات عاجل صورت گیرد. 

رسولی نژاد اضافه کرد: در خصوص بازنگري و تغییر قانون شعاع 120 کیلومتري با توجه به مخالفت جدي سازمان محیط زیست علی

 
رغم پیگیري هاي لازم در چند دوره تاکنون به نتیجه نرسیده است. 

 
برچسب ها 

 
- شهرستان دماوند 

 
- شهرك صنعتی 

- اشتغال زایی



از آثار عضویت دائم ایران در سازمان همکاري شانگهاي تا حواشی مطرح شده

براي انتخاب استاندار کرمان

منبع: ایسناشماره خبر:  80  |  تاریخ: 1400/06/27

رییس کمیسیون اقتصادي مجلس گفت: عضویت دائم ایران در اجلاس شانگهاي اتفاق بزرگی را رقم زد و حضور ما در این
اجلاس آغاز تحولات بزرگ اقتصادي در کشورمان خواهد بود و پذیرش عضویت دائم یعنی آنچه امریکا در برجام و تحریم

علیه ما دنبال می کرد، خاصیت خود را از دست داده و ایران در قالب یک بلوك و همکاري هاي ...

دکتر"محمدرضا پورابراهیمی" عصر امروز 27 شهریورماه
در نشست خبري اظهار کرد: امروز با تشکیل دولت
سیزدهم وارد فضاي جدیدي شده ایم و انتظارات جامعه از
این دولت به دلیل ویژگی و گفتمان تا حد زیادي متفاوت
از دولت هاي قبل است و این ویژگی ها همسو با مجلس

 
نیز هست. 

وي با اشاره به اینکه اولین و اصلی ترین مطالبه مردم در
حوزه مسائل معیشتی و اقتصادي است، افزود: جنس رفتار
و تصمیم گیري در دولت سیزدهم باید تاحدي متفاوت

 
باشد و از جهت اولویت ها و مبانی با همان دیدگاهی مطرح کرده است، پیش برود. 

پورابراهیمی با اشاره به فضاي استان کرمان و در مرحله نخست اهمیت سلامت مردم بیان کرد: با توجه به پشت سر گذاشتن پیک
هاي متعدد، کرمان جزو استان هاي پرخطر بود که توانستیم پیک ها را پشت سر بگذاریم و سن واکسیناسیون در استان کاهش یافت

 
تا سریع تر موضوع پیگیري شود. 

وي افزود: از جمعیت دو میلیون و 100 هزار نفري بالاي 18 سال واجد شرایط دریافت واکسن کرونا در استان کرمان، یک میلیون و
17 هزار نفر یعنی حدود 50 درصد دوز اول واکسن را دریافت کرده اند که جزو رکوردها در کشور است و نزدیک به 520 هزار نفر

 
معادل 25 درصد از جمعیت هدف دوز دوم را دریافت کرده اند. 

پورابراهیمی تصریح کرد: روزانه امکان تزریق 60 هزار دوز واکسن در استان کرمان وجود دارد و پیش بینی می شود با تداوم این
وضعیت تا آبان ماه جزو استان هاي برتر در کشور در واکسیناسوین کرونا باشیم که کار بسیار مهمی است و لازم است رسانه ها در
بحث واکسیناسیون کمک کنند، ضمن اینکه از هفته آینده محدودیت سنی در واکسیناسیون کرونا نخواهیم داشت و همه افراد بالاي

 
18 سال استان کرمان می توانند واکسن بزنند. 

 
نگرانی اصلی ما در آموزش، افُت تحصیلی است 

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس با اشاره به اینکه فعالیت مدارس براي ما خیلی مهم است، بیان کرد: افُت تحصیلی نگرانی اصلی



ما در مسائل آموزشی در دوره شیوع کروناست و آمارها نشان می دهد علی رغم همه تلاش هایی که در حوزه آموزش کشیده شده،

 
افُت آموزشی داشته ایم که آموزش حضوري کار را متفاوت می کند. 

وي در بخش دیگري از سخنانش درباره تامین آب در استان کرمان گفت: پروژه اول خط انتقال آب از خلیج فارس به استان کرمان
عملیاتی شد و برآورد کردیم میزان آب موردنیاز صنایع از این پروژه 50 درصد آب موجود است و پیگیر اختصاص سهمیه اي براي حل
مشکل اب شرب و صنعت شهر کرمان بودیم که با تشکیل دولت سیزدهم توانستیم توافق جدید را انجام بدهیم و به زودي خط فرعی
انتقال آب از مسیر انتقال خلیج فارس به سمت شهر کرمان با 1000 میلیارد تومان از منابع بخش خصوصی و سرفصل هاي دولتی
عملیاتی می شود؛ 40 کیلومتر از مسیر کرمان به سمت خط انتقال لوله گذاري شده و آماده است و امیدواریم زودتر کل پروژه اجرا

 
شود تا هم آب صنعت و هم شرب را براي کرمان عملیاتی کنیم. 

پورابراهیمی با اشاره به تشکیل جلسه شوراي راهبردي استان کرمان در روزهاي آتی عنوان کرد: در این جلسه با حضور مسئولان
ارشد استان از هر سه قوه و دستگاه هاي امنیتی با محوریت نماینده ولی فقیه براي مسائل مهم استان از جمله آب شمال و جنوب

 
راهبردها اتخاذ می شود. 

این نماینده مجلس در ادامه گفت: در موضوع حاشیه نشینی، از یک و نیم سال قبل ساماندهی محلات شهر کرمان به صورت جدي
دنبال می شود و با مشارکت بنیاد مسکن تمرکز را بر شهرك صنعتی گذاشتیم تا نتایج موفق به محلات دیگر تسري داده شود و
جلساتی در تهران و کرمان برگزار و توافقاتی صورت گرفته که بخشی از آنیا نیازمند مصوبات شوراي عالی عمران و شهرسازي است و

 
پیش بینی می کنیم با جذب اعتبارات و صدور مجوزها، نخستین اقدام به زودي آغاز شود. 

وي در بخش دیگري از سخنانش با بیان اینکه مطالبه اصلی مردم از ما اشتغال است، عنوان کرد: دو اقدام در موضوع مشاغل خرد و
خانگی و مشاغل کوچک در دستور کار قرار گرفته و توافق نامه اي با بانک هاي استان منعقد شد تا براي 12 هزار شغل در استان
اقدام شود و حدود 3000 شغل از این تعداد سهمیه شهرستان کرمان است و کسانی که در چارچوب تسهیلات اشتغال و خوداشتغالی

 
مایل به آغاز کار باشند، آمادگی پرداخت تسهیلات وجود دارد. 

پورابراهیمی با اشاره به اینکه طبیعتا مجموعه هایی که در طرح هاي اقتصادي استان حضور دارند و از منافع استان استفاده می کنند،
باید در این زمینه همکاري داشته باشند، اظهار کرد: براساس ماده 43 قانون برنامه ششم توسعه شرکت هاي معدنی مکلف هستند
گردش مالی را به استان مربوطه بیاورند و شرکت مس در سال گذشته فروش 42 هزار میلیارد تومانی داشته، 26 هزار میلیارد سود
خالص این شرکت و صادرات یک میلیارد دلاري را داشته و موظف است براساس حکم قانونی نسبت به انتقال و گردش حساب هاي

 
ارزي و ریالی به استان اقدام کند. 

 
در صورت عدم تمکین شرکت هاي معدنی به قانون، از آنها شکایت می کنیم 

وي بیان کرد: شوراي معادن استان کرمان قرار است تا جلسه آینده خود گزارش بگیرد و اگر به تکالیف قانونی عمل نشود، عین
شکایت از شوراي معادن در دستگاه قضائی مطرح می شود. ضمن اینکه اگر این منابع به استان بیاید، می توانیم به جاي 12 هزار

 
شغل، 24 هزار شغل ایجاد کنیم. 

رییس کمیسیون اقتصادي مجلس افزود: شرکت گل گهر نیز در سال قبل 32 هزار میلیارد تومان فروش، 14 هزار میلیارد تومان سود
و گردش مالی نزدیک به 35 هزار میلیارد تومانی داشته و گوهرزمین نیز فروش 10 هزار میلیاردي، سود 4000 و گردش مالی 12



هزار میلیارد تومانی داشته است و ما در برنامه هفتم توسعه این حکم(انتقال منابع شرکت هاي معدنی به استان محل فعالیت) را

 
تمدید خواهیم کرد. 

وي با اشاره به اینکه این تسهیلات قرض الحسنه است و 100 میلیون تومان براي هر شغل در نظر گرفته شده، تصریح کرد: به راحتی
می شود سه یا چهار برابر این اعداد را اشتغال ایجاد کرد و مردم هم استقبال می کنند؛ روش ما در اشتغال خرد پرداخت تسهیلات

 
است و این اعداد تعهد مجمع نمایندگان و کمیسیون اقتصادي است. 

پورابراهیمی در ادامه با اشاره به پیگیري اجراي طرح هاي بزرگ سرمایه گذاري بزرگ در استان کرمان گفت: در نخستین هفته هاي
پاییز امسال این طرح ها با حضور مقامات کشوري آغاز می شود که اولین مورد طرح الکترودهاي گرافیتی با سرمایه گذاري 6000

 
میلیارد تومانی در کمربندي کرمان است. 

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس بیان کرد: این پروژه اقلام موردنیاز شرکت هاي فولادي کشور را تولید می کند که در حال
حاضر سالیانه به طور کامل به میزان 1.2 میلیارد دلار وارد می شود و اگر این الکترودها به کشور داده نشود، واحدهاي فولادي اصلا

 
امکان تولید نخواهند داشت. 

وي تصریح کرد: پروژه دیگر، لاستیک فوق سنگین براي نیاز واحدهاي صنعتی در استان کرمان است که تمام این لاستیک ها اکنون

 
وارد می شود و ارز سنگینی از کشور خارج می کند و 7000 میلیارد تومان سرمایه گذاري این پروژه است. 

 
حضور دائم ایران در سازمان همکاري هاي شانگهاي آغاز تحولات بزرگ اقتصادي است 

پورابراهیمی با اشاره به سفر اخیر رییس جمهوري کشورمان به تاجیکستان اظهار کرد: دو دهه قبل که امریکا افغانستان را اشغال کرد،
منطقه شاهد تحولاتی شد و یکی از آنها همکاري هاي چین و روسیه با کشورهاي آسیایی بود و بعدها ایران به آن اضافه شد و نزدیک
به 16 سال عضو ناظر در سازمان همکاري هاي شانگهاي بودیم که توافقنامه اجلاس اخیر تاجیکستان مبنی بر عضویت دائم در
اجلاس شانگهاي اتفاق بزرگی را رقم زد و حضور ما در این اجلاس آغاز تحولات بزرگ اقتصادي در ایران خواهد بود و پذیرش عضویت
دائم یعنی آنچه امریکا در برجام و تحریم علیه ما دنبال می کرد، خاصیت خود را از دست داده و ایران در قالب یک بلوك و همکاري

 
هاي گسترده با همسایگان خود آمده و اتفاق مثبتی است. 

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس بیان کرد: یکی از ظرفیت هاي مرتبط با بخش اقتصادي سازمان همکاري هاي شانگهاي،
ترانزیت است و ایران اصلی ترین کانال براي ترانزیت کشورها در منطقه محسوب می شود و این به دلیل موقعیت ژئوپلتیکی است و
خواسته یا ناخواسته کسی نمی تواند از ایران صرفنظر کند و استان کرمان در این تحولات اقتصادي و سند همکاري ایران و چین
تغییر خواهد کرد لذا بندر خشک و مرکز لجستیک براساس برنامه هاي بلندمدت برنامه ریزي شده و با 1000 میلیارد تومان سرمایه

 
گذاري طی دو ماه آینده اجرایی خواهد شد چراکه بندر خشک در استان کرمان از نیازهاي مهم ما در بحث ترانزیت است. 

وي با اجراي پروژه تولید سلول هاي خورشیدي در ماهان با 8000 میلیارد تومان سرمایه گذاري و ایجاد نیروگاه هاي خورشیدي در
فاز بعدي آن، اظهار کرد: طرح فروسیلیس نیز در استان به زودي آغاز می شود و 1500 میلیارد تومان سرمایه گذاري دارد که نیاز

 
واحدهاي استان را تامین می کند. 

پورابراهیمی تصریح کرد: در شهرستان راور نیز در پروژه لاستیک راور به زودي تجهیزات نصب می شود و طرح توسعه فولاد راور جلو



می رود و تولید لوله هاي بدون درز را به زودي اجرایی می کند؛ ضمن اینکه مشاغل خانگی و خرد را با سهمیه مجزا در این شهرستان

 
دنبال می کنیم و این شهرستان در جذب از کرمان جلوتر است. 

وي با اشاره به اینکه درباره فعال شدن معادن زغالسنگ نیز اخیرا نشستی داشتیم که برخی مسائل به علت محدودیت هاي منطقه اي
است و مردم باید همکاري کنند، گفت: فعال شدن معادن سرب و روي شهرستان هاي راور، زرند و کوهبنان حائز اهمیت و نیاز کشور

 
است و از دیوان محاسبات خواسته ایم بحث مزایده به زودي تعیین تکلیف و این معادن به زودي عملیاتی شوند. 

رییس کمیسیون اقتصادي مجلس با اشاره به پروژه پلاسما در کرمان گفت: پلاسما، طرح اقتصادي، امنیتی و سیاسی مهمی براي

 
کشور است که به دلایل مختلف متوقف شده بود اما اکنون فعال شده و به زودي عملیاتی می شود. 

 
شاهد شاخص هاي نامطلوب محرومیت و فقر در استان کرمان هستیم 

وي در بخش دیگري از سخنانش اظهار کرد: کرمان استان مهمی در کشور از لحاظ جغرفیایی، ذخایر، کشاورزي و ... است و براي ما
مهم است از ظرفیت ها متناسب با شان مردم استفاده کنیم که اکنون با توجه به ثروت هاي استان، شاهد شاخص هاي نامطلوبی در

 
فقر و محرومیت در استان هستیم. 

پورابراهیمی با اشاره به اینکه باید براي بهبود شرایط تصمم بگیریم چراکه اولویت مردم مشکلات معیشتی و اشتغال فرزندانشان است،
تصریح کرد: برخی از افراد مسائل توسعه اي را با مطالبات سیاسی جابه جا گرفته اند و بنده می گویم از مردم بپرسید استان با چه

 
نگاه سیاسی اداره شود که فقر و مشکلات بیشتر یا کمتر شود براي شما مهم است؟ 

وي ادامه داد: مردم پاي نظام، انقلاب و شهداء ایستاده اند و امروز وظیفه ماست براي اولویت مردم تلاش کنیم و ما براي پیشبرد
استان برنامه ریزي کرده ایم و توسعه براي ما مهم است و اگر کسی برخلاف مصالح ملی حرفی بزند حتما موضع خواهیم گرفت اما از

 
فردي که مواضع و چارچوب ها را بپذیرد، حمایت خواهیم کرد. 

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس اظهار کرد: رسیدگی به گروه هاي سیاسی اولویت برخی به جاي توسعه شده و در انتخاب

 
استاندار، نشست تعدادي از همکاران ما با وزیر کشور هفته قبل برگزار شد اما چرا یک نماینده اطلاعات نادرست به جامعه می دهد؟ 

وي با اشاره به اینکه در جلسه نظرخواهی و نظر مشورتی نمایندگان پرسیده و عنوان شد ایرادي بر استفاده از مدیران دولت قبل در
دولت سیزدهم وجود ندارد، افزود: ما در حضور و عدم حضور فردي مخالفتی نداریم، دولت باید پاسخگوي عملکرد مدیرانش باشد.

 
اعلام کردیم اگر فکر می کنید، مدیران فعلی توانمند هستند، مسئولیت به عهده دولت است و بگذارند؛ چرا برخی دروغ می گویند؟ 

 
برخی در کرمان اتاق تقسیم قدرت راه انداخته اند 

پورابراهیمی تصریح کرد: برخی قبل از انتخابات ستاد تشکیل داده و در کرمان تقسیم قدرت کرده اند و به آقایان قول استانداري،

 
فرمانداري و بخشداري داده اند در حالی که باید در این زمینه دولت تصمیم بگیرد. 

وي تاکید کرد: با توچه به اعتمادي که به وزیر کشور به عنوان امین رهبري داریم، هرکس را استاندار کرمان انتخاب کنند، حتما
حمایت می کنیم؛ من از مردم راي گرفته ام براي مردم کار کنم و از هر کس از هر گروه سیاسی در استان ظرفیت کار داشته باشد،



استفاده می کنم و این مشی رهبري است نه مشی ما. پیام مقام معظم رهبري به دولت سیزدهم این است از هر گروه سیاسی که

 
ظرفیت دارد، استفاده کنید. 

پورابراهیمی تصریح کرد: کرمان جاي کار و تلاش نیروهاي انقلابی است و جاي سیاسی کاري نیست و تا جایی که ما باشیم اجازه نمی
دهیم سیاسی کار کنند؛ محکم پشت دولت آقاي رئیسی و وزیر کشور هستیم و هر تصمیمی بگیرند احترام قائل هستیم و کمک
خواهیم کرد. البته براي استانداري بیاید و مواضع انقلاب، کارآمدي، توانمندي و نگاه توسعه اي معیار ماست و اگر کسی به اندازه سر

 
سوزنی از مواضع انقلاب و رهبري فاصله بگیرد، جلویش می ایستیم چون با کسی تعارف نداریم. 

وي بیان کرد: برخی که امروز ادعاي انقلابی گري دارند، به حاج قاسم شک داشتند و زمانی که حاج قاسم به تهران رفت، نامه زدند

 
هیچ پاسداري حق شرکت در جلسات سردار را در کرمان دیگر ندارد و امروز مدعی جریان انقلاب هستند. 

نماینده کرمان و راور در مجلس گفت: هدف برخی از طرح بحث هاي اخیر فقط قدرت و پست است و البته برخی هم افراد سالمی
هستند که تحت تاثیر قرار می گیرند اما مسائل مربوط به سهم خواهی در استان کرمان از نگاه ما مردود است و اجازه این موضوع را

 
نمی دهیم. سهم هرکس به اندازه ماموریتش در حوزه خودش است و اجازه تکرار جریان دولت احمدي نژاد را در کرمان نخواهیم داد. 

انتهاي پیام



گسترش خدمات بانکی و مالی پست بانک در مازندران

منبع: فراسوشماره خبر:  81  |  تاریخ: 1400/06/27

مدیرعامل پست بانک ایران در جلسه شوراي اداري مدیریت شعب استان مازندران با اشاره به ظرفیت هاي ویژه این استان در
بخش کشاورزي، صنعتی، دامداري و گردشگري، بر ضرورت توسعه خدمات بانکی تأکید کرد.

گسترش خدمات بانکی و مالی پست بانک در مازندرانمدیر
عامل پست بانک ایران در جلسه شوراي اداري مدیریت
شعب استان مازندران با اشاره به اینکه همراهی و اهتمام
جدي مجموعه همکاران بانک،رشد سودآوردي و پایداري
مالی را به دنبال داشته است، تصریح کرد: براي ارتقاي
عملکرد بانک باید همواره تلاش کنیم و نتیجه این تلاش
ها در بهبود عملکرد بانک و دستیابی به کفایت سرمایه

 
استاندارد مشاهده می شود. 

به گزارش فراسو به نقل از روابط عمومی پست بانک ایران، بهزاد شیري مدیر عامل پست بانک ایران به همراه اعضاي هیات مدیره
بانک، با هدف بازدید و رسیدگی به وضعیت شعب، باجه هاي بانکی روستایی، برگزاري بیستمین جلسه هیات مدیره و شرکت در

 
جلسه شوراي اداري استان مازندران روز پنجشنبه 25 شهریورماه وارد این استان شد. 

مدیر عامل بانک در بازدید از شعب ساري و قایمشهر، وضعیت منابع، مصارف، مطالبات و میزان تحقق اهداف سپرده اي شش ماهه
اول سال را مورد بررسی قرار داد و تاکید کرد هر یک از شهرستانهاي استان مازندران با توجه به ظرفیت هاي ویژه کشاورزي، صنعتی،
دامداري و گردشگري امکان توسعه خدمات بانکی وجود دارد و انتظار می رود همه همکاران براي ارائه خدمات بیشتر و جذب منابع،

 
تلاش مضاعف داشته باشند. 

وي افزود: مدیریت شعب پست بانک استان مازندران در عمده شاخص هاي بانکی رتبه خوبی کسب کرده و باید براي رسیدن به رتبه

 
بالاتر تلاش هاي بیشتري انجام شود. 

شیري در دیدار از واحد هاي ستادي با کارکنان جدید الاستخدام که در سال جاري بر اساس فرآیند قانونی مشغول به کار شدند، گفت

 
وگو کرد. 

در ادامه این سفر، مدیرعامل پست بانک ایران در جلسه شوراي اداري استان که با حضور اعضاي هیات مدیره و سید ابوالحسن موسوي
مدیر شعب پست بانک استان مازندران، معاونان، روساي دوائر ستادي به صورت ویدیو کنفرانس برگزار شد، با تقدیر از عملکرد مثبت
استان مازندران، گفت: به واسطه عملکرد مثبت این استان اولین جلسه هیات مدیره را از استان مازندران شروع کرده ایم و این روند با

 
سفر به سایر استان ها ادامه می یابد. 

وي با اشاره به اینکه صورت جلسات مجمع سال 1399 به تایید بانک مرکزي رسیده، ادامه داد: صورت هاي مالی به تایید حسابرس
قانونی بانک و بانک مرکزي رسیده و سود بانک در شش ماهه اول سال جاري در مقایسه با مدت زمان مشابه سال گذشته از رشد

 
خوبی برخوردار بوده است. 

شیري با تاکید بر رتبه نخست پست بانک ایران در ارزیابی بانک هاي کشورگفت: پست بانک ایران در یک سال گذشته توانسته با
برنامه ریزي، عملگرایی، همکاري و حمایت کارکنان به جایگاه خوبی در صنعت بانکداري دست یابد و با انعقاد تفاهم نامه همکاري با



 
صندوق توسعه ملی و کمک به بخش هاي صنعت، معدن و تجارت زمینه تولید و اشتغال پایدار را در مناطق کم برخوردار فراهم کند. 

مدیرعامل پست بانک ایران با اشاره به اینکه باجه هاي بانکی روستایی در کنار ما و همکار ما هستند و همگی در یک کشتی نشسته و
در حال حرکت هستیم، گفت: دسترسی باجه ها به سامانه ساتنا به زودي باز و پرداخت تسهیلات در باجه هاي بانکی روستایی طبق

 
یک برنامه انجام می شود. 

 
وي افزود: عملکرد باجه هاي بانکی روستایی مازندران می تواند الگویی براي سایر استان ها باشد. 

در ابتداي این جلسه، موسوي مدیر شعب پست بانک استان مازندران گزارشی از وضعیت منابع و مصارف پست بانک استان ارائه کرد و
مرتضی پیشگر رئیس شعبه ممتاز بابل به عنوان نماینده واحدهاي اجرایی استان، با برشمردن عوامل موفقیت و مشکلات، پیشنهادهاي

 
خود را براي تحقق اهداف ابلاغی بانک در سال 1400 ارائه کرد. 

بر اساس این گزارش، طهمورث الیاسی بختیاري رییس هیات مدیره از شعبه بابلسر و باجه هاي مهلبان کوچک، بیشه سر، خشکرود و
باران بازدید کرد و همچنین فرهاد بهمنی عضو هیات مدیره از شعبه آمل، بابل و گلخانه رویش طبرستان و باجه هاي بانکی روستایی

بنکداران و بوران در آمل و طالقانی، پیچاکلا و علمدار در بابل بازدید کرد.



امضاي 2 تفاهم نامه وزیر تعاون با وزراي تندرستی و اشتغال تاجیکستان

منبع: آرمان اقتصاديشماره خبر:  82  |  تاریخ: 1400/06/27

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی در جریان سفر خود به جمهوري تاجیکستان با دو وزارتخانه "تندرستی و حفظ اجتماعی" و

 
"محنت، مهاجرت و شغل" این کشور یادداشت تفاهم همکاري امضا کرد. 

به گزارش آرمان اقتصادي به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دولت، بر اساس یادداشت تفاهم همکاري با وزارت تندرستی، طرفین به منظور
گسترش و تقویت همکاري هاي دو کشور در زمینه هاي خدمات اجتماعی، آمادگی خود را براي تبادل اطلاعات و تجربیات، برگزاري

 
دوره هاي آموزشی و کارگروه هاي کارشناسی اعلام کردند. 

 
همچنین بخوانید 

 
 

 
تبادل نیروي کار ماهر و متخصص بین ایران و تاجیکستان شنبه, 27 شهریور 1400 - 16:22 

 
 

 
امضاي 2 تفاهم نامه در حوزه کار و رفاه بین ایران و تاجیکستان شنبه, 27 شهریور 1400 - 10:34 

همکاري براي خدمت رسانی در حوزه حمایت هاي اجتماعی و فراهم کردن شرایط جذب شرکت هاي خصوصی براي سرمایه گذاري
خارجی مشترك در این بخش، هماهنگی و همکاري در عرصه بین الملل و سازمان هاي بین المللی و منطقه اي، ارائه آموزش هاي

 
تخصصی و مهارتی در زمینه حمایت هاي اجتماعی از جمله توافقات این سند است. 

همکاري در زمینه تأمین اجتماعی و امور اجتماعی شامل بیمه اجتماعی، توانمندسازي افراد داراي معلولیت، زنان سرپرست خانواده و
افراد آسیب پذیر، برنامه هاي کاهش فقر و پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی، توانمندسازي افراد داراي معلولیت در زمینه اشتغال،
انجام پژوهش هاي مرتبط با امور اجتماعی، خدمات اجتماعی، کاهش فقر و پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی از دیگر بخش هاي این



 
تفاهم نامه همکاري است. 

 
امضاي تفاهم نامه همکاري با وزارت محنت، مهاجرت و شغل تاجیکستان 

در ادامه سفر عبدالملکی به کشور تاجیکستان، یادداشت تفاهم همکاري میان وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی و وزارت محنت،

 
مهاجرت و شغل با جمهوري تاجیکستان امضا شد. 

بر اساس این یادداشت تفاهم، طرفین در زمینه روابط کار، بازرسی کار، بهداشت و ایمنی محیط کار و کاهش حوادث ناشی از کار و
بیمارهاي شغلی، سیاست بازار کار، اشتغال و تبادل نیروي کار، تبادل اطلاعات در مورد وضعیت و نیازهاي بازار کار دولت هاي طرفین

 
و کمک به ساماندهی تبادل نیروي کار و اشتغال آن ها همکاري خواهند کرد. 

برگزاري دوره هاي تکمیلی تربیت کارشناس، مربی و افراد نیازمند به آموزش براي توسعه زمینه هاي داراي اولویت هاي آموزشی
مقدماتی، پیشرفته و بلندمدت توسط مؤسسات آموزش فنی و حرفه اي جمهوري اسلامی ایران، تبادل تجربه در زمینه آموزش هاي

فنی و حرفه اي، تبادل نظر و همکاري طرفین در سازمان بین المللی کار و سایر موضوعات مور



مجتمع کشت و صنعت در مروست یزد راه اندازي می شود

منبع: میزانشماره خبر:  83  |  تاریخ: 1400/06/27

رئیس کل دادگستري استان یزد گفت: اداره کل منابع طبیعی مساحت 1500 هکتار از اراضی جهت تأسیس شهرك
خصوصی و مجتمع کشت و صنعت به آستان قدس رضوي واگذار تا پس از اجراي طرح مطابق قوانین و مقررات مربوطه

انتقال قطعی اراضی به آستان قدس رضوي انجام شود.

خبرگزاري میزان - غلامعلی دهشیري، رئیس کل دادگستري استان یزد در دومین جلسه شوراي حفظ حقوق بیت المال در امور
اراضی و منابع طبیعی گفت: اداره کل منابع طبیعی مساحت 1500 هکتار از اراضی جهت تأسیس شهرك خصوصی و مجتمع کشت و
صنعت به آستان قدس رضوي واگذار تا پس از اجراي طرح مطابق قوانین و مقررات مربوطه انتقال قطعی اراضی به آستان قدس

 
رضوي انجام شود. 

دهشیري، بر لزوم رعایت شرط همسنگ سازي اراضی معوض با موقوفه که با تأمین زیرساخت ها و آب مورد نیاز شهرك محقق خواهد
شد تاکید کرد و گفت: با تعامل و همکاري شرکت آب منطقه اي استان و شوراي شهر مروست، فرمانداري شهرستان، استانداري و
سایر دستگاه هاي مربوطه و تفاهم و تعامل با متصرفین مزارع کشاورزي واقع در محدوده اراضی موقوفه در قبال آزاد سازي قدرالسهم
اراضی وقف، به نسبت درصد مساوي از پروانه برداشت آب چاه هاي موجود در منطقه کسر و شرکت آب منطقه اي مطابق با قانون،

 
مجوز چاه اختصاصی جهت استفاده شهرك کشاورزي آستان معادل با مجموع مقدار کسر شده از سایر چاه ها صادر نماید. 

وي در خصوص تغییرکاربري زمین شرکت فرش یزد گفت: حمایت از اشتغال و تولید و جلوگیري از ایجاد رویه تعطیلی کارخانه ها و

 
مجتمع ها تولیدي و تغییر کاربري اراضی از اولویت هاي دستگاه قضا می باشد. 

رئیس کل دادگستري استان یزد تصریح کرد: با توجه به قرار داشتن موقعیت شرکت در بخش صنعتی و تولیدي، عدم وجود مولفه ها
و امکانات شهري نظیر مکان هاي آموزشی، فرهنگی، مذهبی، ورزشی و نظر به واگذاري زمین شرکت به قیمت دولتی، هرگونه تغییر

 
کاربري زیر ذره بین دادگستري قرار دارد. 

دهشیري، با اشاره به ارائه گزارشات مردمی در خصوص تصرفات صورت گرفته به اراضی روستاي میر هاشم تصریح کرد: اداره کل
منابع طبیعی ظرف یک ماه با مراجعه به محل و بازدید و بررسی میدانی میزان تصرفات و نحوه و نوع تصرفات و هویت متصرفین را

 
شناسایی و نتیجه را به قاضی کمیسیون ماده 56 جهت اتخاذ تصمیم ارسال نماید. 

 
بیشتر بخوانید: تاکید رئیس کل دادگستري استان زنجان بر لزوم حفظ و صیانت از موقوفات و اموال بیت المال 
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قسمت سوم ) حدیث بندگی و آزادگی /آمیراحمد تقوي و آداب ناصواب

منبع: کبنا نیوزشماره خبر:  84  |  تاریخ: 1400/06/27

برخوردهاي عملی قاطعانه و اعلامیه هاي ایشان در منع تیراندازي و منع پذیرایی از میهمانان با سیگار و قلیان، پرهیز از
اسراف و صرفه جویی در مخارج مجالس ترحیم و عدم برگزاري مراسم چهلم و سالگردها؛ افزون بر حذف برخی از آداب

ناصواب و حل بعضی از معضلات اجتماعی، در فرهنگ سازي براي تأسیس سنن حسنه و نهادینه ...

 
 

کبنا ؛دکتر سید مصطفی تقوي پژوهشگر تاریخ در مقاله اي کارنامه فرهنگی آقا میراحمد تقوي مقدم را مورد بررسی قرار داد که این

 
مقاله در چند قسمت تقدیم خوانندگان می شود. 

به گزارش کبنا، در قسمت اول و دوم و سوم این مقاله پیرامون تحصیلات، سفر به نجف، اخلاص در بندگی، ویژگی هاي علمی، معنوي
و سیر و سلوك این عالم ربانی مطالبی و نقش آقا میراحمد تقوي مقدم در تأسیس حوزه علمیه و آشنایی مردم با انقلاب اسلامی
مطالبی آمده بود و در قسمت چهارم این مقاله به فعالیت هاي آمیر احمد تقوي مقدم در برداشتن آداب هاي نادرست و حضور او در

 
دفاع مقدس پرداخته شده است که در ادامه آن را می خوانید. 

 
بیشتر بخوانید: 

 
قسمت اول؛ عدم ارتزاق از وجوهات شرعی 

 
قسمت دوم ) پاسخ جالب آمیر احمد تقوي به خاتمی رئیس جمهور / قادر به فیصله چنین معضلاتی 

 
قسمت سوم ) ساواك و آمیراحمد تقوي / چماق به دستان دیروز چگونه انقلابی شدند 

 
13. دستاوردهاي حوزه علمیه ولی عصر عج 

آمیر احمد پس از پیروزي انقلاب نیز همت و تلاش خود را اولاً متوجه تأسیس و استقرار نهادهاي انقلابی جمهوري اسلامی در
کهگیلویه و ثانیاً جلب توجه اولیاي امور به نیازهاي اساسی و گسترده این منطقه کردند. وي به رغم دلبستگی به نظام مقدس
جمهوري اسلامی و ضمن اینکه با تمام وجود در خدمت انقلاب و نظام بودند و در همه عرصه هاي سیاسی و اجتماعی خرد و کلان آن



حضور داشتند، از پذیرش مناصب رسمی از قبیل امامت جمعه و نمایندگی مجلس خبرگان قانون اساسی و مجلس خبرگان رهبري و
مجلس شوراي اسلامی اجتناب کردند. حتی در دیداري که با حضرت امام خمینی داشتند، امام به ایشان پیشنهاد کردند که امامت
جمعه دهدشت را بپذیرند، ایشان در کمال تواضع از پذیرش این سمت عذر خواستند.(1) در همان دیدار، امام ضمن تحسین تأسیس
حوزه علمیه دهدشت، بر تقویت و توسعه آن تأکید کردند و با توجه به اهمیت آن، به آقا تأکید فرمودند که کثرت مشاغل و فعالیت

 
هاي انقلابی و اهمیت این امور، نباید فعالیت براي حوزه و توسعه آن را تحت الشعاع قرار بدهد. 

به رغم توغّل در امور انقلاب و نظام که در مقطع پس از پیروزي انقلاب، تمام گستره استان کهگیلویه و بویراحمد را در بر می گرفت،
ایشان حوزه علمیه را امري اساسی و زیربنایی می دانستند و اداره آن را همچنان در رأس اولویت هاي کاري خود قرار دادند. به هر
حال، ساختمان حوزه در سال 1360 ش تکمیل شد و در همان سال آماده افتتاح و پذیرش طلاب گردید. تأسیس حوزه علمیه بنیادي
ترین اقدام فرهنگی آمیر احمد بود که البته برکات سیاسی ـ اجتماعی فراوانی براي جامعه نیز داشت. در آن ایام حوزه علمیه قم
سازماندهی کنونی را نیافته بود و حوزه هاي علمیه سراسر کشور تحت مدیریت آن قرار نگرفته بودند. حوزه هاي شهرستان ها هر کدام
شیوه مدیریتی خاص خود را اعمال می کردند و هزینه هاي خود را نیز می بایست تأمین می کردند. آمیر احمد نیز فرصتی یافت تا
همه تجارب حوزوي خود را به کار بگیرد و حوزه علمیه ولی عصر (عج) دهدشت را از کاستی ها و آفاتی که در دیگر حوزه ها مشاهده
کرده بود، در حدّ امکان مصون بدارد. وي با چنین هدفی، به شیوه خاصی به جذب و تربیت طلاب همت گماشتند؛ اما تحقق چنین
هدف بلندي با توجه به ضوابط سخت گیرانه او در اخذ و مصرف وجوهات، کاري بس دشوار بود که فقط از عهده شخصیتی با عزم و

 
اراده و اخلاص خود این بزرگوار برمی آمد. 

ایشان در اخذ وجوهات نیز بسیار سخت گیر و محتاط بودند و تا به نحوي مطمئن نمی شدند که شخصی براي پرداخت وجوهاتش
خلوص دارد از دریافت وجوهش اجتناب می کردند. بارها در پاسخ به علت این سخت گیري ها و مقاومت در برابر اصرارهاي برخی
اشخاص براي پرداخت وجوهات خود، با اشاره به مشاهدات و تجاربشان از رفتار برخی افراد با علما، می فرمودند برخی افراد نیّت
خالصی ندارند، فقط می خواهند با پرداخت یک چندم از دیون شرعی شان، قبضی از آقا دریافت کنند و پیش دیگران تبلیغ کنند که
اهل حساب هستند! با چنین شیوه اي، با توجه به فقر اقتصادي جامعه، از وجوهات چیز چندانی عاید ایشان نمی شد و آن مقداري هم
که عاید می شد، یک چندم نیاز فقرا و بیماران را هم برآورده نمی ساخت. بدین ترتیب، تأمین هزینه حوزه و طلاب با دشواري هایی
مواجه می شد. حضرت امام پس از دریافت گزارشی از وضع منطقه و اهمیت تأسیس حوزه در این منطقه، حوزه علمیه دهدشت را
مورد عنایت ویژه قرار دادند. آقاي دکتر سید محمدتقی لواسانی فرزند آیت االله سید محمدصادق لواسانی که از دي 1358 تا آبان
1360 استاندار استان بوده و از نزدیک با موقعیت و خدمات آقا آشنایی یافته و ارادتی پیدا کرده بود، ضعف اقتصادي منطقه و نیاز
حوزه را به پدرشان منتقل کرد. آیت االله لواسانی که از یاران قدیم امام خمینی و نماینده تام الاختیار ایشان در وجوهات شرعی بودند،
مطلب را به استحضار امام رساندند و امام به ایشان امر فرمودند که شهریه اي اختصاصی براي حوزه علمیه دهدشت مقرر داشته و

 
ا ارسال کنند.  مستمر

همان گونه که اشاره شد، آمیر احمد در پذیرش طلاب نیز روش ابتکاري خاص خود را داشتند. با شناختی که از ساختار اجتماعی
منطقه و بافت قبیله اي و نیازهاي فرهنگی مناطق مختلف آن داشتند، اولاً تصمیم گرفتند که از میان طوایف سادات، طلبه پذیرش
نکنند مگر در موارد استثنایی و اصرار داشتند که طلبه ها از طوایف خلقی (غیر سادات) باشند که تا آن زمان طلبه شدن نزد آنان
معهود نبود و تقریباً تمام معمّمین منطقه به استثناي دو سه مورد، همه از طوایف سادات بودند. ثانیاً با شناخت دقیقی که از طوایف
داشت، بر حسب شدت نیاز آنها به سراغشان می رفت تا از میان آنان افرادي را براي تحصیل علوم دینی جذب کند، بدان امید که از
ْ إلِیَْهِمْ لعََلَّهُمْ ْ قَوْمَهُمْ إذَِا رَجَعُوا ینِ وَ لیُِنذِرُوا هُواْ فِی الدِّ ِّیَتَفَقَّ باب وَ مَا کَانَ المُْؤْمِنُونَ لیَِنفِرُواْ کَآفَّۀً فَلَوْلاَ نفََرَ مِن کُلِّ فِرْقَۀٍ مِّنْهُمْ طَآئفَِۀٌ ل
یحَْذَرُونَ(2) پس از طی مدارج علمی به مناطق دور افتاده خود بازگردند و پاسخگوي نیازهاي دینی و فرهنگی منطقه و قوم خود
بشوند. در این میان، موضوعی که براي وي اهمیت داشت این بود که افراد مورد نظر خود را از میان خانواده هاي متدین و موجه و
دانش آموزان مستعد و داراي نمرات درسی بالا برگزیند و به شدت از پذیرش افراد بی استعداد و کم استعداد، به رغم اصرار فراوان
آنها، اجتناب می کردند. او که در اخذ وجوهات سخت گیر بود، در مصرف آن سخت گیرتر بود و مصرف بیت المال را براي اشخاصی
که بازدهی مناسب براي اسلام نداشته باشند، جایز نمی دانست. بنابراین، طلاّبی را که پس از طی مراحل یاد شده جذب می کرد، در



تربیت آنان نیز سخت گیر بود. نظم خاصی بر طلاب از مدرسه و رفتن آنان به مرخصی براي دیدار خانواده و اوقات درس و مطالعه و
مباحثه آنان حاکم بود. دو نفر از فضلاي محلی مقیم قم را براي تدریس در مدرسه دعوت کردند و خود نیز با همه گرفتاري ها و
کثرت مراجعاتی که داشتند، دروس پایه را تدریس می کردند. بر مدرسه و رفتار و اخلاق طلاب نظارت شبانه روزي داشتند، با اینکه
دروس رسمی او نیز سرشار از نکته هاي ناب اخلاقی بود، علاوه بر این هر هفته یک درس اخلاق براي عموم طلاب حوزه برگزار می
کردند که بسیار تأتیرگذار و سازنده بود، این درس اخلاق نزدیک به 30 سال استمرار داشت.

 
 

حاصل این روش تا کنون، پذیرش و تربیت بیش از 550 طلبه فاضل و متعهد است که در شهرها و مناطق مختلفی از کشور در قامت
مدرّس حوزه علمیه، استاد دانشگاه، قاضی، امام جمعه، امام جماعت، واعظ، نمایندگی ولی فقیه در ادارات و نهادهاي مختلف و غیره
مشغول خدمت هستند. در منطقه اي که روزگاري آمیر احمد از نبودن افراد فاضل مقیم در آن رنج می برُد و بر سر آن دسته از
علماي منطقه که زندگی در شهرها را برگزیده بودند فریاد می کشید و به امثال حضرت آیت االله العظمی سید محمدرضا گلپایگانی
نامه می نوشت که کهگیلویه چون خرمن زاري است که در آتش جهل و فقر و هجمه فرهنگی طاغوت می سوزد و مشک کوچک آب
او به تنهایی براي فرونشاندن آن کافی نیست؛ هم اکنون مدیران و مدرّسین حوزه علمیه ولی عصر دهدشت، مدیران حوزه علمیه
یاسوج، بیشتر ائمه جمعه استان کهگیلویه و بویراحمد، بسیاري از ائمه جماعت مساجد استان (به ویژه در شهرها و روستاهاي منطقه

 
کهگیلویه) از پرورش یافتگان همین حوزه و دستاورد این اقدام و ابتکارات فرهنگی وي هستند. 

 
14. تأسیس حوزه علمیه حضرت زینب (س) 

پس از تأسیس حوزه علمیه ولی عصرعج ، با توجه به نیاز شدید زنان جامعه به فراگیري معارف دینی، به ویژه در پی تأسیس نظام
جمهوري اسلامی و ایجاد فضاي مناسب براي حضور زنان در جامعه، آمیر احمد در صدد برآمد تا به نحوي مناسب این نیاز دینی و
فرهنگی مردم را نیز برآورده سازد. تأسیس حوزه علمیه مختص بانوان در دهدشت که براي نخستین بار در تاریخ استان انجام می



گرفت، اقدام ابتکاري و بنیادین دیگر ایشان در این زمینه بود. در آن زمان هنوز شوراي مدیریت حوزه علمیه قم در باره تأسیس حوزه
علمیه براي دختران در استان ها و شهرستان هاي کشور و تمرکز مدیریت آنها اقدامی نکرده بود. آقا با استفاده از وجوهات مؤمنین و
کمک هاي خیرین منطقه و تهران، زمینی به مساحت 500 متر مربع در جوار حوزه علمیه ولی عصرعج خریداري کرده و بناي حوزه
علمیه حضرت زینبس را در دو طبقه آغاز کردند. امام خمینیره نیز پس از اینکه از این اقدام آقا اطلاع یافتند، ضمن تحسین، دستور

 
دادند به ایشان کمک بشود. 

حوزه علمیه حضرت زینبس در سال 1365 ش افتتاح و آماده پذیرش طلاب دختر گردید. براي اولین بار در تاریخ این منطقه، زنان
این دیار که در قرون گذشته امکان تحصیل علم نداشتند و در دوره پهلوي دوم بسیاري از آنان با اکراه به مدارس دولتی (آن هم به
صورت مختلط با پسران و به شیوه تربیتی آن رژیم) وارد می شدند، و پس از پیروزي انقلاب اسلامی نیز به رغم مناسب شدن فضاي
مدارس دولتی، اما همچنان از داشتن یک آموزشگاه تخصصی معارف دینی محروم بودند، اکنون به همّت آمیر احمد به حوزه علمیه
حضرت زینبس دست یافته بودند. در همان سال، 94 نفر از دختران آن منطقه در این حوزه پذیرفته شدند و به تحصیل معارف دینی

 
پرداختند. 

در جامعه اي که آمیر احمد براي تدریس طلاب حوزه علمیه ولی عصرعج با فقدان یا کمبود مدرّس مواجه بود، با توجه به حساسیت
ها و محذورات مدیریت و تدریس دختران، دشواري اداره این حوزه دو چندان بود. تا دستیابی به افراد واجد شرایط، آقا خود به تنهایی
امور مدیریتی و تدریس حوزه خواهران را بر عهده داشت و پس از فراغت از درس و بحث حوزه آقایان، وقت بیشتري را به امور حوزه

 
خواهران اختصاص دادند. 

تا کنون (1393 ش) بیش از 360 نفر از دختران آن منطقه در این حوزه آموزش دیدند. بدین ترتیب، با تأسیس حوزه علمیه حضرت
زینبس بابی براي تحصیل معارف دینی به روي زنان منطقه گشوده شد و استقبال آنان موجب گسترش این حوزه گردید. اخیراً با
پشتیبانی شوراي مدیریت حوزه علمیه خواهران قم ساختمان جدید این مدرسه در مساحت بزرگ تري در شهر دهدشت احداث شده

 
و در سطح وسیع تري به آموزش دختران طلبه مشغول است. 

 
15. حضور در جبهه دفاع مقدس 

آمیر احمد به رغم اشتغال به امور متعددي از قبیل اداره حوزه علمیه، مراجعات مسئولان دولتی، مراجعات اصناف مختلف مردم و حل
و فصل امور یا رفع نیازهاي آنها، بازدید از مناطق مختلف و ارتباط متقابل با مردم، امور مساجد، شرکت در مراسم تشییع شهدا و
خواندن نماز بر آنها، دیدار با خانواده شهدا، عیادت بیماران و...، هر وقت کمترین فرصتی می یافت از حضور در جبهه هاي دفاع مقدس
نیز دریغ نمی ورزید و به مسئولان اعلام می کرد که آماده است تا در هر نقطه اي که نیاز بیشتري داشته باشند حضور پیدا کند. در
نامه کوتاهی که به ستاد پشتیبانی جنگ نوشتند، آمده است: « ... چون در این اوقات مدرسه علمیه دخترانه که بیشتر اوقات حقیر در
آن به سر می رفت به مناسبتی براي چند روز تعطیل است، لذا براي مدت یک هفته در هر نقطه اي که بیشتر نیاز در جبهه ها وجود
دارد، حقیر در اختیار شما هستم ...». (3) این نامه نشان می دهد که ایشان با وجود اشتغالات متعدد، کوتاه ترین فرصتی را براي
حضور در جبهه هاي جنگ تحمیلی، مغتنم می شمردند و از این جهاد فرهنگی غافل نبوده و دریغ نداشتند. حضور او در جمع
رزمندگان و ایراد سخن و مراوده صمیمانه با آنان، تأثیر معنوي و روحی داشت، برخی از رزمندگان از تأثیر اخلاق و رفتار حکیمانه

 
معظم له خاطرات ارزشمندي نقل کردند که شرح آنها در این مقال نمی گنجد. 

 
16. مساجد و حسینیه ها 

با توجه به نقش و تأثیر مساجد به عنوان کانون تأثیرگذار تبلیغ دین و فعالیت هاي فرهنگی و رشد اجتماعی، یکی دیگر از فعالیت
هاي مهم و اثرگذار این بزرگوار، تأسیس ده ها مسجد و حسینیه در شهرها و روستاهاي مختلف منطقه است. ایشان در موارد
متعددي، مؤمنینی را که وجوهات می پرداختند تشویق می کرد که وصیت کنند ثلث ماترََك خود را به تأسیس مسجد در موطن خود
و یا هر جاي دیگري که نیاز باشد، اختصاص بدهند. از سال 1340 ش به بعد، در شهرستان هاي کهگیلویه (دهدشت، چرام، سوق،
لنده، بهمئی، طیبی، دشمن زیاري و شهرها و روستاهاي تابع این شهرستان ها و مناطق) کمتر مسجدي را می توان یافت که دستور



اولیه احداث آن، یا تشویق مردم آن دیار به تأسیس آن مسجد و یا تعیین قبله و کمک مادي به مردم آن دیار جهت تکمیل آن مسجد
از سوي آمیر احمد انجام نگرفته باشد. مساجدي که امروزه تعدادي از آنها به وسیله طلابی اداره می شوند که سال هاي قبل،

 
تحصیلات خود را در حوزه علمیه ولی عصر دهدشت آغاز کرده و در محضر او تلمذ کرده بودند. 

 
17. تجدید بناي بقعه امام زاده سید محمود ع 

در قرون متمادي، در جامعه شیعه ایران، بقاع امام زاده هاي معتبر به عنوان مشعل هایی که مردم را به ائمه شیعه و فرهنگ تشیّع
رهنمون می کردند، مطرح بودند. تأثیر این زیارتگاه ها در استمرار و زنده نگاه داشتن یاد اهل بیت پیامبرص و توجه به سیره آنان، نیاز
به توضیح ندارد. در حالی که احزاب و گروه ها براي جذب چند نفر، مدت ها تبلیغ می کنند و وقت و هزینه صرف می کنند؛ این گونه
بقاع، به مثابه کانون هایی فرهنگی، روزانه صدها و گاهی هزاران نفر را در چارچوب فرهنگ و سبک زندگی مشترك گرد هم می آورند
و به آنان هویت می بخشند. بررسی تأثیر عمیق کانون هاي فرهنگی از قبیل حوزه هاي علمیه، مساجد و بقاع متبرکه در انسجام و
استمرار هویت جامعه ایرانی و نقش آفرینی آنها در تحولات مهم کشور که جدیدترین نمونه تاریخی و کلان آن در تحقق انقلاب

 
اسلامی نمایان شد، بیرون از هدف این نوشته است. 

علاوه بر تأسیس حوزه هاي علمیه و مساجد و حسینیه ها، یکی دیگر از آثار ماندگار فرهنگی و مذهبی آمیر احمد، تجدید بناي
شکوهمند امامزاده سید محمودع (معروف به سید محمید، جد اعلاي سادات رضاتوفیق) است. بقعه این امام زاده که معلوم نیست براي
آخرین بار در چه دوره تاریخی ساخته و ترمیم شده بود، در حال ویرانی و فروریختن بود به گونه اي که زوّار از حضور در زیر سقف آن
احساس نگرانی می کردند. سازمان هاي میراث فرهنگی و اوقاف، حتی پس از پیروزي انقلاب اسلامی، به رغم اهمیت این بقعه، اقدامی
براي بازسازي و یا ترمیم آن انجام ندادند. آقا خود در نوشته مستقلی فرایند شکل گیري این تصمیم مهم در ذهن او در سال هاي قبل
از انقلاب اسلامی و چگونگی مراحل اجراي پر زحمت آن در سال هاي پس از انقلاب، به ویژه از نظر تهیه مصالح از استان هاي فارس،
اصفهان، خوزستان و... و دشواري حمل آنها به آن منطقه دور افتاده و صعب العبور را ثبت کرده اند.(4) دستاورد این مجاهدت، امروزه
وجود یک بقعه شکوهمند با طرح معماري جالب و امکانات مناسب براي زائران است که به صورت یک قطب فرهنگی و زیارتی در این
استان درآمده و حتی از اکثر استان هاي نیمه جنوبی کشور، زائران فراوانی را به حضور می طلبد. حضور زائران به گونه اي است که در
برخی از ایام، 170 اتاق زائرسراي امام زاده و بیش از 70 چادري که از سوي هلال احمر براي اسکان زوّار تدارك دیده شده اند، کفاف

 
نمی دهند. 

 
18. مبارزه با آداب ناصواب 

در ساختار زندگی روستایی و عشیره اي، سنت ها و رسومی پدید آمده و نهادینه می شوند که بسیاري از آنها مبناي شرعی و عقلی
نداشته و صرفاً بر پایه عواطف یا احساس رقابت و چشم و هم چشمی ها انجام می گیرند. چنین آداب و رسومی در مواردي به یک
معضل اجتماعی و فرهنگی تبدیل می شوند. براي نمونه، وقتی در چنین جوامعی فردي فوت کند دست کم به مدت یک هفته مراسم
عزاداري و سپس مراسم چهلم او برگزار می شود. در فاصله این چهل روز، آمد و رفت بستگان و آشنایان به منزل متوفی همچنان
ادامه می یابد. در تمام این موارد، خانواده و بستگان متوفی افزون بر تعطیلی کار و زندگی، متحمل هزینه گزاف پذیرایی از میهمانان
می شوند. به ویژه اینکه افراد براي اینکه میزان علاقه خود را به مرحوم و بازماندگان او نشان بدهند لازم می دانستند که حتماً ناهار یا
شامی را در منزل او صرف کنند! افزون بر این، در مراسم عمومی هفته و چهلم و سالگرد، تهیه انواع سیگار با قیمت هاي مختلف براي
میهمانان با شئون مختلف، علاوه بر مضرّات آن، هزینه مالی قابل توجهی را بر خانواده متوفی به خصوص خانواده هاي کم درآمد
تحمیل می کرد. تهیه قلیان براي میهمانان نیز دردسرهاي خاص خود را براي میزبانان به وجود می آورد. در این میان، برخی از
خانواده ها و بستگان متوفی که به هر علت براي خود شأن و جایگاه اجتماعی برتري قائل بودند، هم خود و هم میهمانانشان این
برتري را در قالب شلیک تیرهاي هوایی با تفنگ در مراسم تشییع به رخ می کشیدند. این رفتار علاوه بر اسراف و هزینه مالی، در

 
مواردي مخاطرات جانی نیز در پی داشت. 

این آداب و سنن و تداخل مراسم سوم و هفتم و چهلم و سالگردها، در حالی که در زمان دفاع مقدس مراسم شهدا هم بر مراسم



ترحیم عادي افزوده شده بودند، به ویژه با توجه به مشکلات اقتصادي زمان جنگ و تحریم هاي اقتصادي دشمن، زندگی مردم را با
مشکلاتی مواجه ساخته بودند. در چنین اوضاعی، آمیر احمد مبارزه با این آداب و رسوم را در دستور کار خود قرار دادند و در هر
مجلس ترحیم و یا هر اجتماع دیگري که حضور می یافتند قاطعانه با هرکدام از رسوم یادشده برخورد می کردند و مردم را از انجام
این امور نهی می کردند. ایشان اعلامیه هاي متعددي نیز در این موارد صادر کردند.(5) البته همانند دیگر موارد نفوذ کلام ایشان، این
رهنمودها نیز از سوي اکثریت اقشار جامعه رعایت گردید و به تدریج به عنوان الگویی براي مجالس ترحیم دیگر مناطق استان نیز به
اجرا درآمد. برخوردهاي عملی قاطعانه و اعلامیه هاي ایشان در منع تیراندازي و منع پذیرایی از میهمانان با سیگار و قلیان، پرهیز از
اسراف و صرفه جویی در مخارج مجالس ترحیم و عدم برگزاري مراسم چهلم و سالگردها؛ افزون بر حذف برخی از آداب ناصواب و حل
بعضی از معضلات اجتماعی، در فرهنگ سازي براي تأسیس سنن حسنه و نهادینه کردن ارزش هاي فرهنگی و دینی در جامعه تأثیر

 
به سزایی داشتند. 

 
19. آثار مکتوب 

از آثار قلمی ایشان می توان «حواشی و تعلیقات بر مباحثی از کتاب قوانین الاصول»، «تعلیقات منطقی»، «مختصري از خاطرات»، «از
زبان خود»، «مجموعه نامه ها و اعلامیه ها» را نام برد. علاوه بر آثار مکتوبی که به قلم خود معظم له وجود دارد، اسناد فراوان صوتی و
تصویري نیز از ایشان وجود دارد. افزون بر این، نکته هاي ظریف و خاطره هاي ارزشمند و آموزنده اي از دهه ها سلوك حکیمانه وي با
مردم در ذهن مرتبطان و مراجعان معظم له وجود دارد که در مجموع ذخیره فرهنگی و معنوي ارزشمندي را فراهم می سازند. بدان

 
امید که إن شاءاالله در فرصت مناسب، گردآوري و تدوین و انتشار آنها میسّر شود. 

آنچه در این نوشته به اختصار آمد، مواردي از جلوه هاي بندگی و آزادگی و تدبیر در انجام وظیفه در زندگی و رفتار آمیر احمد، از
منظر فرهنگ و فعالیت هاي فرهنگی بود. در مجموع، عمري مجاهدت خالصانه و مواضع عزتمندانه و مدبرانه در مسیر بندگی خداوند،
باعث شدند تا علاوه بر خدماتی که به اجمال به آنها اشاره شد، نفس وجود ایشان و نام ایشان باعث تقویت دین و معنویت در جامعه
شده و در اصلاح امور و تنظیم روابط اجتماعی مردم تأثیرگذار بشوند. بدون تردید، بسیاري از افراد هنگامی که می خواهند دست به
اقدامی بزنند که احتمال دارد پیامد و عوارضی ناسازگار با حقوق مردم یا ضوابط دینی داشته باشد، توجه می کنند که اگر موضوع به
اطلاع آمیر احمد برسد، او یا بستگان و بزرگانش در برابر آقا چه پاسخی خواهند داشت؟ همچنین مسئولان ادارات دولتی نیز در هنگام

 
تصمیم گیري هاي خود در امور مختلف، ناگزیر از این ملاحظه هستند. پی نوشت: 

-------------------------------------------



فولاد ازنا، در انتظار سرمایه گذار است

منبع: فلزات آنلاینشماره خبر:  85  |  تاریخ: 1400/06/27

نماینده مردم دورود و ازنا در مجلس شوراي اسلامی آخرین وضعیت فولاد ازنا را تشریح کرد.

به گزارش پایگاه خبري و تحلیلی «فلزات آنلاین»، حسین گودرزي در خصوص آخرین وضعیت کارخانه فولاد ازنا اظهار داشت:

 
کارخانه به لحاظ فضاي نوع کار که باید فازبندي شود داراي وضعیت مشخصی شده است. 

 
وي افزود: منتظر حکم مدیرعامل فولاد ازنا بودیم که به 35 سال حبس محکوم شده است. 

نماینده مردم دورود و ازنا در مجلس شوراي اسلامی گفت: وضعیت کارخانه فولاد ازنا در مسیر اهلیت سنجی متقاضیان بوده تا واگذار

 
شود. 

گودرزي با بیان اینکه کارخانه فولاد ازنا یک زیرساخت مهم براي اشتغال در شهرستان محسوب می شود، بیان کرد: بر اساس نظر

 
کارشناسان، 85 درصد تجهیزات این کارخانه نصب شده و 15 درصد تجهیزات باقی مانده است. 

وي عنوان کرد: مراحل نصب رو به اتمام بوده و شرایط براي فعالیت کارخانه مهیا است ولی باید افرادي با همکاري و همراهی قوه

 
قضاییه، مسئولیت این کارخانه را بر عهده بگیرند و آن را فعال کنند. 

نماینده مردم دورود و ازنا در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: میرکاظمی مدیرعامل فولاد ازنا دیونی به بانک و شرایط این کارخانه

 
دارد که آیا در تملک بانک قرار گیرد یا خیر؛ مشخص است که در بحث واگذاري لحاظ می شود. 

بر اساس گزارشی از ایسنا، گودرزي در پایان تصریح کرد: با بهره برداري از این کارخانه یک هزار و 500 فرصت شغلی به صورت

 
مستقیم ایجاد می شود. 

انتهاي پیام//



کاهش ابتلا به کرونا و فوت در هرمزگان/ثبت نام متولدین 68آغاز شد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  86  |  تاریخ: 1400/06/27

بندرعباس - استاندار هرمزگان گفت: کاهش ابتلا به کرونا و فوت ناشی از این بیماري در هرمزگان، نتیجه افزایش رعایت
پروتکل هاي بهداشتی است.

بندرعباس - استاندار هرمزگان گفت: کاهش ابتلا به کرونا
و فوت ناشی از این بیماري در هرمزگان، نتیجه افزایش

 
رعایت پروتکل هاي بهداشتی است. 

به گزارش خبرنگار مهر، فریدون همتی عصر شنبه در
نشست ستاد استانی مدیریت بیماري کرونا در هرمزگان،
عنوان کرد: با همکاري خوب مردم در راستاي رعایت
دستورالعمل هاي بهداشتی و همچنین اقدامات مقابله اي
صورت گرفته، روند شیوع بیماري کرونا در کشور و
همچنین در استان هرمزگان از سیر کاهشی برخوردار

 
است. 

وي ادامه داد: میزان رعایت پروتکل هاي بهداشتی در هرمزگان از 38 درصد به 65 درصد افزایش یافته است که نتیجه آن را در

 
کاهش ابتلا به کرونا و فوت ناشی از این بیماري در هرمزگان، مشاهده می کنیم. 

استاندار هرمزگان افزود: با توجه به مراجعه به موقع بیماران مبتلا به کرونا به مراکز درمانی و همچنین کیفیت خوب درمان و رسیدگی

 
به بیماران در هرمزگان، میزان مرگ به دلیل بیماري کرونا در هرمزگان، کمتر از میانگین کشوري است. 

همتی با اشاره به مصوبه ستاد استانی مدیریت بیماري کرونا براي قرنطینه بیماران مبتلا به کرونا در هرمزگان، تصریح کرد: با توجه به
کاهش شیوع بیماري در همه شهرستان هاي استان هرمزگان و وجود ظرفیت هاي مناسب براي بستري و قرنطینه بیماران مبتلا به
کرونا، هر فرد مبتلا و داراي نتیجه آزمایش تست مثبت کرونا، به مدت 10 روز تا دو هفته تحت نظر دانشگاه علوم پزشکی و مراکز

 
بهداشت و درمان شهرستان ها، قرنطینه خواهد شد. 

وي گفت: افراد بسیاري ناقل بیماري کرونا هستند اما علائم بیماري را ندارند و موجب می شود که به راحتی در جامعه و خانواده رفت

 
و آمد و بیماري را به دیگران منتقل کنند که قرنطینه دو هفته این افراد از انتقال بیماري جلوگیري خواهد کرد. 

استاندار هرمزگان با اشاره به افزایش واکسیناسیون در هرمزگان، خاطرنشان کرد: تاکنون بیش از 600 هزار دوز اول و بیش از 300
هزار دوز و در مجموع نزدیک به 900 هزار دوز واکسن کرونا در هرمزگان تزریق شده است و این روند روز به روز شتاب بیشتري

 
خواهد گرفت. 



همتی اظهار داشت: با وجود اینکه واکسن مورد نیاز تهیه شده و در شهرستان ها توزیع شده است، اما در برخی مناطق، استقبال از
دریافت واکسن کم است که فرمانداران با همکاري ائمه جمعه و دستگاه هاي مسئول باید با اتخاذ تدابیر مناسب، استقبال مردم از

 
دریافت واکسن کرونا در این مناطق را افزایش دهند. 

وي اضافه کرد: از مردم شریف استان هرمزگان انتظار داریم، حتماً براي دریافت واکسن کرونا اقدام و در سامانه اینترنتی سلامت به

 
نشانی salamat.gov.ir ثبت نام کنند. 

استاندار هرمزگان بیان داشت: گروه هاي واکسیناسیون در همه نقاط استان هرمزگان افزایش یافته و ظرفیت تزریق روزانه 60 هزار
دوز واکسن کرونا در هرمزگان با همکاري بسیج، هلال احمر، نیروهاي مسلح و به کارگیري تمام توان دانشگاه علوم پزشکی استان،

 
ایجاد شده است تا به سرعت همه جمعیت استان واکسینه شوند. 

همتی عنوان کرد: با وجود دریافت واکسن کرونا، مردم همچنان باید پروتکل هاي بهداشتی را رعایت کنند و رعایت دستورالعمل هاي
بهداشتی به ویژه استفاده از ماسک، فاصله فیزیکی و اجتماعی، پرهیز از دورهمی ها و عدم حضور در تجمعات، همچنان مورد تأکید

 
است. 

وي ادامه داد: در اصناف، بازار، ادارات، بنگاه هاي اقتصادي و تولیدي، حمل و نقل عمومی و هر مکان فعالیت و اشتغال باید به طور

 
جدي دستورالعمل هاي بهداشتی رعایت و از تجمعات جلوگیري شود. 

استاندار هرمزگان افزود: با تداوم رعایت خوب دستورالعمل هاي بهداشتی، شرایط استان، همچنان بهتر خواهد شد.



استاندار:روند واکسیناسیون در هرمزگان با شتاب بیشتري درحال انجام است

منبع: ایرناشماره خبر:  87  |  تاریخ: 1400/06/27

بندرعباس- ایرنا- استاندار هرمزگان گفت: روند واکسیناسیون در همه نقاط استان افزایش یافته و ظرفیت تزریق روزانه به 60
هزار دز واکسن کرونا رسیده است.

بندرعباس- ایرنا- استاندار هرمزگان گفت: روند
واکسیناسیون در همه نقاط استان افزایش یافته و ظرفیت

 
تزریق روزانه به 60 هزار دز واکسن کرونا رسیده است. 

فریدون همتی روز شنبه در نشست ستاد استانی مدیریت
بیماري کرونا در هرمزگان افزود: واکسیناسیون با همکاري
بسیج، هلال احمر، نیروهاي مسلح و به کارگیري تمام توان
دانشگاه علوم پزشکی هرمزگان، ایجاد شده است تا به

 
سرعت همه جمعیت استان واکسینه شوند. 

وي بیان داشت: تاکنون بیش از 600 هزار دز اول و بیش از
300 هزار دز دوم و در مجموع نزدیک به 900 هزار دز واکسن کرونا در هرمزگان تزریق شده است و این روند روز به روز شتاب

 
بیشتري خواهد گرفت. 

استاندار هرمزگان اظهارداشت: با وجود اینکه واکسن مورد نیاز تهیه شده و در شهرستان ها توزیع شده است، اما در برخی مناطق،

 
استقبال از دریافت واکسن کم است. 

وي تأکید کرد: فرمانداران باید با همکاري امامان جمعه و دستگاه هاي مسوول با اتخاذ تدابیر مناسب، استقبال مردم از دریافت واکسن

 
کرونا در این مناطق را افزایش دهند. 

همتی گفت: از مردم هرمزگان انتظار داریم براي دریافت واکسن کرونا اقدام و در سامانه اینترنتی سلامت به نشانی

 
salamat.gov.ir ثبت نام کنند. 

استاندار هرمزگان گفت: با وجود دریافت واکسن کرونا، مردم همچنان باید پروتکل هاي بهداشتی را رعایت کنند و استفاده از ماسک،

 
فاصله فیزیکی و اجتماعی، پرهیز از دورهمی ها و حضور نیافتن در تجمع ها، همچنان مورد تأکید است. 

وي ادامه داد: در اصناف، بازار، اداره ها، بنگاه هاي اقتصادي و تولیدي، حمل و نقل عمومی و هر مکان فعالیت و اشتغال باید به طور

 
جدي دستورالعمل هاي بهداشتی رعایت و از تجمع جلوگیري شود. 

 
کرونا در هرمزگان روند کاهشی دارد 

استاندار هرمزگان گفت: همکاري خوب مردم در راستاي رعایت دستورالعمل هاي بهداشتی موجب سیر کاهشی روند شیوع کرونا در

 
هرمزگان شده است. 

وي ادامه داد: میزان رعایت پروتکل هاي بهداشتی در هرمزگان از 38 درصد به 65 درصد افزایش یافته است که نتیجه آن را در

 
کاهش ابتلا به کرونا و فوت ناشی از این بیماري در استان مشاهده می کنیم. 

همتی افزود: با توجه به مراجعه به موقع بیماران مبتلا به کرونا به مراکز درمانی و همچنین کیفیت خوب درمان و رسیدگی به بیماران



 
در هرمزگان، میزان مرگ به دلیل کووید 19 در هرمزگان، کمتر از میانگین کشوري است. 

استاندار هرمزگان تصریح کرد: با توجه به کاهش شیوع بیماري در همه شهرستان هاي استان و وجود ظرفیت هاي مناسب براي
بستري ، هر فرد مبتلا و داراي نتیجه آزمایش تست مثبت کرونا، به مدت 10 روز تا 2 هفته تحت نظر دانشگاه علوم پزشکی و مراکز

 
بهداشت و درمان شهرستان ها قرنطینه خواهد شد. 

وي گفت: افراد بسیاري ناقل بیماري کرونا هستند اما علائم بیماري را ندارند و موجب می شود که به راحتی در جامعه و خانواده رفت

 
و آمد و بیماري را به دیگران منتقل کنند که قرنطینه 2 هفته این افراد از انتقال بیماري جلوگیري خواهد کرد. 

 
برچسب ها 

 
- کرونا 

 
- استانداري هرمزگان 

 
-  فریدون همتی 

 
- هرمزگان 

 
پروندهٔ خبري 

- مدیریت استانی کرونا



خداحافظی با گالن هاي آب/ رنج بی آبی مردم عشایر طبس پایان می یابد

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  88  |  تاریخ: 1400/06/27

مدیرکل امور عشایر خراسان جنوبی گفت: پروژه آبرسانی چاه مسافر که براي تأمین آب محلات عشایري عشق آباد طبس در
حال اجرا بوده به مرحله پایانی رسیده است.

عصمتی پور مدیرکل امور عشایر خراسان جنوبی در گفت و
گو با خبرنگار گروه استان هاي باشگاه خبرنگاران جوان از
بیرجند،گفت: پروژه آبرسانی چاه مسافر که براي تأمین آب
به محلات عشایري عشق آباد طبس در حال اجرا بوده با
حفاري و لوله گذاري 26 کیلومتري و با اعتبار مصوب 9
میلیارد و 372 میلیون تومانی، به مرحله تکمیلی رسیده و

 
به زودي افتتاح می شود. 

او به بحث تأمین آب پایدار عشایر اشاره کرد و افزود: در زمینه آبرسانی پایدار به عشایر، هدف تامین آب پایدار و دائم، با کیفیت و

 
بهداشتی و ایجاد اشتغال دائم است. 

عصمتی ادامه داد: از ابتداي امسال سه طرح مطالعه و طراحی تأمین آب شرب و انتقال آب با اعتبار 250 میلیون تومان براي سه
شهرستان سربیشه، سرایان و طبس و یک طرح پژوهشی با اعتبار 50 میلیون تومان در دستور کار و پیگیري واحد مطالعات قرار

 
گرفت. 

مدیرکل امور عشایر خراسان جنوبی تصریح کرد: مطالعه و طراحی تأمین آب شرب و انتقال آب محلات عشایري سه قلعه در
شهرستان سرایان، شهرستان سربیشه و فاز دوم محلات عشایري چاه مسافر شهرستان طبس به اتمام رسیده است و به محض تامین

 
اعتبارات، عملیات اجرایی آن آغاز می شود. 

او به بحث آبرسانی سیار به جامعه عشایري اشاره و بیان کرد: امسال به دلیل خشکسالی و گرماي هوا، آبرسانی سیار به عشایرخراسان

 
جنوبی افزایش دو برابري داشته است و به 7 هزار و 600 خانوار عشایر آبرسانی شده است. 

عصمتی پور با اشاره به اینکه کار آبرسانی سیار به خانوار هاي عشایري با 23 دستگاه تانکر دولتی و خصوصی انجام می شود، گفت:
براي اینکه آبرسانی به عشایر در سریع ترین زمان و بدون نیاز به حضور فیزیکی صورت پذیرد، سامانه اي طراحی شده که با ثبت

 
درخواست عشایر، حداکثر تا 24 ساعت براي محله مورد نظر آبرسانی انجام می شود. 

انتهاي پیام / ط آ



خدمات بانکی و مالی پست بانک ایران در استان مازندران گسترش می یابد/

عملکرد مالی بانک در شش ماه نخست سال جاري جهش داشته است

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  89  |  تاریخ: 1400/06/27

مدیر عامل بانک در جلسه شوراي اداري مدیریت شعب پست بانک استان مازندران با اشاره به اینکه همراهی و اهتمام جدي
مجموعه همکاران بانک،رشد سودآوردي و پایداري مالی را به دنبال داشته است، تصریح کرد: براي ارتقاي عملکرد بانک باید

همواره تلاش کنیم و نتیجه این تلاش ها در بهبود عملکرد بانک و دستیابی به کفایت ...

مدیر عامل بانک در جلسه شوراي اداري مدیریت شعب پست بانک استان مازندران با اشاره به اینکه همراهی و اهتمام جدي
مجموعه همکاران بانک،رشد سودآوردي و پایداري مالی را به دنبال داشته است، تصریح کرد: براي ارتقاي عملکرد بانک باید همواره

 
تلاش کنیم و نتیجه این تلاش ها در بهبود عملکرد بانک و دستیابی به کفایت سرمایه استاندارد مشاهده می شود. 

به گزارش کیوسک خبر به نقل از اداره کل روابط عمومی پست بانک ایران، بهزاد شیري مدیر عامل پست بانک ایران به همراه اعضاي
هیات مدیره بانک، با هدف بازدید و رسیدگی به وضعیت شعب، باجه هاي بانکی روستایی، برگزاري بیستمین جلسه هیات مدیره و

 
شرکت در جلسه شوراي اداري استان مازندران روز پنجشنبه 25 شهریورماه وارد این استان شد. 

مدیر عامل بانک در بازدید از شعب ساري و قایمشهر، وضعیت منابع، مصارف، مطالبات و میزان تحقق اهداف سپرده اي شش ماهه
اول سال را مورد بررسی قرار داد و تاکید کرد هر یک از شهرستانهاي استان مازندران با توجه به ظرفیت هاي ویژه کشاورزي، صنعتی،
دامداري و گردشگري امکان توسعه خدمات بانکی وجود دارد و انتظار می رود همه همکاران براي ارائه خدمات بیشتر و جذب منابع،

 
تلاش مضاعف داشته باشند. 

وي افزود: مدیریت شعب پست بانک استان مازندران در عمده شاخص هاي بانکی رتبه خوبی کسب کرده و باید براي رسیدن به رتبه

 
بالاتر تلاش هاي بیشتري انجام شود. 

شیري در دیدار از واحد هاي ستادي با کارکنان جدید الاستخدام که در سال جاري بر اساس فرآیند قانونی مشغول به کار شدند، گفت

 
وگو کرد. 

در ادامه این سفر، مدیرعامل پست بانک ایران در جلسه شوراي اداري استان که با حضور اعضاي هیات مدیره و سید ابوالحسن موسوي
مدیر شعب پست بانک استان مازندران، معاونان، روساي دوائر ستادي به صورت ویدیو کنفرانس برگزار شد، با تقدیر از عملکرد مثبت
استان مازندران، گفت: به واسطه عملکرد مثبت این استان اولین جلسه هیات مدیره را از استان مازندران شروع کرده ایم و این روند با

 
سفر به سایر استان ها ادامه می یابد. 

وي با اشاره به اینکه صورت جلسات مجمع سال 1399 به تایید بانک مرکزي رسیده، ادامه داد: صورت هاي مالی به تایید حسابرس
قانونی بانک و بانک مرکزي رسیده و سود بانک در شش ماهه اول سال جاري در مقایسه با مدت زمان مشابه سال گذشته از رشد

 
خوبی برخوردار بوده است. 

شیري با تاکید بر رتبه نخست پست بانک ایران در ارزیابی بانک هاي کشورگفت: پست بانک ایران در یک سال گذشته توانسته با
برنامه ریزي، عملگرایی، همکاري و حمایت کارکنان به جایگاه خوبی در صنعت بانکداري دست یابد و با انعقاد تفاهم نامه همکاري با

 
صندوق توسعه ملی و کمک به بخش هاي صنعت، معدن و تجارت زمینه تولید و اشتغال پایدار را در مناطق کم برخوردار فراهم کند. 

مدیرعامل پست بانک ایران با اشاره به اینکه باجه هاي بانکی روستایی در کنار ما و همکار ما هستند و همگی در یک کشتی نشسته و
در حال حرکت هستیم، گفت: دسترسی باجه ها به سامانه ساتنا به زودي باز و پرداخت تسهیلات در باجه هاي بانکی روستایی طبق

 
یک برنامه انجام می شود. 



 
وي افزود: عملکرد باجه هاي بانکی روستایی مازندران می تواند الگویی براي سایر استان ها باشد. 

در ابتداي این جلسه، موسوي مدیر شعب پست بانک استان مازندران گزارشی از وضعیت منابع و مصارف پست بانک استان ارائه کرد و
مرتضی پیشگر رئیس شعبه ممتاز بابل به عنوان نماینده واحدهاي اجرایی استان، با برشمردن عوامل موفقیت و مشکلات، پیشنهادهاي

 
خود را براي تحقق اهداف ابلاغی بانک در سال 1400 ارائه کرد. 

بر اساس این گزارش، طهمورث الیاسی بختیاري رییس هیات مدیره از شعبه بابلسر و باجه هاي مهلبان کوچک، بیشه سر، خشکرود و
باران بازدید کرد و همچنین فرهاد بهمنی عضو هیات مدیره از شعبه آمل، بابل و گلخانه رویش طبرستان و باجه هاي بانکی روستایی

بنکداران و بوران در آمل و طالقانی، پیچاکلا و علمدار در بابل بازدید کرد.



موضوع اشتغال فرزندان ایثارگران جزو دغدغه هاي مسئولان باشد

منبع: شهید نیوزشماره خبر:  90  |  تاریخ: 1400/06/27

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان چهارمحال و بختیاري گفت: ایجاد اشتغال براي فرزندان شاهد و ایثارگر از دغدغه
هاي ...

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان چهارمحال و بختیاري گفت: ایجاد اشتغال براي فرزندان شاهد و ایثارگر از دغدغه

 
هاي اصلی بنیاد است. 

به گزارش شهید نیوز به نقل از «ایثار»، فریبرز نجفی در نشست
با اسدي مدیرکل دامپزشکی استان چهارمحال و بختیاري گفت:
ایجاد اشتغال براي فرزندان شاهد و ایثارگر از دغدغه هاي اصلی
بنیاد شهید و امور ایثارگران استان است که امیدواریم با همکاري

 
دستگاه هاي اداري این موضوع برطرف شود. 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان چهارمحال و
بختیاري خاطرنشان کرد: خانواده هاي معظم شاهد و ایثارگر بر
گردن همه مردم حق دارند و امیدواریم با همکاري دستگاه هاي
اداري، مشکل جذب و اشتغال فرزندان شاهد و ایثارگر برطرف

 
شود. 

اسدي، مدیرکل دامپزشکی استان نیز در این نشست گفت: ارائه خدمات به ایثارگران اداي دین به شهداست لذا همه مسئولان باید در
زمینه اشتغال ایثارگران کمک کنند. دامپزشکی استان درصدد است تا با ایجاد بستري مناسب بتواند در زمینه ایجاد اشتغال براي

ایثارگران یار و مددکار بنیاد باشد.



شهدا و ایثارگران صاحبان اصلی انقلاب اسلامی هستند

منبع: شهید نیوزشماره خبر:  91  |  تاریخ: 1400/06/27

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان همدان گفت: اینکه گفته می شود صاحبان اصلی انقلاب شهدا، ایثارگران و
خانواده هاي آنان ...

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان همدان گفت: اینکه گفته می شود صاحبان اصلی انقلاب شهدا، ایثارگران و خانواده

 
هاي آنان هستند سخن درستی است.خانواده هاي معظم شهدا و ایثارگران سرمایه بزرگ اجتماعی ما هستند. 

به گزارش شهید نیوز به نقل از «ایثار»،، مجید صفدریان در
نشست هم اندیشی با فرزندان شهداي استان همدان ضمن
گرامیداشت یاد و خاطره شهدا گفت: شهدا بهترین الگو براي
تأسی جوانان هستند که سیره و راه آن ها باید براي نسل جدید

 
و آینده تبیین و نهادینه شود. 

وي با اشاره به جایگاه رفیع شهدا در محضر خداوند متعال بیان
داشت: اینکه گفته می شود صاحبان اصلی انقلاب شهدا،
ایثارگران و خانواده هاي آنان هستند سخن درستی است. خانواده

 
هاي معظم شهدا و ایثارگران سرمایه بزرگ اجتماعی ما هستند. 

صفدریان شهدا را بهترین معلمان بصیرت و فرزندان شاهد و ایثارگر را ذخیره ها و گنجینه ها دانست و عنوان کرد: شهدا با اهداي
جان خویش راه بصیرت را نشان کردند و حال ما باید آن را چراغ راه خود قرار دهیم. شما فرزندان شهدا بهترین الگوها و اسوه هاي

 
صبر و ایثار در جامعه هستید که باید این فرهنگ ایثار و شهادت را به نسل هاي آینده انتقال دهیم. 

وي بابیان اینکه استقلال و سربلندي امروز ایران و انقلاب اسلامی مرهون خون شهداست گفت: آزادي، عزت، شرف و پیشرفت هاي
کشور، مدیون ایثارگري ایثارگران و بذل خون شهداي انقلاب و دوران دفاع مقدس در راه برپایی این نظام است. نظام جمهوري
اسلامی ایران شجره پاکی است که با خون شهدا آبیاري شده و خون بهترین بندگان خداوند در کشور ایران براي حفظ و نگهداري این

 
شجره پاك ریخته شده است لذا باید تکریم خانواده هاي معظم شهدا را در جامعه ترویج و نهادینه کنیم. 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان همدان گفت: بحث اشتغال فرزندان شهدا و ایثارگران از دغدغه هاي اصلی این اداره کل
است که در اولویت هاي برنامه ما است و سعی کرده ایم طی طرح برنامه ریزي شده اي مشکل آنها را رفع کنیم.



رهنمود هایی که عمل به آن ها ورزش را متحول می کند

منبع: جوان آنلاینشماره خبر:  92  |  تاریخ: 1400/06/27

دیدار مدال آوران بازي هاي المپیک و پارالمپیک با مقام معظم رهبري مهم ترین اتفاق روز گذشته ورزش ایران بود. اتفاقی
که اگر مسئولان حاضر در جلسه قدرش را بدانند، رهنمود هاي رهبري را سرلوحه کار خود قرار دهند و عمل به آن ها را به

مدیران زیرمجموعه هاي شان ابلاغ کنند، قطعاً تحولی بزرگ در انتظار ورزش کشور ...

دیدار مدال آوران بازي هاي المپیک و پارالمپیک با مقام معظم رهبري مهم ترین اتفاق روز گذشته ورزش ایران بود. اتفاقی که
اگر مسئولان حاضر در جلسه قدرش را بدانند، رهنمود هاي رهبري را سرلوحه کار خود قرار دهند و عمل به آن ها را به مدیران

 
زیرمجموعه هاي شان ابلاغ کنند، قطعاً تحولی بزرگ در انتظار ورزش کشور خواهد بود. 

رسیدن به سکوي المپیک و پارالمپیک براي همه ورزشکاران سخت است؛ حاصل سال ها تلاش و کوشش این عزیزان رسیدن به یک
مدال خوشرنگ این بازي هاست که آن را هم بسیاري از مدیران ارشد ورزش به نام خود ثبت می کنند و در حقیقت با گرفتن عکس
هاي یادگاري به اهداف خود می رسند. در حالی که زحمت اصلی را عده اي دیگر کشیده اند و بار اصلی به دوش ورزشکاران بی
ادعاست، ورزشکارانی که با حداقل امکانات و به رغم تمام بی مهري ها و خلف وعده مسئولان دست از رقابت نمی کشند و به قول
رهبر انقلاب «پیام امید را به کل جامعه تزریق می کنند.» در واقع درخشش ورزشکاران ما در آوردگاه هاي بین المللی و ایجاد شور و
امید توسط مدال آوران ثمره اجتماعی پیشرفت ورزش است. با این حال نه تنها اهمیتی به مشکلات معیشتی قهرمانان داده نمی شود،

 
بلکه استفاده از نیروي انسانی و ظرفیت هاي داخلی نیز همواره در حد شعار و حرف بوده است. 

سال هاست که مدال آوران رشته هاي غیرفوتبالی از بی توجهی، تبعیض هاي شدید و مشکلات معیشتی بسیار گلایه می کنند. هم
المپیکی ها و هم پارالمپیکی ها بار ها و بار ها از مسئولان وزارت ورزش خواسته اند چالش هایی از جمله بیکاري، بیمه و مسکن
ورزشکاران را مدنظر قرار دهند و به جاي آنکه بخش اعظم بودجه را صرف یک رشته خاص کنند، قدري نیز به رشته هاي موفق
غیرفوتبالی توجه داشته باشند. اما در مقابل این خواسته هاي بحق گوش شنوایی وجود نداشته و فقط برخی با دادن وعده هاي پوچ از
زیر بار مسئولیت شانه خالی کرده اند. خوشبختانه این گلایه به گوش مقام معظم رهبري رسیده و شرایط سخت مدال آوران به گونه
اي بوده که ایشان در دیدار صمیمانه با آن ها صراحتاً به موضوع اشتغال، معیشت و همچنین اجراي عدالت اشاره کرده اند. قطعاً اگر
در این سال ها مدیران ارشد و دولت ها حواس شان به این مقوله هاي مهم و تأثیرگذار بود و در جهت رفع این موانع قدم برمی
داشتند، دیگر داشتن شغل و زندگی براي قهرمانانمان رؤیا نبود. اگر یک رشته خاص هزینه هاي سرسام آور و بی حساب کتاب
نداشت، آقایان جلوي قرارداد هاي چندین میلیاردي و نجومی را می گرفتند و قدري هم به سایر رشته ها توجه می کردند دیگر لازم

 
نبود رهبري این نکات را به مدیران گوشزد کنند. 

شعار استفاده از ظرفیت هاي داخلی اگرچه تکه کلام بسیاري از مدیران و دست اندرکاران ورزش کشور است، ولی در واقع آن ها
اعتقادي به این مسئله ندارند. جدا از بحث به کارگیري نیرو هاي مستعد و تراز اول داخلی در عرصه هاي مدیریتی و مربیگري، توجه
به تولیدات وطنی همواره از تأکیدات مهم حضرت آقا بوده تا جایی ایشان استفاده از محصولات داخلی باکیفیت را ارجح می دانند.
ایشان روز گذشته نیز استفاده چند کشور از البسه ایرانی را نشانه رشد در بحث تولید خواندند و از مسئولان خواستند در جهت
شکستن انحصار نشان هاي بین المللی تلاش کنند. طی این سال ها برخی فدراسیون ها استفاده از تولید داخلی را به شکلی عملی در
دستور کار قرار داده و در حال حاضر نیز با تکیه بر توانمندي هاي ایرانی به مسیر خود ادامه می دهند. انتظار می رود اهمیت این
مسئله از سوي همه ارکان ورزش علی الخصوص وزارت ورزش درك شود و مدیران و مسئولان با پرهیز از هرگونه شعار، وعده و فریب

افکار عمومی، تأکید نفر اول ممکلت را سرلوحه کار خود قرار دهند و در جهت رسیدن به آن گام بردارند.



وزیر کار از فاصله وزارتخانه متبوعش با وضعیت مطلوب مطلع شد

منبع: شبستانشماره خبر:  93  |  تاریخ: 1400/06/27

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با دریافت نامه مهرداد بذرپاش در جریان احکام مغفول مانده از قبل و فاصله وضعیت فعلی
این وزارتخانه با اسناد بالادستی مرتبط با زیرمجموعه خود قرار گرفت.

وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با دریافت نامه مهرداد
بذرپاش در جریان احکام مغفول مانده از قبل و فاصله
وضعیت فعلی این وزارتخانه با اسناد بالادستی مرتبط با

 
زیرمجموعه خود قرار گرفت. 

به گزارش خبرگزاري شبستان، وزیر تعاون، کار و رفاه
اجتماعی با دریافت نامه مهرداد بذرپاش در جریان احکام
مغفول مانده از قبل و فاصله ي وضعیت فعلی این وزارتخانه

با اسناد بالادستی مرتبط با زیرمجموعه ي خود قرار گرفت. در نامه رئیس کل دیوان محاسبات کشور به حجت االله عبدالملکی، به
احکامی اشاره شده که استقرار و روزآمدسازي نظام جامع رفاه و تأمین اجتماعی چندلایه به درستی انجام نشده اند و نتوانسته اند

 
اهداف قانونگذار در زمینه شکل گیري تشکل هاي صنفی بخش ساختمان را محقق نمایند. 

همچنین با یادآوري عقب بودن سهم بخش تعاون با اهداف پیش بینی شده در قانون، نسبت به پیگیري موارد ذیل در راستاي اجراي

 
موثر سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تاکید شده است: 

 
- طراحی و پیاده سازي الگوي ایجاد اشتغال فراگیر با اتصال بنگاه هاي محلی- منطقه اي به شرکت هاي بزرگ 

 
- طراحی و پیاده سازي الگوهاي توسعه رشته هاي پراشتغال منطقه اي 

 
- طراحی، تدوین و اجراي برنامه جلوگیري از نسلی شدن فقر 

 
- ارتقاي مهارت هاي فنی - حرفه اي و کسب و کار بازارمحور 

 
- تامین مالی خرد و کارآفرینی اجتماعی 

 
- ایجاد پنجره واحد حمایت هاي اجتماعی 

در پایان این نامه، تاکید شده است مبناي رسیدگی دیوان محاسبات کشور در حوزه هاي مالی و رعایت و عملکرد، چگونگی عمل به
اسناد بالادستی و قوانین موجود خواهد بود.



مدیریت و مهارت هاي توسعه مشارکت هاي اجتماعی جامعه محلی

منبع: روزنامه جهان اقتصادشماره خبر:  94  |  تاریخ: 1400/06/27

توسعه اجتماع محلی با بهره گیري از ظرفیت هاي مشارکتی و مدیریتی امکان پذیر است، براین اساس همه ما براي کار
کردن به دو نوع مهارت احتیاج داریم؛ مهارت هاي نرم و مهارت هاي سخت....

توسعه اجتماع محلی با بهره گیري از ظرفیت هاي
مشارکتی و مدیریتی امکان پذیر است، براین اساس همه ما
براي کار کردن به دو نوع مهارت احتیاج داریم؛ مهارت

 
هاي نرم و مهارت هاي سخت.... 

فرضعلی سالاري سردري- کنشگر برنامه ریزي و توسعه
منطقه اي&– با توجه به اهمیت نقش مدیریت در توسعه
همه جانبه جامعه، شناخت عوامل موثر برآن و بهره گیري
از مشارکت اجتماعی و خرد جمعی بسیار ضروري است.
مشارکت اجتماعی مهم ترین عامل در فرآیند توسعه محلی

بوده که توانایی بهره گیري از آن مبتنی بر سرمایه اجتماعی وابسته به توانایی ها و مهارت هاي مدیریتی می باشد. توسعه به معنی
ارتقاي سطح مادي و معنوي جامعه انسانی و ایجاد شرایط مناسب یک زندگی سالم براي افراد جامعه است که هدف نهایی آن بهبود

 
کیفیت زندگی همه افراد است. 

مشارکت و توسعه جامعه، موضوع مهم در دستیابی به توسعه پایدار است که براساس آن پایداري در درازمدت تداوم (زیست پایدار)
می یابد. مشارکت جامعه سبب تقویت مردم، ایجاد سرمایه اجتماعی و تقویت مدیریت محلی شده و مکانیزم موثري براي بهبود ارتباط
بین ذي نفعان، ارتقاي پایداري طرح هاي توسعه و افزایش نظارت مشترك خواهد بود و بر این اساس دستیابی به توسعه پایدار منافع

 
اکثریت مردم را در بر می گیرد. 

مدیریت محلی، به عنوان نزدیک ترین لایه دولت به مردم نقش مهمی در توسعه محلی برعهده دارد و از آنجا که بیشترین تاثیر برنامه
هاي توسعه متوجه جامعه محلی است، لازم است تا شرایط براي همکاري و مشارکت جامعه محلی در طول دوره پروژه یعنی برنامه
ریزي، طراحی، ساخت و بهره برداري فراهم گردد. این امر علاوه بر اینکه به تصمیم گیرندگان کمک می کند تا با کاهش هزینه ها و
صرفه جویی در منابع، راه حل هاي مناسب را در راستاي برآورده ساختن منافع عمومی جامعه پیدا کنند، همچنین کمک می کند تا
پیامدهاي ناسازگار برنامه هاي توسعه براي ساکنان محلی به حداقل کاهش یافته و سبب حمایت از نوآوري ها شود که می تواند راه
مدیریت برنامه ها را هموار نماید. بر این مبنا، قابلیت هاي فردي و درونی نهادهاي مدیریتی و تأثیرات آن بر بهبود عملکرد آنها، در
حفظ و ایجاد سرمایه اجتماعی از طریق افزایش آگاهی اجتماعی، انسجام اجتماعی، روابط متقابل، اعتمادسازي و جلب مشارکت

 
ذینفعان محلی در طرح ها و برنامه هاي توسعه ضروري قلمداد می شود. 

سرمایه اجتماعی هم فرآیند توسعه را تحت تأثیر قرار می دهد و هم از فرآیند توسعه تأثیر می پذیرد. سرمایه اجتماعی(آگاهی



اجتماعی، انسجام اجتماعی، روابط متقابل و اعتماد اجتماعی)، به مثابه مجموعه اي از هنجارها، روابط و شبکه هایی است که افراد را
قادر می سازد به صورت جمعی عمل کنند و براساس نظریه هاي درون زا توسعه، سرمایه اجتماعی و مدیریت بهره گیري از این

 
سرمایه پنهان عامل مهمی در توسعه محلی و جامعه است. 

توسعه اجتماع محلی با بهره گیري از ظرفیت هاي مشارکتی و مدیریتی امکان پذیر است، براین اساس همه ما براي کار کردن به دو
نوع مهارت احتیاج داریم؛ مهارت هاي نرم و مهارت هاي سخت. مهارت هاي سخت باعث می شود شما به مصاحبه شغلی دعوت شوید.
ولی مهارت هاي نرم کمک می کند تا شغل را به دست آورید و آن را حفظ کنید. مهارت هاي نرم که گاها مهارت هاي بین فردي یا
مهارت هاي اساسی نیز گفته می شود، به نحوه کار شما مربوط می شود. مهارت هاي نرم شامل مهارت هاي بین فردي/ مهارت هاي
جمعیتی، مهارت هاي ارتباطی و مذاکره پیشرفت، مهارت شنیداري، توانایی هاي رهبري و مدیریت، کارآفرینی و ابتکار عمل/ خلاقیت
و انگیزه، مهارت هاي تطبیق پذیري و یادگیري مداوم، مهارت هاي تعلیمی و آموزشی، متقاعدسازي/ مسئولیت پذیري، کارگروهی،

 
حل مسئله، اخلاق کاري، تیم سازي، انعطاف پذیري، توسعه رهبري، مدیریت زمان و همدلی است. 

انواع مهارت هاي سخت: تحلیل اقتصادي، برنامه ریزي استراتژیک، برنامه نویسی کامپیوتر، طراحی و بازاریابی، تحلیل داده، مدرك یا
گواهینامه، تسلط به یک زبان خارجی، زمینه هاي مطالعاتی، توسعه وب و موبایل. مهارت هاي نرم متفاوت از مهارت هاي سخت
هستند؛ زیرا کمتر قابل اندازه گیري هستند و سخت تر می توان کمیت برایشان در نظر گرفت. اما به همان اندازه براي مدیران حیاتی
هستند. مهارت هاي سخت، توانایی هاي قابل آموزش هستند؛ مهارت هایی هستند که کمیت آن ها به سادگی قابل سنجش است.
معمولا مهارت هاي سخت Hard Skills را در کلاس هاي درس، از طریق کتاب ها و سایر مواد آموزشی یا در حین کار در محل کار
خود می آموزیم؛ براي مثال مدرك تحصیلی یا گواهینامه فنی، تسلط به زبان خارجی، سرعت تایپ، برنامه نویسی کامپیوتر و غیره. از
سوي دیگر مهارت هاي نرم Soft Skills، مهارت هاي ذهنی هستند که ارزیابی کمیت آن ها بسیار دشوارتر از مهارت هاي سخت

 
است. 

جایگاه عملکرد مدیریت محلی در ارتقاي سرمایه اجتماعی و بهبود مشارکت ذینفعان محلی در طرح ها و برنامه هاي از طریق افزایش
سطح آگاهی و دانش، تقویت انگیزه و حس تعلق مکانی، افزایش میزان رضایت، تقویت حس مسئولیت پذیري در فرآیند توسعه محلی

 
امکان پذیر است. 

مدیریت محلی نوعی بهره گیري جامع، مولد و یکپارچه از سرمایه هاي اجتماعی، طبیعی و مالی در مقیاس هاي زمانی و جغرافیایی
است. مدیریت محلی، فرآیندي است که با فراهم نمودن امکان فعالیت هاي مشارکتی براي ذینفعان محلی، آنها را از طریق اقدام
جمعی هماهنگ و مؤثر، براي دستیابی به اهداف معین و نیازهایشان، هدایت و سازماندهی می کند و پیوند اقتصادي، اجتماعی و
محیطی فرآیندهاي پایدار با خود به همراه دارد. رویکرد مردم محوري و از پایین به بالا منطبق بر تئوري از مردم، با مردم و براي مردم
در فرآیند مدیریت و توسعه جامعه محلی ضروري و کاربردي است. ارتقاي شاخص هاي سرمایه اجتماعی می تواند از طریق بهبود
عملکرد درونی مدیریت محلی در ارتباط با ویژگی هاي شخصیتی و اجتماعی مدیران، بسترساز بهبود مشارکت ذینفعان محلی در

طرح ها و در فرآیند توسعه جامعه باشد.



حضور دائم در شانگهاي آغاز تحولات اقتصادي ایران است/ایجاد بندر خشک

در کرمان از دو ماه آینده

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  95  |  تاریخ: 1400/06/27

به گزارش خبرگزاري فارس از کرمان، محمدرضا
پورابراهیمی عصر امروز در نشست خبري با خبرنگاران در
کرمان وضعیت سلامت مردم در حوزه بیماري کرونا را
داراي اهمیت دانست و اظهار داشت: کرمان یکی از استان
هاي پرخطر بود و با توجه به تاثیر کرونا بر فعالیت هاي
اقتصادي و معیشتی کارهاي خوبی در دستور کار قرار

 
گرفت. 

وي بیان داشت: بر اساس آماري که دارم آمار واکسیناسیون در استان کرمان قابل توجه است و از جمعیت بالاي 18 سال استان که دو
میلیون و 100 هزار نفر جامعه هدف هستند براي حدود یک میلیون و 17 هزار نفر واکسیناسیون انجام شده و 520 هزار نفر مرحله

 
دوم را انجام داده اند که 25 درصد جامعه هدف را تشکیل می دهد. 

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: پیش بینی می کنیم با ظرفیتی که ایجاد شده است و 60 هزار دُز
امکان تزریق در استان کرمان وجود دارد کرمان جزو استان هاي برتر کشور در واکسیناسیون می شود و از هفته آبنده محدودیت

 
سنی در استان کرمان نخواهیم داشت و امیدواریم تا دو ماه دیگر واکسیناسیون در استان کرمان به پایان برسد. 

 
اجراي خط فرعی انتقال آب صنعت و شرب از خلیج فارس به شهر کرمان 

پورابراهیمی اضافه کرد: بازگشایی مدارس براي ما مهم است و تلاش داریم تا مدارس بازگشایی شود زیرا افت تحصیلی نگرانی اصلی ما

 
در بحث کروناست و با وجود همه تلاش هاي وزارت علوم و آموزش و پرورش اما اطلاعات و داده ها حاکی از افت آموزشی ست. 

وي با بیان اینکه مسائل تامین آب از اهمیت برخوردار است، ابراز داشت: خط نخست پروژه اول انتقال آب در استان کرمان عملیاتی

 
شد سه مجموعه بزرگ به آب صنعتی دسترسی پیدا کرده اند که این آب به اندازه دو برابر نیازشان منتقل شده است. 

این نماینده مجلس متذکر شد: کارشکنی وزات نیرو در دولت قبل انتقال آب براي صنعت و شرب کرمان فراهم نکرد اما با اقداماتی که
در دولت جدید صورت گرفت به زودي خط فرعی انتقال آب صنعت و شرب از مسیر انتقال آب از خلیج فارس به سمت شهر کرمان با

 
یک هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري صورت می گیرد. 

پورابراهیمی عنوان کرد: فردا نشست شوراي راهبردي استان کرمان با حضور مدیران ارشد، نمایندگان مجلس، نمایندگان دستگاه
قضایی و امام جمعه در دفتر نماینده ولی فقیه برگزار می شود تا در خصوص راهبردهاي منابع آب براي شمال و جنوب استان تصمیم



 
گیري شود. 

وي با اشاره به اینکه حاشیه نشینی در کرمان نیز در راستاي ساماندهی محله هاي شهر کرمان براي ما حایز اهمیت است، خاطرنشان
کرد: در روستاي االله آباد توفیق خوبی حاصل شد و در محله شهرك صنعتی نیز برنامه هایی در دست اجراست و طرح اساسی براي

 
این محله صنعتی کلید خورده است. 

 
شرکت معدنی ملی مس قانونا باید نسبت به انتقال گردش مالی به کرمان اقدام کند 

پورابراهیمی همچنین اشتغال را یکی دیگر از دغدغه ها و مطالبه اصلی مردم استان کرمان برشمرد و افزود: در بحث مشاغل خرد و
خانگی توافقنامه اي را با بانک هاي استانی براي ایجاد 12 هزار شغل منعقد کردیم و حدود سه هزار شغل سهم شهرستان کرمان

 
است. 

وي با اشاره به اینکه بر اساس قانون شرکت ها مکلف هستند گردش مالی در حوزه معدنی را به استان خودشان بیاورند با اشاره به
گزارش عملکرد سال 99 شرکت معدنی ملی مس تصریح کرد: این شرکت 50 هزار میلیارد تومان گردش مالی داشته است و بر اساس

 
قانون باید نسبت به انتقال گردش مالی به کرمان اقدام کند. 

پورابراهیمی در همین زمینه متذکر شد: اگر این مهم صورت نگیرد شکایت از شوراي معادن در دستگاه قضایی صورت می گیرد زیرا
اگر منابع گردش مالی را بیاورند به جاي 12 هزار شغل می توانیم 24 میلیون شغل ایجاد کنیم و این در حالی ست که شرکت گل

 
گهر هم 35 هزار میلیارد تومان گردش مالی و گهرزمین 12 هزار میلیارد تومان گردش مالی داشته اند. 

وي اظهار کرد: در مورد طرح هاي بزرگ سرمایه گذاري هم بزرگترین طرح هاي صنعتی و معدنی را توانسته ایم کلید بزنیم و به

 
زودي پهنه کمربندي شهر کرمان به بزرگترین منطقه صنعتی کشور تبدیل می شود. 

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي اسلامی از اجراي پروژه لاستیک فوق سنگین براي واحدهاي صنعتی استان کرمان با 7

 
هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري در آینده نزدیک خبر داد. 

 
حضور دائم ایران در سازمان همکاري هاي شانگ هاي آغاز تحولات اقتصادي در نظام 

پورابراهیمی از مرکز لجستیک و بندر خشک استان کرمان هم سخن به میان آورد و ادامه داد: حضور دائم ایران در سازمان همکاري
هاي شانگ هاي اتفاق بسیار بزرگی است زیرا ما حدود 16 سال عضو ناظر شانگ هاي بودیم و این آغاز تحولات اقتصادي در جمهوري
اسلامی خواهد بود و این حضور به معناي این است که تحریم ها خاصیت خود را از دست داده است و ایران با یک بلوك گسترده از

 
همکاران خودش کار را آغاز کرده است. 

وي بیان داشت: یکی از ظرفیت هاي مرتبط با بخش اقتصادي شانگ هاي بحث ترانزیت است و ایران اصلی ترین نقطه کشور براي
ترانزیت کالا در منطقه است و شرایط استان کرمان در سند 25 ساله چین و شانگ هاي تغییر خواهد کرد و بندر خشک کرمان با یک

 
هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري در دو ماه آینده آغاز می شود. 

پورابراهیمی افزود: شهرك سل هاي خورشیدي با 8 هزار میلیارد تومان اعتبار بزرگترین پروژه استان است و سه هزار مگاوات تولید



 
انرژي خورشیدي دارد و تمام تجهیزات آن وارد گمرکات کرمان شده است. 

وي خاطرنشان کرد: نصب تجهیزات لاستیک راور و مشاغل خرد، فعال شدن معادن ذغال سنگ و سرب و روي در شهرستان راور در

 
دست اقدام است. 

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: طرح پلاسما به علت دست هایی که در کار بود، پروژه متوقف شد در

 
حالی که طرح اقتصادي، امنیتی و حاکمیتی براي کشور است و این پروژه فعال شده است و به زودي عملیاتی می شود. 

 
هر فردي را که استاندار کرمان بگذارند، حمایت می کنیم 

پورابراهیمی ابراز داشت: کرمان یکی از استان هاي مهم، ممتاز و اساسی در کشور است، اما شرایط مان در فقر و محرومیت مطلوب

 
نیست و نیازمند این هست که تصمیم بگیریم و نگاه توسعه به آینده استان داشته باشیم. 

وي بیان کرد: بعضی از دوستان مان مسائل توسعه را با سیاست اشتباه گرفته اند و به جاي توسعه اولویت شان بحث هاي سیاسی شده

 
است. 

پورابراهیمی درباره تعیین استاندار کرمان در دولت جدید تصریح کرد: ما در حوزه تصیمات استان کرمان فضاي جدیدي در استان
دیدیم که متفاوت از دولت هاي گذشته است و در دولت هاي قبل چالش هایی در زمینه استاندار، فرماندار، وزرا و ... داشتیم اما امروز
240 نماینده مجلس از رئیس جمهور فعلی دعوت کردند تا وارد عرصه انتخابات ریاست جمهوري شود و این براي نخستین بار بود و

 
فضا بر اساس آرمان هاي انقلاب و رهبري است. 

وي تصریح کرد: هر فردي را که استاندار کرمان بگذارند با اعتمادي که به رئیس جمهوري و وزارت کشور بگذارند، حمایت می کنیم و

 
من راي از مردم گرفته ام تا براي مردم کار کنم هر فردي از هر گروه سیاسی که ظرفیت داشته باشد را حمایت می کنیم. 

انتهاي پیام/80019/ق/خ



خبرهاي کوتاه استان یزد

منبع: ایرناشماره خبر:  96  |  تاریخ: 1400/06/27

یزد- ایرنا- معاون توسعه منابع پشتیبانی اداره کل ورزش و جوانان یزد گفت: تکمیل و تجهیز مجموعه ورزشی شهید پاکنژاد
با بیش از 50 سال قدمت به مشارکت خیران و همراهی بخش خصوصی در کنار اقدام دولت نیاز دارد.

یزد- ایرنا- معاون توسعه منابع پشتیبانی اداره کل ورزش و
جوانان یزد گفت: تکمیل و تجهیز مجموعه ورزشی شهید
پاکنژاد با بیش از 50 سال قدمت به مشارکت خیران و

 
همراهی بخش خصوصی در کنار اقدام دولت نیاز دارد. 

به گزارش ایرنا، علی محمد شیخی روز شنبه در بررسی
مسایل و مشکلات این مجموعه که به گفته وي قدیمی
ترین مکان ورزشی استان محسوب میشود فزود: در بودجه
امسال حدود 27 میلیارد ریال براي فعالیت هاي عمرانی
آن شامل ساخت بخشی از سکوي تماشاگران و رختکن
بازیکنان پیشبینی شده که در صورت تخصیص اقدام به

 
عمل میآید . 

وي با بیان اینکه تکمل و تجهیز این مکان به دلیل استفاده ورزشکاران و استقرار هیات فوتبال شهرستان یزد از اهمیت بسزایی
برخوردار است و جزو اولویت این ادارهکل و طرح هاي عمرانی است ادامه داد: همکاري سایر مجموعه ها و بخش خصوصی در کنار

 
اقدام خیران نقش مهمی در اتمام طرح و استفاده مناسب دارد. 

این مسول با اشاره به اینکه براي استفاده مناسب هیات فوتبال شهرستان یزد به زودي بخشی از مشکلات آن مرتفع می شود اظهار
کرد: در سطح کلان براي تکمیل کامل مجموعه به بودجه بسیار زیادي نیاز دارد که امیدواریم با اختصاص بودجه به مطالبات بر حق

 
شهروندان و ورزشکاران پاسخ داده شود. 

همچنین رییس هیات فوتبال شهرستان یزد گفت: براي استفاده مناسب ورزشکاران و جامعه هدف از مجموعه قدیمی شهید پاکنژاد

 
نیاز به بهسازي بخشی از مجموعه و تکمیل آن دارد که لازم است مسئولان با اختصاص بودجه لازم زمینه فعالیت را فراهم کنند. 

صادق شاکري در این بازدید و نشست با اشاره به اینکه این مکان قدیمی ترین مجموعه ورزشی استان محسوب می شود و باید زمینه
براي استفاده ورزشکاران رشته فوتبال فراهم شود، پیگیري حل مشکل موجود را توسط مسئولان با همراهی سایر بخش ها خواستار

 
شد. 

وي ایجاد زیرساخت و تجهیز کامل مجموعه در کنار پیگیري امور عمرانی بخش هاي مختلف را دیگر مطالبه مهمی ذکر کرد که باید



 
با همت و همراهی مسئولان و همراهی خیران و سایر مجموعه هاي فرهنگی و ورزشی یزد اقدام لازم صورت گیرد . 

با وجود تمامی اقداماتی که در ساخت و ساز مکان هاي ورزشی به خصوص در سال هاي اخیر در استان انجام شد، هنوز سرانه ورزشی

 
یزد کمتر از نیمی از میانگین کشوري است. 

میانگین سرانه ورزشی کشور بر اساس قانون یک مترمربع به ازاي هر نفر است که باید براي ارتقاي آن در استان همکاري بیشتري

 
صورت گیرد. 

 
یزد با یک میلیون و 200 هزار نفر جمعیت، 47 هیات ورزشی و 62 هزار ورزشکار زیرپوشش بیمه ورزشی دارد. 

مدیرکل زندان ها و اقدامات تامینی یزد گفت: نظام زندانبانی جدید، تربیتی و اصلاحی است و حقوق انسانی با تمام ضوابط در آن

 
رعایت می شود. 

به گزارش ایرنا، حسین سبزواري روز جمعه در شوراي اداري مسئولان زندان هاي یزد با اشاره به سخنان مقام معظم رهبري در باره
وظایف زندانبانان افزود: این افراد در قبال زندانیان وظیفه بسیار سنگینی دارند و باید در راستاي احیاي زندگی افراد دربند تلاش

 
کنند. 

وي با قدردانی از تمامی تلاش هاي همکاران در سطح استان از رسیدگی به وضعیت خانواده زندانیان به عنوان یکی از چهار اولویت
سازمان زندان ها یاد کرد و ادامه داد: همه خانواده زندانیان نیازمند اردکان، میبد و بخش بزرگی از یزد، مهریز و بافق مورد تفقد قرار

 
گرفته اند. 

همچنین امام جمعه مهریز با اشاره به پیامدهاي حبس بر خانواده زندانیان گفت: وقتی یک نفر زندانی می شود پیامدهاي حبس به
صورت مستقیم بر خانواده وي تاثیر می گذارد و بر این اساس برنامه ریزي براي رسیدگی به مشکلات این خانواده ها از اقدام هاي

 
ارزشمند سازمان زندان ها به شمار می آید. 

حجت الاسلام عبدالرضا محی الدینی در این نشست افزود: فرهنگ غنی ایثار در این شهرستان به خوبی جا افتاده و تقدیم 313 شهید
موید این موضوع است و هم اکنون شاهد گسترش فرهنگ گلریزان براي زندانیان در شهرستان هستیم و باید این رویه و روحیه

 
تقویت شود. 

در پایان نشست تعدادي از پرسنل زندان هاي یزد که در بخش هاي مختلف اشتغال، بهداشت و درمان عملکرد درخشانی داشته اند

 
تجلیل شدند. 

 
هم اکنون در استان یزد سه ندامتگاه شامل زندان مرکزي و شماره 2 در شهر یزد و یک زندان در اردکان وجود دارد. 

همچنین 2 بازداشتگاه در شهرستان هاي خاتم و ابرکوه دایر است و در مجموع حدود چهار هزار نفر در استان زندانی هستند که جرم

 
اغلب افراد که غیربومی هستند، در ارتباط با مواد مخد است. 

 
استان یزد یک میلیون و 200 هزار نفر جمعیت دارد که 87 درصد در24 شهر و بقیه در روستاها و آبادي ها زندگی می کنند. 



رییس کمیته امداد بهاباد از اهداي 10 فقره جهیزیه به مناسبت فرارسیدن هفته دفاع مقدس به زوجهاي جوان تحت پوشش کمیته

 
امداد این شهرستان خبر داد . 

حمید دهقان بهابادي روز شنبه گفت: این جهیزیه ها به ارزش 450 میلیون ریال و جمعا مبلغ کل چهار میلیارد و 500 میلیون ریال

 
از محل کمک هاي این نهاد و خیران و بسیج سازندگی و بنیاد علوي تهیه و به نوعروسان زیر پوشش اهدا شد. 

وي با بیان اینکه تمام وسایل اهدایی ساخت ایران است افزود: هر سري جهیزیه شامل یخچال فریزر، ماشین لباسشویی اتوماتیک،

 
اجاق گاز، جاروبرقی، یک دستگاه تلویزیون، یک تخته فرش و لوازم آشپزخانه است. 

وي با تاکید بر ادامه روند اهداي جهیزیه به زوجین مددجو در طول سال گفت: تمام تلاش این نهاد این است با تامین اقلام اولیه

 
زندگی، بتواند شرایط را براي شروع یک زندگی ساده تسهیل کند. 

 
مرکز شهرستان 20 هزارنفري بهاباد در فاصله 200 کیلومتري جنوب شرقی شهر یزد قراردارد. 

رییس کل دادگستري یزد با اشاره به مشکلات چندین دهه آستان قدس و مردم مروست گفت: با هدف رفع موانع پیشرفت منطقه و

 
منتفع شدن آستان از محل وقف، مجتمع کشت و صنعت در این شهرستان راه اندازي می شود. 

به گزارش ایرنا، غلامعلی دهشیري روز شنبه در جلسه شوراي حفظ حقوق بیت المال در امور اراضی و منابع طبیعی افزود: حل این
مشکل باید با رویکرد رفع مشکلات حقوقی، کاهش پرونده هاي قضایی بین آستان قدس رضوي و مردم و رفع موانع پیشرفت منطقه و

 
منتفع شدن آستان قدس از محل وقف صورت گیرد. 

وي ادامه داد: در این راستا اداره کل منابع طبیعی، مساحت یک هزار و 500 هکتار از اراضی براي تاسیس شهرك خصوصی و مجتمع
کشت و صنعت به آستان قدس رضوي واگذار تا پس از اجراي طرح مطابق قوانین و مقررات مربوطه انتقال قطعی اراضی به این

 
مجموعه انجام شود. 

این مسئول بر لزوم رعایت شرط هم سنگ سازي اراضی معوض با موقوفه که با تامین زیرساخت ها و آب مورد نیاز شهرك محقق
خواهد شد تاکید کرد و گفت: با تعامل و همکاري شرکت آب منطقه اي و شوراي شهر مروست، فرمانداري ، استانداري و سایر دستگاه
هاي مربوطه و تفاهم با متصرفین مزارع کشاورزي واقع در محدوده اراضی موقوفه در قبال آزاد سازي قدرالسهم اراضی وقف به نسبت
درصد مساوي از پروانه برداشت آب چاه هاي موجود در منطقه کسر و شرکت آب مطابق با قانون مجوز چاه اختصاصی براي استفاده

 
شهرك کشاورزي آستان معادل با مجموع مقدار کسر شده از سایر چاه ها صادر نماید. 

دهشیري در خصوص تغییرکاربري زمین شرکت فرش یزد گفت: حمایت از اشتغال و تولید و جلوگیري از ایجاد رویه تعطیلی کارخانه

 
ها و مجتمع ها تولیدي و تغییر کاربري اراضی از اولویت هاي دستگاه قضا می باشد. 

وي تصریح کرد: با توجه به قرار داشتن موقعیت شرکت در بخش صنعتی و تولیدي، عدم وجود مولفه ها و امکانات شهري نظیر مکان
هاي آموزشی، فرهنگی، مذهبی، ورزشی و نظر به واگذاري زمین شرکت به قمیت دولتی، هرگونه تغییر کاربري زیر ذره بین

 
دادگستري قرار دارد. 



این مسئول با اشاره به ارائه گزارشات مردمی در خصوص تصرفات صورت گرفته به اراضی روستاي میر هاشم تصریح کرد: اداره کل
منابع طبیعی ظرف یک ماه با مراجعه به محل و بازدید و بررسی میدانی میزان تصرفات و نحوه و نوع تصرفات و هویت متصرفین را

 
شناسایی و نتیجه را به قاضی کمیسیون ماده 56 جهت اتخاذ تصمیم ارسال نماید. 

 
مرکز شهرستان مروست در 200 کیلومتري جنوب شهر یزد قرار دارد. 

 
برچسب ها 

 
- طرح هاي عمرانی 

 
- یزد 

- وزارت ورزش و جوانان



10 تن گیاه دارویی "علف گاوزبان" در پلدختر برداشت شد

منبع: ایرناشماره خبر:  97  |  تاریخ: 1400/06/27

خرم آباد - ایرنا - مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداري لرستان از برداشت 10 تن گیاه دارویی "علف گاوزبان" از مراتع
گرمسیري شهرستان پلدختر خبر داد.

خرم آباد - ایرنا - مدیرکل منابع طبیعی و آبخیزداري
لرستان از برداشت 10 تن گیاه دارویی ""علف گاوزبان""

 
از مراتع گرمسیري شهرستان پلدختر خبر داد. 

به گزارش ایرنا، "شیرزاد نجفی" روز شنبه در جمع
خبرنگاران با بیان اینکه علف گاوزبان یکی از گونه هاي
گیاهان دارویی است که در مراتع قشلاقی شهرستان
پلدختر به صورت طبیعی رویش دارد، افزود: این محصول با
نظارت کارشناسان معاونت فنی اداره کل و شهرستان با
رعایت اصول فنی برداشت، جمع آوري و پس از خشک

 
شدن در کیسه هاي مخصوص بسته بندي و از طریق سامانه الکترونیکی گیاهان دارویی(سمتا) حمل و صادر می شود. 

وي به مجریانی که اقدام به کاشت، برداشت و حمل اقلام مشترك (منابع طبیعی، زراعی وگلخانه اي ) از جمله علف گاوزبان، موسیر،
شیرین بیان می کنند، اظهار داشت: از این پس، از طریق سامانه فوق، گواهی حمل و مجوز صادر می گردد و پس از طی این مراحل،
مجوز نهایی از طریق سازمان جنگلها جهت صادرات از طریق گمرگ بندرعباس به کشورهاي جنوب شرق آسیا ازجمله هندوستان

 
وچین صادر می شود. 

نجفی به اشتغال زایی حدود 22 نفر از نیروهاي محلی بصورت فصلی براي برداشت گیاه علف گاوزبان اشاره کرد و گفت: با توجه به
اینکه صنایع تبدیلی و فرآوري این گونه گیاه دارویی با ارزش که کاربردهاي فراوانی در پزشکی دارد؛ در کشور وجود ندارد، پیشنهاد

 
می گردد جهت جلوگیري از خام فروشی صنایع تبدیلی و فرآوري مورد نیاز در کشور از طریق دستگاه هاي متولی انجام گیرد. 

وي ارزش ریالی این میزان گاوزبان را بیش از 200میلیون تومان عنوان کرد و گفت: این گیاه دارویی خواص درمانی دارویی زیادي

 
دارد که می توان به دمنوش آن براي درمان تنگی نفس، سرماخوردگی، تقویت اعصاب وروان و غیره اشاره کرد. 

 
برچسب ها 

 
- گیاهان دارویی 

 
- لرستان 

- منابع طبیعی



نامه رئیس دیوان محاسبات به عبدالملکی

منبع: حلقه وصلشماره خبر:  98  |  تاریخ: 1400/06/27

نامه رئیس دیوان محاسبات به عبدالملکی رئیس دیوان محاسبات در نامه اي به وزیر رفاه، بر پیگیري موضوعاتی چون طراحی و

 
پیاده سازي الگوهاي توسعه رشته هاي پراشتغال منطقه اي و طراحی، تدوین و اجراي برنامه جلوگیري از نسلی شدن فقر تأکید کرد. 

به گزارش حلقه وصل، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با دریافت نامه مهرداد
بذرپاش، در جریان احکام مغفول مانده از قبل و فاصله ي وضعیت فعلی این وزارتخانه

 
با اسناد بالادستی مرتبط با زیرمجموعه ي خود قرار گرفت. 

در نامه رئیس کل دیوان محاسبات کشور به حجت االله عبدالملکی، به احکامی اشاره
شده که استقرار و روزآمدسازي نظام جامع رفاه و تأمین اجتماعی چندلایه به درستی

 
انجام نشده اند و نتوانسته اند اهداف قانونگذار در زمینه شکل گیري تشکل هاي صنفی بخش ساختمان را محقق نمایند. 

همچنین با یادآوري عقب بودن سهم بخش تعاون با اهداف پیش بینی شده در قانون، نسبت به پیگیري موارد ذیل در راستاي اجراي

 
موثر سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تاکید شده است: 

 
- طراحی و پیاده سازي الگوي ایجاد اشتغال فراگیر با اتصال بنگاه هاي محلی- منطقه اي به شرکت هاي بزرگ 

 
- طراحی و پیاده سازي الگوهاي توسعه رشته هاي پراشتغال منطقه اي 

 
- طراحی، تدوین و اجراي برنامه جلوگیري از نسلی شدن فقر 

 
- ارتقاي مهارهاي فنی – حرفه اي و کسب و کار بازارمحور 

 
- تامین مالی خرد و کارآفرینی اجتماعی 

 
- ایجاد پنجره واحد حمایت هاي اجتماعی 

در پایان این نامه، تاکید شده است مبناي رسیدگی دیوان محاسبات کشور در حوزه هاي مالی و رعایت و عملکرد، چگونگی عمل به

 
اسناد بالادستی و قوانین موجود خواهد بود. 

منبع: فارس



حضور دائم در شانگهاي آغاز تحولات اقتصادي ایران است

منبع: ناطقانشماره خبر:  99  |  تاریخ: 1400/06/27

پورابراهیمی از مرکز لجستیک و بندر خشک استان کرمان هم سخن به میان آورد و ادامه داد: حضور دائم ایران در سازمان
همکاري شانگ هاي اتفاق بسیار بزرگی است زیرا ما حدود 16 سال عضو ناظر شانگ هاي بودیم و این آغاز تحولات اقتصادي

در جمهوري اسلامی خواهد بود.

ناطقان: محمدرضا پورابراهیمی عصر امروز در نشست خبري با خبرنگاران در کرمان وضعیت سلامت مردم در حوزه بیماري کرونا
را داراي اهمیت دانست و اظهار داشت: کرمان یکی از استان هاي پرخطر بود و با توجه به تاثیر کرونا بر فعالیت هاي اقتصادي و

 
معیشتی کارهاي خوبی در دستور کار قرار گرفت. 

وي بیان داشت: بر اساس آماري که دارم آمار واکسیناسیون در استان کرمان قابل توجه است و از جمعیت بالاي 18 سال استان که دو
میلیون و 100 هزار نفر جامعه هدف هستند براي حدود یک میلیون و 17 هزار نفر واکسیناسیون انجام شده و 520 هزار نفر مرحله

 
دوم را انجام داده اند که 25 درصد جامعه هدف را تشکیل می دهد. 

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: پیش بینی می کنیم با ظرفیتی که ایجاد شده است و 60 هزار دُز
امکان تزریق در استان کرمان وجود دارد کرمان جزو استان هاي برتر کشور در واکسیناسیون می شود و از هفته آبنده محدودیت

 
سنی در استان کرمان نخواهیم داشت و امیدواریم تا دو ماه دیگر واکسیناسیون در استان کرمان به پایان برسد. 

 
اجراي خط فرعی انتقال آب صنعت و شرب از خلیج فارس به شهر کرمان 

پورابراهیمی اضافه کرد: بازگشایی مدارس براي ما مهم است و تلاش داریم تا مدارس بازگشایی شود زیرا افت تحصیلی نگرانی اصلی ما

 
در بحث کروناست و با وجود همه تلاش هاي وزارت علوم و آموزش و پرورش اما اطلاعات و داده ها حاکی از افت آموزشی ست. 

وي با بیان اینکه مسائل تامین آب از اهمیت برخوردار است، ابراز داشت: خط نخست پروژه اول انتقال آب در استان کرمان عملیاتی

 
شد سه مجموعه بزرگ به آب صنعتی دسترسی پیدا کرده اند که این آب به اندازه دو برابر نیازشان منتقل شده است. 

این نماینده مجلس متذکر شد: کارشکنی وزات نیرو در دولت قبل انتقال آب براي صنعت و شرب کرمان فراهم نکرد اما با اقداماتی که
در دولت جدید صورت گرفت به زودي خط فرعی انتقال آب صنعت و شرب از مسیر انتقال آب از خلیج فارس به سمت شهر کرمان با

 
یک هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري صورت می گیرد. 

پورابراهیمی عنوان کرد: فردا نشست شوراي راهبردي استان کرمان با حضور مدیران ارشد، نمایندگان مجلس، نمایندگان دستگاه
قضایی و امام جمعه در دفتر نماینده ولی فقیه برگزار می شود تا در خصوص راهبردهاي منابع آب براي شمال و جنوب استان تصمیم

 
گیري شود. 



وي با اشاره به اینکه حاشیه نشینی در کرمان نیز در راستاي ساماندهی محله هاي شهر کرمان براي ما حایز اهمیت است، خاطرنشان
کرد: در روستاي االله آباد توفیق خوبی حاصل شد و در محله شهرك صنعتی نیز برنامه هایی در دست اجراست و طرح اساسی براي

 
این محله صنعتی کلید خورده است. 

 
شرکت معدنی ملی مس قانونا باید نسبت به انتقال گردش مالی به کرمان اقدام کند 

پورابراهیمی همچنین اشتغال را یکی دیگر از دغدغه ها و مطالبه اصلی مردم استان کرمان برشمرد و افزود: در بحث مشاغل خرد و
خانگی توافقنامه اي را با بانک هاي استانی براي ایجاد 12 هزار شغل منعقد کردیم و حدود سه هزار شغل سهم شهرستان کرمان

 
است. 

وي با اشاره به اینکه بر اساس قانون شرکت ها مکلف هستند گردش مالی در حوزه معدنی را به استان خودشان بیاورند با اشاره به
گزارش عملکرد سال 99 شرکت معدنی ملی مس تصریح کرد: این شرکت 50 هزار میلیارد تومان گردش مالی داشته است و بر اساس

 
قانون باید نسبت به انتقال گردش مالی به کرمان اقدام کند. 

پورابراهیمی در همین زمینه متذکر شد: اگر این مهم صورت نگیرد شکایت از شوراي معادن در دستگاه قضایی صورت می گیرد زیرا
اگر منابع گردش مالی را بیاورند به جاي 12 هزار شغل می توانیم 24 میلیون شغل ایجاد کنیم و این در حالی ست که شرکت گل

 
گهر هم 35 هزار میلیارد تومان گردش مالی و گهرزمین 12 هزار میلیارد تومان گردش مالی داشته اند. 

وي اظهار کرد: در مورد طرح هاي بزرگ سرمایه گذاري هم بزرگترین طرح هاي صنعتی و معدنی را توانسته ایم کلید بزنیم و به

 
زودي پهنه کمربندي شهر کرمان به بزرگترین منطقه صنعتی کشور تبدیل می شود. 

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي اسلامی از اجراي پروژه لاستیک فوق سنگین براي واحدهاي صنعتی استان کرمان با 7

 
هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري در آینده نزدیک خبر داد. 

 
حضور دائم ایران در سازمان همکاري هاي شانگ هاي آغاز تحولات اقتصادي در نظام 

پورابراهیمی از مرکز لجستیک و بندر خشک استان کرمان هم سخن به میان آورد و ادامه داد: حضور دائم ایران در سازمان همکاري
هاي شانگ هاي اتفاق بسیار بزرگی است زیرا ما حدود 16 سال عضو ناظر شانگ هاي بودیم و این آغاز تحولات اقتصادي در جمهوري
اسلامی خواهد بود و این حضور به معناي این است که تحریم ها خاصیت خود را از دست داده است و ایران با یک بلوك گسترده از

 
همکاران خودش کار را آغاز کرده است. 

وي بیان داشت: یکی از ظرفیت هاي مرتبط با بخش اقتصادي شانگ هاي بحث ترانزیت است و ایران اصلی ترین نقطه کشور براي
ترانزیت کالا در منطقه است و شرایط استان کرمان در سند 25 ساله چین و شانگ هاي تغییر خواهد کرد و بندر خشک کرمان با یک

 
هزار میلیارد تومان سرمایه گذاري در دو ماه آینده آغاز می شود. 

پورابراهیمی افزود: شهرك سل هاي خورشیدي با 8 هزار میلیارد تومان اعتبار بزرگترین پروژه استان است و سه هزار مگاوات تولید

 
انرژي خورشیدي دارد و تمام تجهیزات آن وارد گمرکات کرمان شده است. 



وي خاطرنشان کرد: نصب تجهیزات لاستیک راور و مشاغل خرد، فعال شدن معادن ذغال سنگ و سرب و روي در شهرستان راور در

 
دست اقدام است. 

نماینده مردم کرمان و راور در مجلس شوراي اسلامی ادامه داد: طرح پلاسما به علت دست هایی که در کار بود، پروژه متوقف شد در

 
حالی که طرح اقتصادي، امنیتی و حاکمیتی براي کشور است و این پروژه فعال شده است و به زودي عملیاتی می شود. 

 
هر فردي را که استاندار کرمان بگذارند، حمایت می کنیم 

پورابراهیمی ابراز داشت: کرمان یکی از استان هاي مهم، ممتاز و اساسی در کشور است، اما شرایط مان در فقر و محرومیت مطلوب

 
نیست و نیازمند این هست که تصمیم بگیریم و نگاه توسعه به آینده استان داشته باشیم. 

وي بیان کرد: بعضی از دوستان مان مسائل توسعه را با سیاست اشتباه گرفته اند و به جاي توسعه اولویت شان بحث هاي سیاسی شده

 
است. 

پورابراهیمی درباره تعیین استاندار کرمان در دولت جدید تصریح کرد: ما در حوزه تصیمات استان کرمان فضاي جدیدي در استان
دیدیم که متفاوت از دولت هاي گذشته است و در دولت هاي قبل چالش هایی در زمینه استاندار، فرماندار، وزرا و ... داشتیم اما امروز
240 نماینده مجلس از رئیس جمهور فعلی دعوت کردند تا وارد عرصه انتخابات ریاست جمهوري شود و این براي نخستین بار بود و

 
فضا بر اساس آرمان هاي انقلاب و رهبري است. 

وي تصریح کرد: هر فردي را که استاندار کرمان بگذارند با اعتمادي که به رئیس جمهوري و وزارت کشور بگذارند، حمایت می کنیم و
من راي از مردم گرفته ام تا براي مردم کار کنم هر فردي از هر گروه سیاسی که ظرفیت داشته باشد را حمایت می کنیم.



نامه رئیس دیوان محاسبات به وزیرکار

منبع: ناطقانشماره خبر:  100  |  تاریخ: 1400/06/27

رئیس دیوان محاسبات در نامه اي به وزیر رفاه، بر پیگیري موضوعاتی چون طراحی و پیاده سازي الگوهاي توسعه رشته هاي
پراشتغال منطقه اي و طراحی، تدوین و اجراي برنامه جلوگیري از نسلی شدن فقر تأکید کرد.

ناطقان: به نقل از روابط عمومی و امور بین الملل دیوان محاسبات کشور، وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی با دریافت نامه مهرداد
بذرپاش، در جریان احکام مغفول مانده از قبل و فاصله ي وضعیت فعلی این وزارتخانه با اسناد بالادستی مرتبط با زیرمجموعه ي خود

 
قرار گرفت. 

در نامه رئیس کل دیوان محاسبات کشور به حجت االله عبدالملکی، به احکامی اشاره شده که استقرار و روزآمدسازي نظام جامع رفاه و
تأمین اجتماعی چندلایه به درستی انجام نشده اند و نتوانسته اند اهداف قانونگذار در زمینه شکل گیري تشکل هاي صنفی بخش

 
ساختمان را محقق نمایند. 

همچنین با یادآوري عقب بودن سهم بخش تعاون با اهداف پیش بینی شده در قانون، نسبت به پیگیري موارد ذیل در راستاي اجراي

 
موثر سیاست هاي اقتصاد مقاومتی تاکید شده است: 

 
- طراحی و پیاده سازي الگوي ایجاد اشتغال فراگیر با اتصال بنگاه هاي محلی- منطقه اي به شرکت هاي بزرگ 

 
- طراحی و پیاده سازي الگوهاي توسعه رشته هاي پراشتغال منطقه اي 

 
- طراحی، تدوین و اجراي برنامه جلوگیري از نسلی شدن فقر 

 
- ارتقاي مهارهاي فنی – حرفه اي و کسب و کار بازارمحور 

 
- تامین مالی خرد و کارآفرینی اجتماعی 

 
- ایجاد پنجره واحد حمایت هاي اجتماعی 

در پایان این نامه، تاکید شده است مبناي رسیدگی دیوان محاسبات کشور در حوزه هاي مالی و رعایت و عملکرد، چگونگی عمل به
اسناد بالادستی و قوانین موجود خواهد بود.




